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SÉANCE DU CONSEIL COMMUNAL 
DU MERCREDI 5 JUIN 2024

CONSEILLERS PRÉSENTS
Guy Altmeisch, bourgmestre (LSAP)
Tom Ulveling, 1er échevin (CSV)
Thierry Wagner, échevin (LSAP)
Jerry Hartung, échevin (CSV)
Fred Bertinelli, échevin (LSAP)
Paulo Aguiar (déi gréng)
Eina Ceman (CSV)
Zenia Charlé (LSAP)
Eric Cillien (DP)
Elisabeth Da Silva (DP)

Gary Diderich (déi Lénk)
Morgan Engel (Piraten)
Fränz Meisch (DP)
Erny Muller (LSAP)
Claude Olten (CSV)
Laura Pregno (déi gréng)
Michel Scheuren (LSAP)
Manon Schütz (déi gréng)
Guy Tempels (CSV)

ORDRE DU JOUR
SÉANCE PUBLIQUE

1. Communications du collège des bourgmestre et éche-
vins avec, entre autres, la présentation du rapport 
d’activités du 1535° Creative Hub et du bilan culturel 
pour l’année 2023.

2. Projets de mise en place d’une zone de vidéosur-
veillance à Differdange — avis.

3. Finances communales :
a. Avis et titres de recettes pour l’exercice 2023 ;
b. État des restants et décharges pour l’exer-

cice 2023.

4. Plan d’aménagement général et projets d’aménage-
ment particuliers :
a. Modification ponctuelle du PAG à Differdange 

concernant le projet d’aménagement particulier 
Op de Breeden Dréischer II à Oberkorn — saisine 
du conseil communal suivant l’article 10 de la loi 
du 19 juillet 2024 concernant l’aménagement 
communal et le développement urbain ;

b. Modification ponctuelle du projet d’aménage-
ment particulier Parc des Sports concernant des 
fonds sis au même lieudit à Oberkorn, présentée 
par le collège échevinal pour le compte de la Ville 
de Differdange ;

c. Convention de cession d’une parcelle incluant des 
travaux infrastructurels dans le cadre d’un projet 
immobilier de cinq maisons unifamiliales au lieu-
dit Ouschterbur à Oberkorn ;

d. Projet de morcèlement de terrains au coin de la 
rue Pierre-Frieden et de la rue Woiwer à Ober-
korn.

5. Enseignement fondamental : organisation scolaire 
pour l’exercice 2024-2025.

6. Office social de Differdange :
a. Compte de l’exercice 2021 ;
b. Validation de deux créations de postes (un poste 

d’assistant social sous le statut du salarié sous la 
convention collective de travail du secteur des 
aides et soins, ainsi qu’un poste d’employé com-

munal appartenant au groupe d’indemnités B1, 
sous-groupe administratif) — avis.

7. Actes et conventions :
a. Acte d’échange avec l’État du grand-duché de 

Luxembourg concernant la piste cyclable lon-
geant les voies ferrées entre Differdange et Nie-
derkorn ;

b. Conventions Karro et Klenge Casino relatives à la 
mise à disposition de structures pour l’héberge-
ment provisoire de demandeurs de protection in-
ternationale signées avec l’Office national de 
l’accueil (ONA) ;

c. Convention tripartite relative à l’organisation et 
au financement des activités de l’office social de 
Differdange pour l’exercice 2024 ;

d. Contrats de bail pour des logements locatifs à Dif-
ferdange établis suivant les dispositions relatives 
au logement abordable ;

e. Avenant aux conventions tripartites relatives à 
l’organisation et au financement des services pour 
jeunes pour l’exercice 2024 ;

f. Avenant au contrat d’affichage publicitaire sur le 
territoire de la Ville de Differdange ;

g. Convention de partenariat relative à l’organisa-
tion d’une étape sur le territoire de la Ville de Dif-
ferdange de l’édition 2024 du Skoda Tour de 
Luxembourg ;

h. Convention 2024 du club Aktiv Plus Prënzebierg ;
i. Convention de collaboration MéNuLu (média-

thèque numérique du Luxembourg) ;
j. Concours d’investisseurs visant la construction 

d’un parking public avec des surfaces commer-
ciales et tertiaires sur une parcelle de 63,33 a au 
lieudit boulevard Émile-Krieps à Differdange et 
conclusion d’une convention de concession d’un 
droit de superficie — acte complémentaire et mo-
dificatif.

8. Règlements communaux :
a. Règlement d’ordre interne du centre culturel ré-

gional Aalt Stadhaus ;
b. Règlements temporaires de circulation.

9. Changements au sein des commissions consultatives et 
des groupes de travail.
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GUY ALTMEISCH (LSAP) ouvre la 
séance du conseil communal du 
5 juin en notant les absences et pro-
curations. Plusieurs conseillers ont 
des questions à poser.
Le premier point de l’ordre du jour 
concerne la communication du col-
lège échevinal. Le bourgmestre pré-
sente le bilan 2023 du 1535° Crea-
tive Hub, qui a fêté ses dix ans de 
succès.
Le site accueille aujourd’hui plus 
de 500 emplois créatifs, offrant aux 
jeunes artistes et entrepreneurs la 
possibilité de s’établir grâce à des 
loyers modérés. Quatre-vingt-sept 
ateliers sont disponibles, avec un 
taux d’occupation de 98 %.
En 2023, l’impact fiscal s’élève à 
3,5 millions d’euros. Le bourg-
mestre remercie les partenaires, le 
personnel et les locataires pour leur 
contribution à ce succès.

TOM ULVELING (CSV) présente un 
rapport détaillé sur plusieurs sujets 
culturels et énergétiques. Il com-
mence par rappeler l’inauguration 
prochaine de la place du Jumelage 
le 21 juin, invitant un représentant 
par fraction à y participer. Les per-
sonnes intéressées sont priées de 
contacter Sophie pour l’organisa-
tion.
Ensuite, il aborde le rapport cultu-
rel 2023 soulignant les efforts réali-
sés pour produire une brochure de 
qualité présentant les activités 
culturelles de l’année écoulée. Il 
note une légère baisse de la fré-
quentation par rapport à 2022, 
année d’Esch2022 où la commune 
avait proposé un programme parti-
culièrement riche avec 28 activités 
supplémentaires. Malgré cette 
baisse, l’activité reste dynamique 
avec 65 % de productions natio-
nales. Le programme comprenait 
39 pièces, 28 spectacles comiques, 
16 concerts, 3 projections de ci-
néma, 5 pièces de théâtre, 9 présen-
tations littéraires, 15 ateliers et 
18 expositions.
La fréquentation totale s’est élevée 
à 10822 visiteurs, contre 12006 
l’année précédente. Parmi ces visi-
teurs, 3676 ont payé le tarif plein, 
1024 étaient des jeunes, et 4883 
ont bénéficié d’une entrée gratuite. 
Les spectacles comiques ont été les 
plus populaires avec 3800 specta-
teurs, suivis des expositions avec 

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Dir Dammen an Dir Hären, et ass mer 
eng grouss Freed, Iech haut op den Dag 
vum 5. Juni an eiser Gemengerotssit-
zung ze begréissen. Entschëllege léisst 
sech den Här Cillien, deen duerch den 
Här Meisch vertruede gëtt mat enger 
Prokuratioun vum Vott, an den Här 
Tempels Guy, wou den Här Olten 
d’Prokuratioun huet.

Si Froen unzemellen? Den Här Meisch, 
den Här Aguiar, d’Madamm Pregno an 
den Här Diderich.

Den éischte Punkt op der Dagesuerd-
nung ass d’Kommunikatioun vum 
Schäfferot. Ech géif Iech d’Aktivitéite 
vum 1535°, dem Creative Hub, vun 
2023 an de Bilan virstellen. Ech 
begréissen och nach d’Vertrieder vun 
der Press, déi zou eis gestouss sinn, fir 
bei eis ze sinn de Moien.

De Bilan vum 1535°. 2023 huet de 
1535° seng zéng Joer gefeiert. Eng Zäit 
voller Succès an eng Zäit, déi vill 
Beweiser liwwert, dass Déifferdeng um 
richtege Wee ass.

Dat Dokument, wat Dir virun Iech 
leien hutt, beschreift eis déi Zäit mat 
Biller an Texter, Fotoen, déi zéng Joer al 
sinn, an Texter, déi d’Gebuert an de 
Wuesstem mega gutt beschreiwen.

Haut freeë mir eis um Site iwwer 500 
Aarbechtsplazen, kreativ jonk Leit, déi 
de Start an d’Beruffsliewe respektiv 
d’Artisteliewe riskéieren.

D’Stad Déifferdeng bitt hinnen 
d’Méiglechkeet, mat Hëllef vun engem 
moderéierte Loyer, sech ze etabléieren 
an ze wuessen.

87 sougenannten Ateliere stinn de krea-
tive Leit zur Verfügung wouvun 98 % 
verlount sinn. Dës staark Chiffere vun 
der Lokatioun halen de Budget am 
Equiliber an erméigleche Joer fir Joer 
Investissementer zum Wuel vun eise 
Locatairen op dësem Site.

2023 verzeechne mir e steierlechen 
Impakt vun 3,5 Milliounen Euro. All 
dës Zuele fannt Dir am Detail am De-
pliant.

Als Ofschloss spriechen ech ee grousse 
Merci aus eise Partner, dem Wirt-
schafts- an dem Kulturministère, dem 
administrative Personal vum 1535°, 
der Redaktiounsekipp vum Aktivitéits-
bericht, all de Locatairen an all den 
treie Cliente vum 1535°. Ech soen Iech 
Merci fir d’Nolauschteren.

Merci, Här Ulveling, et ass un Iech.

SCHÄFFEN TOM ULVELING (CSV):

Merci, Här Buergermeeschter. Fir 
d’éischt ee Rappell: Den 21. Juni wäer-
te mer d’Place du Jumelage inauguréie-
ren. Dir krut ee Mail geschéckt. Vun all 
Fraktioun kann ee Vertrieder matgoen. 
Dir sollt Iech beim Sophie mellen, dass 
mer dat kënnen organiséieren.

Da kommen ech zum Rapport vum 
Kulturjoer 2023. Wéi Der gesitt, hu mer 
dëst Joer ee groussen Effort gemaach a 
vill Suen investéiert an esou eng schéi 
Broschür, fir e bëssen duerzestellen, wat 
hei d’lescht Joer an der Kultur gelaf ass.

Et muss ee soen, dass no Esch2022, 
wou d’Gemeng Déifferdeng jo ee risege 
Programm hat, mat 28 zousätzlechen 
Aktivitéiten, 2023 déi Chiffere liicht 
erofginn. 65 % vun eise Produktioune 
sinn national Produktiounen. Dat 
waren 39 Stécker, 28 Comedy-Virféie-
rungen, 16 Concerten, dräi Cinema-
Veranstaltungen, fënnef Theatervirstel-
lungen, néng Literaturvirstellungen, 15 
Workshoppen an 18 Expoen d’lescht 
Joer.

Mir haten 10.822 Visiteuren. Dat Joer 
virdru waren et der 12.206. Wéi gesot, 
d’Chiffere gi liicht erof. Dovunner 
hunn 3.676 Plein tarif bezuelt, 1.024 
ware Jugendlecher a 4.883 konnte gra-
tis eragelooss ginn.

An der Hitparad si bei de Visiteuren 
d’Comedy-Virstellunge mat 3.800, 
d’Expoe mat 3.024 an 1.524 Virstel-
lunge fir de Jeune public.

En Highlight all Joer ass de Blues 
Express, L’Essentiel du Rire a Women 
in March.

Am Ale Stadhaus si 66 Assemblées 
générales ofgehale ginn, 143 Leit hu 
sech bestuet, d’Museksschoul huet och 
gutt dovunner profitéiert, 15-mol ware 
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Formatiounen, aachtmol Repetitiou-
nen an 32 Auditiounen.

Den Taux d’occupation général ass op 
81,13 % eropgaangen. Am Joer virdru 
louch e bei 70,88 %. De Rescht kënnt 
Der Iech doheem an där flotter Bro-
schür ukucken. Woubäi ech deene Leit 
do iwwer aus dem Kulturzenter, an 
haaptsächlech dem Michel Pereira, vill-
mools Merci soe fir déi flott Broschür, 
déi en eis presentéiert huet.

En anere Punkt, de Gite zu Lasauvage. 
Leschte Samschdeg hu mer déi aner 
dräi Gitten ageweit. Ech wéilt Iech ee 
klenge Rapport maachen, wéi dat 
beluecht ass. Ech war wierklech 
erstaunt iwwert déi Chifferen, déi mer 
matgedeelt kruten. Vum Mount 
November bis dato sinn déi Gitten zu 
bësse méi wéi 63 % beluecht gewiescht. 
Wat immens vill ass, fannen ech, well et 
jo awer déi Méint sinn, déi traditionell 
méi verreent sinn. Dat sinn awer vill 
Nuitéeë gewiescht, am Duerchschnëtt 
tëschent 17 an 21 pro Mount.

Interessant ass ze wëssen: 26 % vun 
deenen Nuitéeë ware vu Residenten aus 
Lëtzebuerg, dräi Véierels sinn Auslän-
ner. Wat bedeit, dass mer schonn um 
Radar si vun den auslännesche Visiteu-
ren.

Mat deenen neien dräi Gitte kënne mer 
16 an en halleft Zëmmer zur Verfügung 
stellen. En halleft Zëmmer ass dat, wat 
een duerch en anert Zëmmer nëmme 
kann erreechen. Dofir hu mer gesot, dat 
ass en halleft Zëmmer. Do kënnen an 
Zukunft 26 Leit sech nidderloosse 
respektiv hire Sejour do verbréngen.

Wann d’Chifferen esou weiderginn, wéi 
elo hei beschriwwen, brauche mer eis 
do keng Suergen ze maachen a mir kën-
nen dat Dierfche Lasauvage ganz flott 
beliewen.

Da wollt ech Iech nach e puer Informa-
tioune ginn, wat mer esou amgaange 
sinn am NetZeroCities-Projet.

Dat Éischt, mer sinn amgaangen Elek-
trobornen à charge rapide ze plangen. 
Dat gëtt nach ausgeschriwwen. Mir 
sichen no engem Bedreiwer, deen déi 
opriicht a bedreift. Mer hätte gären, 
dass Déifferdeng op d’Landkaart kënnt 
vun Elektrobornen.

En anere ganz interessante Sujet vun 
NetZeroCities, den Energieverbrauch 
hei vun eiser Gemeng. An der Hitparad, 
hu mer festgestallt, dee gréissten Ener-
gieverbraucher ass den Aquasud, gefol-
legt vum Éclairage urbain an ex aequo 
de Site scolaire vum Fousbann an 
d’Kreativfabrick.

Éclairage urbain. Mir hunn 3.040 
Luuchtepottoen an der Gemeng. Dovu 
sinn 1.329 LEDen an 1.711 konventio-
nell Beliichtungen. Déi 1.711, déi con-
somméieren 82 % vun der Énergie 
lumineuse totale. Et geet elo drëm, dat 
Ganzt op LED ëmzeschalten.

D’Problematik ass, mer haten den Här 
Delles d’leschte Kéier um Radio héie-
ren, dass den Éclairage oder d’Elek-
trescht wäert dëst Joer ëm 60 % méi 
deier ginn. Wann ee weess, dass d’LED-
Luuchte véiermol manner Stroum ver-
brauche wéi konventionell Luuchten, 
wann ee weess, dass se nëmmen d’Hall-
schecht vun der Maintenance brau-
chen, wann ee weess, dass se zweemol 
méi eng grouss Liewensdauer hunn – 
wéi gesot, si mer amgaangen ze kucken, 
fir dat iwwer NetZeroCities opzeriich-
ten.

De Coût, wat mer ausgerechent hunn, 
wier ëm déi véier Milliounen Euro, fir 
alles op LED ëmzebauen. An dat wär 
ongeféier op 15 Joer amortiséierbar. 
Wa mer nach Subside kréien, déi an 
Aussiicht gestallt si ginn, da wier dat no 
zéng Joer amortiséiert. Soudass dat 
awer eng gutt Saach wier, wa mer op 
déi LED-Beliichtung géifen zréckgräi-
fen. 

Déi nei Systemer hu vill manner Main-
tenance an déi kënnen eis och genau 
soen, wou eng Luucht futti ass. Dat 
heescht, do kënne mer direkt reagéie-
ren. Déi kann een och dimmen, déi 
kann een astellen op eng Luucht un, déi 
aner Luucht aus. Do hu mer vill méi 
Méiglechkeeten wéi à ce stade. Wou et 
also méiglech wär, och nach zousätz-
lech Energie ze spueren.

Dat wollt ech Iech matdeelen, fir ze 
weisen, wou mer an den Iwwerleeun-
gen dru sinn.

Dat ware meng Kommunikatiounen. 
Ech soen Iech Merci.

3024 visiteurs et des spectacles 
jeune public avec 1524 spectateurs. 
Les évènements phares de l’année 
ont été le Blues Express, L’essentiel 
du rire et Women in March.
L’échevin mentionne également 
l’utilisation de l’Aalt Stadhaus, qui 
a accueilli 66 assemblées générales 
et 143 mariages.
L’école de musique a également 
profité des lieux pour organiser des 
formations, des répétitions et des 
auditions. Le taux d’occupation gé-
néral a augmenté, passant de 
70,88 % à 81,13 %.
Concernant les gites à Lasauvage, 
Tom Ulveling annonce l’inaugura-
tion récente de trois nouveaux 
gites. Il se dit surpris par les chiffres 
de fréquentation depuis novembre, 
avec un taux d’occupation de 
63 %. Les résidents luxembour-
geois représentent 26 % des occu-
pants, tandis que 74 % sont des 
étrangers. La capacité totale est de 
16,5 chambres pour 26 personnes.
Dans le cadre du projet NetZero-
Cities, l’échevin présente plusieurs 
initiatives. La commune prévoit 
l’installation de bornes de recharge 
électrique rapide et est actuellement 
en phase de planification, recher-
chant un opérateur pour l’installa-
tion et l’exploitation. Une analyse 
de la consommation énergétique 
communale a identifié les princi-
paux consommateurs : Aquasud, 
l’éclairage urbain, le site scolaire 
Fousbann et la Kreativfabrick.
Un projet ambitieux de conversion 
de l’éclairage urbain à 100 % DEL 
est en cours. Actuellement, la com-
mune compte 3040 lampadaires, 
dont 1329 DEL et 1711 conven-
tionnels. Ceux-ci consomment 
82 % de l’énergie totale de l’éclai-
rage public. Le cout estimé de la 
conversion est de 4 millions d’eu-
ros, avec un amortissement prévu 
sur 15 ans (10 ans avec subven-
tions). Les avantages de cette 
conversion sont nombreux : une 
consommation quatre fois 
moindre, une maintenance réduite 
de moitié, une durée de vie doublée 
et la possibilité d’installer des sys-
tèmes intelligents pour la détection 
de pannes, la gradation et l’alluma-
ge/extinction sélectif.
L’échevin a souligné l’importance 
de ce projet de conversion à DEL, 
notamment face à l’augmentation 
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prévue de 60 % du cout de l’électri-
cité.
L’accent est mis sur l’efficacité 
énergétique et l’adoption de tech-
nologies plus durables, avec un 
souci d’optimisation des couts à 
long terme. Tom Ulveling souligne 
que ces projets démontrent l’enga-
gement de la commune dans la 
transition énergétique et la lutte 
contre le changement climatique.

THIERRY WAGNER (LSAP) fait le 
point sur les récents évènements 
sportifs et les activités à venir à Dif-
ferdange. Il a souligné les perfor-
mances variées des clubs et athlètes 
locaux, réaffirmant le statut de Dif-
ferdange comme ville sportive, un 
titre obtenu en 2018 et qui reflète la 
réalité actuelle. Le processus de dé-
veloppement sportif se poursuit 
avec un nouveau coordinateur 
sportif, des projets comme le 
Spodi 2.0 et un plan de développe-
ment du sport.
Thierry Wagner mentionne la Fête 
européenne du sport à Blanken-
berge, où Differdange a remporté 
une médaille d’argent au classe-
ment général. Il félicite les enfants 
participants et leurs accompagna-
teurs. La 55e édition de cet évène-
ment se tiendra à Differdange en 
2025.
L’échevin présente ensuite un ca-
lendrier chargé d’évènements pour 
le printemps et l’été : la Nuit du 
sport et la Coupe Direx, ce wee-
kend ; le festival urbain Rave au 
Hall O, une nouvelle attraction la 
veille de la Fête nationale ; le festi-
val de musique Made in Luxem-
bourg, le 29 juin ; la Journée du 
sport pour enfants, les 9 et 
10 juillet, avec une retransmission 
publique de l’Euro de football ; la 
25e édition du Blues Express, le 
13 juillet ; Diffbeach, du 26 juillet 
au 11 aout ; une compétition inter-
nationale d’agility, du 9 au 
11 aout ; une exposition de véhi-
cules historiques à Lasauvage, les 
31 aout et 1er septembre ; le Manic 
Saturday, le 15 septembre, incluant 
le Steel Run, une course de caisses 
à savon, ainsi qu’une journée rétro.
Thierry Wagner mentionne égale-
ment d’autres festivités, comme la 
fête São João, Live am Park et la re-
lance des brocantes. Il conclut en 

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Ulveling. Ech ginn d’Wuert 
weider un den Här Wagner. Här Wag-
ner, wannechgelift.

SCHÄFFEN THIERRY WAGNER (LSAP):

Merci, Här Buergermeeschter, fir 
d’Wuert. Schéine gudde Moien och vu 
menger Säit.

Wat hu mer déi lescht Sportswochen 
alles erlieft? Vun Enttäuschung bis 
Erfolleg war alles dobäi. Ënner dem 
Stréch kann ee festhalen, dass eis Veräi-
ner an hir Sportler bal iwwerall ee 
Wiertche matzeschwätzen haten. Gra-
tulatioun nach eng Kéier vun hei aus.

Ech wëll elo keng Opzielung maachen, 
well soss kuckt de Buergermeeschter 
mech nees schif un, wann ech iwwerzéi-
en an der Kommunikatioun.

Mir hale fest: Déifferdeng ass eng 
Sportsstad. An den Titel, dee mir 2018 
kruten, ass d’Realitéit haut. Dee Pro-
zess huet deemools ugefaangen an deen 
ass nach net ofgeschloss. Mam neie 
Sportskoordinator ginn d’Weiche fir 
d’Zukunft gestallt. De Spodi 2.0 an e 
Sportentwécklungsplang sinn an der 
Pipeline.

Mir gesinn all eis Sportler um Gala 
Sportif nees erëm, an da wäert d’Bün 
baschten, well mer eng Surcharge wäer-
ten honnertprozenteg kréien.

De leschte Weekend war d’Fête 
européenne du sport zu Blankenberge, 
wou mer als Gemeng am Total vun den 
Epreuvë mat enger Sëlwermedail heem 
komm sinn. Eis Kanner hunn an deene 
fënnef Sportaarten alles ginn. Een 
décke Luef un eis Accompagnateuren a 
Coachen, déi fir ee gudden Encadre-
ment gesuergt hunn. Déi 55. Editioun 
vun deene Spiller ass 2025 zu Déiffer-
deng nees.

D’Sportler waren op der Dernière ligne 
droite, also Plaz fräi fir eis sëllege Fes-
ter, Animatioune vum Fréijoer a Sum-
mer.

De Weekend starte mer mat der Nuit 
du Sport an dem Direx-Cup. Eisen 
Urban Festival Rave beim Hall O steet 

an de Startlächer. De Virowend vun 
Nationalfeierdag, mat enger weiderer 
neier Attraktioun, ass um Rendez-vous. 
Den 29.6. ass deen neie Museksfestival 
Made in Luxembourg op der Maart-
plaz. Den 9. an 10. Juli ass de Kanner-
sportdag nees no engem Joer Paus 
prett. Owes ass Public Viewing vun der 
Fussball-EM.

Den 13. Juli ass eis Jubiläumseditioun 
vum Blues Express. Den Dag drop gëtt 
de Fussballeuropameeschter gekréint, 
dat kann een op der Maartplaz live 
gesinn.

Vum 26. Juli bis den 11. August läit 
nees Sand am Zentrum, dann ass Diff-
Beach-Zäit.

De Weekend vum 9. bis den 11. August 
ass déi international Open am Agility, 
Hondssport um Woiwer.

Op der Zowaasch ass vum 31. August 
bis den 1. September eng Open-Air-Ex-
po vu flotten Autoen, den History 
Vehicles.

Als Ofschloss vun der Vakanz eise scho 
bal traditionelle Manic Saturday de 
15. September mat Steel Run, dës Kéier 
mam iRun zesummen, plus Seefekësch-
terennen an en Dag wéi fréier.

Dat alles steet virun Dier. An da gëtt et 
nach eng sëllegen aner Fester am Park, 
zum Beispill: d’Fête São João, de Live 
am Park oder d’Opliewe vun eise Bro-
canten.

À vos agendas. All déi Evenementer 
fannt Der am Diffmag zu allen Zäiten 
erëm. Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Wagner. D’Wuert geet wei-
der un den Här Bertinelli, wannechge-
lift.

SCHÄFFE FRED BERTINELLI (LSAP):

Merci, Här Buergermeeschter. Dir 
Dammen an Dir Hären, mir wollten de 
Gemengerot informéieren, datt gësch-
ter de Buergermeeschter hei an der 
Strooss war, well en neien Handwierks-
betrib opgemaach huet, wou gëschter 
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Ouvertür hat. Een neie Metzler, d’Fa-
mill Burg. 

Mir hate relativ schnell reagéiert, no 
dräi Wochen, wou den Här Alves zou-
gemaach huet an a seng berechtegt Pen-
sioun gaangen ass, hu mer elo een neie 
Betrib, deen an eiser Stad opgemaach 
huet. Dee relativ wichteg ass, well et ee 
gudde Betrib ass, dee bekannt ass am 
Land an och an der Alimentatioun 
doheem ass. 

Den Här Buergermeeschter huet em 
och Merci gesot, well e praktesch bal 
d’ganzt Personal gehalen huet an en déi 
Aarbechtsplazen an eiser Stad dann och 
opgefaangen huet. Soudatt mer do 
erëm e ee gudde Betrib hunn, deen an 
eiser Stad déi nächst Zäit wäert 
probéieren, säi Match ze maachen.

Des Weideren huet den Här Buerger-
meeschter dem Här Alves Merci gesot 
fir déi vill, vill Joren, wou en an eiser 
Stad geschafft huet an eng gutt 
Aarbecht gemaach huet. Zesumme mat 
eise Veräiner un Aktivitéiten geschafft 
huet. An deen och frou wär, wann de 
Betrib weider besteet an dee Mann och 
ee gudde Match wäert an eiser Stad 
maachen.

Mir wollten de Gemengerot informéie-
ren, well mer an Ärem Numm och 
d’Gléckwënsch bruecht hunn a jo och 
net all Mënsch do war. Mir si frou 
iwwer dee Betrib an eiser Stad, deen 
eng wichteg Aarbecht wäert maachen. 
Ech soen Iech Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Bertinelli. Ech soen Iech 
alleguer Merci fir déi Informatiounen. 
Do ware jo vill flott Datumer, vill flott 
Saachen dobäi, déi eng Plus-value si fir 
eis Gemeng.

Da kéime mer zum Punkt 2 vum Ordre 
du jour, der Mise en place vun enger 
Zone de vidéosurveillance. Do kënnt 
Iech jo virstellen, dass ech mer eng 
Freed draus gemaach hunn, an dass ech 
mer vill Aarbecht am Virfeld gemaach 
hunn, fir Iech dat haut ze presentéieren.

Ech hu mech informéiert op deene ver-
schiddene Plazen, ech war a ville 
Reuniounen dobäi, fir dass mer Iech 

haut kënnen am Gemengerot eppes 
presentéieren, wat Fong huet, wat Fun-
dament huet an eppes presentéieren, 
wou mer kënnen als Stad Déifferdeng 
momentan stolz drop sinn a wou ech 
frou sinn, dass et elo an där doter Vites-
se de croisière virugeet.

Den Objektschutz per Videoiwwerwaa-
chung huet sech an eiser Gemeng als 
positiv erwisen. Ronn 100.000 Euro 
manner Schued an engem Joer duerch 
Vandalismus, Déifstall an Abréch sinn 
de Bewäis heifir.

Déi nächst grouss Erausfuerderung ass 
de Persouneschutz. Erfarungen aus 
dem Ausland beleeën ee Réckgang vu 
70 % vun der Kriminalitéit Dank der 
Kameraiwwerwaachung.

No der Analys vun der Entwécklung 
vun der Kriminalitéit an eiser Gemeng 
a speziell an der Iwwerwaachungszon 
an de Joren 2021 bis 2023 ass et, trotz 
dem massiven Asaz vun der Police, dem 
Akraafttriede vum Plan local de sécu-
rité mat all senge Mesuren, déi eis 
bekannt sinn, net gelongen, d’Aggres-
sioune géint Persounen, de Verkaf vun 
Drogen, de Vandalismus an den Déif-
stall ze reduzéieren.

An engem detailléierte Rapport vun 
iwwer 30 Säiten, huet d’Police d’Lag 
genau beschriwwen a sech hanner d’Vi-
deoiwwerwaachung vu Visopol 
gestallt.

Eng Iwwerwaachung vum Park am 
Zentrum, ausgebaut bis op de Con-
tournement, der Foussgängerzon an 
der Emile-Mark-Strooss féiert zu 
engem méi staarke Sécherheetsgefill fir 
eis Awunner an dem Quartier an der 
Ëmgéigend.

No dësem positiven Avis vun der Police 
huet den Inneministère d’Avise vum 
Procureur général an dem Comité de 
prévention vun eiser Gemeng gefrot. 
D’Detailer vun dëse positiven Avise 
fannt Dir op der Diffcloud.

Als Stad Déifferdeng kréie mir en 
Anschluss op Visupol erméiglecht. Eng 
Iwwerwaachung, geréiert vun der Poli-
ce, mat de Kamerabiller, analyséiert vu 
vereedegte Beamten op enger zentraler 
Plaz.

rappelant que tous ces évènements 
sont détaillés dans le Diffmag.

FRED BERTINELLI (LSAP) informe le 
conseil communal de l’ouverture 
d’une nouvelle boucherie en ville. 
La famille Burg a repris l’établisse-
ment de monsieur Alves, parti à la 
retraite. Cette transition rapide, en 
seulement trois semaines, est im-
portante pour la ville. Le nouveau 
propriétaire a conservé presque 
tout le personnel et donc les em-
plois locaux. Fred Bertinelli remer-
cie monsieur Alves pour ses nom-
breuses années de service et sa col-
laboration avec les associations lo-
cales. Il exprime sa satisfaction 
quant à la continuité de cette entre-
prise importante pour la ville.

GUY ALTMEISCH (LSAP) aborde le 
point 2 de l’ordre du jour concer-
nant la mise en place d’une zone de 
vidéosurveillance. Il souligne l’im-
portance de ce projet et le travail 
préparatoire effectué pour le pré-
senter au conseil.
Guy Altmeisch explique que la pro-
tection des biens par vidéosur-
veillance s’est avérée positive, ré-
duisant les dommages dus au van-
dalisme, au vol et aux effractions 
d’environ 100000 € par an. Le 
prochain défi est la protection des 
personnes, avec des expériences à 
l’étranger montrant une réduction 
de 70 % de la criminalité grâce à la 
vidéosurveillance.
Malgré l’engagement massif de la 
police et la mise en œuvre du Plan 
local de sécurité, les agressions 
contre les personnes, la vente de 
drogues, le vandalisme et les vols 
n’ont pas diminué entre 2021 et 
2023. Un rapport détaillé de la po-
lice de plus de trente pages a décrit 
la situation et soutenu la vidéosur-
veillance de Visopol.
La surveillance du parc du centre-
ville, étendue jusqu’au contourne-
ment, de la zone piétonne et de la 
rue Émile-Mark, devrait renforcer 
le sentiment de sécurité des rési-
dents du quartier et des environs.
Après avoir reçu un avis favorable 
de la police, le ministère de l’Inté-
rieur a demandé l’opinion du pro-
cureur général et du comité de pré-
vention de la commune, qui ont 
également donné leur approbation. 

2. Vidéosurveillance

7



Les détails de ces avis sont dispo-
nibles sur Diffcloud.
La Ville de Differdange aura accès 
à Visupol, un système de sur-
veillance géré par la police, avec des 
images de caméras analysées par 
des agents assermentés dans un lieu 
central.
Altmeisch conclut en invitant les 
membres du conseil à donner leur 
avis pour compléter le dossier, sou-
lignant l’importance de leur contri-
bution dans ce projet de sécurité 
urbaine.

FRANÇOIS MEISCH (DP) prend la pa-
role en remerciant pour l’occasion 
de s’exprimer. Il note que, malgré 
l’intensification de la présence poli-
cière, des agents municipaux et des 
travailleurs de rue dans les zones 
problématiques de la commune, les 
résultats escomptés n’ont pas été 
atteints. Néanmoins, il estime que 
cette présence accrue doit être 
maintenue, principalement pour 
renforcer le sentiment de sécurité 
des citoyens.
François Meisch exprime l’espoir 
que des caméras seront enfin instal-
lées aux endroits nécessaires et per-
tinents, une demande que son parti 
formule depuis des années au 
conseil communal. Il souligne que 
les caméras dans les cours d’école 
ont déjà démontré leur efficacité. 
Le DP soutient les avis favorables 
de la police et du procureur pré-
sents dans le dossier.
Il se dit convaincu que cette mesure 
contribuera à la lutte contre la cri-
minalité et le vandalisme, et ne 
pense pas que ces problèmes se dé-
placeront simplement ailleurs. 
Meisch estime que le vieux centre-
ville ne pourra qu’en bénéficier. Il 
insiste sur le respect de la vie privée 
et de la protection des données, no-
tant que des restrictions et procé-
dures strictes devront être suivies.
Enfin, il rappelle que d’autres lieux 
de la commune ne doivent pas être 
oubliés, citant la place des Alliés et 
la place Jehan-Steichen à Ober-
korn. Le DP donne un avis favo-
rable au projet.

CLAUDE OLTEN (CSV) prend ensuite 
la parole. Il se réjouit que les camé-
ras soient enfin mises en place pro-
gressivement. Selon lui, c’est une 
bonne chose pour le commerce, la 

Elo ass et un Iech, Stellung ze huelen, fir 
den Dossier komplett ze maachen. Ech 
soen Iech Merci fir d’Nolauschteren a 
bieden ëm Är Wuertmeldungen an Är 
Avisen, wannechgelift.

Den Här Meisch, wannechgelift.

FRANÇOIS MEISCH (DP):

Schéine gudde Moien, Dir Dammen an 
Dir Hären, merci fir d’Wuert. D’Pre-
senz vun der Police, eisen Agents muni-
cipaux a vun de Streetworker gouf 
noweislech intensivéiert op de Plazen, 
wou et ëfters méi héich hiergeet an eiser 
Gemeng – leider, ouni de gewënschten 
Effekt. Mir hunn et gelies an och elo 
héieren.

Nichtsdestotrotz sollt déi Presenz wei-
dergefouert ginn, virun allem, fir eise 
Bierger ee bessert Sécherheetsgefill ze 
vermëttelen.

Mir ginn d’Hoffnung net op, dass end-
lech Kameraen do installéiert ginn, 
wou et néideg ass a wou et Sënn mécht. 
Dat fuerdere mir scho jorelaang hei am 
Gemengerot. Dass dat kann zu Verbes-
serunge féieren, weisen d’Kameraen an 
eise Schoulhäff.

Hei dann elo deen nächste Schratt an 
déi Richtung. Mir schléissen eis den 
Avis favorables vun der Police an dem 
Procureur, déi am Dossier sinn, un.

Mir sinn iwwerzeegt, dass dat eis wei-
derbréngt am Kampf géint d’Krimina-
litéit an de Vandalismus, a mengen net, 
dass dat Ganzt sech am selwechte 
Mooss wäert verlageren. Eisen ale 
Stadkär kann och just dovunner pro-
fitéieren.

Dat Ganzt natierlech am Respekt vun 
der Protection de la vie privée an der 
Protection des données. Ganz strikt 
Restriktiounen oder Prozedure si jo do 
ze befollegen.

Aner Plazen an der Gemeng däerfe mer 
net vum Radar verléieren. Ech denken 
un d’Place des Alliés, d’Place Jéhan 
Steichen zu Uewerkuer, fir nëmmen déi 
ze nennen.

Mir ginn en Avis favorable. Merci fir 
d’Nolauschteren.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Meisch. Den Här Olten, 
wannechgelift.

CLAUDE OLTEN (CSV):

Merci fir d’Wuert, Här Buergermeesch-
ter. Dir Dammen, Dir Hären, den Här 
Buergermeeschter huet scho villes 
gesot. Ech kann nëmme bäifügen: End-
lech ginn d’Kameraen no an no en 
place gesat. Dat ass gutt fir de Com-
merce, d’Restauratioun a fir d’Leit ron-
derëm dem Gerlacher Park, dass si sech 
doduerch erëm méi sécher fillen, an 
d’Liewensqualitéit, déi mir fir eis Bier-
ger gären hätten, vill besser gëtt.

Kamerae sinn dofir do, wann eng Infra-
ktioun oder soss eppes geschitt, dass 
d’Police déi Opname ka kucken, wat 
hinnen an der Opklärung vun de jee-
weilege Fäll hëlleft.

No zwee Méint ginn déi Opname 
geläscht, ausser et ass eng Enquête um 
Lafen. Op villen ëffentleche Plaze sinn 
ewell Kameraen installéiert; mëttler-
weil an eise Schoulhäff. Ab eng gewës-
sen Zäit owes sinn déi iwwerwaacht. Et 
ass mam Vandalismus vill besser ginn.

Den Avis vun eiser Police a vum Procu-
reur d’état ass ganz positiv. Fir eis Par-
tei ass et méi wéi kloer, dass mir dat 
Konzept vu Visupol mat Jo stëmmen. 
Ech soen Iech Merci fir d’Nolausch-
teren.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Olten. Den Här Aguiar, 
wannechgelift.

PAULO AGUIAR (DÉI GRÉNG):

Merci fir d’Wuert. Messieurs-dames, 
nous, de déi gréng, soutenons cet avis 
favorable. Nous remercions tous les 
acteurs qui ont travaillé sur ce dossier.

Nous avons analysé le périmètre de la 
surveillance des caméras. La rue 
Michel-Rodange, le parc Gerlache et 
tout l’entourage vont avoir accès à ces 
caméras, ce que nous trouvons positif.
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Nous nous posons une question : une 
fois que les caméras seront présentes, 
où la criminalité qui existe va-t-elle se 
déplacer ? Je pense que c’est intéressant 
d’anticiper et de prévenir justement. 
Parce que si ces personnes-là vont être 
sous surveillance, j’espère que la com-
mune et le collège échevinal pourront 
aussi anticiper et prévenir l’élargisse-
ment de ces zones-là.

Je pense que c’est important dans les 
prochains temps, parce que je sais que 
la procédure est longue jusqu’au 
moment où nous aurons les caméras. 
Le Plan local de sécurité avec le comité 
de recrutement pourra travailler là-des-
sus non seulement avec nos acteurs de 
la sécurité comme la police, mais aussi 
avec nos acteurs sociaux pour anticiper 
cette situation.

Déi gréng, nous soutenons l’avis favo-
rable. Ech soen Iech Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Aguiar. Den Här Diderich.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK):

Merci, Här Buergermeeschter. Léif Kol-
leeginnen a Kolleegen aus dem Gemen-
gerot, elo konkretiséiert sech dat mat 
der Kameraiwwerwaachung. E Sujet, 
deem mir scho ganz laang ganz kritesch 
géintiwwer stinn, well e riskéiert, e 
falscht Gefill vu Sécherheet ze ginn. An 
op där anerer Säit e Gefill ze gi vu stän-
neger Iwwerwaachung, där mir alle-
guerten, déi am Zentrum wäerte ver-
kéieren, wäerten ausgesat sinn.

An där Analys vun der Police gesi mer, 
dass et fir Non-residenten anscheinend 
just e Risque moyen gëtt vun enger Vio-
latioun vun de private Rechter, well 
d’Leit jo net onbedéngt mussen dohin-
ner goen, wou d’Kamerae sinn. 

Wat ech contradictoire fannen zur 
Argumentatioun, dass eng Kameraiw-
werwaachung just dann zougelooss ass 
a gerechtfäerdegt ass, wann et Lieu-pu-
blicke sinn, wou een och hi muss. An 
dat ass jo de Fall am Zentrum. 

Obwuel déi Lëscht, déi an där Analys 
steet, ganz komesch ass. Do si Geschäf-

ter, déi zou sinn, wéi de Photo-Sud, wéi 
de Flower Werding, deen am Zentrum 
war. Do sinn ASBLen op där Lëscht – 
ech froe mech, wéi déi Lëscht opgestallt 
ginn ass an awéiwäit dat wierklech 
representativ fir Lieu-publicken ass. 

Mir brauchen net doriwwer ze dis-
kutéieren, ob et Lieu-publicke gëtt, déi 
gëtt et am Zentrum. De Park selwer soll 
fir jiddereen zougänglech sinn. Ech 
mengen, dat soll absolutt d’Zil sinn, 
dass et eng Sécherheet gëtt fir d’Leit, déi 
do ënnerwee sinn. D’Fro ass, ob Kame-
raen eng proportional Mesure ass, déi 
wierklech zu der Sécherheet bäidroen.

Een anere Krittär, dee muss erfëllt sinn, 
fir Kameraiwwerwaachung ze maa-
chen, dat ass, dass all déi aner Mesurë 
fir d’éischt probéiert gi sinn. Do si mir 
jo e bësse méi wäit, et läit en Avis zur 
Kameraiwwerwaachung vun Esch 
dran. Do ass de Plan local de sécurité 
méi spéit a Kraaft getrueden, an do 
steet am Avis vum Parquet, dass een 
dozou nach net ka soen, ob dat schonn 
een Effet huet oder net. Anscheinend 
kann een dat scho soe fir Déifferdeng, 
obwuel ech mer do awer trotzdeem 
Froe stellen.

Virun enger Woch hate mer eng massiv 
Kontroll vun de Caféen. Wat eng Mesu-
re ass, déi véiermol am Joer soll statt-
fannen, laut dem lokale Sécherheets-
plang. Ech wollt froen, wéi oft déi da 
bis elo stattfonnt huet. Selwer hunn ech 
et bis elo eng Kéier matkritt an där 
doter Envergure. An och verschidden 
aner Saachen, déi an deem Plang stinn, 
hunn ech nach net an der Praxis gesinn 
a froe mech dofir, ob ee wierklech ka 
jugéieren, dass schonn alles probéiert 
ginn ass.

Och hate mer eng Period, wou d’Police 
ofgezu ginn ass an d’Stad, zäiteweis, 
awer iwwer eng länger Zäit, net just fir 
ee Fussballmatch oder wéinst engem 
Sécherheetsprobleem. An de Schäfferot 
hat domadder kee Probleem gehat, 
respektiv d’Majoritéit hei am Gemen-
gerot. Wann also d’Zil wierklech 
d’Sécherheet ass a mir intervenéiere 
mol net an esou engem Fall, da bezwei-
felen ech, dass et eis seriö domadder 
ass.

Eng lescht Saach, déi ganz wichteg ass 
ze soen. Visupol ass jo net nei, dat ass 
eng Mesure, déi gëtt et schonn, déi gëtt 

restauration et les habitants autour 
du parc Gerlache qui se sentiront 
plus en sécurité, améliorant ainsi la 
qualité de vie souhaitée pour les ci-
toyens.
Claude Olten explique que les ca-
méras serviront à la police pour 
examiner les enregistrements en cas 
d’infraction ou d’incident, facilitant 
ainsi la résolution des affaires. Il 
précise que les enregistrements se-
ront effacés après deux mois, sauf 
en cas d’enquête en cours. Il men-
tionne que des caméras sont déjà 
installées dans de nombreux lieux 
publics, notamment dans les cours 
d’école, où elles sont surveillées à 
partir d’une certaine heure du soir, 
ce qui a considérablement réduit le 
vandalisme.
Il souligne que l’avis de la police et 
du procureur d’État est très positif. 
Pour le CSV, il est plus que clair 
qu’ils voteront en faveur du 
concept Visupol.

PAULO AGUIAR (DÉI GRÉNG) an-
nonce que son parti soutient l’avis 
favorable et remercie tous les ac-
teurs ayant travaillé sur ce dossier. 
Ils ont analysé le périmètre de sur-
veillance des caméras et trouvent 
positif que la rue Michel-Rodange, 
le parc Gerlache et les environs 
soient couverts.
Aguiar soulève cependant une 
question : une fois les caméras ins-
tallées, où la criminalité existante 
va-t-elle se déplacer ? Il estime qu’il 
est intéressant d’anticiper et de pré-
venir ce déplacement. Il espère que 
la commune et le collège échevinal 
pourront anticiper cette situation.
Il suggère que le Plan local de sécu-
rité travaille en collaboration avec 
la police et les acteurs sociaux pour 
anticiper et prévenir l’élargissement 
des zones à risque. 
Paulo Aguiar conclut en disant que 
son parti votera en faveur de l’avis, 
mais souhaite que ces points soient 
pris en compte.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK) com-
mence son intervention en expri-
mant son opposition au projet. Il 
estime que la vidéosurveillance 
donne un faux sentiment de sécu-
rité tout en créant une impression 
de surveillance constante pour les 
citoyens. 
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Gary Diderich remet en question 
l’analyse de la police concernant le 
risque pour les non-résidents et la 
pertinence de la liste des lieux pu-
blics concernés.
Il doute que toutes les autres me-
sures aient été réellement essayées 
avant d’opter pour la vidéosur-
veillance et s’interroge sur l’effica-
cité du Plan local de sécurité. 
Gary Diderich rappelle que le sys-
tème Visupol existe déjà dans le 
quartier de la gare à Luxembourg-
Ville sans avoir résolu tous les pro-
blèmes.
Il souligne que les inégalités so-
ciales croissantes sont la principale 
cause de l’augmentation de la cri-
minalité et du vandalisme, et préco-
nise des mesures sociales et la ré-
duction des inégalités plutôt que la 
surveillance. 
Gary Diderich s’inquiète également 
de l’accès aux images par de nom-
breux services de police et presta-
taires externes, estimant que cela 
pose des problèmes pour ce qui est 
de la protection des données per-
sonnelles.
Il conclut en affirmant que son 
parti votera contre ce projet, consi-
dérant qu’il y a d’autres moyens 
plus efficaces et moins invasifs pour 
améliorer la sécurité et le bienêtre 
des citoyens.

MORGAN ENGEL (PIRATES) prend la 
parole en reconnaissant que la vi-
déosurveillance peut présenter des 
avantages à certains endroits. Ce-
pendant, elle souligne que ce n’est 
pas toujours la solution idéale. Elle 
estime qu’il serait plus approprié 
d’augmenter la présence policière 
sur le terrain, qui pourrait interve-
nir directement dans diverses situa-
tions. 
Morgan Engel fait remarquer que 
la vidéosurveillance ne réduit pas 
toujours la criminalité et que les 
fonds investis dans ce système 
pourraient être utilisés différem-
ment. Elle rappelle que les gens ne 
se sentent pas nécessairement à 
l’aise lorsqu’ils sont surveillés par 
des caméras et conclut en affirmant 
que les caméras ne sont pas une so-
lution miracle.

et am Stater Garer Quartier. Wann ech 
elo déi lescht zwee, dräi Joer kucken an 
déi ganz Diskussioun kucken, déi grad 
dozou gefouert huet, dass Polizisten 
aus Policekommissariater vun anere 
Gemengen ofgezu gi sinn, dann ass dat 
doraus entstanen, well am Garer Quar-
tier anscheinend de Probleem nach net 
geléist ass, obwuel Visupol scho vill 
Jore besteet. An awer sinn d’Leit nach 
ëmmer amgaangen, sech ze bekloen. Et 
ass eng Situatioun, déi, en effet, an der 
Stad op der Gare net ëmmer evident ass 
an eebe kritesch ass a wou ee muss Léi-
sunge fannen.

An déi Léisungen, déi fënnt een eeben 
net, andeems ee Richtung Iwwerwaa-
chungsstaat geet, mee déi Léisungen, 
déi fënnt een, andeems een d’Problee-
mer un der Wuerzel upeekt a sozial 
Mesuren hëlt, fir déi Saachen opzefän-
ken.

D’Haaptursaach, firwat mer an esou 
eng Richtung komme vu méi Vandalis-
mus, méi Kriminalitéit, sinn d’wues-
send sozial Ongläichheeten. Dat ass 
eng statistesch Evidenz zu Lëtzebuerg 
an europawäit, dass mer ëmmer méi 
staark sozial Ongläichheeten hunn. An 
déi Ongläichheeten, dat ass wéi ee Las-
tik, deen een ëmmer méi auserneenzitt 
a wou d’Spannung ëmmer méi grouss 
gëtt fir eng Gesellschaft. An déi Span-
nung huet als Konsequenz Krimina-
litéit, Vandalismus, Aggressiounen. 

An déi léist een net mat Kameraen, déi 
léist een doduerch, dass een déi sozial 
Ongläichheeten erofsetzt, an dass een 
déi néideg Mesuren en place setzt, fir 
mat de Leit ze schaffen, fir mat hinnen 
Zukunftsperspektiven opzebauen.

Zum Deel steet dat an eisem Plan local 
de sécurité jo dran. Do steet de Collec-
Diff dran, aner sozial Mesurë stinn 
dran. Mee dat sinn am Fong Mesuren, 
déi d’Situatioun opfänken, also déi ier-
gendeng Begleedung bidden, mee keng 
Perspektiven, wou et dann och soll 
higoen. A soulaang dat net de Fall ass, 
komme mer do net eraus.

Eng lescht Saach, déi ech wëll umier-
ken: wien do alles Abléck huet. Et huet 
ëmmer hei geheescht: Mir maachen eng 
Kameraiwwerwaachung, wou keen 
dobäi sëtzt, kee sech dat ukuckt, dat 
och net live ka gekuckt ginn a just drop 

zréckgegraff gëtt, wann iergendeppes 
virgefall ass.

An deem Rapport vun der Police steet 
eng Hellewull vu Servicer: d’Kommis-
sariat aus dem Norden, aus dem Osten 
an aus dem Zentrum stinn do dran, déi 
zu all Moment Zougrëff mat hirem 
Passwuert hunn op déi dote Biller. A 
souguer extern Prestatairë respektiv 
Servicer extern zur Police kënnen 
dorobber Zougrëff hunn. Ech gesinn 
net, dass dat kloer gereegelt wär an 
ënner wéi enge Konditiounen dat 
geschitt. 

Et ass och keng Lëscht dobäi, wéi eng 
Servicer dat sinn. Et steet einfach 
dobäi: „des administrateurs et collabo-
rateurs techniques externes pour garan-
tir le bon fonctionnement du système“. 
Ass relativ vag gehalen, fir eppes, wou 
et awer ëm d’Rechter vun der Protec-
tion des données a vum Private vun de 
Leit geet.

Aus all deene Grënn wäerte mir als déi 
Lénk dogéint stëmmen an eis dofir aset-
zen, dass aner Léisungen mat vill méi 
Asaz poursuivéiert gi wéi déi doten. 
Ech soen Iech Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Diderich. D’Madamm 
Engel, wannechgelift.

MORGAN ENGEL (PIRATEN):

Merci, Här Buergermeeschter, fir 
d’Wuert. Zum Theema Videoiwwer-
waachung. Op verschidde Plazen ass et 
bestëmmt een Avantage. Leider ass 
d’Videoiwwerwaachung net ëmmer 
d’Léisung. Et wier méi ubruecht, méi 
Policepresenz ze hunn, déi direkt um 
Terrain schaffe kéint. Effektiv ass dat 
readaptéiert ginn, mee d’Videoiwwer-
waachung reduzéiert leider net ëmmer 
d’Kriminalitéit. 

Persounen, déi direkt um Terrain schaf-
fen, kéinten direkt a verschidde Situa-
tiounen agräifen an déi Suen, déi inve-
stéiert kéinte gi fir d’Videoiwwerwaa-
chung, kéinten dann anescht benotzt 
ginn. Mir däerfen net vergiessen, dass 
ëfters d’Leit sech net onbedéngt wuelfil-
len, wa se iwwer Kamera iwwerwaacht 
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ginn. An d’Kamerae si leider kee Won-
nermëttel. Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci. Den Här Scheuren, wannechge-
lift.

MICHEL SCHEUREN (LSAP):

Dir Dammen an Häre Kolleege vum 
Gemengen- a Schäfferot, Här Buerger-
meeschter, d’LSAP begréisst ausdréck-
lech déi Avancée, déi mer do gemaach 
hu mat deene Visupol-Iwwerwaachun-
gen.

Ech fannen et schued, dass mer dovun 
ausginn, dass sozial Schwaacher krimi-
nell sinn, Här Diderich. Ech sinn net 
domat averstane mat Iech. Et ass net, 
wann ee sozial schwaach ass, dass een 
dann automatesch zur Kriminalitéit 
tendéiert.

Wann ech den Dossier vun der Police 
kucken an déi vill Infraktiounen an 
deem Quartier, ass et net vu Muttwëll, 
fir déi Kameraen do opzeriichten. Mir 
si fro, ee positiven Avis kënnen driwwer 
ofzeginn. Mir stëmme selbstverständ-
lech mat Jo.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Scheuren. Weider Wuert-
meldungen? Jo, Här Diderich nach eng 
Kéier.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK):

Ech muss op den Här Scheuren reagéie-
ren, well en eppes behaapt huet, wat 
ech net gesot hunn. Ech hunn net gesot, 
dass sozial Schwaacher kriminell sinn. 
Ech hu gesot, dass an enger Gesell-
schaft, wou d’sozial Ongläichheete méi 
grouss ginn, d’Spannung esou grouss 
gëtt, och an där Gesellschaft, dass déi 
sech ënner anerem duerch Kriminalitéit 
ausdréckt. 

An dat behaapten ech net einfach esou, 
well mer dat haut de Moien esou age-
fall ass, mee dat si schonn Etüden, déi 
dat beleeën. Also ech gi schonn dovun-

ner aus, dass déi Leit hir wëssen-
schaftlech Aarbecht gemaach hunn. An 
dat ass net zënter deene leschte Joren, 
wou dat gewosst ass, dat ass zënter 30-
40 Joer am Fong gewosst, aus ganz ville 
Länner an Erfarungen, dass dat esou de 
Fall ass.

Ech weess selwer, déi schlëmmste Kri-
minalitéit, déi kënnt am Fong vun 
deene räichste Leit, déi Steieren hann-
erzéien. An ëm déi këmmere mer eis vill 
manner an dësem Land, obwuel do vill 
méi ze huele wär wéi bei deene klenge 
Kriminellen. 

Dofir verfalen ech wierklech net der 
Iddi, dass et déi – also mir hu jo sou-
guer e Schäffen, deen an der zweet-
gréisster Gemeng ass, dee verurteelt 
gëtt an dee mol do seng Responsabi-
litéit net iwwerhëlt. Ech mengen, dat 
ass een anert Theema. 

Hei hunn ech einfach gesot, an enger 
Gesellschaft, wou déi sozial Ongläich-
heet staark gëtt, wou d’Zukunftsper-
spektive fir d’Leit erofginn, do wësse 
Leit heiansdo sech net anescht ze hëlle-
fe wéi der Klengkriminalitéit ze verfa-
len. An awer net nëmmen dat, mee och 
d’Ënnerscheeder si sou grouss, dass ee 
sech total ongerecht behandelt fillt an 
déi Emotioun, déi een ausdréckt iwwer 
Ongerechtegkeet, dat ass Roserei. Dat 
ass och psychologesch a wëssen-
schaftlech beluecht. Ech soen Iech 
Merci.

MICHEL SCHEUREN (LSAP):

Ech sinn deelweis bei Iech, Här Dide-
rich. Ech muss awer nach ëmmer 
betounen, dass wann een aarm ass a 
wann een am klenge soziale Milieu ass, 
dass een net onbedéngt zur Krimina-
litéit gräift, och wann dat d’Klengkri-
minalitéit ass. Ech sinn awer soss bei 
Iech. Merci.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK):

Ech sinn och bei Iech.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Lo hu sech zwee Kolleege fonnt, dat 
mécht mer besonnesch Freed, zemools 

MICHEL SCHEUREN (LSAP) exprime 
le soutien de son parti à l’avancée 
réalisée avec la surveillance Visu-
pol. Il conteste l’idée que les per-
sonnes socialement défavorisées se-
raient automatiquement enclines à 
la criminalité, en réponse à une in-
tervention précédente de monsieur 
Diderich. 
Michel Scheuren se réfère au dos-
sier de la police mentionnant de 
nombreuses infractions dans le 
quartier concerné, justifiant selon 
lui l’installation des caméras. Il an-
nonce que le LSAP votera en faveur 
du projet.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK) inter-
vient pour clarifier sa position à la 
suite des propos de monsieur 
Scheuren. Il explique n’avoir ja-
mais affirmé que les personnes so-
cialement défavorisées sont crimi-
nelles. Sa position est que, dans une 
société où les inégalités sociales 
s’accroissent, les tensions aug-
mentent et peuvent s’exprimer par 
la criminalité. Il s’appuie sur des 
études scientifiques menées depuis 
trente ou quarante ans dans divers 
pays pour étayer son propos. 
Gary Diderich souligne que la cri-
minalité la plus grave provient sou-
vent des plus riches qui fraudent le 
fisc, un problème selon lui moins 
traité dans le pays. Il maintient que, 
dans une société très inégalitaire, 
où les perspectives diminuent, cer-
tains peuvent se tourner vers la pe-
tite criminalité par manque de solu-
tions de rechange. Il ajoute que les 
grandes différences sociales 
peuvent générer un sentiment d’in-
justice qui s’exprime par la colère, 
un phénomène psychologiquement 
et scientifiquement documenté.

MICHEL SCHEUREN (LSAP) répond à 
Diderich en se disant partiellement 
d’accord avec lui, tout en insistant 
sur le fait que la pauvreté ou l’ap-
partenance à un milieu social défa-
vorisé ne conduit pas nécessaire-
ment à la criminalité, même petite.

GUY ALTMEISCH (LSAP) intervient 
pour apporter des précisions sur le 
projet Visupol. Il explique que la 
liste des commerces fournie dans le 
dossier date de 2022 et ne sert qu’à 
délimiter la zone concernée, indé-
pendamment des changements de 
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propriétaires ou d’exploitants. Il 
souligne que Visupol est un élément 
supplémentaire dans l’ensemble des 
mesures de sécurité existantes, qui 
ne seront pas supprimées. 
Le bourgmestre rappelle que le 
Plan local de sécurité (PLS) mis en 
place depuis un an, impliquant des 
travailleurs de rue, des mesures so-
ciales et la police, n’a pas encore 
produit tous les effets escomptés. Il 
évoque des incidents récents, 
comme des contrôles de circulation 
illégaux effectués par des individus 
se faisant passer pour des policiers, 
pour illustrer la nécessité d’agir.
Guy Altmeisch mentionne une ré-
cente opération policière massive 
ayant donné des résultats positifs 
en ce qui concerne les saisies dans 
le domaine des stupéfiants. Il espère 
que la police maintiendra ce type 
d’activités pour affirmer son auto-
rité sur le terrain.
Le bourgmestre précise que Visu-
pol existe depuis dix ans à Luxem-
bourg-Ville, initialement dans les 
grands parcs où des agressions 
avaient lieu. Les emplacements des 
caméras ont évolué en fonction des 
déplacements de la criminalité. 
À Differdange, la commune pren-
dra en charge l’installation des ré-
seaux et de l’électricité, tandis que 
l’État financera les caméras elles-
mêmes, plus performantes que 
celles utilisées actuellement par la 
commune pour la protection des 
bâtiments.
Il explique la différence entre la 
surveillance actuelle des cours 
d’école et des aires de jeux, qui ne 
se fait que lorsque ces lieux sont 
fermés au public, et le système Vi-
supol, qui permettra une sur-
veillance 24 h/24. Les images se-
ront visionnées en direct par du 
personnel assermenté dans un 
centre de contrôle, permettant une 
intervention immédiate de la police 
si nécessaire. Le système offre éga-
lement la possibilité de prendre des 
photos en cas de fuite de suspects. 
Le matériel sera conservé selon les 
délais légaux.
Guy Altmeisch conclut que c’est le 
meilleur système de surveillance 
professionnelle actuellement envi-
sageable pour Differdange, utili-
sant tous les moyens techniques 
disponibles. Il ajoute que les instal-
lations existantes au centre-ville 

bei deem heiten Theema vun der 
Videoiwwerwaachung, mécht dat mer 
awer Freed, dass Dir zwee Iech elo 
fonnt hutt.

Dat gesot, erlaben ech mer nach e puer 
Detailer zu deene Bemierkungen, déi 
gemaach gi sinn. Selbstverständlech 
orientéiere mer eis net un där Lëscht, 
déi hei derbäiläit, well dat ass eng 
Lëscht, déi opgefouert ginn ass mat de 
Geschäftsleit. Dat war en Ist-Zoustand 
vun 2022. Dass do Geschäftsleit wies-
selen, dass do Nimm wiesselen, déi 
iwwer engem Geschäft stinn oder an 
engem Geschäft aktiv sinn, dat ass jo 
ganz kloer. 

Et geet jo net dorëm, fir eng Lëscht ze 
maache mat deenen aktive Geschäfts-
leit. *Et geet dorëm, fir dee ganze 
Beräich anzegrenzen. Dat mécht sech 
eeben da mat Nimm vu Geschäfter. 
Wien do Exploitant ass, dat ass net 
esou wichteg.

Wichteg ass et, dass alleguer déi Mesu-
ren, déi haut bestinn, net ofgeschaaft 
ginn duerch d’Schafe vu Visupol. Dat 
ass net de Fall. Soss hu mer net vill 
geschafft. De Visupol ass e supplemen-
taart Element an deem ganzen Ensem-
bel vun der Sécherheet. Et ass eng Plus-
value fir eis an et ass ee Schratt weider 
am Erlaange vum Sécherheetsgefill, wat 
mer eisem Bierger einfach schëlleg sinn.

Een, dee mengt de PLS hätt gegraff, dee 
mer elo säit engem Joer duerchzéien, 
mat all deenen Hëllefsmëttelen, déi mer 
hunn, mat Streetworker, mat soziale 
Mesuren, mat Police a mat alleguerten 
deene Leit, déi engagéiert sinn, dat huet 
nach net gegraff an dat ass elo säit 
engem Joer, wou dat aktiv ass. Gitt op 
déi concernéiert Plazen, wou mer alle-
guer kennen heibannen, da gesitt Der, 
dass do nach net vill geschitt ass, zum 
positiven op jidde Fall net. 

Ech beneiden net déi Leit, déi do mus-
sen owes duerch déi verschidde Stroos-
sen an duerch déi Quartiere goen a 
vläicht net esou grouss an esou staark 
an esou stabil si wéi ech. Do kann ee 
schonn een Angschtgefill kréien, wann 
een do sech muss duerchschlängelen 
oder do vu Leit ugehale gëtt – wat elo 
an der Lescht des Ëftere geschitt ass, 
dass Leit sech op eemol als Polizist vir-
komm sinn an der Wierkstrooss eng 
Verkéierskontroll gemaach hunn, 

d’Leit ugehalen, déi forcéiert, d’Dieren 
opzemaachen, d’Fënsteren erofzemaa-
chen, also dat ass kee flott Gefill.

Aktioune vun der Police, wéi se e Sam-
schdeg waren, doriwwer hate mer rieds 
freides virdrun an der Reunioun mam 
Kommitee. Si hu gesot, si géifen dat elo 
verstäerkt maachen, dass se esou 
Actions coup de poing maachen. Déi 
Action coup de poing ass natierlech elo 
nëmmen duerchféierbar, wa mer vun 
anere Kommissariater Renfort kréien. 
Dat ass selbstverständlech, dass dat 
Usus ass. Dann hu se hei Action coup 
de poing gemaach, dat waren awer 
zwielef Patrullen, déi do opgetruede 
sinn, massiivt Optrieden an awer och 
mat engem massive Resultat, wat d’Be-
schlagnamungen a Konfiskatiounen am 
Drogeberäich ubelaangt. Also ganz 
positiv. An ech hoffen, dass eis Police 
där Aktivitéiten, déi se do gemaach 
hunn, bäibehält, fir awer ze weisen, 
wien nach Här a Meeschter ass um Ter-
rain.

Dat anert, wat gefrot war: Zéng Joer 
besteet Visupol an der Stad. Zéng Joer. 
Et ass ugaangen an der Stad, ech weess 
dat aus eegener Erfarung, an deene 
grousse Parken, wou Leit iwwerfall gi 
sinn. Duerno huet sech déi Krimina-
litéit verlagert. An doropshi sinn déi 
Positioune vun deene Kameraen och 
geännert ginn.

Déi Positiounen, déi Dir elo op deene 
Pläng gesitt, wat elo virgesinn ass, dass 
Kamerae sollen installéiert ginn, do 
musse Reseau-Kabele gezu ginn. Dat 
mécht d’Gemeng. Do muss Elektrescht 
hi geluecht ginn, dat mécht d’Gemeng. 
De Potto, d’Kamerae selwer, déi si 
finanziell zu Laaschte vum Staat. Dat 
ass eng grouss Plus-value fir eis, well 
dat sinn aner Kamerae wéi déi, déi mir 
opriichten, méi performant. Dat ass 
och eng aner Präislag wéi dat, wat mir 
bis elo maachen.

Mir maache bis elo Objektschutz. Dat 
ass eng aner Saach, wéi wa mer de Per-
souneschutz maachen. An de Schoul-
häff maache mir dat. Dat heescht, 
wann de Schoulhaff zougespaart ass, 
keng Kanner méi do sinn, filme mir déi 
Ëffentlechkeet, well keen Accès huet zu 
deenen Ëffentlechkeeten. Mir filme 
Spillplazen, wa se zougespaart sinn, wa 
se net accessibel sinn. Méi erlaabt de 
Legislateur eis net. 
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Hei mat Visupol kréie mer eng Autori-
satioun: Déijéineg déi, déi Biller 
kucken, hunn d’Autorisatioun, dat ass 
duerch sämtlech Instanze gaangen, fir 
Dag an Nuecht kënnen ze filmen. Fir 
dat Sécherheetsgefill, wat déi Kameraen 
de Leit ginn, Dag an Nuecht kënnen 
oprechtzeerhalen. Live ginn déi Biller 
gekuckt op enger Zentral vu Leit, déi 
vereedegt sinn an déi dann aktiv kën-
nen d’Police asetzen, wa se gesinn, dass 
eng Strofdot stattfënnt.

Ënner anerem ass et d’Méiglechkeet, fir 
Biller ze maachen, wann Täter op der 
Flucht sinn oder esou. Oder et ass eng 
Situatioun, da kann een dat net nëmme 
filmen, et kann een dat och nach foto-
graféieren. An dat Material gëtt dann 
esou laang gehale wéi de Legislateur 
dat erlaabt.

Ech mengen, eng besser Iwwerwaa-
chung duerch Leit, déi vereedegt sinn, 
Leit, déi dat professionell maachen, 
Leit, déi dat am Alldag maachen, kënne 
mir eis, d’Stad Déifferdeng, momentan 
net virstellen. Dass dat, wat d’Technik 
eis bitt, dass all technesche Moyen do 
ausgenotzt wär.

An deene Gespréicher hunn ech eraus-
fonnt, dass déi Installatiounen, déi am 
Zentrum scho stinn, déi Kabelen, déi 
Reseau-Kabelen, déi do leien, dat Elek-
trescht, déi Masten an esou virun, dass 
déi och kënnen herno iwwerholl gi vu 
Visupol.sSoudass mer do als Gemeng 
viruschaffe mat eisen Aarbechten, déi 
mer kënnen am Virfeld maachen, bis 
den Dossier duerch den Dateschutz ass 
an autoriséiert ass vun och där leschter 
Instanz. An dass mer dat da kënnen 
offiziell aweien.

Dat wier nach dat, wat ech dozou ze 
soen hätt. Wann et weider keng Wuert-
meldung méi gëtt, géife mer zur 
Ofstëmmung kommen.

Le conseil communal décide avec 
17 voix oui et 2 voix non d’aviser favo-
rablement le projet de mise en place 
d’une zone de vidéosurveillance à Dif-
ferdange.

Ech soen Iech Merci. Punkt 3a, Gemen-
gefinanzen, en Avis vun den Titres de 

recette vum Joer 2023. Dat ass eng Pro-
zedur, déi all Joer um Ordre du jour 
steet. Den Detail vu sämtleche Recet-
ten, déi d’Gemeng huet, ouni d’Gemen-
gentaxen. De Chiffre total beleeft sech 
op 176.924.218 Euro. Den Detail ass 
op der Diffcloud an den Detail hutt Der 
och an Ärem Dossier, wann Der et op 
Pabeier wollt.

Et geet haut drëm, dat ze validéieren. 
Gëtt et Wuertmeldungen oder Bemier-
kungen oder Suggestiounen dozou? 
Dat ass net de Fall. Mir kommen zum 
Vott.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver les avis et titres de re-
cettes pour l’exercice 2023.

Ech soen Iech Merci. Am Punkt 3b 
gesitt Der, wat vu Facturen nach op-
stinn. Hannendrun hutt Der e Scheema, 
wéi d’Entwécklung ass vun deene Fac-
turen, déi nach opstinn. Dat si Factures 
non payées vun Dreckskëschten, Waas-
ser, Gemengentaxen. Et ass awer och 
mat dran, et gi jo Firmaen, déi faillite 
gemaach hunn, déi hir Facturen nach 
net bezuelt hu fir d’Gemeng. 

Et läit kee Listing bäi, 236 eenzel Ein-
tragunge sinn an deem Buch vun deene 
Facturen, déi non payée sinn. Jiddweree 
ka sech déi gäre bei eise Receveur uku-
cke goen. Mir hu se net an d’Diffcloud 
gesat an och net an Ären Dossier gesat, 
well déi Facturen nominativ sinn. Dat 
ass awer eppes Perséinleches, soudass 
mer dovunner ofgesinn hunn, fir dat an 
den Dossier ze maachen. Dat war nach 
ëmmer esou confirméiert mer de Kol-
leeg hei niewent mer. Dofir hu mer dat 
net dra gemaach.

D’Entwécklung ass net ganz positiv, de 
Chiffer ass méi héich ginn, méi staark 
ginn. Ech mengen, dat ass ee Beweis, 
dass d’Liewen ëmmer méi deier gëtt, an 
dass déi éischt Facture, déi net bezuelt 
gëtt, dann déi vun der Gemeng ass. Dat 
deet manner wéi, wéi wann ech net 
kann akafe goen, fir menge Kanner 
eppes ze bidden.

Déi Chifferen hutt Der virun Iech leien. 
Gëtt et Wuertmeldungen dozou? Den 
Här Muller, wannechgelift.

pourront être reprises par Visupol 
une fois le dossier approuvé par 
toutes les instances, notamment la 
protection des données.
(Vote)
Guy Altmeisch passe à d’autres 
points de l’ordre du jour, notam-
ment les finances communales. Il 
présente la validation des titres de 
recettes pour 2023, s’élevant à 
176 92421 €, précisant que les dé-
tails sont disponibles sur la plate-
forme Diffcloud et dans les dossiers 
des conseillers.
(Vote)
Guy Altmeisch passe aux factures 
impayées. Il explique que la liste 
détaillée des 236 factures n’est pas 
fournie pour des raisons de confi-
dentialité, mais peut être consultée 
auprès du receveur communal. Il 
note une augmentation des im-
payés, reflétant selon lui le cout 
croissant de la vie. Il suggère que 
les factures communales sont sou-
vent les premières à ne pas être 
payées lorsque les gens rencontrent 
des difficultés financières.
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ERNY MULLER (LSAP) commence 
par saluer ses collègues du conseil 
communal et les représentants de la 
presse. Il commente le diagramme 
cyclique montrant l’évolution des 
arriérés de paiement ces dernières 
années. Il constate qu’en 2019, il y 
a eu un sommet significatif dépas-
sant les 1 000 000 €, et que le mon-
tant actuel se situe au deuxième 
rang, dépassant les 800 000 €. 
Il explique avoir consulté le dossier 
à plusieurs reprises et constate qu’il 
y a toujours quelques montants éle-
vés dus par des entreprises. Cepen-
dant, ce qui préoccupe le LSAP, ce 
sont les petits montants impayés 
par des particuliers qui n’arrivent 
pas à joindre les deux bouts et ne 
peuvent pas payer certaines fac-
tures, comme les taxes sur les or-
dures ou l’eau.
Il rappelle que, malgré l’augmenta-
tion importante de l’allocation de 
solidarité par la commune, dont les 
gens commencent enfin à faire 
usage, la situation reste préoccu-
pante. Une campagne d’informa-
tion a d’ailleurs été menée pour in-
citer les ménages à faibles revenus à 
y recourir.
Muller s’inquiète pour l’année pro-
chaine, avec l’augmentation prévue 
du prix de l’électricité. Il note que 
l’office social est de plus en plus 
sollicité pour prendre en charge des 
factures de personnes en difficulté. 
Il craint que la tendance ne s’amé-
liore pas à l’avenir, même s’il ne 
veut pas être trop pessimiste. Il es-
père un retour à la situation d’après 
2019, où une nette amélioration 
avait été constatée.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK) inter-
vient ensuite. Il confirme l’analyse 
d’un montant élevé d’arriérés, dé-
passant 800000 €, un niveau qui 
n’avait plus été atteint depuis un 
certain temps, hormis en 2019. 
Il demande quelle analyse a été 
faite de la composition de ces arrié-
rés. Il se rappelle avoir constaté, il y 
a quelques années, en examinant le 
dossier, que les entreprises loca-
taires de locaux communaux qui 
régulièrement payaient leur loyer 
avec retard et des montants élevés 
étaient plus nombreuses que les 
particuliers qui ne paient pas leur 
taxe d’enlèvement des ordures mé-
nagères.

ERNY MULLER (LSAP):

Ech begréissen Iech och haut de Mue-
ren, léif Kolleegen a Kolleeginnen aus 
dem Schäfferot an dem Gemengerot, an 
d’Vertrieder vun der Press. Mir gesinn 
hei den zykleschen Diagramm, wéi an 
de leschte Joren de restanten Etat sech 
presentéiert. 2019 hate mer ee grousse 
Peak, een héije Peak vun iwwer enger 
Millioun Euro am Restant. A wou mer 
dann elo deen zweethéchste Betrag 
hunn, vun iwwer 800.000 Euro. 

Ech war schonn e puermol an esou een 
Dossier kucken. Da gesäit een, wéi Dir 
richteg gesot hutt, dass do e puer méi 
héich Chifferen allkéiers derbäi si vun 
Entreprisen. Mee eis als LSAP mécht 
dat anert awer och ze Bedenken, déi 
kleng Beträg. Well d’Leit net iwwert 
d’Ronne kommen an da gewësse Rech-
nunge vun Taxen, sief dat Müllabfuhr, 
Waasser an esou weider, net bezuelen.

An dat trotz där ganz staark aug-
mentéierter, opgebesserter Allocation 
de solidarité – däerfe mer net vergies-
sen –, wou mer grouss Efforte gemaach 
hunn als Gemeng. A wou een och muss 
soen, wou d’Leit och elo endlech, géif 
ech bal soen, drop zréckgräifen. Mir 
wäerte gesinn, dass dee Chiffer ganz 
opgebraucht gëtt, neierdéngs. An dass 
d’Leit Gebrauch dovu maachen, wat 
och gutt ass. 

An et ass jo och eng ganz Campagne 
d’information gemaach gi vum Gemen-
gerot a vum Schäfferot, fir dass d’Leit 
och sollen op dat zréckgräifen, wat hin-
nen zousteet. Op jidde Fall déi Leit, déi 
als Menage manner Revenu hunn.

Ech fäerten e bësse virum nächste Joer, 
wann dat da soll antrieden, wat den 
Här Ulveling  gesot huet, dass d’Elek-
tresch esou deier gëtt. Mir mierke jo 
och, déi Leit heibannen, déi am Conseil 
d’administration si vum Office social, 
dass mer ëmmer méi konfrontéiert gi 
mat Demanden, fir Rechnungen ze 
iwwerhuelen, well d’Leit einfach net 
méi iwwert d’Ronne kommen. 

Et schéngt sech eng Tendenz unzedeiten 
an deem heite System, wou mer hei 
gesinn, dass d’Zukunft net wäert esou 
roseg ginn. Loosse mer net dat 
Schwaarzt un d’Mauer molen, mee et 
ass op jidde Fall Virsiicht gebueden. An 
ech hoffen, dass mer erëm zréckkom-

men. Well no deem Peak vun 2019 hate 
mer jo wierklech eng enorm Verbesse-
rung duerno. Mee déi Tendenz gesi mer 
net kommen.

Ech wollt Iech matdeelen, dat ass meng 
perséinlech Appreciatioun vun deem 
dote Bericht.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Muller. Den Här Diderich, 
wannechgelift.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK):

D’Analys ass gemaach, dass mer op 
engem héije Montant si vun iwwer 
800.000 Euro, dee mer elo eng Zäit-
chen net méi erreecht haten. 2019 si 
mer driwwer gaangen.

Déi Fro, déi ech wollt stellen, well ech 
deen Dossier net bei de Receveur kucke 
war – dat ass awer dann ëmmer e bës-
sen ëmständlech –, dat ass: Wéi eng 
Analys et dovunner gëtt. Mir schwät-
zen hei vun de klenge Rechnungen. Ech 
hat mer deen Dossier eng Kéier uge-
kuckt an do ass mer deemools – mee 
dat ass awer eng Rei Joren hier, do 
hunn d’Praktike vläicht geännert –, 
awer opgefall, dass et virun allem 
Entreprisë waren, deene mer Lokalitéi-
te verlount hunn, déi zum Deel Loyere 
spéit bezuelt hunn. Déi méi schnell méi 
héich Montanten eeben ausmaache wéi 
elo een, dee seng Poubellesrechnung net 
bezilt. 

An do wollt ech eeben nofroen: Gëtt et 
do Saachen, heiansdo sinn et och Fac-
turen, déi just op den 31. Dezember 
oder am Dezember ausgestallt sinn an 
dann nach net bezuelt sinn oder oder?

Mir schwätze jo elo wierklech vun all 
de Beträg, déi opstinn. A mat dësem 
Vott maache mer jo just vun engem 
klenge Betrag eng Decharge, wann ech 
dat richteg verstinn. Nämlech an dësem 
Fall vu 26.000 Euro, wat am Fong 
manner ass wéi 2021, 2020, 2019, wou 
mer vill méi héich Beträg dechargéiert 
hunn, also méi wéi dat Duebelt.

Dofir d’Fro, ob Dir eng Analys 
gemaach hutt, wéi dee Betrag do zusta-
ne komm ass, wéi elo just déi kleng 
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Rechnungen. Natierlech an der Kon-
junktur, an der Inflatioun, an där mer 
sinn, wär dat eng logesch Erklärung. 
Mee ech si mer awer net esou sécher 
aus der Vergaangenheet, ob dat onbe-
déngt esou ass. Oder ob et vläicht och 
méi grouss Beträg gëtt, wou et net ein-
fach den normale Bierger ass, dee seng 
Rechnung net bezilt, mee wou et 
vläicht aner Rechnunge sinn, déi nach 
opstinn, déi vläicht méi schnell op méi 
grouss Beträg kommen. Ech soen Iech 
Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Nach eng Wuertmeldung? Ech kann 
Iech just confirméieren, Här Diderich, 
den Dossier huet 236 Säiten, dat ass e 
voluminéisen Dossier. Ech kennen den 
Dossier net esou genau, ech weess awer, 
dass de Receveur all Méiglechkeet aus-
notzt, duerch Rappeller an duerch 
Mesuren iwwer Tribunal, Mandats de 
paiement, fir déi Suen anzedreiwen.

Wéi dat elo genau opgedeelt ass, muss 
ech nofroen. Da géif ech Iech déi Infor-
matioun esou zoukomme loossen. 
Oder de Membere vum Gemengerot 
géif ech dat dann iwwer Mail zousché-
cken, fir déi Detailer. Well déi si mir 
haut net bekannt. Mee ech froen Iech 
dat awer no, da kritt Dir déi Informa-
tiounen nogereecht.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK):

Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Wann et keng Wuertmeldunge méi 
dozou gëtt, kéime mer zum Vott.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver l’état des restants et 
décharges pour l’exercice 2023.

Ech soen Iech Merci. De Punkt 4 vum 
Ordre du jour si verschidde Modifika-
tiounen oder Konventioune betreffend 

PAG oder PAP. Ech géif d’Wuert un den 
Här Ulveling ginn.

SCHÄFFEN TOM ULVELING (CSV):

Här Buergermeeschter, Dir Dammen, 
Dir Hären, et geet hei an der éischter 
Phas ëm eng Modification ponctuelle 
vun der grafescher Partie vum Plan 
d’aménagement général vun Terrainen, 
déi sech Op de breeden Dréischer II zu 
Uewerkuer befannen.

De PAG, deen de Moment en vigueur 
ass, deen ass vum Conseil gestëmmt 
ginn den 29.6.2021 a vum Minister 
approuvéiert ginn. Et geet elo drëms, 
Terrainen ze reklasséieren, déi aktuell 
an enger Zone d’habitation Hab 2 sinn, 
déi awer superposéiert ass an e Plan 
d’aménagement particulier nouveau 
quartier.

Et geet drëm, de Schéma directeur ze 
modifizéieren. Dat Ganzt huet eng Sur-
face vun 3,64 Hektar. Ëm wat geet et? 
Et geet einfach just drëm, d’Densitéit 
vun de Logementer vu 55 op 69 Loge-
ments pro Hektar an d’Luucht ze set-
zen.

Firwat? Wat wichteg ass ze wëssen, dat 
huet guer keen Impakt op d’Metercubë, 
déi gebaut oder verbaut ginn. Et gëtt 
nach ëmmer dat selwecht gebaut wéi 
initialement virgesi war. Do entstinn e 
ganze Koup Logementer fir eeler Leit, 
fir Senioren. 

Am Ufank waren do einfach nëmme 
Kummere virgesinn. An elo ass eng 
Kummer mat enger Kiche virgesinn. An 
eng Kummer mat enger Kiche gëllt als 
Logement, wärend eng normal Kum-
mer net als Logement gëllt. Dofir musse 
mer déi Erhéijung do maachen. 

Dat heescht, et sinn elo 251 Unités de 
logement amplaz 200 virgesinn. Et geet 
also och drëms, fir eng Mixitéit vun de 
Funktiounen op deem Terrain ze kréien 
an och eng rational Utilisatioun vun 
dësem Terrain ze maachen.

Ech géif Iech bieden, dat ze stëmmen. 
Ech soen Iech Merci.

Il s’interroge sur l’existence éven-
tuelle de factures émises fin dé-
cembre et pas encore payées. Il note 
que le vote ne concerne qu’une pe-
tite partie du montant total, soit 
26000 € de décharge, ce qui est 
moins que les années précédentes. 
Diderich demande si une analyse 
détaillée a été faite de la composi-
tion de ces arriérés, au-delà des pe-
tites factures impayées par des par-
ticuliers. Il se demande s’il n’y au-
rait pas aussi des montants plus im-
portants dus par d’autres que de 
simples citoyens.

GUY ALTMEISCH (LSAP) répond que 
le dossier fait 236 pages et qu’il ne 
le connait pas en détail. Il sait que 
le receveur utilise tous les moyens à 
sa disposition (rappels, mesures ju-
diciaires, mandats de paiement) 
pour recouvrer les sommes dues. Il 
propose de se renseigner sur la ré-
partition exacte et de transmettre 
ces informations par courriel aux 
membres du conseil communal.
(Vote)
Guy Altmeisch passe au point 4 de 
l’ordre du jour sur les modifica-
tions du PAG/PAP. 

TOM ULVELING (CSV) explique qu’il 
s’agit d’une modification ponc-
tuelle de la partie graphique du 
Plan d’aménagement général pour 
des terrains situés au lieudit Op de 
breeden Dréischer II à Oberkorn. 
Le but est de réaménager les ter-
rains qui se situent dans la zone 
d’habitation Hab 2, superposée à 
un PAP « nouveau quartier », et de 
modifier le schéma directeur. La 
surface concernée est de 3,64 ha. Il 
s’agit d’augmenter la densité de lo-
gements de 55 à 69 par hectare, 
sans impact sur le volume 
construit. 
Cela permettra de créer des loge-
ments pour personnes âgées, en 
transformant de simples chambres 
en studios avec kitchenette, consi-
dérés comme des logements à part 
entière. Le nombre d’unités de lo-
gement passerait ainsi de 200 à 
251. L’objectif est d’avoir une 
mixité des fonctions et une utilisa-
tion rationnelle du terrain.
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EMINA CEMAN (CSV) intervient 
pour saluer ce projet au nom de son 
parti. Elle estime qu’il est impor-
tant de créer plus de logements 
dans la ville. Elle apprécie particu-
lièrement qu’il s’agisse de loge-
ments pour séniors, permettant aux 
personnes âgées de rester dans la 
commune plutôt que de devoir dé-
ménager ailleurs. Elle confirme le 
soutien de son groupe à ce projet.

ERNY MULLER (LSAP) soutient la 
modification proposée concernant 
la construction de logements pour 
séniors. Il apprécie que ces loge-
ments permettent une vie auto-
nome tout en offrant des structures 
d’encadrement si nécessaire. Il sou-
ligne que l’ajout de kitchenettes fa-
vorise cette autonomie. Le projet 
étant situé dans un cadre verdoyant 
en périphérie de la ville, il estime 
que ce sera très agréable. Le LSAP 
soutient donc pleinement cette ini-
tiative.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG) pose 
plusieurs questions sur le projet. 
Elle demande comment la demande 
pour des logements séniors a été 
établie, car elle ne trouve pas d’ex-
plications de l’Observatoire de 
l’habitat dans le dossier. Elle s’in-
terroge également sur les critères 
définissant ces logements séniors, 
qui ne semblent pas précisés. 
Elle relève une incohérence dans les 
chiffres : l’augmentation de 52 lo-
gements correspondrait à 219 per-
sonnes supplémentaires, soit 
4,2 personnes par logement, ce qui 
lui semble élevé pour des séniors vi-
vant souvent seuls ou en couple. 
Elle note aussi que la surface 
moyenne par logement diminue de 
209 m2 à 166 m2.
Laura Pregno regrette l’absence 
d’avis des commissions concernées 
(logement, construction, séniors). 
Elle se demande si cette modifica-
tion ne favorise pas surtout le pro-
moteur, au risque de créer des loge-
ments inadaptés aux futurs occu-
pants.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Wuertmeldungen? D’Madamm Ce-
man, wannechgelift.

EMINA CEMAN (CSV):

Merci, Här Buergermeeschter. Léif Kol-
leeginnen a Kolleegen aus dem Schäf-
fen- a Gemengerot, schéine gudde 
Moien alleguer, mir begréissen dëse 
Projet als CSV, well et absolutt Sënn 
mécht, méi Wunnraum an eiser Stad ze 
schafen.

Wat ech perséinlech wichteg fannen 
ass, datt hei op deem Terrain, vun deem 
mir schwätzen, Seniorewunnenge 
gebaut ginn. Soudass eeler Leit, déi bei-
spillsweis eng Wunneng sichen, well se 
net méi an engem groussen Haus 
wunne wëllen oder kënnen, hei bleiwe 
kënnen an net fortplënnere mussen.

Mir ënnerstëtzen dat ganz sécher. Ech 
soen Iech Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci. Den Här Muller, wannechgelift.

ERNY MULLER (LSAP):

Och mir als LSAP kënnen där doter 
Modifikatioun nëmmen zoustëmmen 
aus deem selwechte Grond. Seniore-
wunnengen, déi gebaut ginn, déi ee 
selbstännegt Wunnen erlaben, individu-
ell. A vläicht encadréiert an engem 
gewëssene Sënn, dass op där Plaz och 
Strukture sinn, wou d’Leit kënnen drop 
zréckgräifen. Mee d’Leit kënnen am 
Fong wunnen, normal an enger Resi-
denz. Dat ass e flotte Projet. 

Wéi mer héieren hunn, mat Kitchenette, 
wat déi Selbstännegkeet zum Ausdrock 
bréngt. Dat gëtt flott. Et ass am Gréngs 
an der Peripherie vun eiser Stad, dat 
gëtt bestëmmt flott. Mir ënnerstëtzen 
dat als LSAP honnertprozenteg. Ech 
soen Iech Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Muller. Madamm Pregno, 
wannechgelift.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG):

Villmools merci fir d’Wuert. Merci fir 
d’Explikatiounen. Ech hunn e puer 
Froen, well et mer net esou kloer ass. 
D’Demande ass jo no méi Seniorewun-
nengen. Wéi ass déi Demande festge-
stallt ginn? Mir fannen am Dossier 
keng Explikatioune vum Observatoire 
de l’habitat oder op iergendeng aner 
Aart a Weis.

Net kloer sinn d’Krittäre fir d’Seniore-
wunnengen. Sinn déi festgehalen? Gëtt 
et Krittären? Oder gëtt et keng a sinn 
einfach net am Dossier?

Da sot Dir, Här Ulveling, d’Zuel vun de 
Logementer ass vun 199 op 251 
eropgesat ginn. Bei enger Hausse vun 
52 Logementer kommen 219 Leit bäi. 
Dat ass dat, wat op jidde Fall do steet. 
Wann ech dat dann elo ausrechnen, 
219 Leit op 52 Logementer, dat si 4,2 
Mënsche pro Logement. Da weess ech 
net méi, ob dat op Seniorewunnenge 
passt. Mer wëssen, dass Senioren ëfters 
eleng oder och emol zu zwee sinn. Do 
ass mir dat net esou kloer, wéi dat ka 
sinn.

D’Moyenne surface geet vun 209 op 
166 Meterkaree pro Logement erof. 
Soudass mir eis froen: Entweeder sinn 
Explikatiounen do, déi mir net fonnt 
hunn oder et sinn einfach Onkloerhee-
ten do. Eis feelen och Avise vu Kommis-
siounen: Logement, Bauten, Senioren, 
déi jo awer an deene Beräicher misste 
consultéiert ginn.

Eng berechtegt Fro, déi sech stellt: 
Maache mer hei dem Promoteur eng 
Faveur? Gi mer a Richtung oder setze 
mer d’Weeche fir Mal-logement, wa 
mer herno eppes bauen, wat net de Leit 
korrespondéiert, déi sollen drakom-
men. Vläicht kënnt Der eis déi néideg 
Explikatioune ginn, dass mer deen 
Dossier kënne matstëmmen oder och 
eeben net. Merci.
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BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Ech géif soen, den Här Ulveling änt-
wert op déi Froen, wann d’Wuertmel-
dungen all era sinn. Här Diderich, 
wannechgelift.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK):

Merci, Här Buergermeeschter. Prinzipi-
ell begréisse mir, dass op där nämm-
lechter Fläch, déi versigelt gëtt, méi 
Wunnengen entstinn. Et stellt sech 
d’Fro, mee et ass ganz kloer, datt dat 
am Endeffekt dem Promoteur materiell 
ganz kloer eppes bréngt. Dat ass eng 
Evidenz, dat ass ganz kloer.

Volkswirtschaftlech ass et interessant 
an deem Sënn, well ee wéineg Bauter-
rain huet an dann dee Bauterrain net 
soll verbëtzen. 206 Meterkaree Wunn-
fläch, dat ass vill. Ech mengen, mir sinn 
net bei engem Mal-logement wa mer 
vun 160 Meterkaree Logement schwät-
zen. Ech denken, dass mer do éischter 
zu Lëtzebuerg Parameteren hunn, déi 
zum Deel iwwerdriwwe sinn. 

Mir wëssen, dass mer am Verglach mat 
ganz Europa déi meeschte Meterkaree 
pro Persoun, déi an engem Logement 
sinn, hunn. Dat ass eng Evidenz. A jee 
méi Meterkaree pro Wunneng mer 
hunn, desto méi Fläch gëtt verbraucht, 
desto méi Energie gëtt verbraucht an 
esou weider an esou fort. Mee dat si 
volkswirtschaftlech Iwwerleeungen.

Herno, reng ekonomesch gesinn, kritt 
de Promoteur an deem Sënn eng Faveur 
gemaach. E ka méi erausschloen aus 
sengem Projet. Dat ass evident. An dat 
ass och net wéineg. Op där anerer Säit 
ass d’Fro: Wat ass d’Géigeleeschtung fir 
d’Gesellschaft do derfir?

Am Pacte Logement 2.0 gëtt et do ee 
ganz kloren Deal. Deen Deal ass: Du 
als Promoteur gëss eis esou an esou vill 
Logement abordable an d’Gemengen-
hand, an op där anerer Säit geet d’Den-
sitéit an d’Luucht. Hei si mer nach net 
an deem Zenario, dat ass ze bedaueren. 
An dat ass, well mer eis net déi néideg 
Instrumenter ginn an déi gi mer eis sys-
tematesch net. Mam Artikel 29bis vum 
Pacte Logement 2.0 hu mer eis déi ginn. 
Mee wann ech richteg verstinn ass dat 
heiten elo net de Cas an deem heite 

Fall, well dee PAP nach virdru louch, 
ausser Dir korrigéiert mech. 

A mir hunn en eeben och generell net. 
An anere Länner, an der Schwäiz, zum 
Beispill, do gëtt et eng Mehrwertsteuer-
abgabe. Dat heescht, wann een aus 
engem Terrain, wat virdru kee Bauter-
rain war, Bauterrain mécht, oder de 
Bauterrain ëmklasséiert gëtt an ee méi 
kann draus maachen, da geet ee Pour-
centage dovunner un d’Kollektivitéit 
of. Dat hu mer zu Lëtzebuerg net. An 
dat huet mat zu der Logementskris 
gefouert, an där mer elo schonns zënter 
Joerzéngte sinn. Ech soen Iech Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Här Ulveling, wannechgelift.

SCHÄFFEN TOM ULVELING (CSV):

Zu der Madamm Pregno: Ech hunn 
Iech jo erkläert, déi Logementer, déi vir-
dru virgesi waren, ware keng Logemen-
ter. Dat ware just Zëmmeren. An dodu-
erch, dass déi Kiche kënnt, kréie mer da 
méi Logementer.

Op där anerer Säit, wa mer méi Loge-
menter kréien, dann ass éischtens 
d’Plaz besser ausgenotzt, d’Densitéit 
ass besser a mir kréien awer och 15 % 
Logements abordables. Dat heescht, 
mir kréie méi Logements abordables, 
wat eng Mixitéit dann an dee Quartier 
bréngt, déi gutt ass.

De Quartier ass exzellent ugebonnen 
un den ëffentlechen Transport, wéi mer 
am Dossier gesinn.

Déi Fro kann ech Iech elo net beänt-
werten, mat den Habitanten, dat muss 
ech nofroen. Ech weess net, firwat dee 
Chiffer esou vill méi an d’Luucht geet, 
dat kritt Der nogereecht.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG):

Mee dat wär substanziell ze wëssen. 
Ech ka verstoen, dass Dir dat elo net 
wësst, dat ass keen Theema – also dach, 
et ass schonn een Theema, well ech fan-
nen, et ass substanziell fir ze verstoen, 
ob mer vu Seniorewunnenge schwätzen 
oder net.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK) salue le 
principe de créer plus de logements 
sur la même surface. Il reconnait 
que cela apporte un avantage maté-
riel évident au promoteur. D’un 
point de vue économique global, il 
estime judicieux d’optimiser l’utili-
sation des terrains constructibles li-
mités. 
Il considère que 160 m2 par loge-
ment restent une surface impor-
tante, rappelant que le Luxem-
bourg a déjà la plus grande surface 
habitable par personne en Europe. 
Il souligne que de grandes surfaces 
impliquent plus de consommation 
d’espace et d’énergie.
Gary Diderich déplore l’absence, 
ici, d’une contrepartie claire en ce 
qui concerne les logements abor-
dables en échange de l’augmenta-
tion de la densité, contrairement au 
Pacte Logement 2.0. Il déplore que 
le Luxembourg ne se dote pas des 
instruments nécessaires, comme la 
taxe sur la plus-value foncière qui 
existe en Suisse lors du reclasse-
ment de terrains. Selon lui, cette ab-
sence d’outils a contribué à la crise 
du logement actuelle.

TOM ULVELING (CSV) répond à cer-
taines questions. Il explique que 
l’augmentation du nombre de loge-
ments est due à l’ajout de kitche-
nettes, transformant de simples 
chambres en logements à part en-
tière. Il souligne que cela permet 
une meilleure utilisation de l’espace 
et une densité accrue, tout en géné-
rant 15 % de logements abordables 
supplémentaires, ce qui favorise la 
mixité du quartier. 
Il précise que le quartier est très 
bien desservi par les transports en 
commun. Concernant le nombre 
élevé d’habitants par logement re-
levé par madame Pregno, il indique 
devoir vérifier ce point et fournir 
des explications ultérieurement.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG) insiste 
sur l’importance de clarifier ce 
point, estimant qu’il est essentiel 
pour comprendre s’il s’agit réelle-
ment de logements séniors. Elle 
s’interroge sur la provenance de 
tous ces habitants supplémentaires 
si ce sont bien des logements pour 
personnes âgées.
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TOM ULVELING (CSV) explique que 
l’augmentation du nombre de loge-
ments est due à l’ajout de kitche-
nettes, transformant de simples 
chambres en logements à part en-
tière. Cela explique aussi pourquoi 
il y aurait plus d’habitants qu’au-
paravant. Il précise qu’il deman-
dera des clarifications sur les 
chiffres exacts.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG) s’in-
terroge sur le nombre élevé d’habi-
tants supplémentaires. Même en 
comptant 75 personnes pour 
50 nouveaux logements séniors, on 
est loin des 219 personnes annon-
cées. Elle estime que ces chiffres 
sont très éloignés les uns des autres.

TOM ULVELING (CSV) admet ne pas 
pouvoir répondre immédiatement 
et promet de fournir les informa-
tions ultérieurement.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK) indique 
ne pas avoir vu ces chiffres dans le 
dossier et regrette le manque géné-
ral d’indications sur les modifica-
tions. Il précise que, dans un PAP, 
le nombre d’habitants n’est pas né-
cessairement le facteur détermi-
nant, mais plutôt un maximum 
théorique. Il souligne que 160 m² 
pour deux personnes restent une 
surface importante, loin du mal-lo-
gement, mais que, théoriquement, 
plus de personnes pourraient y 
vivre.

TOM ULVELING (CSV) explique 
qu’on peut passer de 55 à 69 loge-
ments par hectare. Il suppose que 
certains logements seront peut-être 
plus petits que prévu initialement, 
permettant d’accueillir plus de per-
sonnes. Il donne l’exemple d’un 
grand logement pour deux per-
sonnes divisé en deux plus petits, 
pouvant alors accueillir quatre per-
sonnes.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG) pré-
cise que les 160 m² de surface 
moyenne incluent des maisons, des 
jardins et des parkings. Elle de-
mande s’il serait possible de repor-
ter ce point pour obtenir des expli-
cations des experts de la commune.

TOM ULVELING (CSV) ne voit pas la 
nécessité de reporter et propose de 

SCHÄFFEN TOM ULVELING (CSV):

Dach, mir schwätze vu Senioren.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG):

Jo, mee wou kommen déi Leit dann 
hier? Dir kënnt jo awer elo net esou vill 
méi Wunnenge setzen a soen, dat si 
Seniorewunnengen, an dann hutt Der 
200 Leit méi. Oder verstinn ech et 
falsch.

SCHÄFFEN TOM ULVELING (CSV):

Ech krut et esou erkläert, dass déi aner 
am Calcul net als Logementer consi-
deréiert si ginn. Dat ass kee Logement, 
dat ass een Haus mat esou villen Zëm-
meren, verstitt Der. Doduerch, dass Der 
déi Kichen hutt, musst Der dat als 
Logement opféieren. Dowéinst musse 
mer déi Modifikatioun maachen. Esou 
krut ech dat erkläert.

Dat heescht, dat géif jo dann och erklä-
ren, firwat méi Leit an deem Sënn wäre 
wéi virdrun. Mee ech froen dat awer 
no.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG):

Mee wann ech 50 Logementer hunn, 
déi bäikommen, well eng Kitchenette 
bäikënnt, a wann ech da beim Senior 
sinn, da sinn ech bei 50 Leit oder et ass 
och nach schéin am Alter zesummen ze 
sinn, da sinn ech bei 100 Leit – allez 
huele mer d’Moyenne 75 Leit. Da feele 
mer der awer nach ëmmer ganz vill, fir 
op 219 ze kommen. Also, déi Zuel ass 
mega wäit ewech vuneneen.

SCHÄFFEN TOM ULVELING (CSV):

Muss mer nofroen. Wéi gesot, ech kann 
Iech dat elo net soen, mee ech wäert 
Iech dat zoukomme loossen.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Här Diderich, wannechgelift.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK):

Ech hunn dat elo net gesi gehat am 
Dossier mat der Unzuel vu Leit. Allge-
meng feelen Indikatiounen am Dossier, 
fir dass ee gesäit, wou ass d’Modifika-
tioun direkt. Mee an engem PAP ass 
d’Unzuel vun de Leit net nécessaire-
ment dat, wat ausschlaggeebend ass fir 
ee PAP. Oft gëtt dat ausgerechent op en 
theoreetesche Maximum, dee méiglech 
ass. 

D’Leit wëlle vläicht op 160 Meterkaree 
zu zwee wunnen, dat ass eng Moyenne. 
Dat ass natierlech nach ëmmer vill, dat 
ass wäit ewech vun engem Mal-loge-
ment. Mee theoreetesch op 160 Meter-
karee kënne vill méi Leit wunnen. A 
wann s de da méi Logementer hues, 
hänkt dat dovun of, wéi d’Zëmmeren 
opgedeelt sinn. D’Unzuel vun de Leit, 
weess ech elo net, ob dat den ausschlag-
geebende Facteur ass bei engem PAP.

SCHÄFFEN TOM ULVELING (CSV):

Do steet jo, dass een de Logement vu 
55 op 69 Logements pro Hektar kann 
eropsetzen. Dat heescht, ech ginn 
dovun aus, dass verschidde Logementer 
vläicht méi kleng sinn, wéi se initiale-
ment geplangt waren. Wouduerch dann 
och méi Leit kënnen dohinner kom-
men. 

Wann s de ee grousst Logement hues, 
wou zwee Leit sinn, an du méchs aus 
deem grousse méi klenger, da kann een 
zweemol zwee Leit an zwee Logemen-
ter setzen. Wier eng Explikatioun. Mee 
ech froen et no. Ech kann Iech et net 
soen.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG):

Dir sot, Här Diderich, et ass duerchge-
strach a verbessert. Ech hunn dat vir-
drun net preziséiert, wann ech vun 160 
Meterkaree Wunnfläch, also der Moy-
enne surface schwätzen, do si jo Haiser 
dran, et si Gäert dran a Parkflächen, déi 
ginn do matgerechent.

Mee wär et net eng Méiglechkeet, mir 
géifen dee Punkt no hanne vertagen? 
Kann een dat net maachen a mir kréien 
d’Explikatioune vun den Experten hei 
am Haus? Ech weess et net, kann een 
esou eppes net maachen?
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SCHÄFFEN TOM ULVELING (CSV):

Mir kënnen deen elo siche goen, wann 
Der wëllt. Ech gesinn net, dass mer dat 
sollen elo zréckstellen.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG):

Okay.

SCHÄFFEN TOM ULVELING (CSV):

Duerno ass souwisou erëm all Mënsch 
d’accord. Just well elo do …

(Diskussiounen)

Soll ech den Här Lopes siche goen, da 
kann hien eis Opschloss ginn?

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Mir ginn den Här Lopes sichen, hie 
kann eis dann d’Erklärung ginn. Da 
musse mer eis déi zwou Minutten hue-
len.

(Kuerz Ënnerbriechung vun der Sët-
zung)

SCHÄFFEN TOM ULVELING (CSV):

Et ass ganz einfach: Déi Densité de 
logement gëtt op den Hektar gerechent. 
Dat ass also een theoreetesche Wäert. 
Well mer elo hei gesot hunn, dass mer 
kéinte méi Logementer pro Hektar 
maachen, ass dat also en theoreetesche 
Wäert, wou pro Hektar gesot gëtt, dass 
ee ka bis zu 200 Leit méi kréien. Kréien 
ech gesot vun eisem Mann, deen de 
PAG do matbegleet.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Gutt.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK):

Déi aner Fro war déi, wou déi 15 % 
Logements abordables am Dossier 
stinn. Ech hat jo gefrot, ass dat an 
dësem Fall esou? Dat huet näischt elo 
mam PAP ze dinn.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Dat huet näischt mat der Modification 
PAG ze dinn.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK):

Mee et ass awer an dësem Fall esou an 
deem do PAP?

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Jo, dat ass scho festgehale ginn an 
enger Seance virdrun. Hei ass just eng 
Modifikatioun vun der Opdeelung ban-
nendran an där Karkass, déi do steet. Et 
ass net, dass d’Aussemauere méi grouss 
ginn. Bannendra ginn d’Zëmmeren 
anescht opgedeelt, fir dass mer do 
Logementer drakréie vun de Senioren.

(Ënnerbriechung)

SCHÄFFEN TOM ULVELING (CSV):

Ma, et ass een theoreetesche Wäert pro 
Hektar gerechent bis zu 200.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Et si keng 200, déi kommen, mee et ass 
een theoreetesche Wäert, deen do-
duerch entsteet.

GEMENGESEKRETÄR HENRI KRECKÉ:

Däerf ech nach eppes soen?

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Jo, Här Krecké.

GEMENGESEKRETÄR HENRI KRECKÉ:

De PAP, deen an der Maach ass, deen 
huet ëm kee Meter zu kengem Gebai 
geännert. Et ass elo just um Niveau vun 
de Seniorewunnengen, déi eng Autono-
mie erlaben. Duerch déi Autonomie 
gëtt e Logement wierklech als Loge-
ment consideréiert, wat virdrun einfach 

faire venir immédiatement l’expert 
pour des éclaircissements.
(Discussions)
Tom Ulveling revient avec des ex-
plications : la densité de logement 
est calculée par hectare ; c’est une 
valeur théorique. En augmentant le 
nombre de logements par hectare, 
on obtient une valeur théorique in-
diquant qu’on pourrait accueillir 
jusqu’à 200 personnes de plus par 
hectare.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK) de-
mande où sont mentionnés les 
15 % de logements abordables 
dans le dossier.

GUY ALTMEISCH (LSAP) précise que 
cela a déjà été établi lors d’une 
séance précédente et que la modi-
fication actuelle ne concerne que la 
répartition interne des logements, 
sans changer l’enveloppe extérieure 
du bâtiment.

HENRI KRECKÉ (SECRÉTAIRE COMMUNAL)
apporte des précisions supplémen-
taires : le PAP en cours n’a modifié 
aucun bâtiment. Le changement 
concerne uniquement les logements 
séniors qui permettent maintenant 
une autonomie. 
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Cette autonomie fait que ces loge-
ments sont désormais considérés 
comme de vrais logements et non 
plus comme de simples chambres 
d’hôtel. Cela a augmenté la valeur 
des unités de logement dans l’en-
semble du PAP, calculée sur la sur-
face totale d’environ trois hectares.
Henri Krecké souligne que ce sont 
des valeurs théoriques, presque ma-
thématiques. La densité et la struc-
ture des maisons unifamiliales et 
des résidences ne changent pas. 
Seule la fonctionnalité des loge-
ments séniors devient autonome, ce 
qui est une bonne chose. En plus de 
l’autonomie, ils bénéficieront d’un 
encadrement pouvant aller jusqu’à 
des soins hospitaliers sur place. Il 
s’agit donc d’une amélioration qua-
litative uniquement pour les loge-
ments séniors, dans l’intérêt des 
personnes âgées.
Concernant les 15 % de logements 
abordables, Henri Krecké précise 
qu’ils seront clairement définis 
dans la convention du PAP, mais 
que cela ne relève pas du PAG.

GUY ALTMEISCH (LSAP) remercie les 
conseillers pour ces questions inté-
ressantes et procède au vote.
(Vote)

TOM ULVELING (CSV) présente le 
dossier Maxim’s, qui a une longue 
histoire. À l’origine, le projet devait 
être un hôtel, puis un hôtel avec des 
appartements. Il se compose main-
tenant de deux bâtiments sur un 
terrain de 16,35 a. Le premier com-
prendra 18 à 20 logements, le se-
cond 36 logements étudiants avec 
possibilité d’utilisation hôtelière en 
été. Une modification est nécessaire 
pour déroger à l’obligation de 
construire des places de parking, 
considérant la proximité du par-
king existant déjà utilisé par les 
étudiants de LUNEX.

ERNY MULLER (LSAP) se réjouit de 
la possibilité d’avoir un hôtel pen-
dant deux mois, rappelant que son 
parti a longtemps milité pour un 
hôtel à cet endroit. 

nëmme wéi en Hotelszëmmer war. 
Doduerch ass déi Valeur, wéi den Här 
Ulveling sot, an d’Luucht gaange vun 
den Unités logement am ganze PAP. Dat 
ass deklinéiert ginn op d’Surface totale 
vun deenen dräi an eppes Hektar. 

A wann een all déi autonom Seniore-
wunnengen duerch déi dräi Komma 
sou an esou vill Hektar rechent, da 
kënnt déi Unitéit. Dat si jo alles esou 
schéin theoreetesch, et kann ee bal soe 
mathematesch, Valeuren. Mee a senger 
Densitéit an a sengem Bauverhale vun 
den Unifamiliallen an och vun de Resi-
denzen ännert kee Jota, näischt, néie-
rens. Et ass just, d’Fonctionalitéit vun 
de Seniorewunnenge gëtt autonom. 
Wat eng gutt Saach ass.

Nieft der Autonomie kréie se och nach 
een Encadrement, eng Betreiung bis 
hospitalière Betreiung um Site selwer. 
Et ass am Fong geholl eng qualitativ 
Verbesserung eenzeg an eleng vun de 
Seniorewunnengen, déi erstrieft ginn 
ass. Wat, mengen ech, am Interessi vun 
den eelere Leit ass. 

An herno gëtt dat effektiv deklinéiert 
op déi 15 %, Här Diderich. Déi gi jo 
herno am PAP an der Konventioun 
ganz kloer och definéiert, wou se da 
sinn. Mee dat ass PAP-Verhalen, dat ass 
jo net um Niveau vum PAG, wou dat 
scho geschitt.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Ech soen Iech Merci fir déi interessant 
Froen. Mir kommen zur Ofstëmmung.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver la modification ponc-
tuelle du PAG à Differdange 
concernant le projet d’aménagement 
particulier Op de Breeden Dréischer II 
à Oberkorn.

Ech soen Iech Merci. Da géif ech dem 
Här Ulveling nach eng Kéier d’Wuert 
ginn, mir kéimen zum Punkt 4b, eng 
Modifikatioun vum PAP an der Parc 
des Sports. Här Ulveling, wannechge-
lift.

SCHÄFFEN TOM ULVELING (CSV):

Merci, Här Buergermeeschter. Dir 
Dammen, Dir Hären, hei handelt et 
sech ëm den Dossier Maxim’s, deen ee 
laange Baart huet. Dir wësst, ganz ini-
tialement war do virgesinn, en Hotel ze 
bauen. Duerno war virgesinn een Hotel 
mat e puer Logementer. An duerno war 
virgesinn een Hotel mat nach e bësse 
méi Logementer. 

An elo ass virgesinn op deem Site vu 
16,35 Ar zwee Gebaier bauen ze loos-
sen. Ee Gebai, wat nëmme Logementer 
huet. Do sinn 18 bis 20 Logementer 
virgesinn. An en zweet Gebai op méi 
engem groussen Terrain vun 10,35 Ar 
niewent deem Bam, dee geschützt ass, 
déi Trauerweid. Dat sollt ursprénglech 
en Hotel ginn, dat sollen elo Studente-
wunnenge ginn an zwar eng 36 Stéck. 

Do ass och geduecht ginn, dass dat am 
Summer kéint en Hotel ginn oder déi 
Studentewunnengen als Hotel kéinte 
benotzt ginn.

Dofir musse mer eng Modifikatioun 
maachen. Do brauche keng Parkplaze 
gebaut ze ginn, well mer dovunner aus-
ginn, vu dass d’Parkhaus net wäit 
dovun ewech ass, dass d’Studente vun 
der LUNEX – déi parken elo schonn 
am Parkhaus, soudass mer wëllen do 
derogéieren. Mir wëllen dat Gebai ouni 
Parkplaze virgesinn.

Et ass eng Derogatioun vum Artikel 11 
iwwert d’Emplacements de stationne-
ment am PAG. Et ass keng Obligatioun, 
fir Parking op deem Lot ze bauen.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Ulveling. Wuertmeldungen? 
Den Här Muller, wannechgelift.

ERNY MULLER (LSAP):

Merci. Här Ulveling, Dir hutt alles 
gesot. Ech freeë mech, dass mer eng 
kleng Hoffnung hunn, dass awer kann 
en Hotel do wärend zwee Méint sinn, 
dass déi Zëmmeren dann awer un aner 
Leit kënne verlount ginn.

Dir wësst, dass mer jorelaang gekämpft 
hu fir en Hotel op där doter Plaz. A mir 
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hunn och nach ëmmer e Gefill do der-
fir – als LSAP, op jidde Fall. Allerdéngs 
wësse mer och, dass d’LUNEX onbe-
déngt Studentewunnenge brauch. Dir 
wësst, do war ee Projet virgesi virun 
dem Centre sportif, also op der Säit vun 
der LUNEX, wat net ganz ideal war fir 
de Quartier. Dee Projet war een Tuerm. 
Ech mengen, wa mer dee kënne vermei-
den, da wär dat och net schlecht.

Mir ralliéieren eis un déi Iddi. Da wollt 
ech dem Schäfferot awer nach mat op 
de Wee ginn, datt mer ganz frou wären, 
wann aus deem anere Projet, wou jo 
awer och nach ugeduecht ass, fir en 
Hotel dohin ze kréien, wann Der do 
géift derhanner bleiwen. Dass mer eng 
zweet Alternativ nach op där Plaz hät-
ten.

Wat de Parkraum ubelaangt, do ass 
absolutt keng Diskussioun. Déi Studen-
te si jo scho gewinnt, an dat anert Park-
haus ze fueren. Domadder dierft kee 
Probleem sinn.

Op jidde Fall op dës Manéier gi mer ee 
grousse Plus fir d’LUNEX. Wann e Stu-
dent kann nieft senger Uni direkt och 
wunnen, dat ass wierklech ideal. An 
duerfir si mer fir déi Modifikatioun an 
och déi nei Ausriichtung vun deem 
Lot2 vun deem Gebai. Merci.

SCHÄFFEN TOM ULVELING (CSV):

Merci, Här Muller. Ech wollt nach just 
soen, Dir hutt Recht, d’LUNEX wäert 
an der Zukunft d’Zuel vun de Studente 
verduebelen. Dat heescht, de Besoin vu 
Studentewunnenge geet an d’Luucht.

Déi Geschicht vum Maxim’s huet ee 
laange Baart. Mir waarden alleguer 
drop, dass dat Gebai endlech ofgerappt 
gëtt an dass do endlech eppes Uerdent-
leches geschitt.

No der Covidphas war et schwiereg fir 
de Promoteur, fir do ee Bedreiwer fir 
een Hotel ze fannen. Mir hoffen natier-
lech, dass déi Situatioun sech elo wäert 
berouegen, an dass do eng Demande 
wäert opkommen. An dass mer an 
deem anere Projet, dee mer nach 
amgaange sinn ze studéieren, deen och 
am Kader ass vum Ausbau oder vum 
Neibau vun der oppener Schwämm, 
dass een do vläicht en Hotel oder en 

Deel vum Gebai als Hotel kéint benot-
zen. Dat ass elo virgesinn.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Ulveling. Den Här Meisch, 
wannechgelift.

FRANÇOIS MEISCH (DP):

Merci fir d’Wuert. Dee ganzen Eck do 
zu Uewerkuer ass a kengem gudden 
Zoustand. Notamment ronderëm dat 
Gebai vun der fréierer Brasserie 
Maxim’s, wat elo zéng Joer eidel stoung 
a verfält. Do ass sécherlech net alles 
richteg gemaach ginn, deemools. Mir 
wären alleguer frou, wann et do 
anescht géif ausgesinn.

Hei geet et elo ëm eng minimal Upas-
sung betreffend d’Emplacementer 
respektiv d’Densitéit. Déi kënne mer 
matdroen an der Hoffnung, dass et 
ganz schnell ka lassgoen.

Eng Fro hätte mer nach: Firwat geet déi 
oppe Schwämm dëse Summer net op? 
Huet dat mat deem dote Chantier ze 
dinn? Eisen Informatiounen no géifen 
déi technesch Infrastrukture vun der 
Schwämm dat awer hierginn. Fatzeg 
gebotzt misst natierlech ginn. Mee dat 
schleefe mer jo och schonn e puer Joer 
mat a mir beanstanden dat jo och 
schonn eng Zäitchen. Merci. Dat do 
kënne mer awer gäre matstëmmen.

SCHÄFFEN TOM ULVELING (CSV):

Ech kann Iech d’Äntwert ginn. Déi 
Installatioune si sou vétuste, dass mer 
net méi esou kéng sinn, se opzemaa-
chen. Well wann do ee Rouer platzt, da 
steet dee ganze Buttek. An dee Risiko 
wëlle mer net agoen.

Op där anerer Säit hu mer geduecht, 
wa parallel ugefaange gëtt, de Maxim’s 
ofzerappen, an do komme schwéier 
Bulldozeren, da kéinte mer dovunner 
profitéieren, fir deen oppenen Deel vun 
der Schwämm ze sanéieren. Dass déi 
Aarbechte kéinten an engem Zuch mat-
gemaach ginn, dass een net zweemol 
muss ufänken. 

Il reconnait le besoin de logements 
étudiants pour LUNEX et soutient 
l’idée, estimant que c’est idéal pour 
les étudiants de vivre près de leur 
université. Il demande au collège 
échevinal de continuer à chercher 
une alternative pour un hôtel sur 
un autre site.

TOM ULVELING (CSV) confirme que 
LUNEX prévoit de doubler son 
nombre d’étudiants, augmentant 
ainsi le besoin de logements étu-
diants. Il explique que la phase 
post-Covid a rendu difficile pour le 
promoteur de trouver un exploi-
tant hôtelier. Il espère que la situa-
tion s’améliorera et qu’une de-
mande pour un hôtel pourrait 
émerger dans le cadre d’un autre 
projet lié à la piscine en plein air.

FRANÇOIS MEISCH (DP) souligne 
que tout le quartier d’Oberkorn est 
en mauvais état, notamment autour 
de l’ancienne brasserie Maxim’s, 
vide depuis dix ans. Il soutient 
l’ajustement minimal concernant 
les emplacements et la densité, es-
pérant un démarrage rapide du pro-
jet. Il pose une question sur la non-
ouverture de la piscine en plein air 
cet été, se demandant si cela est lié 
à ce chantier.

TOM ULVELING (CSV) répond que 
les installations de la piscine sont 
trop vétustes pour risquer une ou-
verture. Il explique qu’ils envi-
sagent de profiter de la démolition 
du Maxim’s pour rénover la partie 
ouverte de la piscine, permettant 
ainsi de réaliser les travaux en une 
seule fois. 
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Il mentionne des problèmes impor-
tants de perte d’eau et l’impossibi-
lité de continuer à réparer le bassin. 
Les installations techniques d’ori-
gine présentent également des 
risques. Il souligne l’opportunité de 
coordonner ces travaux avec la dé-
molition du Maxim’s pour faciliter 
l’accès au site et optimiser la réno-
vation de l’ensemble de la zone.

GUY ALTMEISCH (LSAP) explique 
que la rénovation de la piscine en 
plein air sera coordonnée avec la 
démolition du Maxim’s pour opti-
miser les couts et la durée des tra-
vaux. L’objectif est de minimiser la 
période de fermeture de la piscine. 
Il souligne l’avantage financier de 
réaliser ces travaux conjointement 
avec le promoteur.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK) exprime 
son mécontentement quant à la 
gestion du dossier Maxim’s, qui a 
laissé un site clé d’Oberkorn inactif 
pendant dix ans. Il critique la vente 
passée du terrain communal à un 
promoteur privé sans condition. Il 
s’inquiète qu’on donne à nouveau 
des avantages au promoteur en 
l’autorisant à construire sans par-
kings, ce qui lui permettra d’écono-
miser environ 20000 € par place de 
parking non construite. 
Gary Diderich demande si les loge-
ments étudiants seront subvention-
nés par l’État et souhaite des enga-
gements fermes sur les délais de 
réalisation. Il insiste sur la nécessité 
de corriger les erreurs du passé et 
de ne pas agir aveuglément par im-
patience.

GUY ALTMEISCH (LSAP) répond que 
la commune rachètera les loge-
ments étudiants au promoteur avec 
des subventions de l’État, aux taux 
prévus par la législation. 

Respektiv elo huet een ee gudden Zou-
gang, wann de Maxim’s fort ass, zu 
deem ganzen Areal. Soudass dat sech 
am Fong wierklech gutt presentéiert, fir 
dat elo mateneen alles ze maachen, fir 
dann ze kucken, wéi een dat anert nei 
gestalt.

Mir verléieren immens vill Waasser, de 
Buedem vun der Schwämm ass schonn 
e puermol geschweesst ginn. An déi 
Leit, déi dat gemaach hunn, hu gesot, si 
kéimen elo net méi erëm, well déi Pla-
cke wären esou duerchgerascht, dass et 
net méi méiglech wär, do nach vill 
Fléckaarbechten ze maachen. Dat um 
Bassin.

Déi ganz technesch Installatiounen, déi 
sinn nach d’origine, wou mer net méi 
esou kéng sinn, fir de Risiko anzegoen, 
dass mer se opmaachen an dann no 
zwee, dräi Deeg platzt ee Rouer an 
dann hänke mer souwisou.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci fir déi Erklärungen. Ech wëll 
zousätzlech nach soen, dass mer 
kucken, fir déi Renovatiounszäit vun 
där oppener Schwämm esou kleng wéi 
méiglech an esou kuerz wéi méiglech ze 
halen. Dofir hate mer geduecht, wann 
de Maxim’s géif ofgerappt ginn, d’oppe 
Schwämm matofrappen ze loossen, 
well dat awer Sënn an Zweck mécht an 
och finanziell en Avantage huet, wann 
een dat zesumme ka maache mam Pro-
moteur.

Den Här Diderich, wannechgelift.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK):

Et ass mëttlerweil Konsens ronderëm 
den Dësch, dass do villes net richteg 
gelaf ass an deem doten Dossier, wa 
mer d’Resultat hunn, dass zéng Joer do 
näischt leeft op engem Kärstéck vun 
Uewerkuer an an engem Kärstéck vun 
eiser Gemeng. Eis oppe Schwämm ass 
iwwert d’Grenze vun Déifferdeng, sou-
guer iwwert d’Grenze vum Land 
bekannt. An dat dote grenzt direkt do 
drun. 

Wann d’oppe Schwämm an eng Reno-
vatioun muss goen, dann ass dat, en 
effet, dee richtege Moment duerch déi 

doten Ëmstänn. Mee wat grondsätzlech 
falsch gelaf ass, an dat hu mer och hei 
scho gesot, mee ech mengen, et muss 
een et ëmmer erëm widderhuelen, well 
deelweis froen ech mech, ob mer et net 
elo erëm maachen, dat ass, dass mer 
een Terrain vun der Gemeng engem pri-
vate Promoteur ouni Konditioune ver-
kaf hunn.

Elo gi mer deem nämmlechte Promo-
teur d’Méiglechkeet, méi bëlleg ze 
bauen. Well wann s de ouni Parking 
baus, da spuers de 20.000 Euro pro 
Parking, deen s de net muss virgesinn. 
An erëm hoffe mer. A mir hunn nach 
ëmmer näischt ënnerschriwwen, wéini 
d’Delaie sinn, wéini et do lassgeet. Dat 
heescht, mir hunn nach ëmmer keen 
Engagement. Dat kreéiert awer eng Rei 
Bedenke bei mir. Ech mengen, spéit-
stens, wann een esou Modifikatioune 
mécht, kann een awer Feeler aus der 
Vergaangenheet korrigéieren.

Da wollt ech nofroen, wa Studente-
wunnengen draus gemaach ginn, sinn 
dat subsidéiert Studentewunnengen, 
déi de Staat subsidéiert. An deem Fall 
ass et och esou, dass Subsiden oft och 
guer net kommen. De Staat wëll net 
d’Parkinge matsubsidéieren. Dat 
heescht, an deem Sënn ass et adaptéiert, 
dat doten ze maachen. 

Mir brauche Studentewunnengen. Mee 
mir brauchen och Hoteller. Dann hof-
fen ech, dass déi aner Projeten eppes 
ginn, an dass dat doten elo ganz schnell 
eppes gëtt. Well, ech mengen, dat Gefill 
dat jiddereen deelt, ass mëttlerweil: 
Haaptsaach, et geet geschwë lass. Mee 
dat heescht awer net, dass mer dofir 
blann doduerch musse lafen. Dat soll 
scho korrekt gemaach ginn.

A virun allem denken ech, dass mer 
wierklech Engagementer brauchen, 
wéini et dann elo lassgeet no där doter 
Modifikatioun.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Haaptsaach ass et net, dass et geschwë 
lassgeet, mee et geet geschwë lass. Mir 
hunn eis vill Gedanke gemaach iwwert 
deen Dossier. A mir sinn och frou hei 
alleguerte ronderëm den Dësch, dass et 
geschwë lassgeet.
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Natierlech ass do kee blanne Fanatis-
mus derhanner, fir dass et geschwë lass-
geet. Dat ass e Lass mat Iwwerleeun-
gen. Wat ech soe wëll: Mir kafen déi 
Wunnengen of vum Promoteur a mir 
kréien déi selbstverständlech subventi-
onéiert vum Staat, zu deene Prozenter, 
déi laut Legislateur virgesi sinn. Dat ass 
dat Éischt.

Dat Zweet: Subventioune vum Staat. 
De Parking gëtt net matsubventio-
néiert, mir kafen och kee Parking, et ass 
kee Parking do. Mir kafe just dat, wat 
eng Plus-value ass, wat eis eng LUNEX 
nach méi no bréngt. Wou eis de Lien 
tëschent LUNEX a Stad Déifferdeng an 
eiser ganzer Evolutioun vill méi bréngt 
an eng grouss Plus-value ass.

Ech gesinn an deem ganzen Dossier, 
deen ech awer relativ gutt kennen, keen 
Eck a kee Meterkaree, dee mir als 
Gemeng engem Promoteur sollte 
geschenkt hunn. Dat, wat do ass, dat 
ass verkaaft gi virun zéng Joer. Et ass 
een Echange gemaach ginn. Do sinn 
Appartementer echangéiert ginn. Et ass 
kee boert Geld gefloss, mee et ass gesot 
ginn: X Ar Terrain, dann hätte mir 
gären als Gemeng, virun zéng Joer, 
dann hätte mir gären dräi Appartemen-
ter. Mir kréie fir d’Valeur vum Terrain 
dräi Appartementer vum Promoteur.

Deen anere Block, wou d’Studentewun-
nenge sinn, dee kafe mir, subventio-
néiert vum Staat, maachen dann eng 
Konventioun mat der LUNEX, wou 
mer déi mat enger Konventioun un 
d’Stad Déifferdeng méi no bréngen – 
eng Plus-value fir eis. 

Mer kréien ee gewëssene Loyer eran, 
deen abordabel ass fir déi Studenten, 
déi do d’Méiglechkeet hunn, niewent 
hirer Schoul, déi, wéi den Här Ulveling 
gesot huet, elo den Effectif vun de Stu-
dente verduebelt. Wat jo och gutt ass fir 
eis Stad, wat eis Liewen an d’Stad 
bréngt. Ech mengen, et gëtt näischt méi 
Schéines, wann s de eng Stad hues vol-
ler Studenten. Dat ass méi schéin, wéi 
wann s de eng Stad hues voller Lang-
weil an ouni Liewen an ouni näischt 
dran. Dofir ass et eis wichteg, fir déi 
Stad hei liewen ze loossen an net 
duerch Langweil opzefalen.

Dat gesot, géif ech froen, ob nach wei-
der Wuertmeldungen do wären, soss 
kéime mer zur Ofstëmmung.

Här Diderich, wannechgelift.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK):

Dat ass jo eng ganz wichteg Informa-
tioun, dass mir déi Studentewunnengen 
da kafen. Ech mengen, dat huet gefeelt. 
Dat begréissen ech. Wann da bis alles 
mol steet, dann ass dat jo alles ganz 
gutt. Just zéng Joer hu mer do elo 
näischt gehat.

Mir hätten op eisem eegenen Terrain 
selwer kéinten Appartementer a Stu-
dentewunnenge bauen, mir hätten dat 
vläicht méi schnell hikritt. Mä hätten 
an hate sinn zweeërlee Taten.

Wéini geet et dann elo lass? Well Dir 
schéngt jo ganz am Imperatif ze 
schwätzen, an dass dat ganz sécher 
steet. Ech hunn awer nach keen Datum 
héieren oder nach näischt, wat et fest-
leet.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Soubal mer dat hei gestëmmt hunn, 
kann ech Iech net bescheinegen, dass 
dann d’Baggere lafen, soss wiere mer 
dat jo schonn de Mëtte kucke gaangen. 

Mee ech hunn awer héieren, wéi wann 
et nom Congé collectif géif ugoen, 
2024 selbstverständlech.

Ech soen Iech Merci fir déi interessant 
Informatiounen. Wa keng Wuertmel-
dung méi do wieren, kéime mer zur 
Ofstëmmung.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver la modification ponc-
tuelle du plan d’aménagement 
particulier dénommé Parc-des-Sports 
concernant des fonds sis au même lieu-
dit à Oberkorn, présentée par le collège 
échevinal pour le compte de la Ville de 
Differdange.

Ech soen Iech Merci. Punkt 4c, eng 
Konventioun vun enger Cessioun a vun 
enger Parzell um Ouschterbur. Här 
Ulveling, wannechgelift.

Il précise qu’aucun parking ne sera 
acheté ni subventionné. 
Il souligne que ce projet renforcera 
les liens entre la LUNEX et la Ville 
de Differdange, apportant une 
plus-value importante. 
Guy Altmeisch affirme qu’aucun 
terrain n’a été donné au promoteur, 
mais qu’un échange a été fait il y a 
dix ans contre des appartements. Il 
met en avant l’intérêt d’avoir des 
étudiants pour dynamiser la ville, 
considérant qu’une ville pleine 
d’étudiants est préférable à une 
ville ennuyeuse et sans vie.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK) se ré-
jouit d’apprendre que la commune 
rachètera les logements étudiants, 
une information qu’il juge cruciale 
et qui manquait jusqu’alors. 
Cependant, il regrette les dix ans 
perdus, estimant que la commune 
aurait pu construire elle-même plus 
rapidement sur son propre terrain. 
Il demande une date précise de 
début des travaux, notant que le 
bourgmestre semble parler avec 
certitude de leur commencement.

GUY ALTMEISCH (LSAP) indique que 
les travaux devraient commencer 
après le congé collectif en 2024, 
sans pouvoir donner de date plus 
précise. Il assure que le projet 
avance et que tout le monde autour 
de la table est satisfait de ce pro-
grès.
(Vote)
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TOM ULVELING (CSV) présente en-
suite une convention pour la ces-
sion d’une parcelle à Ouschterbur. 
Un promoteur va y construire cinq 
maisons unifamiliales et s’engage à 
céder à la commune la route d’ac-
cès qu’il aura construite avec toutes 
les infrastructures nécessaires. 
Le promoteur devra fournir une ga-
rantie bancaire de 266000 € pour 
couvrir les frais de construction de 
la route. De plus, il devra payer 
1500 € par lampadaire installé. 
Tom Ulveling précise que la com-
mune agit comme intermédiaire à 
ce stade et que le promoteur s’en-
gage à réaliser tous les travaux né-
cessaires avant de céder la voirie à 
la commune.

FRED BERTINELLI (LSAP) explique 
que ce projet n’était pas simple au 
départ en raison de problèmes 
d’eau. La commune a demandé au 
promoteur d’indiquer précisément 
où passent les sources et de s’assu-
rer que l’eau est bien canalisée dans 
la rue Woiwer. L’objectif était d’évi-
ter des inondations comme il y en a 
eu par le passé, notamment dans le 
quartier du Fousbann. 
Il fallait aussi prévoir où s’écoule-
rait l’eau venant des champs une 
fois le terrain imperméabilisé. La 
commune a demandé des garanties 
au promoteur sur le drainage pour 
que l’eau s’écoule dans les canalisa-
tions de la rue Woiwer et pas le 
long des maisons. Ces précautions 
étaient nécessaires pour protéger 
les futurs habitants et les propriétés 
existantes.

ERNY MULLER (LSAP) complète en 
disant que la Commission des bâ-
tisses a longuement discuté d’un 
système de canalisation par écoule-
ment naturel. 
Au départ, des pompes étaient pré-
vues pour remonter les eaux vers la 
rue de Belvaux, ce qui n’était pas 
acceptable, car cela aurait provo-
qué des inondations de caves. Le 
promoteur a été forcé de faire un 
système séparatif (eaux propres/
eaux usées) sous la piste cyclable et 
piétonne qui longe le lotissement. 
Une étude doit vérifier si la canali-
sation existante peut supporter cet 
apport supplémentaire sans pro-
blème. 

SCHÄFFEN TOM ULVELING (CSV):

Hei geet et drëm, um Ouschterbur wëll 
de Promoteur fënnef Haiser unifamilia-
les bauen. Fir dohinner ze kommen, 
muss en eng Strooss baue mat allen 
Infrastrukturen, sou wéi dat sech 
gehéiert.

Mat dëser Konventioun verflicht de 
Promoteur sech, déi Strooss, déi en da 
gebaut huet, mat senge Reseauen, eis ze 
cedéieren. Hie muss eng Garantie ban-
caire vun 266.000 Euro hannerleeë fir 
d’Gemeng. Dat si Fraisen, fir déi 
Strooss bis dohinner ze bauen. 

Zousätzlech muss en eis pro Luuchte-
potto 1.500 Euro bezuelen. Soudass 
mer hei just Intermédiaire sinn à ce 
stade. An duerno, wann de Promoteur 
déi Strooss gebaut huet, da cedéiert en 
eis déi. An da gehéiert déi der Gemeng 
Déifferdeng. Deem heite kann ee 
bedenkenlos zoustëmmen.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Ulveling. Den Här Bertinel-
li, wannechgelift.

SCHÄFFE FRED BERTINELLI (LSAP):

Ech wollt zu deem Projet nach soen, 
well et keen einfache Projet war, wou 
en ugefaangen huet, well mer do ganz 
vill Probleemer mat Waasser haten. Do 
hu mer de Promoteur gefrot, datt en eis 
soll soen, wou déi Quelle lafen. An datt 
dat dann och esou kanaliséiert ass an 
der Woiwer Strooss, datt dat op där 
Plaz do erauskënnt. 

Net datt erëm an der Woiwer Strooss 
verschidde Leit, wéi mer dat um Fous-
bann haten, Héichwaasser kréien, 
wann deen Terrain versigelt gëtt. An da 
muss een och kucken, wou dat Waasser, 
wat vum Feld erofleeft, wou dat hi eeft. 
Dat hu mer de Promoteur gefrot, datt 
mer do eng Garantie kréien, wann do 
misst drainéiert ginn, datt do géif 
drainéiert ginn, datt dat Waasser an déi 
Kanäl vun der Woiwer Strooss leeft an 
net do, wou d’Haiser stinn, laanscht 
d’Strooss. Dat war eng Fro, déi mir 
dem Promoteur gestallt haten.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci fir déi zousätzlech Erklärungen, 
Här Bertinelli. Den Här Muller, 
wannechgelift.

ERNY MULLER (LSAP):

Ech wollt dat e bëssen ergänzen, wat 
den Här Bertinelli gesot huet, well et 
war och eng Diskussioun an der Baute-
kommissioun, dass do e Kanalsysteem 
kéim, wat iwwer natierlechen Oflaf 
also Hydraulik ka geschéien. 

Well an enger éischter Etapp war do 
virgesinn, do hätte misse Pompelen 
installéiert ginn, fir déi ganz Kanalisa-
tioun no uewen a Richtung Bielesser 
Strooss, dat heescht den aktuellen 
Ouschterbur. An dat wär jo absolutt 
näischt ginn. Do hu mer gesot, dat 
kënne mer net akzeptéieren, well do 
hätte méi wéi eng Kéier d’Kelleren 
ënner Waasser gestanen. An da wäre 
Perdant déi Leit gewiescht, déi do kaaft 
hätten. 

An do hu mer de Promoteur forcéiert, e 
Kanalsysteem ze maache vu getrennte 
Systemer, proppert Waasser an Of-
waasser an zwar ënnerhalb, wou de 
Vëlos- a Spadséierwee geet, deen un 
deen Terrain un dat Lotissement 
ugrenzt. Ech mengen, do misst an enger 
Etüd gekuckt ginn, op d’mannst, ob déi 
Kanalisatioun deen Zousaz do ouni 
Probleemer verdréit. Wat ech awer géif 
mengen, dat de Fall ass. Mee dat soll 
awer ënnersicht ginn. An och fir ze ver-
meiden, dass e Réckstau ass vu Ree-
waasser. Well dat ass anscheinend bei 
deem ieweschten Deel Ouschterbur 
Richtung Haiser, déi un d’Route de Bel-
vaux stoussen, d’Bielesser Strooss – 
also hannendrun do ass ee Stau vu 
Waasser an deenen hir Gäert, dee vir-
drun net do war.

Ech weess net, ob mer do nach een 
Afloss hunn, fir kënnen nach do eppes 
ze kucken. Mee Dir gesitt heiansdo, 
wat eng Versigelung vun esou engem 
Terrain hannendru kann ausmaachen. 
An haaptsächlech och, well do eng Par-
tie Quelle sinn, wéi den Här Bertinelli 
gesot huet, déi déi Situatioun nach méi 
belaaschten.

4. PAG et PAP

24



Fir de Rescht ass dat eng normal Proze-
dur, wat mer elo hei stëmmen. Dat 
heescht et gëtt eng Garantie bancaire 
hannerluecht fir déi Infrastrukturen, 
déi musse gemaach ginn, fir dee Projet 
ze fiabiliséieren. Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Muller. Et gëtt keng weider 
Wuertmeldung. Mir kommen zur 
Ofstëmmung.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver la convention de ces-
sion d’une parcelle incluant des travaux 
infrastructurels dans le cadre d’un pro-
jet immobilier de cinq maisons unifa-
miliales au lieudit Ouschterbur à 
Oberkorn.

Ech soen Iech Merci. Punkt 4d, Projet 
de morcellement vun engem Terrain 
Rue Pierre Frieden Rue Woier. Här 
Ulveling, wannechgelift.

SCHÄFFEN TOM ULVELING (CSV):

Här Buergermeeschter, et geet ëm e 
Morcellement vun deem Terrain, deen 
tëschent der Rue Pierre Frieden an der 
Rue Woiwer ass. Aktuell sinn op deem 
Terrain en Haus an op där anerer Säit e 
Garage. Deen Terrain soll an zwee 
gespléckt ginn, fir dass een am Fong 
zwou Bauplazen hätt oder zwee Terrai-
nen huet, déi ee kann eenzel vunenee 
benotzen. Dëst ass och eng Formalitéit, 
där mer sollen zoustëmmen.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci. Gëtt et Wuertmeldungen dozou? 
Nee. Mir kommen zur Ofstëmmung.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver le projet de morcèle-
ment de terrains au coin de la rue 
Pierre-Frieden et de la rue Woiwer à 
Oberkorn.

Ech soen Iech Merci. Punkt 5, Schoul-
organisatioun fir den Exercice 2024-
2025. Här Wagner, wannechgelift.

SCHÄFFEN THIERRY WAGNER (LSAP):

Merci fir d’Wuert. Komme mer zum 
traditionellen Exercice vun der Schoul-
organisatioun fir 2024-2025.

Als Alleréischt wëll ech dem Comité 
d’école, der Schoulkommissioun an der 
Generaldirektioun Merci soen. De 
Mataarbechter, eisem Schoulservice, 
wëll ech en extra décke Luef aussprie-
chen an do wëll ech d’Monique Schmit 
eraushiewen. Virun allem wann ee 
weess, dass et hir lescht Schoulorgani-
satioun wäert sinn. Merci, Madamm 
Schmit, fir Är wäertvoll Aarbecht an de 
leschte Joren.

Dir hutt den Dossier an Ären Ënnerla-
gen, blo si méi nei Saache respektiv 
Ännerungen, fir dass een déi verschid-
den Detailer séier fënnt. Et ass ee kom-
plexen Dossier, mee et ass ee wichtegen 
Exercice, well et geet ëm eis Kanner.

Zënter der leschter Schoulorganisa-
tioun ass dat neit Gesetz vum 20. Juli 
2023 zu der Schoulflicht a Kraaft 
getrueden, wat d’Schoulflicht bis op 
18 Joer verlängert. Bis dato waren et 
zwielef Joer Schoulflicht, déi ugefaan-
gen huet, soubal d’Kand véier Joer hat, 
virum éischte September gebuer a bis 
16 Joer dann.

Ab elo ënnerläit d’Kontroll vun der 
Schoulflicht net méi dem Schäfferot, 
mee dem Bildungsministère. Laut 
Gesetzestext informéiert de Buerger-
meeschter wuel d’Elteren nach, dass 
d’Kand schoulflichteg ass, an dass et an 
enger Schoul vu senger Gemeng age-
schriwwe gëtt, duerno iwwerhëlt de 
Ministère d’Kontroll, ob d’Kand der 
Schoulflicht nokënnt an ob et net 
onentschëllegt feelt.

D’Demandes d’admission retardée ginn 
an Zukunft net méi vum Gemengerot 
autoriséiert. Dat gëtt och elo vum 
Ministère geréiert, ob ee Kand, wat 
gesondheetlech Probleemer huet, däerf 
ee Joer méi spéit scolariséiert gi wéi 
vum Gesetz virgesinn.

De Contingent, d’Stonnenzuel vun den 
Enseignanten, déi mir fir d’Rentrée 

Il faut aussi éviter le refoulement 
des eaux de pluie, qui pose déjà 
problème dans certains jardins si-
tués à l’arrière des maisons don-
nant sur la route de Belvaux. Cela 
montre l’impact significatif que 
peut avoir l’imperméabilisation 
d’un terrain, surtout avec la pré-
sence de sources dans la zone. 
Erny Muller souligne l’importance 
de tirer les leçons de ces expé-
riences pour les projets d’urbanisa-
tion.
(Vote)

TOM ULVELING (CSV) présente un 
projet de morcèlement d’un terrain 
situé entre la rue Pierre-Frieden et 
la rue Woiwer. 
Le terrain comporte actuellement 
une maison d’un côté et un garage 
de l’autre. Il s’agit de le diviser en 
deux pour avoir deux terrains à 
bâtir distincts. Cette division per-
mettra une meilleure utilisation de 
l’espace et potentiellement la 
construction d’un logement supplé-
mentaire, contribuant ainsi à l’offre 
de logements dans la commune.
(Vote)

THIERRY WAGNER (LSAP) dévoile le 
plan scolaire pour l’année sco-
laire 2024-2025. 
Il commence par remercier chaleu-
reusement le comité d’école, la 
Commission scolaire et la direction 
générale pour leur travail et leur 
collaboration. Il adresse un remer-
ciement particulier au service sco-
laire, notamment à madame Mo-
nique Schmit, pour qui c’est la der-
nière organisation scolaire avant 
son départ à la retraite. 
Thierry Wagner souligne l’impor-
tance de ce travail minutieux et 
complexe pour assurer le bon fonc-
tionnement des écoles de la com-
mune.
Il explique ensuite que la nouvelle 
loi du 20 juillet 2023 apporte des 
changements significatifs, notam-
ment en prolongeant l’obligation 
scolaire jusqu’à 18 ans, contre 
16 ans auparavant. Cette modifica-
tion vise à assurer une meilleure 
formation et insertion profession-
nelle des jeunes. 
Le contrôle de l’obligation scolaire 
relève désormais du ministère et 
non plus du collège échevinal, ce 
qui centralise la gestion au niveau 
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national. Les demandes d’admis-
sion retardée seront aussi gérées 
par le ministère, uniformisant ainsi 
les pratiques sur l’ensemble du ter-
ritoire.
Thierry Wagner détaille ensuite le 
calcul du contingent d’heures d’en-
seignement, basé sur le nombre 
d’élèves inscrits en mars. Pour la 
prochaine rentrée, 2937 enfants 
sont inscrits, ce qui représente une 
augmentation par rapport aux an-
nées précédentes. Le contingent a 
été calculé sur 2877 enfants et ne 
sera augmenté que si de nouvelles 
classes sont créées, ce qui n’est pas 
le cas pour cette année. Cette aug-
mentation continue du nombre 
d’élèves pose des défis pour ce qui 
est des infrastructures et d’organi-
sation.
La ville a obtenu l’approbation fi-
nale pour 19 classes de préscolaire 
au lieu de 17 précédemment, ce qui 
permettra d’accueillir plus d’en-
fants dans ce cycle crucial pour leur 
développement. 
Tous les postes hors contingent de-
mandés ont été accordés, notam-
ment pour l’école nature, l’accueil, 
et le projet de développement du 
luxembourgeois. Ces postes supplé-
mentaires permettront de renforcer 
l’offre éducative et l’encadrement 
des élèves.
Concernant la sécurité, Thierry 
Wagner explique qu’il existe un co-
mité local de sécurité de la direc-
tion pour les écoles et un comité in-
terne de sécurité communal pour 
tous les bâtiments. Il souligne ce-
pendant qu’une meilleure coordi-
nation entre les services de l’État 
serait nécessaire, car il existe des 
différences de règlementation entre 
l’enseignement et le SEA (service 
d’éducation et d’accueil) qui 
peuvent parfois poser des pro-
blèmes pratiques.
Pour sensibiliser les enfants à la sé-
curité de manière ludique, une nou-
velle mascotte nommée Squiffi sera 
utilisée pour indiquer les issues de 
secours dans les écoles. Cette mas-
cotte apparaitra également dans 
une bande dessinée qui sera publiée 
dans les cahiers scolaires, et elle ser-
vira de conductrice symbolique au 
pédibus lancé à Oberkorn. Cette 
approche vise à rendre les 
consignes de sécurité plus at-

zegutt hunn, gëtt gerechent op Basis 
vun der Unzuel vu Kanner, déi am 
Mäerz zu Déifferdeng an der Schoul 
ageschriwwe sinn. Am Moment si mer 
bei 2.937 Kanner, déi fir déi nächst 
Rentrée ugemellt sinn.

De Contingent gëtt am Juni, falls nout-
wendeg, adaptéiert.

Mir krute fir de Contingent 2.877 Kan-
ner ugerechent. Am Moment sinn 
2.937 Kanner fir déi nächst Rentrée 
ugemellt, mee mir kréie just Contingen-
te bäi, wa mir méi Klasse maache wéi 
d’lescht Joer. An dat ass net de Fall.

Ënner dem Stréch wuesse mer monter 
weider, wat d’Schüler ubelaangt. Dir 
gesitt et op der Grafik ënnen, op der 
Säit 8, mir hu just ronn 300 Kanner 
manner wéi Esch, zum Beispill.

Et ass och esou, dass mer eng ganz nei 
Tendenz vermëttelt kruten, wat d’Zue-
len ubelaangt. Ech hu mam Regionaldi-
rekter e Méindeg geschwat, dass mer 
eventuell nach mussen nobesseren, wat 
d’Klassen ubelaangt. Hien ass och der 
Meenung, dass mer adaptéiere mussen, 
deemno wéi d’Situatioun evoluéiert.

D’Schoulorganisatioun werft nieft dem 
generelle Fonctionnement vun eise 
Schoulen op, wéi déi Stonnen, déi mir 
zur Verfügung kréie wäerten, op 
d’Schoulen an d’Projete wéi d’Natur-
schoul an d’Technikschoul etc. opgede-
elt ginn, wéi vill Schoulpersonal mir hei 
schaffen hunn a wéi vill Poste mir nach 
mussen ausschreiwen, fir eebe fir déi 
Stonnen ze assuréieren.

Zënter 2020/2021 hate mir just 17 Pre-
coce-Klasse vum Ministère fest 
accordéiert kritt, mee mir haten awer 
all déi Joren ëmmer e Besoin vun 
19 Precocen, déi mir dann hu missen 
ufroen. An och dëst Joer hu mer erëm 
19 Klassen ugefrot. De Ministère huet 
decidéiert, dass wann ee kann nowei-
sen, dass ee fënnef Joer laang eng 
bestëmmten Unzuel vu Klasse méi 
brauch wéi déi, déi ee schonn huet, dass 
een déi definitiv accordéiert kritt. Dat 
ass bei eis de Fall a mir kruten 19 Pre-
coce-Klassen elo definitiv accordéiert.

Och krute mir vum Ministère all déi 
Posten, déi mir hors contingent ugefrot 
hunn, wéi déi Jore virdrun, accordéiert. 
Dat heescht ee Posten an der Natur-

schoul, den Accueil an d’Stonne fir de 
Projet Développement de la langue 
luxembourgeoise.

An der Schoulorganisatioun ass dee 
geneeën Horaire vun der Sprechklass 
festgehalen. An der Bëschschoul hu mer 
e Recul un Inscriptiounen, bedéngt 
vläicht duerch d’Accessibilitéit. Do si 
mer amgaangen, no Léisungen ze 
sichen.

Punkto Sécherheet an de Schoulen ass 
ze vermierken, dass mir nieft dem 
Comité local de sécurité vun der Direk-
tioun, dee reng fir d’Schoulen zoustän-
neg ass, eise Comité interne de sécurité 
vun der Gemeng hunn, dee sech ëm 
d’Sécherheet an all de Gebaier këm-
mert. Déi zwee schaffen enk zesummen. 
D’Leit aus deene betraffene Servicer 
sinn a béide vertrueden.

Et gëtt Ënnerscheeder fir d’baulech 
Ufuerderungen an der Reglementa-
tioun fir den Enseignement an dee fir 
den SEA, wat oft zu Kapprësele féiert. 
Eng besser Ofstëmmung wär do néideg 
bei de staatleche Servicer. Eng Kéier 
muss d’Klensch uewe sinn, dann nees 
ënnen, d’Dier däerf net opgoen, da 
muss se awer nees kënnen opgoen, 
wann ee Kand se wëll selwer opdrécke 
bei enger Urgence. Et sinn awer ëmmer 
déi selwecht Kanner. Kapprëselen ass 
nach léif formuléiert.

Dat neit Maskottche Squiffi gëtt aktiv 
um Terrain. Net nëmme wäert et de 
Kanner d’Richtung weisen an de 
Schoulen, wou si mussen eraus, wann 
et brennt. Mee et erkläert hinnen dat an 
engem klenge Comic, deen an 
d’Schoulbichelche kënnt, wou et och 
am Kader vum Projet Génération sans 
tabac ze gesinn ass.

Och wäert de Squiffi de Chauffeur vun 
eisem Pedibus sinn, dee mir zu 
Uewerkuer als Projet gestart hunn zën-
ter dräi Deeg.

(Technesch Problemer mat der Audio-
opnam)

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Mir hiewen d’Sitzung ee Moment op an 
huele Récksprooch mat engem Techni-
ker, fir dass mer dat do gefléckt kréien, 
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fir dass d’Leit dobaussen awer och de 
Suivi vun der Sitzung matkréien. Mir 
géifen eng Paus maache vun enger Véi-
relstonn, en attendant, dass d’Technik 
erëm funktionéiert.

(Paus)

Entschëllegt, Leit dobaussen, fir déi 
Réckkopplungen, déi mer hei haten. 
Ech wëll der Technik aus dem Haus 
Merci soe fir déi schnell an déi spontan 
Interventioun a fir déi Reparatur, déi se 
gemaach hunn. Et ass elo alles gefléckt. 

Ech géif dann d’Wuert viruginn un den 
Här Wagner, fir eis de Schoulprogramm 
2024/2025 virzestellen. Här Wagner, 
wannechgelift.

SCHÄFFEN THIERRY WAGNER (LSAP):

Ech versichen dann, e bësse méi lues ze 
schwätzen, net dass hei erëm alles 
platzt. Ech hu geduecht, ech géif rëm 
beim Squiffi ufänken, dem Maskott-
chen, dat um Terrain ass, dat de Kanner 
d’Richtung weist an de Schoulen, wou 
se mussen eran- an erausgoen, wann et 
brennt zum Beispill. Wat mer jo net 
hoffen. Et erkläert hinnen dat am Form 
vun engem klenge Comic, deen an 
d’Schoulbichelche kënnt, wou et och 
am Kader vum Projet Génération sans 
tabac ze gesinn ass. An och wäert de 
Squiffi Chauffeur vun eisem Pedibus 
sinn, dee mer elo zu Uewerkuer mol als 
Projet gestart hunn zënter dräi Deeg.

Eng Prozedur fir d’Bëschklass an och 
Lasauvage ass festgeluecht ginn, wou si 
higinn am Fall vun Intemperien oder vu 
Klappjuegden, dëst zur Sécherheet vun 
eise Kanner. An Ärem Dossier ass dee 
ganze Volet vun de Surveillancen am 
Allgemengen erkläert.

Nieft dem Assistant de langue portu-
gaise leeft och de Projet fir franséisch 
Alphabetisatioun weider. Déi eng Kan-
ner ginn an dat zweet Joer vum Cycle 2, 
wärend déi nächst 15 Kanner am éisch-
te Joer vum zweete Cycle mat der 
franséischer Alphabetisatioun ufänken. 
Den Educatiounsminister ass den 
13. Juni sur place, fir iwwert de Suivi 
vun deem interessante Projet ze schwät-
zen.

Chancëgläichheet fir all Kand ze 
assuréieren, wéi den Här Muller 

d’lescht Joer zu dësem Punkt gesot 
huet, soll den A an O an eiser Schoul-
politik sinn. D’Alphabetisatioun op 
Franséisch soll verhënneren, dass 
d’Kanner d’office schonns ofgehaange 
ginn an net Schrëtt kënnen halen. 

Ech liese grad e Buch vum Ciani-Sophia 
Hoeder, wat passend ass: „Vom Teller-
wäscher zum Tellerwäscher“. De sozia-
le Kontext, aus deem ee Kand kënnt, 
ass leider predominant a bewierkt, dass 
déi éischt Schrëtt an der Schoul de Wee 
schonns kënne verbauen. Wat awer net 
däerf sinn. All Kand soll d’Méiglech-
keet kréien, sech beschtméiglech ze ent-
wéckelen, dass et säi Wee ka goen.

An der Schoulorganisatioun ass de 
Sport- a Schwammunterrecht festgeha-
len. Ech sot d’lescht Joer, dass mer do 
eng komplett Analys dovunner maa-
chen. Mir sinn amgaangen, zum Bei-
spill, e mobille Lü-System ze kafen, 
wou een Apprentissage ludique mëttels 
Projektioun un enger Sportshalmauer, 
verbonne mat sportleche Beweegungen 
an enger gewësser Reaktiounsschnel-
legkeet assuréiert ass. Et kann een, zum 
Beispill, sportlech aktiv sinn a gläich-
zäiteg den Einmaleins léieren. Éischt 
Tester hu mer scho gemaach. Déi si 
ganz flott verlaf.

D’Aarbecht vum Espace, do versteet 
een en ‚Espace de rencontre et d’accom-
pagnement scolaire pour les enfants de 
la commune de Differdange présentant 
des troubles de comportement drënner, 
deen am Schouljoer 2001/2002 an 
d’Liewe geruff ginn ass an iwwert d’Jo-
ren evoluéiert an dem Besoin no adap-
téiert ginn ass.

Vun enger fixer Struktur, wou d’Kanner 
ausserhalb vun hirer Klass betreit gi 
sinn, ass eng mobil Struktur ginn, wou 
d’Leit um Terrain selwer an de Klassen 
Hëllef kruten. Dës Flexibilitéit huet 
sech als ganz effikass erwisen.

An der Tëschenzäit ass dës Tâche 
iwwergaangen un d’Ekipp vun der 
ESEB, wou eng Persoun eng Decharge 
kritt, fir an de Schoulen op de Brenn-
punkten ze schaffen.

Zënter 2023 ass um Ministère een neie 
Service, den SIA, Service de l’intégra-
tion de l’accueil scolaire, dee Famillen, 
déi aus dem Ausland kommen, also den 
Nouveaux arrivants, Informatiounen 

trayantes et mémorables pour les 
jeunes élèves.
Thierry Wagner mentionne ensuite 
qu’une procédure a été établie pour 
les classes en forêt en cas d’intem-
péries ou de chasse, assurant ainsi 
la sécurité des élèves lors de ces ac-
tivités extérieures. Il annonce éga-
lement que le projet d’alphabétisa-
tion en français se poursuit, une ini-
tiative importante pour l’intégra-
tion et la réussite scolaire des 
élèves. Le ministre de l’Éducation 
viendra le 13 juin pour faire le 
point sur ce projet et discuter de ses 
résultats.
L’échevin insiste sur le fait que 
l’égalité des chances pour chaque 
enfant doit être l’objectif principal 
de la politique scolaire. L’alphabé-
tisation en français vise précisé-
ment à éviter que certains enfants 
ne soient d’emblée désavantagés 
dans leur parcours scolaire en rai-
son de difficultés linguistiques.
Pour diversifier les méthodes d’ap-
prentissage, Thierry Wagner an-
nonce l’achat d’un système Lü mo-
bile. Ce dispositif permettra un ap-
prentissage ludique par des projec-
tions interactives sur les murs des 
salles de sport, combinant ainsi ac-
tivité physique et apprentissage.
Il informe également que deux 
classes du Centre pour enfants au-
tistes seront accueillies à Oberkorn 
en attendant des locaux définitifs. 
Cette mesure temporaire permettra 
de répondre aux besoins spéci-
fiques de ces élèves tout en tra-
vaillant sur une solution à long 
terme.
Thierry Wagner évoque d’autres 
pistes à l’étude pour développer les 
centres de compétences, sans don-
ner plus de détails à ce stade. Il an-
nonce que l’école créative organi-
sera une semaine créative en oc-
tobre en collaboration avec l’école 
nature et l’école technique, favori-
sant ainsi les synergies entre diffé-
rentes approches pédagogiques.
Sur le plan technologique, il in-
dique que le matériel informatique 
obsolète est progressivement rem-
placé, avec une préférence pour les 
ordinateurs portables qui offrent 
plus de flexibilité d’utilisation. 
Cette modernisation du parc infor-
matique vise à mieux préparer les 
élèves aux défis du numérique.
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Pour promouvoir la lecture, des 
nuits de lecture et un club de lec-
ture seront organisés. Ces initia-
tives visent à encourager le gout de 
la lecture chez les élèves et à amé-
liorer leurs compétences linguis-
tiques.
Malheureusement, Thierry Wagner 
annonce que l’école du bus ne 
pourra plus avoir lieu, car le pro-
gramme n’est plus proposé par la 
compagnie de bus. Il assure que des 
solutions de rechange sont active-
ment recherchées pour remplacer 
cette activité appréciée.

GUY ALTMEISCH (LSAP) remercie 
monsieur Wagner pour sa présenta-
tion détaillée et donne ensuite la 
parole à madame Da Silva.

ELISABETH DA SILVA (DP) remercie 
tous ceux qui ont travaillé sur l’or-
ganisation scolaire. 
Elle note une augmentation de 
100 élèves par rapport à l’année 
précédente, pour un total de 
2937 élèves répartis dans 
195 classes. 
Bien que le nombre d’élèves ait 
augmenté, il y a une classe de 
moins, ce qui entraine des effectifs 
plus élevés dans certaines classes, 
en particulier au Woiwer et à Ober-
korn en première année. Elle s’in-
terroge sur le choix d’avoir des 
classes de cycle 3.1 à Oberkorn 
avec une moyenne de seulement 
12,3 élèves.
Elle se réjouit de l’accueil de deux 
classes du CTSA à Oberkorn, per-
mettant aux enfants autistes de la 
commune d’être scolarisés locale-
ment. 
Elle salue les nombreux projets, 
comme l’école nature, l’école tech-
nique, l’école créative, le jardin sco-
laire, etc. Elle est particulièrement 
heureuse de la reprise du club de 
lecture pour les cycles 3 et 4 à Nie-
derkorn.
Elisabeth Da Silva s’interroge sur 
la suppression de la collaboration 
avec l’école de musique dans l’or-
ganisation scolaire. 
Elle souhaite obtenir des éclaircis-
sements sur le projet de navette 
scolaire pour enfants et sa possible 
expansion à d’autres secteurs rési-
dentiels. 
Elle soulève la question des iPads 
qui seraient arrivés à la commune, 

zum Lëtzebuerger Schoulsystem gëtt, 
an déi Kanner observéiert an test, fir 
hinnen duerno déi gëeegent Klass ze 
proposéieren. Dës Offer, déi net obliga-
toresch ass, gëtt mëttlerweil vill ugeholl 
an ass eng Plus-value.

Wouriwwer mer ganz vill frou sinn: Ab 
dëser Rentrée wäerten zwou Klasse 
vum CTSA, Centre pour enfants et jeu-
nes présentant un trouble du spectre 
l’autisme, zu Uewerkuer an der Jonge-
schoul sinn. Dëst en attendant, dass 
definitiv Raimlechkeete fir si fonnt 
ginn. Do si mer och schonns um Ball a 
versichen, adequat Strukturen ze fan-
nen, fir à long terme ze plangen.

Mir hunn nach weider Pisten, déi an 
der Pipeline sinn, fir eis Kompetenzzen-
tren auszebauen, zum Wuel vun eise 
Kanner, mee och vun den Enseignanten, 
eng geziilt Hëllefstellung am Alldag ze 
bidden.

D’Kreativschoul organiséiert dëst Joer 
erëm eng Kreativwoch am Oktober a 
Kollaboratioun mat der Natur- an der 
Technikschoul, déi weiderhi gutt fonc-
tionéieren.

Au fur et à mesure gëtt d’informatescht 
Material, wat an d’Jore komm ass, 
ersat. Verschiddenes gouf schonn ëmge-
sat, et ass awer nach Loft no uewen. 
Virun allem wëlle mer éischter op Lap-
toppe setze wéi op fix PCen.

Nieft der Organisatioun vu Liesnuech-
ten, déi Klasse kënnen organiséieren, 
wäerten d’Enseignante vun Nidderkuer 
erëm de Liesclub relancéieren, dee viru 
Jore stattfonnt huet. Et geet drëms, de 
Kanner d’Liesen an de Spaass u Litera-
tur méi no ze bréngen.

Ee Bemol gëtt et allerdéngs: D’Bus-
schoul ka leider net méi stattfannen, 
well dee Programm net méi ugebuede 
gëtt vun der Busfirma, déi dat bis dato 
offréiert huet. Mir sichen awer do no 
Alternativen.

Dat war et fir d’Schoulorganisatioun 
2024/2025. Ech bieden Iech, dëse ganze 
Volet matzestëmmen. Merci fir d’No-
lauschteren.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Wagner. D’Madamm Da 
Silva, wannechgelift.

ELISABETH DA SILVA (DP):

Här Buergermeeschter, merci fir 
d’Wuert, Dir Dammen an Hären aus 
dem Schäffen- a Gemengerot, merci fir 
all déi Detailer zu der Schoulorganisa-
tioun.

Dëst Joer war nees e staarkt Stéck 
Aarbecht, d’Enner beieneen ze kréien. 
Dowéinst wëll ech eisem Representant 
vun der DP an der Schoulkommissioun, 
dem Yannick Iannelli, an alle Membe-
ren, déi heiru geschafft hunn, ee grous-
se Merci soen.

Mir kommen op en Total vun 195 Klas-
sen, opgedeelt op Precoce, Spillschoul, 
Bëschklass an d’Zyklen zwee bis véier. 
Dat ergëtt 2.937 Schüler. Am Verglach 
mat deenen 2.837 Schüler, déi d’lescht 
Joer an der Schoulorganisatioun stoun-
gen, sinn dat 100 Schüler méi.

Trotzdeem hu mer eng Klass manner 
ewéi d’lescht Schouljoer, also méi een 
héije Klasseneffectif. D’Klasseneffectif-
fer si punktuell héich, zemools am Ver-
glach mat deenen anere Klassen, 
notamment um Woiwer an zu Uewer-
kuer am C2, engem vun de wichtegsten 
Zyklen, well d’Kanner jo hei schreiwen 
a liese léieren an och d’Basis an der 
Mathematik geluecht gëtt.

Op där anerer Säit hu mer zu Uewer-
kuer am Cycle 3.1 Klasse mat enger 
Moyenne vun 12,3 Kanner. Dee Choix 
huet eis Fraktioun gewonnert.

Ab nächstem Joer hu mer zwou Klasse 
vum CTSA, déi am Ufank emol an 
d’Prince Henri zu Uewerkuer kommen. 
Dat begréisse mir ausseruerdentlech, 
well d’Kanner aus eiser Gemeng, déi ee 
spezifesche Besoin am Spektrum Autis-
mus hunn, net méi bis op Leideleng 
gefouert musse ginn, mee bei eis an der 
Gemeng spezifesch mat dem noutwen-
degen Encadrement geschoult kënne 
ginn. Dëst mécht d’Inklusioun ee Stéck 
méi einfach.

Mir fannen och dëst Joer erëm eng ganz 
Rei Projeten an der Schoulorganisa-
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tioun, wéi: d’Natur-, d’Technik-, d’Kre-
ativschoul, de Schoulgaart, d’Logope-
diesklass, de Vëlo-Projet, d’Kloterwand 
a sou weider an hoffen, dass weider 
intensiv an déi Richtung geschafft gëtt.

Mir si besonnesch frou driwwer, dass 
de Liesclub fir d’Kanner aus dem 
Cycle 3 a 4 zu Nidderkuer erëm uleeft. 
Een extreem wichtege Projet an enger 
Welt, wou d’Kanner ëmmer méi ofhän-
geg vun engem Ecran ginn. All deene 
Leit, déi sech an deene ville Projeten 
engagéieren, wëlle mer op dëser Plaz ee 
besonnesche Merci soen.

Ech géif gären op e puer Punkten 
agoen, zu deenen d’DP e puer Froen 
huet.

Wierklech schued fanne mir, dass 
d’Kollaboratioun mat der Museks-
schoul ganz aus der Schoulorganisa-
tioun gestrach gouf. Wéi kënnt dat? 
Gëtt et do elo keng Kollaboratioun 
méi? Wat mir géife schued fannen, well 
mer jo all wëssen, wéi wichteg d’Musek 
an der Entwécklung vun eise Kanner 
ass.

Ee weidere Punkt, zu deem mer eng Fro 
hätten, ass de Pedibus. Wéi sinn do 
d’Erfarungswäerter bis ewell? Firwat 
gëtt de Projet dat nächst Schouljoer net 
op all déi aner Quartieren ausgeweit?

Stéchwuert digitaalt Klassenzëmmer an 
iPads fir d’Schoulen, do ass eis zu 
Ouere komm, déi wiere schonn zënter 
enger gewëssen Zäit op der Gemeng 
ukomm, fannen awer hire Wee net an 
d’Schoulen.

ENG STËMM:

Et ass wäit bis dohin!

ELISABETH DA SILVA (DP):

Eng Fro zu der Schwämm. 
D’Schwammcoursë falen zäitweis aus. 
Mir wësse vu Klassen, wou dat schonn 
op d’mannst véiermol dëst Joer de Fall 
war. Misst do net Drock gemaach gi 
beim Bedreiwer, fir dass déi Coursë 
kënnen nogeholl ginn?

Ofschléissend géife mir gäre Merci soen 
allen Enseignanten, de Kommitees-
memberen, allen anere Leit, déi un 

dëser Schoulorganisatioun matge-
schafft hunn, notamment eisem Schoul-
schäffen, dem Schoulservice, de Kom-
miteeën, awer och dem Educatiounsmi-
nistère fir d’Ënnerstëtzung an den 
Accord vum Contingent, déi dofir suer-
gen, datt eis Kanner all Dag déi bescht-
méiglech Bildungsoffer kréien.

D’Demokratesch Partei stëmmt 
d’Schoulorganisatioun fir 2024 mat. 
Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci fir déi Iwwerleeungen an déi 
Denkustéiss. D’Madamm Ceman, 
wannechgelift.

EMINA CEMAN (CSV):

Villmools merci fir d’Wuert. Als Ver-
triederin vun der Déifferdenger CSV 
wéilt ech fir d’éischt alle Bedeelegte 
Merci soen, déi dësen Dossier erstallt 
hunn.

Wann een dëst Dokument liest, versteet 
een, dass eis alleguer een uerdentleche 
Schoulraum, eng gutt Organisatioun a 
Kollaboratioun um Häerze läit. Wa 
mer alles dat hunn, kann d’Aarbechts-
klima um Terrain nëmme gutt ginn an 
d’Kanner kënnen zefridden an d’Schoul 
goen.

An der Moyenne hu mer 14 bis 15 Kan-
ner pro Klass. Ech fannen, dat ass eng 
ganz gutt Moyenne, soudatt dem Léier-
personal een anstännegen Enseigne-
ment méiglech ass.

Mir si frou iwwert d’Zesummen-
aarbecht mam Centre pour le dévelop-
pement intellectuel an dem Centre de 
logopédie.

Eis Schoulkanner mussen net all Dag 
wäit duerch d’Land gefouert ginn, mee 
se kënnen do, wou se wunnen, déi 
Schoulbildung kréien, déi se brauchen.

Eng weider flott Initiativ ass, dass de 
Liesclub erëm start, soudass d’Kanner 
hir Fräizäit och do verbrénge kënnen. 
Mir begréissen, dass de Liesclub nees 
oplieft. Dat ass nämlech ee wichtege 
Projet, fir d’Schüler op eng flott Aart a 
Weis un d’Bicher an un d’Liesen ze 

mais qui n’auraient pas encore été 
distribués dans les écoles. 
Elle s’inquiète également des annu-
lations fréquentes des cours de na-
tation.
Elle conclut en remerciant tous 
ceux qui ont contribué à cette orga-
nisation scolaire et annonce que le 
Parti démocratique votera en faveur 
de l’organisation scolaire 2024.

EMINA CEMAN (CSV) remercie éga-
lement tous ceux qui ont travaillé 
sur ce dossier. Elle souligne l’im-
portance d’avoir un bon espace 
scolaire, une bonne organisation et 
une bonne collaboration pour assu-
rer un bon climat de travail et la sa-
tisfaction des enfants.
Elle note une moyenne de 14 à 
15 élèves par classe, ce qu’elle 
considère comme un bon ratio per-
mettant un enseignement de qua-
lité. 
Elle se réjouit de la collaboration 
avec le Centre pour le développe-
ment intellectuel et le Centre de lo-
gopédie, permettant aux enfants de 
recevoir l’éducation dont ils ont be-
soin près de chez eux.
Ceman salue la reprise du club de 
lecture, le considérant comme un 
projet important pour encourager 
la lecture chez les élèves, surtout à 
l’ère du numérique. 
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Elle exprime également son en-
thousiasme pour le projet pilote pé-
dibus, espérant qu’il fonctionnera 
bien et pourra être étendu à 
d’autres écoles.
Elle observe que le taux d’inscrip-
tion pour l’enseignement précoce a 
augmenté, atteignant environ 83 % 
pour l’année scolaire 2024-2025, 
soit le taux le plus élevé depuis 
2018.
Enfin, elle rappelle les travaux de 
rénovation et de construction en 
cours dans différentes écoles de la 
commune, notamment l’école des 
filles de Niederkorn, l’école Um 
Bock à Oberkorn, et un nouveau 
projet d’école dans le centre, qui 
permettront d’avoir plus de salles 
de classe à l’avenir.

MANON SCHÜTZ (DÉI GRÉNG) re-
mercie d’être à nouveau dans la 
Commission scolaire et apprécie 
d’être informée sur les questions 
scolaires. 
Elle rappelle les points importants 
mentionnés par monsieur Wagner, 
notamment l’extension de l’obliga-
tion scolaire à 18 ans et le transfert 
de sa gestion de la commune au mi-
nistère. 
Elle souligne que le contingent est 
calculé sur le taux socioécono-
mique, permettant jusqu’à 20 % de 
supplément. L’école de Differdange 
obtient 18 % de plus, ce qui est bé-
néfique pour les enfants. Ces heures 
semblent déjà accordées par le mi-
nistère pour 2024/2025.
Manon Schütz observe une hausse 
des classes précoces, passant de 17 
à 19, et s’enthousiasme pour l’ou-
verture d’une deuxième classe d’al-
phabétisation en français, preuve 
de l’impact positif de ce projet. Elle 
salue également l’arrivée de deux 
classes du Centre pour enfants et 
jeunes présentant des troubles du 
spectre autistique, important non 
seulement pour les enfants de Dif-
ferdange, mais pour tout le sud du 
pays.
Elle mentionne l’effet positif du 
Service SIA sur le personnel sco-
laire, qui informe les parents nou-
vellement arrivés sur le système 
scolaire luxembourgeois et évalue 
les enfants pour les orienter vers les 
bonnes classes. 
Elle se réjouit de la reprise du club 
de lecture à Niederkorn, qu’elle 

bréngen. Besonnesch an der haiteger 
Medienzäit ass et immens wichteg, si 
och nach fir d’Bicher an d’Liesen ze 
begeeschteren.

Ee weidere wichtege Punkt, deen an 
dësem Dossier erausstécht, ass de Pedi-
bus. Mir vun der CSV si frou, dass dëse 
Pilotprojet lancéiert ginn ass. Mir 
wäerten zwar fir den Ufank just eng 
Testphas fir d’Schoul Uewerkuer hunn, 
mee mir sinn optimistesch, dass dëst 
gutt funktionéiere wäert an esou och an 
anere Schoule méiglech wäert sinn.

Eppes, wat mer opgefall ass a wat ech 
erwäne wéilt, dat ass, dass den Taux 
vun den Inscriptioune fir de Precoce an 
d’Luucht gaangen ass an esou héich ass 
wéi nach ni säit 2018, ongeféier 83 % 
fir d’Schouljoer 2024/2025.

Zum Schluss wëll ech all eis Biergerin-
nen a Bierger nach eng Kéier drop 
opmierksam maachen, dass d’Nidder-
kuerer Meederchersschoul fäerdeg 
renovéiert ginn ass, d’Schoul Um Bock 
zu Uewerkuer och geschwë fäerdeg 
gebaut ass, an dass mer ee ganz neie 
Projet am Zentrum fir eng nei Schoul 
hunn. Soudass mer ganz sécher méi 
Schoulklasse wäerten hunn.

Ech soen Iech Merci fir d’Nolausch-
teren.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci fir dës Erklärungen. Madamm 
Schütz, wannechgelift.

MANON SCHÜTZ (DÉI GRÉNG):

Schéine gudde Moien, léif Nolauschte-
rer an all zesummen heibannen. Vu 
dass ech erëm an der Schoulkommis-
sioun sinn, fannen ech dat immens flott, 
vill Saachen ze wëssen, déi d’Schoul 
betreffen.

Här Wagner, Dir hutt ee ganz groussen 
Deel gesot vun de Saachen, dass 
d’Schoulflicht eropgeet op 18 Joer, dass 
et net méi d’Gemeng ass oder de Buer-
germeeschter, deen dat geréiert, mee de 
Ministère.

Et ass nach ze soen, de Contingent gëtt 
op den Taux socioéconomique gere-

chent, wou ee kann 20 % bäikréien als 
Schoul. D’Schoul Déifferdeng kritt 
18 % bäi, wat eng flott Saach ass, well 
dat ass jo awer dann zum Wuel vun eise 
Kanner.

Dës Stonne sinn, wéi et schéngt, fir 
2024/2025 scho vum Ministère 
accordéiert.

Aner Saachen hutt Der gesot, dass et 
19 Klasse Precoce ewell sinn amplaz 
17. A wat och eng ganz flott Saach ass, 
dass elo déi zweet Klass uleeft mat der 
Alphabetisatioun op Franséisch. Dat 
ass e Succès. Well déi, déi elo amgaan-
gen ass, déi geet viru bis zum Schluss an 
eng zweet kënnt bäi.

Flott ass och, dass zwou Klasse vum 
Centre pour enfants et jeunes présen-
tant de troubles de spectre vum Autis-
mus kommen. Dat ass wichteg. An dat 
ass jo net nëmme fir eis Déifferdenger 
Kanner, hu mer erkläert kritt, mee dat 
ass fir Kanner vun dem ganze Süden.

E ganz positiven Affekt op d’Schoul-
personal huet de Service SIA. Vun nei 
bäigezunne Leit, déi op Lëtzebuerg 
kommen, ginn d’Eltere gebrieft, wéi eist 
Schoulsystem fonctionéiert. Respektiv 
ginn och d’Kanner gepréift, wou se dru 
sinn, a kënnen dann direkt an déi rich-
teg Klassen dirigéiert ginn. Wéi et 
schéngt, hätt dat ee ganz positiven 
Affekt hei zu Déifferdeng an der 
Schoul.

De Liesclub zu Nidderkuer, dee begréis-
sen ech. Meng Kanner waren ëmmer do 
dran. Dat war ëmmer eng ganz, ganz 
flott Saach.

Zum Theema Pedibus, deen ass jo elo 
eréischt ugelaf, Päischten. De Moien, 
wou ech heihinner komm sinn, hunn 
ech zoufälleg zwou Damme begéint, déi 
do stoungen, op hiert Kand ze waar-
den, do hunn ech kuerz mat hinne 
geschwat. Vill Feedback kënne se nach 
net ginn, et ass eréischt eng Woch al. Si 
selwer si Mamme vun erwuessene Kan-
ner, wat deels schued ass, well sech net 
esou vill Elteren oder Mamme gemellt 
hunn, déi aktuell nach Kanner an der 
Schoul hunn. 

Déi Madammen hu mir gesot, si kën-
nen, sou wéi ech dat verstanen hunn, 
wa mëttes Schoul ass, net heemgoen, 
well et ass jo d’Uewerkuerer Schoul, 
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mee si wunnen iergendwou an der 
Gemeng, wou net bei der Uewerkuerer 
Schoul ass. Dat heescht si kënnen net 
heemfueren an erëm zréckkommen. Si 
verbréngen dann déi zwou Stonnen zu 
Déifferdeng. Dat ass net schlëmm. Mee 
wa mer dat géifen ausweiden, muss ee 
kucken, dann hätte se d’Chance d’Kan-
ner ze féieren, wou se wunnen. Mee dat 
ass awer eng flott Saach.

Deem ganze Schoulpersonal an deem 
ganze Schoulservice ee grousse Merci. 
Mir stëmmen natierlech déi Schoulor-
ganisatioun mat. Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci fir déi Erklärungen an déi Infor-
matiounen. Ech géif d’Wuert der 
Madamm Charlé ginn, wannechgelift.

ZENIA CHARLÉ (LSAP):

Merci villmools fir d’Wuert. Ech géif 
jiddwerengem ee grousse Merci soen, 
deen un deem Dossier geschafft huet. 
Ënner anerem eisem Schäffen, dem 
Thierry Wagner, dee sech ganz vill 
Aarbecht gemaach huet, zesumme 
mam Schoulservice, mam Monique 
Schmit, wat sech ganz, ganz vill 
Aarbecht ëmmer mécht. Der Schoul-
kommissioun, der Direktioun an deem 
ganze Léierpersonal elo scho merci fir 
dat Joer, wat mer elo erëm gutt iwwer-
stanen hunn.

Déifferdeng ass eng Stad mat ganz ville 
verschiddenen Nationalitéiten, mat 
ganz ville verschiddene Sproochen. 
Englesch ass eng Sprooch, déi ëmmer 
méi geschwat gëtt. An deem Sënn ee 
klenge Merci un d’EIDE, déi eng ganz 
gutt Aarbecht mécht, wat d’Kanner 
ugeet, déi net op Lëtzebuergesch oder 
Franséisch ufänken ze schwätzen, mee 
do Englesch als éischt Sprooch ass. 
Fanne mer, dass dat eng super Saach ass 
an dass dat ganz gutt leeft.

De Projet mat der franséischer Alpha-
betisatioun, deen zu Déifferdeng ganz 
gutt leeft a wou och ëmmer méi Nofro 
ass, dat freet eis immens. Well déi Kan-
ner, déi ufänken op Franséisch ze 
schwätzen an deenen dat méi einfach 
fält wéi Lëtzebuergesch oder Däitsch, 
déi selwecht Chancen hunn an eiser 

Gesellschaft fir unzekommen an net 
méi hannen unhänken.

De Service SIA wëll ech ervirhiewen, ee 
Projet vum Ministère fir Kanner, déi 
aus engem anere Land kommen, direkt 
richteg an hir Klassen ze lotsen, fir dass 
d’Kanner net falsch orientéiert ginn, 
fanne mer, dass dat eng ganz gutt Saach 
ass, an och super leeft. Wat hei zu Déif-
ferdeng vill an Usproch geholl gëtt.

Ervirhiewe wëll ech, wéi alleguerten déi 
aner Kolleegen hei aus dem Gemenge-
rot, jiddwereen huet et gesot, déi Klasse 
fir Kanner mat Autismusspektrumstéie-
rung, CTSA-Klassen. Et sinn zwou 
Klassen. Dat sinn net Klasse just fir eis 
Déifferdenger Kanner. Dat ass ee ganz, 
ganz grousse Surplus. 

Kanner, déi Probleemer hunn oder déi 
eng Autismusspektrumstéierung hunn, 
sollen net alleguerten an een Dëppe 
gehäit ginn. Do gëtt et ganz vill ver-
schidden Zorten, d’Kanner si vill méi 
sensibel. Dofir ass et ganz wichteg, dass 
déi Kanner a verschidde Klasse kom-
men, wou se och wierklech kënne gutt 
zesummeschaffen. 

Wa mer hei zwou Klassen hunn, da si 
vläicht d’Hallschent vun där Klass 
Kanner vun enzwousch anescht, wann 
net souguer méi, an trotzdeem huet ee 
Kand aus eiser Gemeng an enger anerer 
Gemeng vläicht dann erëm eng Plaz, 
wou et gutt hipasst, wou vill besser ka 
mam Kand geschafft ginn. Dat ass op 
jidde Fall eppes, wat ervirzehiewen ass.

Do géif ech gär eng Fro un den Här 
Wagner stellen. Wann ech dat elo rich-
teg verstanen hunn, schaffe mer haapt-
sächlech mat Kanner aus dem Fonda-
mental. A wann ech dat richteg gelies 
hunn, ass awer dee ganze Projet eigent-
lech fir Kanner bis 18 Joer. Ass do eppes 
zu Déifferdeng en vue fir déi Kanner, 
wa se méi wéi zwielef Joer hunn an net 
méi am Fondamental sinn, also am 
Fong Richtung Lycée? Hu mer do 
Schoulen, mat deene mer vläicht 
zesummeschaffen? Wat geschitt mat de 
Kanner nom sechste Schouljoer dann 
am Prinzip?

Da soen ech Iech villmools Merci. A 
merci fir Är Aarbecht.

considère comme une très bonne 
initiative.
Pour ce qui est du pédibus, récem-
ment lancé, Manon Schütz rap-
porte sa conversation avec deux 
dames qui participent au projet. 
Bien qu’il soit trop tôt pour un re-
tour d’expérience complet, elle 
note que certains accompagnateurs 
ne peuvent pas rentrer chez eux 
entre les trajets du matin et de 
l’après-midi, ce qui pourrait être un 
point à améliorer si le projet est 
étendu.
Elle conclut en remerciant tout le 
personnel scolaire et le service sco-
laire, et annonce que son groupe 
votera en faveur de l’organisation 
scolaire.

ZENIA CHARLÉ (LSAP) remercie tous 
ceux qui ont travaillé sur le dossier, 
notamment l’échevin Thierry Wag-
ner, le service scolaire avec madame 
Monique Schmit, la Commission 
scolaire, la direction et tout le per-
sonnel enseignant pour l’année 
écoulée.
Elle souligne la diversité des natio-
nalités et des langues à Differ-
dange, notant l’importance crois-
sante de l’anglais. Elle remercie 
l’EIDE pour son excellent travail 
avec les enfants qui commencent à 
parler anglais comme première 
langue.
Zenia Charlé se réjouit du succès 
du projet d’alphabétisation en fran-
çais à Differdange, qui donne les 
mêmes chances aux enfants franco-
phones dans la société luxembour-
geoise. Elle met en avant le Service 
SIA, un projet ministériel qui 
oriente correctement les enfants ve-
nant d’autres pays dans leurs 
classes, évitant ainsi les mauvaises 
orientations.
Elle souligne l’importance des 
classes CTSA pour les enfants at-
teints de troubles du spectre autis-
tique, notant que ces classes ne sont 
pas réservées uniquement aux en-
fants de Differdange, mais profitent 
à toute la région. Elle demande des 
précisions sur la prise en charge des 
enfants après l’école fondamentale, 
notamment pour ceux qui ont plus 
de 12 ans.
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GARY DIDERICH (DÉI LÉNK) souligne 
l’importance de l’organisation sco-
laire pour l’avenir et les chances des 
enfants. Il rappelle que l’école n’est 
pas une ile isolée, mais est soumise 
aux conditions structurelles de la 
société.
Il mentionne l’étude du LISER ser-
vant de base au calcul du contin-
gent, notant que Differdange est 
passée de la 7e à la 4e place la plus 
basse parmi les communes. Il dé-
taille les indices utilisés : langues, 
structure familiale, précarité pro-
fessionnelle et revenu. Differdange 
se situe plutôt bas en ce qui 
concerne le revenu, indiquant un 
nombre important de travailleurs 
pauvres.
Gary Diderich souligne les défis 
auxquels sont confrontés les pro-
fessionnels de l’éducation face à 
cette situation socioéconomique 
difficile. Il salue les initiatives prises 
à Differdange pour tenter de com-
penser ces difficultés, comme le 
club de lecture.
Il note cependant que, malgré ces 
efforts, il reste difficile de briser la 
reproduction sociale. Il souligne la 
faiblesse du système scolaire 
luxembourgeois en termes d’ascen-
seur social par rapport à d’autres 
pays, malgré des investissements 
importants.
Gary Diderich salue l’alphabétisa-
tion en français et l’EIDE comme 
des initiatives importantes pour 
surmonter les barrières linguis-
tiques. 

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Mir soe Merci fir d’Erklärungen. Eng 
weider Wuertmeldung? Den Här Dide-
rich, wannechgelift.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK):

Merci, Här Buergermeeschter. Léif Kol-
leeginnen a Kolleegen aus dem Gemen-
gerot, d’Schoulorganisatioun ass en 
traditionelle Rendez-vous, deen all Joer 
muss gemaach ginn. Ee ganz Wichte-
gen, ass et dach an der Schoul, wou 
sech am Endeffekt d’Zukunft an d’Zu-
kunftschancë vun eise Kanner deci-
déiert.

D’Schoul ass keng Insel, déi fir sech 
eleng do steet. D’Schoul ass ausgesat de 
strukturelle Bedéngungen, déi an eiser 
Gesellschaft bestinn. An dat souguer 
systemesch. D’Madamm Schütz huet et 
ugeschwat, de Contingent gëtt bere-
chent fir déi Facteuren a Kaf ze huelen, 
déi sech aus de verschiddene Realitéite 
vun de Kanner erginn an déi dann och 
decidéieren, wéi vill Ënnerstëtzung een 
huet, fir d’Aarbecht um Terrain ze 
leeschte mat de Kanner.

Déi schlecht Noriicht ass, dass mer laut 
der Etüd vum LISER, déi als Basis fir 
dee Contingent gëllt, vun der siwelesch-
ter Plaz an de Gemengen op déi véier-
lescht Plaz gefall sinn. Et si jo verschid-
den Indicen, déi do gëllen. Dat sinn 
d’Sproochen, déi scho genannt gi sinn. 
Dat ass d’Structure familiale, dat 
heescht sinn d’Eltere getrennt oder net. 
Et ass d’Précarité professionnelle, déi 
do en Indice ass, dat heescht, sinn 
d’Leit an der Aarbecht oder net. Wou 
mer am Fong als Déifferdeng zum Bei-
spill guer net esou schlecht dostinn. Do 
ware mer op eelefleschter Plaz, do si 
mer gestiegen op d’zwieleflescht Plaz. 

An dann ass et awer och den Indice 
vum Revenu, dat heescht: Wéi vill ver-
déngen d’Leit? Well dat eent ass eng 
Aarbecht hunn, dat anert ass genuch 
verdéngen, fir iwwert d’Ronnen ze 
kommen.

An do si mir awer éischter ganz ënnen, 
wat de Revenu ugeet. Dat heescht, mir 
hu vill Working Poor hei zu Déiffer-
deng. Dat heescht mir hu vill Leit, déi 
moies opstinn, hir Aarbecht maachen 

an awer net iwwert d’Ronne kommen, 
an net esou vill Presenz fir hir Kanner 
kënnen hunn, well se zum Deel zu ganz 
onreegelméissegen Zäiten a prekäre 
Secteure schaffen an awer de Kanner 
dat net kënne bidden a Relatioun zu 
aneren. Do si mer erëm bei deene sozia-
len Ongläichheeten.

Dat wierkt sech op ville Plazen aus. Dat 
wierkt sech natierlech och an der 
Schoul aus. An da gëtt et den Indice 
socio-économico-culturel. Dat heescht, 
um Terrain sinn eis Leit extraen Eraus-
fuerderunge géintiwwergestallt: Déi 
Leit, déi sech ëm d’Schoulorganisa-
tioun këmmeren, déi Leit, déi mat de 
Kanner schaffen – dat ass natierlech 
virun allem d’Schoulpersonal, et sinn 
awer och all déi Leit ronderëm: eduka-
tiivt Personal an all déi extra Initiati-
ven, déi scho genannt gi sinn, an déi 
och zu Déifferdeng traditionell staark 
entwéckelt sinn.

Dat heescht, mir hunn d’Chance, face 
zu där doter Situatioun, déi fir vill Kan-
ner d’Zukunftschancë méi schwiereg 
maachen, awer en Engagement op där 
anerer Säit ze hunn, wat probéiert, dat 
sou gutt wéi méiglech opzehiewen. Eng 
Rei Initiative begréisse mir als déi Lénk. 
De Liesclub: Jidderee weess, dass 
iwwert d’Liesen d’Capacitéite staark 
entwéckelt ginn, fir eeben och schou-
lesch weiderzekommen. An een do och 
Saache ka matkréien, déi een a sengem 
direkte Liewensëmfeld/-Realitéit vläicht 
net esou matkritt.

Trotz all deem Engagement ass et net 
evident. Mir wëssen, wou eis Kanner, 
statistesch gesinn, orientéiert ginn a wéi 
eng Lycéeën. Do ass nach vill ze maa-
chen. Mir kréien dat, trotz deem Enga-
gement, net gebrach, dass am Fong mer 
eng sozial Reproduktioun hunn. Dat 
ass net nëmme fir Déifferdeng de Fall. 
Dat ass d’Schwächt vum Lëtzebuerger 
Schoulsystem, dass mer vill Mëttelen 
investéieren an d’Schoul, awer par rap-
port zu anere Länner schlecht dostinn, 
wann et drëm geet, de soziale Lift 
duerch d’Schoul ze erméiglechen.

Dass mer d’Alphabetiséierung op 
Franséisch hunn, dass mir do eng vun 
de Pilotgemenge sinn, dat ass ganz 
wichteg. Well deen Indice linguistique, 
dee bei eis jo och awer staark ass, vill 
Leit, déi vläicht awer an an aneren 
Hisiichten eng gutt Situatioun hätten a 
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gutt Chancen hätten, eleng duerch 
d’Schoul schonn disqualifizéiert. Dat 
ass dat ganz wichteg, grad wéi d’EIDE, 
déi jo och aner Sproochesektiounen 
ubitt.

Wat ech awer elo ëmmer méi vum Ter-
rain héieren, wat ëmmer iergendwou 
present ass – et ass een anonymme 
Bréif, deen zirkuléiert, mee ech hunn 
awer och bei Leit nogefrot, ob dat esou 
ass oder net: Wéi et schéngt ass d’Situa-
tioun net evident am Aarbechtsalldag. 

Fir déi schoulesch Aarbecht, fir d’Kom-
petenzen, déi ee laut Plang jee no Cycle 
soll vermëttelen, bleift deemno wéi net 
déi néideg Zäit. An et hëlt vill an, fir op 
aner Besoine vun de Schüler anzegoen, 
éischter Krisen ze geréieren. Do schéngt 
ee Manque do ze sinn un Ënnerstët-
zung, fir domadder ëmzegoen. 

Do wollt ech froen, an der Schoulorga-
nisatioun steet jo och déi Commission 
d’inclusion, do gi Fäll concertéiert, wa 
spezifesch Besoine bei Schüler do sinn: 
Wéi vill Fäll gëtt et, wou esou Decisiou-
ne geholl gi sinn? A wéi vill Fäll gëtt déi 
néideg Ënnerstëtzung assuréiert? Ass 
genuch Personal do? Et gëtt dat spezia-
liséiert Personal, et gëtt déi Ännerung 
vum Espace hin zu enger méi mobiller 
Ënnerstëtzung um Terrain. Ass dat 
genuch? Feelt et iergendwou u Personal 
oder un Ënnerstëtzung vun iergenden-
gem Niveau? Dat ass eng Fro, déi ech 
stelle wollt.

Ech mengen, mir sinn eis eens: Esou 
anonym Bréiwer, wat soll een domad-
der maachen? Et kann een näischt 
nofroen, et kann ee schwéier verifizéie-
ren. Ech mengen, et soll een och net ein-
fach reng op esou Bréiwer goen. Mee 
wann esou Bréiwer geschéckt ginn, ass 
dat awer och iergendwou Ausdrock 
vun engem Malaise, deem een trotzde-
em vläicht sollt méi systemesch nogoen. 

An do stellt sech d’Fro, ob een net eng 
qualitativ Ëmfro beim Personal soll 
maachen, fir ze kucken: Wéi ass d’Si-
tuatioun? Wéi erlieft Dir se? Wat feelt 
un Ënnerstëtzung? Wat géift Dir Iech 
nach wënschen? Wat kënne mir och als 
Gemeng maachen? Mir sinn eis be-
wosst, dass mir als Gemeng net alles 
kënne maachen. Den Educatiounsmi-
nistère huet do ee ganz grousse Rôle 
och ze spillen.

Dat ware vu menger Säit déi wichtegst 
Froen/Ureegunge fir d’Schoulorganisa-
tioun. Och vu mir ee grousse Merci un 
all déi Leit, déi dorunner matgeschafft 
hunn an der Schoulkommissioun, am 
Schoulservice, um Terrain. Ech soen 
Iech Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Diderich. Madamm Engel.

MORGAN ENGEL (PIRATEN):

Merci fir d’Wuert, Här Buergermeesch-
ter. Mir als Piraten géife gären all de 
Persounen, déi un dësem Dossier 
geschafft hunn, ee grousse Merci soen. 
14 bis 16 Kanner an enger Klass ass 
relativ gutt. Déi zwou CTSA-Klasse fir 
d’Kanner mat Autismus ass een immen-
se Surplus fir eis Gemeng, och fir si ass 
et immens wichteg, gutt encadréiert ze 
ginn. Ee groussen Avantage ass, dass 
net nëmmen d’Kanner aus eiser 
Gemeng, mee och aus anere Gemengen 
dorun deelhuele kënnen.

Grad elo ass et immens wichteg, dass 
all Kand gutt encadréiert ass. Mir wës-
sen all, wéi schwéier et ass. An et wäert 
sech an deenen nächste Joren och net 
verbesseren. Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci fir déi interessant Informatiou-
nen. Den Här Wagner, wannechgelift.

SCHÄFFEN THIERRY WAGNER (LSAP):

Ech hunn haut e bësse Probleemer mam 
Mikro. Ech wollt direkt der Madamm 
Da Silva äntweren iwwert d’Klassenef-
fectiffer. Effektiv ass et esou, dass zu 
Uewerkuer eng Klass manner ass. Wat 
awer kéint sinn – dat hat ech am Ufank 
gesot –, dass mer vläicht mat deenen 
neien Zuele musse spillen, déi elo era-
komm sinn. Déi sinn akut erakomm. 
Ech hat e Méindeg mam Direkter rieds, 
mer mussen d’Situatioun nach eng 
Kéier evaluéieren an déi Effectiffer zu 
Uewerkuer erëm e bëssen erofdrécken.

Il rapporte des retours du terrain 
indiquant des difficultés dans le 
quotidien scolaire, avec un manque 
de temps pour le travail pédago-
gique dû à la gestion de crises et 
aux besoins spécifiques des élèves.
Il demande des précisions sur la 
Commission d’inclusion : combien 
de cas sont traités et dans quelle 
mesure le soutien nécessaire est-il 
assuré ? Il se demande si le person-
nel spécialisé et le soutien mobile 
sur le terrain sont suffisants.
Gary Diderich évoque une lettre 
anonyme circulant, exprimant un 
certain malaise. Bien qu’il faille être 
prudent avec de telles lettres, il sug-
gère qu’elles peuvent être le signe 
d’un problème plus large. Il pro-
pose de mener une enquête qualita-
tive auprès du personnel pour éva-
luer la situation, identifier les be-
soins de soutien et déterminer ce 
que la commune pourrait faire 
pour améliorer les choses.
Il conclut en remerciant tous ceux 
qui ont contribué à l’organisation 
scolaire et en soulignant le rôle im-
portant du ministère de l’Éduca-
tion dans la résolution de ces pro-
blèmes.

MORGAN ENGEL (PIRATES) remercie 
toutes les personnes ayant travaillé 
sur ce dossier. 
Elle estime que 14 à 16 enfants par 
classe sont un bon ratio. Elle salue 
particulièrement la création de 
deux classes CTSA pour les enfants 
autistes, qui pourront accueillir des 
enfants de la commune, mais aussi 
d’autres communes. Elle souligne 
l’importance d’un bon encadre-
ment pour tous les enfants, surtout 
dans le contexte actuel difficile qui 
risque de perdurer.

THIERRY WAGNER (LSAP) répond 
aux différentes interventions 
concernant les effectifs des classes, 
il explique qu’il y a une classe de 
moins à Oberkorn, mais que la si-
tuation pourrait évoluer avec les 
nouveaux chiffres récemment 
reçus. 
La moyenne de 14 à 16 élèves par 
classe est jugée bonne. Des heures 
supplémentaires sont accordées 
pour l’enseignement à deux lorsque 
les effectifs sont élevés, une formule 
qu’il souhaiterait développer da-

5. Organisation scolaire

33



vantage avec le soutien du minis-
tère. 
Thierry Wagner estime que l’ensei-
gnement à deux est une bonne solu-
tion qui mériterait d’être étendue, 
bien que cela représente un poste 
couteux.
En ce qui concerne le service de 
transport pédestre, le pédibus, il est 
prématuré de tirer des conclusions 
après seulement trois jours d’ex-
ploitation. Le premier jour, un en-
seignant a accompagné chaque 
ligne pour observer le fonctionne-
ment. Malgré quelques difficultés 
initiales, le système semble bien 
fonctionner. Le projet pilote à 
Oberkorn se poursuivra jusqu’en 
décembre avant d’envisager une ex-
tension à d’autres sites. Thierry 
Wagner souligne l’importance de 
prendre le temps nécessaire pour 
bien mettre en place ce système afin 
d’éviter tout échec prématuré.
Concernant la distribution des or-
dinateurs portables, une partie a 
déjà été distribuée et un budget 
supplémentaire a été prévu cette 
année pour anticiper les besoins de 
l’année prochaine. Thierry Wagner 
admet ne pas avoir les détails précis 
sur l’état actuel de la distribution.
Pour la piscine, les annulations de 
cours sont dues à des absences pour 
maladie des maitres-nageurs em-
ployés par la commune. Il est dif-
ficile de trouver des remplaçants, 
car Aquasud n’est théoriquement 
pas responsable d’assurer ce ser-
vice. Des discussions sont en cours 
pour améliorer la situation. Thierry 
Wagner souligne l’importance cru-
ciale des cours de natation, affir-
mant que c’est l’une des compé-
tences les plus importantes à acqué-
rir à l’école, car, contrairement à 
d’autres matières, ne pas savoir 
nager peut avoir des conséquences 
fatales.
Au sujet des classes CTSA, elles 
sont prévues pour toute la région 
du sud du pays, mais bénéficieront 
principalement aux enfants de Dif-
ferdange qui n’auront plus de longs 
trajets à faire. Pour l’instant, deux 
classes sont prévues pour le fonda-
mental, mais des discussions sont 
en cours avec le ministère pour 
étendre le dispositif au secondaire. 
Thierry Wagner mentionne que les 
trajets semblent encore plus longs 
pour les élèves du secondaire, d’où 

Wéi d’Madamm Engel gesot huet, mir 
si bei enger Moyenne vu 14 bis 16, wat 
awer eigentlech eng gutt Moyenne ass.

Natierlech, wann d’Klasseneffectiffer 
héich sinn, kritt ee méi supplementar 
Stonne fir den Enseignement à deux, 
wat och ganz interessant ass. Iwwer-
haapt sinn ech der Meenung, dass den 
Enseignement à deux eng gutt Alterna-
tiv wär, fir dat auszebauen, wat de 
Ministère jo och eigentlech wéilt. De 
Ball läit bei hinnen, well dat ass ee 
käschtenintensive Posten, wa mer en 
Enseignement à deux sur place wëlle 
maachen. Wat awer eng gutt Saach wär.

Fir d’Museksschoul ginn ech dem Här 
Hartung duerno d’Wuert.

Erfarungswäerter vum Pedibus ass 
natierlech no dräi Deeg schwiereg. Et 
ass awer esou, dass deen éischten Dag, 
zum Beispill, allkéiers een Enseignant 
pro Linn matgaangen ass, och fir ze 
gesinn, wéi et fonctionéiert. A si hunn 
awer alleguerte gesot, et wär relativ 
gutt. 

Am Ufank ass et natierlech schwiereg 
gewiescht, wie misst goen an esou wei-
der an esou fort. Mee dat ass awer elo 
schonn e bëssen arodéiert. Probleemer 
wäerten ëmmer entstoen, dat ass nor-
mal. Mee dorop reagéiere mer. 

Zu Uewerkuer ass ee Projet pilote. Dat 
heescht, dat leeft elo un an dat wäert 
weidergoe bis Dezember, dat heescht an 
där neier Schoulorganisatioun weider 
bis Dezember. An da kucke mer, wéi 
mer kënnen ausbauen op déi aner Sit-
ten. Mir wëllen eis do déi néideg Zäit 
ginn, well soss ass et e Kand wat mer 
direkt verbrennen. Dat soll lues a lues 
opgebaut ginn. Erfarungswäerter sinn 
dee Moment wichteg.

Laptop, do ass ze soen, dass ech dat elo 
net weess, dass déi ukomm wären. Ech 
weess just, dass se scho verdeelt gi sinn, 
ee gudden Deel. Dass mir och extra 
Budget virgesinn haten dëst Joer, wou 
mer eigentlech fir d’nächst Joer sollte 
maachen, dass mer awer scho bestallt 
hunn. Ech weess awer elo net direkt, 
wou déi alleguerten dru sinn a wien 
nach keen huet.

Schwämm, Ausfäll. Dat ass net dem 
Bedreiwer seng Schold, mee éischter 
der Situatioun geschëlt, dass mir dräi 

Schwammmeeschteren hunn, déi vun 
der Gemeng agestallt sinn, fir d’Surveil-
lance ze maachen, mat den Enseignan-
ten natierlech zesummen, den Unter-
recht ze halen. Do sinn Ausfäll vir-
komm, duerch Krankheet. Et ass 
schwiereg, Ersatz ze fannen, well theo-
reetesch den Aquasud net dofir zou-
stänneg ass, déi Assurance ze assuréie-
ren. Mir sinn a Gespréicher, fir dat ze 
verbesseren an deenen nächste Joren.

Schwammunterrecht ass mat dat Wich-
tegst, wat s de an der Schoul léiers. Aus 
enger Datz kënnt een ëmmer eraus, mee 
wann een erdrénkt, dann ass een 
erdronk. Schwammen ass immens 
wichteg fir kierperlech a sportlech Betä-
tegung.

Der Madamm Schütz an der Madamm 
Charlé wollt ech äntweren, wat de 
CTSA ubelaangt. Dat ass fir dee ganze 
Minett geduecht, fir d’Kanner hei aus 
der Regioun. Wat ee grousse Virdeel ass 
fir déi Déifferdenger Kanner, dass déi 
grouss Weeër net méi do sinn. Dat 
heescht, gréisstendeels wäerten déi 
Déifferdenger dovunner profitéieren.

Et ass effektiv esou, dass déi éischt 
zwou Klasse fir de Fondamental virgesi 
sinn. Mir sinn awer a Gespréicher, fir à 
long terme fir de Fondamental ze plan-
gen, mee awer och fir de Secondaire. 
Well do sinn d’Weeër anscheinend nach 
méi wäit, fir do Plazen ze fannen. An 
dat ass awer och ugeduecht. Do si mer 
a Gespréicher mam Ministère, fir de 
CTSA och op de Secondaire auszebau-
en.

Dem Här Diderich ginn ech vollkomme 
Recht, wat déi sozioekonomesch Fac-
teuren ugeet. Mat deene musse mer lie-
wen, mat deene musse mer spillen, mat 
deene musse mer schaffen a virun allem 
Léisunge sichen. Ech denken, do ass 
d’Alphabetisatioun haaptsächlech op 
Franséisch een idealen Outil, dee mer 
hunn. Respektiv, wéi ech virdru gesot 
hunn, den Enseignement à deux wär 
natierlech och eng gréisser Hëllef.

Op deen anonymme Bréif ginn ech elo 
net direkt an, well en ass anonym, wéi 
den Här Diderich gesot huet. Mee et 
ass vläicht ee Malaise awer do. Deen 
een awer misst uschwätzen, zesumme 
mam Direkter. Hunn ech och scho 
gemaach. Ech weess awer och, dass 
zënter 2017 den ESEB, dat heescht de 
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Comité d’inclusion, wou eng Decharge 
ass vun engem Enseignant, an do si jo 
Leit vum ESEB, déi an d’Klasse ginn, an 
deen ass verduebelt gi säit 2017. Ob 
een en nach soll verstäerken, dat musse 
mer zesumme mam Ministère kucken. 
Do sinn eis d’Hänn och ëmmer gebon-
nen, wéi den Här Diderich och selwer 
gesot huet.

Eng Ëmfro gouf anscheinend am Abrëll 
gemaach. Wéi gesot, et ass ëmmer nëm-
men d’Personal vum Staat, soen ech 
emol esou, d’Enseignanten. Et kéint ee 
vläicht drun denken, mam Direkter ze 
kucken, iwwert de CGPO, wéi mer bei 
den Educateure gemaach hunn, eng Pist 
kéinte fannen, dat och auszebauen. À 
voir. Dat ass awer eng gutt Pist, déi den 
Här Diderich mer do ginn huet, fir a 
Gespréicher ze goen, fir Léisungen ze 
fannen op déi Problematik.

Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Wagner. Ech ginn dem Här 
Hartung d’Wuert, fir Erklärungen ze 
ginn zu der Museksschoul. Här Har-
tung, wannechgelift.

SCHÄFFE JERRY HARTUNG (CSV):

Gudde Moien alleguer. Ech wollt der 
Madamm Da Silva äntweren op den 
Awand, datt d’Museksschoul net méi 
an der Schoul present ass. Dat ass 
eppes, wat mir mat der Museksschoul 
bedaueren. Et koum een neit Gesetz fir 
d’Museksschoulen, dat vill gutt Punkte 
beinhalt, villes kläert a reegelt. Dat 
national déi musikalesch Bildung gläi-
chermoosse vill fërdert. A vläicht an 
engem Punkt ze vill reegelt, notamment 
datt eng Museksschoul just nach maxi-
mal wärend engem Trimester mat enger 
Klass ka schaffen. Dat heescht ronn 
eelefmol. An dëst ass leider zimmlech 
wéineg, fir ee musikalesche Projet oder 
fir d’Kanner un een Instrument erunze-
bréngen.

Do gouf Verschiddenes gekuckt, ver-
sicht. Fazit ass, datt eelefmol extreem 
wéineg bleift, par rapport zu virdrun, 
wou ee Projet iwwer ee ganzt Joer mol 
konnt lafen oder souguer méi.

Mir kucken natierlech, weiderhin dëst 
nees eranzekréien a kucke jiddwerfalls, 
wéi déi aner Museksschoulen am Land 
domadder ëmginn.

Et ass awer definitiv net esou, datt elo 
kee Musekscours méi an onse Schoule 
wier, do kann ech Iech berouegen. Et 
ass esou, datt Museksschoul dofir elo 
vill an de Maison-relaisen an an eise 
Crèchen hei an der Gemeng interven-
éiert an dat och zimmlech gutt ugeholl 
gëtt a wierklech ganz positiv ass.

Net ze vergiessen: Eis Museksschoul 
zielt 900 Schüler, déi gratis eng musika-
lesch Bildung zu Déifferdeng kréien. 
Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Den Här Diderich.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK):

Just eng Nofro. Déi Ëmfro, déi ee beim 
Personal gemaach huet, kann een do 
d’Resultater vun där Enquête als 
Gemengerot kréien, wannechgelift?

SCHÄFFEN THIERRY WAGNER (LSAP):

Dat wär eng gutt Saach. Ech kucken 
dat zesumme mam Direkter. An och, 
wat Der virdru gesot hutt, hunn ech 
vergiess drop ze äntweren. Déi Fäll, déi 
mer schonn hunn, dass mer do Statisti-
ken hunn, wat am CI schonn erakomm 
ass, iwwert d’Joren. Dat effektiv hat 
ech elo vergiess ze soen, mee dat 
kucken ech dann och nach no. Dass 
mer do vläicht eng Statistik dovu kréi-
en. Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci fir déi Informatiounen an déi 
interessant Detailer, déi mer gewuer gi 
sinn. Mir kommen zur Ofstëmmung.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver l’organisation sco-
laire pour l’exercice 2024-2025.

l’importance d’envisager cette ex-
tension.
Thierry Wagner reconnait l’impor-
tance des facteurs socioécono-
miques évoqués par monsieur Di-
derich. Il estime que l’alphabétisa-
tion principalement en français et 
l’enseignement à deux sont des ou-
tils importants pour y faire face. Il 
souligne la nécessité de travailler 
avec ces facteurs et de chercher des 
solutions adaptées.
Concernant la lettre anonyme men-
tionnée, Thierry Wagner indique 
avoir déjà discuté d’un possible 
malaise avec le directeur. Il rappelle 
que, depuis 2017, le comité d’inclu-
sion (ESEB) a été renforcé, avec 
une décharge d’un enseignant et 
des intervenants qui se rendent 
dans les classes. Le nombre d’inter-
venants a doublé depuis 2017. Un 
renforcement supplémentaire pour-
rait être envisagé avec le ministère, 
bien que Wagner admette que leurs 
mains sont souvent liées dans ce 
domaine.
Une enquête aurait été menée en 
avril auprès du personnel ensei-
gnant. Thierry Wagner évoque la 
possibilité d’étendre ce type d’en-
quête aux éducateurs, en collabora-
tion avec le CGPO, comme cela a 
été fait précédemment. Il considère 
cette suggestion de monsieur Dide-
rich comme une piste intéressante à 
explorer pour trouver des solutions 
aux problèmes soulevés.

JERRY HARTUNG (CSV) répond à 
une remarque concernant la pré-
sence de l’école de musique dans les 
écoles. 
Une nouvelle loi sur les écoles de 
musique a été adoptée, qui apporte 
de nombreux points positifs, mais 
limite peut-être trop le temps d’in-
tervention à un trimestre maximum 
par classe, soit environ 11 séances. 
C’est malheureusement peu pour 
mener un projet musical ou initier 
les enfants à un instrument. 
Plusieurs options ont été envisa-
gées, mais seulement 11 séances re-
présentent une durée extrêmement 
courte par rapport à une année 
complète, voire plus, qu’un projet 
pouvait durer auparavant. 
La municipalité cherche à réintro-
duire davantage de musique dans 
les écoles. L’école de musique inter-
vient désormais beaucoup dans les 
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maisons relais et crèches de la com-
mune, ce qui est très bien accueilli. 
Il rappelle que l’école de musique 
compte 900 élèves qui bénéficient 
gratuitement d’une formation mu-
sicale à Differdange.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK) de-
mande s’il est possible d’obtenir les 
résultats de l’enquête menée auprès 
du personnel. 

THIERRY WAGNER (LSAP) répond 
que ce serait une bonne chose et 
qu’il va voir cela avec le directeur. Il 
ajoute qu’il avait oublié de ré-
pondre concernant les statistiques 
sur les cas déjà traités par le CI au 
fil des années, et qu’il va également 
se renseigner à ce sujet.
(Vote)

JERRY HARTUNG (CSV) présente en-
suite les comptes 2021 de l’office 
social. Le ministère de l’Intérieur a 
fait trois remarques :
Le bilan n’a pas été remis dans les 
délais, mais cela ne dépend pas de 
l’office social, qui doit attendre les 
comptes de l’ONIS.
Tout devrait passer par un seul 
compte pour éviter les différences. 
L’office social a fait une liste des 
clients actuels et a recalculé toutes 
les gestions clients en suspens au 
31 décembre 2021. Les montants 
correspondent désormais. Par pré-
caution, ils ont recalculé les ges-
tions des dix dernières années.
Le compte épargne-temps du per-
sonnel devrait être provisionné 
dans le budget, ce qui sera fait à 
l’avenir. C’est logique, car, en cas de 
changement d’emploi, ces heures 
doivent être payées immédiate-
ment.
Jerry Hartung remercie tous les col-
laborateurs de l’office social pour 
leur travail. Il demande d’approu-
ver les rapports du ministère de 
l’Intérieur et la prise de position de 
l’office social de Differdange.

ERNY MULLER (LSAP) confirme, en 
tant que membre du conseil d’ad-
ministration, les propos de mon-
sieur Hartung. Tout a été présenté 
et examiné. Il souligne l’excellent 
travail de l’ensemble du personnel, 
en particulier de la personne admi-
nistrative chargée de la comptabi-

Ech soen Iech Merci. Am Punkt 6a 
befaasse mer eis mam Office social vun 
Déifferdeng. Här Hartung, dir hutt 
d’Wuert fir weider Informatiounen 
iwwert den Exercice 2021.

SCHÄFFE JERRY HARTUNG (CSV):

Merci, Här Buergermeeschter, léif Alle-
guer, hei geet et ëm den Ofschloss vun 
de Konte vun 2021 vum Office social. 
All d’Konte vun de Gemengen, de Syn-
dikater oder dem Office social, goufe 
vum Interieur ënner d’Lupp geholl an 
ee Rapport dozou erstallt.

Zu dräi Punkten huet den Interieur eng 
Remark gemaach. Deen éischte Punkt, 
dee kenne mer all, dee kënnt jo all Joer 
erëm, dat ass, datt de Bilan net am 
Delai ofgi gouf. Dat läit net am Hand-
lungsspillraum vun eisem Office social 
vun Déifferdeng. Si mussen op déi 
Konte vum ONIS, also vum Staat 
waarden, duerno kënne si eréischt hire 
Bilan fäerdegstellen an ofginn.

Deen zweete Punkt, do huet den Inte-
rieur Recht, fir datt alles just iwwer ee 
Kont soll lafen. Da kënnt och keng Dif-
ferenz zustanen. Den Office social huet 
eng Lëscht gemaach mat den aktuelle 
Clienten. Opgrond vun der Remark 
krut eisen Office social dës Lëscht gere-
chent mat all de Gestions-client, déi 
nach op den 31. Dezember 2021 
opstoungen. Elo stëmmen déi zwee 
Ennmontanten och iwwereneen.

Fir op Nummer sécher ze goen, hu si 
d’Gestioune vun de leschten zéng Joer, 
vun 2011 bis 2021, all nogerechent. 
Soudatt een elo sécher ka soen, datt 
alles richteg ass, a wéi gesot d’Montan-
te stëmmen elo iwwereneen.

Deen drëtte Punkt betrëfft de Compte 
épargne-temps, de CET, vum Personal. 
Déi Stonne sollen am Budget provi-
sionéiert ginn, wat si künfteg dann esou 
ëmsetzen. Dëst mécht och Sënn, well, 
wéi elo nach rezent virkoum, wann een 
d’Aarbecht gewiesselt huet, fir méi no 
bei sengem Doheem kënnen ze schaf-
fen, dës Stonnen dann direkt ausbezuelt 
muss kréien.

Ofschléissend wëll ech all de 
Mataarbechter vum Office social Merci 
soe fir hir Aarbecht. Am Dossier gesitt 
Der d’Rapporte vum Interieur an d’Pri-

se de position vum Déifferdenger Office 
social. Ech bieden Iech dëst esou mat-
zestëmmen. Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Hartung. Den Här Muller, 
wannechgelift.

ERNY MULLER (LSAP):

Als Member vum Conseil d’administra-
tion kann ech dat bestätegen, wat den 
Här Hartung gesot huet. Mir hunn 
alles virgeluecht kritt a mir hunn dat 
och begutacht. Mir kënnen nëmme 
soen, dass eise ganze Staff eng ganz gutt 
Aarbecht mécht, speziell och déi admi-
nistrativ Persoun, déi déi Konte féiert. 
Dat ass ganz vill Aarbecht a gewëssen-
haft Aarbecht. Ech mengen, dass déi 
ganz gutt gemaach gëtt.

Fir de Rescht wäert de Conseil d’admi-
nistration an d’Personal sech selbstver-
ständlech an Zukunft versichen, ëmmer 
ze alignéieren un déi Remarken. Et gëtt 
Erklärungen, mee versichen an Zu-
kunft ze vermeiden, dass mer nach vill 
esou Erklärunge kréien, wa méiglech 
guer keng Remark méi. Och vu menger 
Säit wëll ech dem Personal, ob et am 
soziale Kader ass oder am administrati-
ve Kader, felicitéiere fir hir wäertvoll 
Aarbecht.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Muller. Mir kënnen zur 
Ofstëmmung kommen.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver le compte de l’office 
social de Differdange de l’exer-
cice 2021.

Ech soen Iech Merci. Mir kommen zum 
Punkt 6b, wou d’Wuert nach eng Kéier 
un den Här Hartung geet, fir eis Erklä-
rungen ze ginn zu enger Kreatioun vun 
zwee Posten. Här Hartung, wannechge-
lift.
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SCHÄFFE JERRY HARTUNG (CSV):

Merci. Hei geet et ëm d’Opronne vu 
Plazen, fir nei ganzer 100-Prozent-Pos-
ten am Office social ze kreéieren, eemol 
als Sozialaarbechter an eemol am admi-
nistrative Beräich. D’Opronne bedeit, 
datt d’Gemeng eleng fir den opgeronnte 
Betrag muss opkommen. All déi aner 
Poste ginn zu 50 % mam Staat gedeelt.

Vu datt eisen Office social vill Aarbecht 
huet, an, leider, vill Awunner a prekäre 
Situatiounen hei an eiser Gemeng lie-
wen, wëlle mer, datt hinnen, de 
Méiglechkeeten no, eng gutt qualitativ 
Prise en charge bereetsteet, wou hinnen 
zäitno gehollef gëtt. A fir dat brauch 
een, ënner anerem, och genuch Perso-
nal.

A vu datt d’Zuele fir d’Personal 
anzestellen, sinn, wéi se sinn, ënnerstët-
ze mir d’Demande vum Office social zu 
den Zuele wéi se sinn. Do ass et esou, 
datt d’Posten iwwert d’Unzuel vun 
Awunner agerechent ginn, wéi vill de 
Staat zur Hallschent matiwwerhëlt. U 
sech ass dëst och ëmmer d’Unzuel vum 
Personal, wat en Office social astellt.

De Stéchdatum, wou d’Awunnerzuel 
geholl gëtt, ass ëmmer den 1.1. vum 
Joer, fir dat ganzt kommend Kalenner-
joer ze verrechnen. Dës Rechnung ass 
au prorata. Dat heescht, dat si keng 
ganz Posten, mee eeben a Prozenter 
gerechent, wat Deel-Poste bedeit.

Elo ass et esou: Beim Sozialaarbechter 
hu mer am Moment 0,39 opstoen. Op 
den 1. Juli wiesselt eng Mataarbechte-
rin, déi 50 % geschafft huet. Deemno 
wieren dann 0,89 fräi, also 0,11, wou 
d’Gemeng misst selwer ganz iwwerhue-
len. Wa mer elo ee ganze Posten heiraus 
maachen, op ee ganzt Joer, géif dëst fir 
d’Gemeng eng Ausgab vun 11.945 
Euro ausmaachen. Wat awer net de Fall 
ass. Komme gläich dorop zréck.

Bei dem administrative Posten ass am 
Moment 0,9 fräi, also misst d’Gemeng 
10 % vun der Pai ganz iwwerhuelen. 
Dat mécht iwwert d’Joer 6.103 Euro 
aus. Och hei reng theoreetesch.

Firwat reng theoreetesch a béide Fäll? 
Ma, wéi gesot, d’Zuele si jo op den 
1.1.2024 gekuckt. Mer sinn elo Juni. 
Wann d’Leit bis gesi goufen, hir Preavis 
ofgewaart gouf a bis si dann ufänken, 

si mer quasi 2025. Wéi gesot entsprie-
chen dës Berechnungen op d’Awunner-
zuel vum Ufank vum Joer. A wann deen 
neie Stéchdatum op de Januar 2025, 
déi nei Awunnerzuel geholl gëtt, vu datt 
mer jo steteg wuessen, fält d’Differenz 
deementspriechend méi kleng aus.

Dobäi sief ze bemierken, datt mer 
gläichzäiteg nach eng Demande un den 
ONIS gemaach hunn, fir datt si, wéi dat 
bei aneren Officen och de Fall ass, 0,30 
vun der Tâche vum Coordinateur social 
iwwerhuelen. Falls dës accordéiert géif, 
wäre mer am administrative Poste 
schonn direkt am Plus a bräichten dëst 
natierlech net ofzefiederen.

Bei all dëse Reflexioune muss ee beden-
ken, wann een ee Poste fir just 80 % 
oder 90 % ausschreift, datt dëst net 
ëmmer ganz sënnvoll, weeder fir de Ser-
vice nach fir deen neie Mataarbechter 
ass, falls een dann esou ee fënnt. Well et 
riskéiert een, duerno nees 0,10 oder 
0,20 laang opstoen ze hunn.

Dofir proposéiere mir d’Demande vum 
Office social unzehuelen a bieden Iech, 
aus de genannte Grënn dat esou mat-
zestëmmen. Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Dem Här Hartung merci fir déi Erklä-
rungen. Madamm Ceman, wannechge-
lift.

EMINA CEMAN (CSV):

Merci, Här Buergermeeschter. Ech fan-
nen et wichteg, dass mer proaktiv mam 
Office social schaffen. Wéi mer all wës-
sen, an den Här Hartung huet et och 
elo grad gesot, huet den Office social 
vill Aarbecht. Dofir ass et néideg, dass 
mer genuch Leit am Office social schaf-
fen hunn, fir dass de Leit, déi Hëllef 
brauchen, gutt a virun allem séier 
gehollef gëtt.

Dofir sollen natierlech déi zwee nei 
Poste kreéiert ginn. Merci.

lité, qui effectue un travail considé-
rable et minutieux. 
Le conseil d’administration et le 
personnel s’efforceront à l’avenir 
de s’aligner sur les remarques re-
çues, en essayant d’éviter autant 
que possible de nouvelles observa-
tions. Il adresse ses compliments au 
personnel, que ce soit sur le plan 
social ou administratif, pour son re-
marquable engagement.
(Vote)

JERRY HARTUNG (CSV) passe à la 
création de deux nouveaux postes 
à 100 % à l’office social, l’un 
comme travailleur social et l’autre 
dans le domaine administratif. L’ar-
rondissement signifie que la com-
mune doit assumer seule le mon-
tant arrondi, tous les autres postes 
étant partagés à 50 % avec l’État. 
Étant donné que l’office social a 
beaucoup de travail et que de nom-
breux résidents vivent malheureu-
sement dans des situations pré-
caires, ils souhaitent offrir une 
prise en charge de qualité et une 
aide rapide, ce qui nécessite suffi-
samment de personnel.
Les calculs pour l’embauche du 
personnel sont basés sur le nombre 
d’habitants. Pour le travailleur so-
cial, il y a actuellement 0,39 poste 
disponible. Au 1er juillet, une em-
ployée qui travaillait à 50 % par-
tira, libérant ainsi 0,89 poste. 
Si on crée un poste à temps plein 
sur une année entière, cela repré-
senterait une dépense de 11945 € 
pour la commune. Pour le poste ad-
ministratif, 0,9 poste est actuelle-
ment libre, donc la commune de-
vrait assumer entièrement 10 % du 
salaire, soit 6103 € par an. 
Cependant, ces calculs sont théo-
riques, car ils sont basés sur le 
nombre d’habitants au 1er janvier 
2024, alors qu’on est en juin. Le 
temps de trouver les personnes, 
d’attendre leur préavis et qu’elles 
commencent, on sera presque en 
2025. Comme la population aug-
mente constamment, la différence 
sera probablement plus faible avec 
les nouveaux chiffres de janvier 
2025.
Jerry Hartung note également 
qu’une demande a été faite à 
l’ONIS pour qu’ils prennent en 
charge 0,30 de la tâche du coordi-
nateur social, comme c’est le cas 
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dans d’autres offices. Si cela était 
accordé, ils seraient déjà en positif 
pour le poste administratif.
Il faut aussi considérer qu’annon-
cer un poste à seulement 80 % ou 
90 % n’est pas toujours judicieux, 
ni pour le service ni pour le nou-
veau collaborateur, s’il s’en trouve 
un. On risque ensuite d’avoir à 
nouveau 0,10 ou 0,20 poste vacant 
pendant longtemps.
C’est pourquoi Jerry Hartung pro-
pose d’accepter la demande de l’of-
fice social et demande de voter en 
ce sens.

EMINA CEMAN (CSV) souligne l’im-
portance de travailler de manière 
proactive avec l’office social. 
Comme chacun sait, l’office social 
a beaucoup de travail. Il est donc 
nécessaire d’avoir suffisamment de 
personnel pour aider les gens qui en 
ont besoin de manière efficace et ra-
pide. C’est pourquoi ces deux nou-
veaux postes doivent être créés.

ERNY MULLER (LSAP) soutient les 
déclarations de madame Ceman. Il 
remercie le collège échevinal 
d’avoir accédé à la demande de 
prendre en charge la différence. 
Comme l’a dit madame Ceman, il 
est absolument nécessaire d’avoir 
ce personnel. Il y a suffisamment de 
travail et l’objectif est que les dos-
siers avancent rapidement et que les 
gens reçoivent de l’aide le plus vite 
possible.
Manon Schütz se joint à ses deux 
prédécesseurs. Elle tient également 
à remercier l’Office social et trouve 
important que ces deux postes 
soient créés.
(Vote)

GUY ALTMEISCH (LSAP) passe aux 
actes et conventions.

FRED BERTINELLI (LSAP) explique 
qu’il s’agit d’un projet très ancien, 
datant de plus de 15 ans, concer-
nant la planification de la piste cy-
clable de l’avenue de la Liberté 
entre la commune de Differdange 
et les CFL. 
Le terrain est composé de trois 
tiers : deux tiers appartiennent aux 
CFL et un tiers à la commune de 
Differdange. Un échange a été ef-
fectué, avec une petite soulte res-
tant à la commune de Differdange 

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci. Weider Wuertmeldungen? Den 
Här Muller, wannechgelift.

ERNY MULLER (LSAP):

Ech ënnerstëtzen d’Aussoe vun der 
Madamm Ceman. Ech wëll dem Schäf-
ferot vun där anerer Säit, mat der zwee-
ter Kap Merci soen, dass se der Deman-
de do nokomm ass, fir déi Differenz ze 
iwwerhuelen. 

D’Madamm Ceman huet jo gesot, dass 
et absolutt néideg wär, dass mer dat 
Personal och hunn. Aarbecht ass 
genuch do. A mer wëlle jo och, dass 
d’Dossiere schnell viruginn, an dass 
d’Leit esou schnell wéi méiglech gehol-
lef kréien. Dat ass d’Zil. Do, mengen 
ech, huet de Schäfferot eng gutt Nott 
verdéngt. Vun dëser Säit aus dem Office 
social e Merci un de Schäfferot.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Muller, fir déi Erklärungen. 
D’Madamm Schütz, wannechgelift.

MANON SCHÜTZ (DÉI GRÉNG):

Merci fir d’Wuert. Ech schléisse mech 
mengen zwee Virriedner un. Ech wëll 
och dem Office social ee grousse Merci 
soen a fannen et och wichteg, dass dës 
zwee Poste kreéiert ginn. Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Madamm Schütz. Mir kommen 
zum Vott.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’aviser favorablement la création 
de postes pour l’office social de Differ-
dange.

Ech soen Iech Merci. Punkt 7 vum 
Ordre du jour si verschidden Akten a 
Konventiounen. Deen éischten ass en 

Acte d’échange mam Staat a Relatioun 
mam Vëloswee. Här Bertinelli, wann-
echgelift.

SCHÄFFE FRED BERTINELLI (LSAP):

Merci, Här Buergermeeschter, fir 
d’Wuert. Dat hei ass ee Projet, dee scho 
ganz, ganz al ass, dee schonn iwwer 
15 Joer huet. Dat ass déi Zäit, wou de 
Vëloswee an der Avenue de la Liberté 
geplangt ginn ass tëschent der Gemeng 
Déifferdeng an der CFL. Wou d’CFL 
iwwert den Terrain vun der Gemeng 
Déifferdeng gefuer ass mat Schinnen, 
an ëmgedréit si mir iwwert d’Vëlos-
weeër gefuer vun der CFL.

Fir dat ee fir allemol kloerzestellen, 
deen Terrain besteet aus dräi Drëttel: 
zwee Drëttel ass CFL an een Drëttel 
Gemeng Déifferdeng. Elo ass dann en 
Echange gemaach ginn, wou eng kleng 
Soulte fir d’Gemeng Déifferdeng bleift, 
wat deen Terrain vun der CFL ugeet. A  
wann déi Soulte bezuelt wär, wier déi 
Vëlospist dann an der Proprietéit vun 
der Gemeng Déifferdeng.

Dir wësst jo alleguerten, datt déi den 
Uschloss mécht op déi national Vëlos-
weeër. Et muss ee kucken, wéi een dat 
dem Staat dann erëmfacturéiert. Ech 
soen Iech Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci fir déi Erklärungen. Froen oder 
Wuertmeldungen zum Punkt 7a? Mir 
kënnen zur Ofstëmmung kommen.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver l’acte d’échange avec 
l’État du grand-duché de Luxembourg 
concernant la piste cyclable longeant 
les voies ferrées entre Differdange et 
Niederkorn.

Ech soen Iech Merci. Punkt 7b. Vu dass 
den Här Hartung bis eraus ass, géif ech 
proposéieren, op de Punkt 7e eriwwer-
zesprangen. Wann den Här Hartung 
erëm ass, géife mer mam 7b virufueren. 
Här Wagner, wannechgelift. Punkt 7e, 
eng Konventioun, Organisatioun am 
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Finanzement vum Service pour les Jeu-
nes fir d’Joer 2024.

SCHÄFFEN THIERRY WAGNER (LSAP):

Merci, Här Buergermeeschter. Mir 
mussen zwee Avenanten ofseene loos-
sen zu der besteeënder Konventioun 
betreffend d’Fonctionnement vun eise 
Jugendhaiser, zesumme mat eise Part-
ner, dem MENJE an der Judiff ASBL. 
Als Rappell: Hei geet et ëm d’Personal-
käschten. Do iwwerhuele mir jo zesum-
me mam Staat jeeweils 50 %.

Dir hutt d’Zuele virun Iech leien. Do hu 
mer 7,5 ETPen, also Poste fir d’eduka-
tiivt Personal an den Haiser. An och ee 
Poste fir den Outreach Youthwork.

Duerch Ännerung an der Masse sala-
riale musse mer den Artikel 12 jeeweils 
upassen. À titre d’information: Mir 
hunn den zweete Poste vum Outreach 
positiv als Schäfferot aviséiert. D’De-
mande läit elo beim MENJE, wou mer 
awer schonns mëndlech e Feu vert kru-
ten.

Ech wär frou, wann Der dëse Punkt 
géift matstëmmen.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci fir déi Erklärungen. Här Dide-
rich, wannechgelift.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK):

Merci, Här Buergermeeschter. Merci, 
Här Wagner. Éischtens wollt ech be-
réissen, dass mer een zweete Posten 
Outreach Youthwork kréien. Dat wär 
wierklech ze begréissen.

Zweetens, déi Fro, déi ech wollt stellen: 
Wéi eng Jugendhaiser sinn nach aktiv? 
A wéi aktiv? Also mir hu jo d’Haaptju-
gendhaus zu Déifferdeng, mir hunn dat 
um Fousbann.

Souvill ech weess, gëtt et am Fong nach 
ee Raum zu Nidderkuer, dee vum 
Jugendhaus genotzt gëtt an zu Lasauva-
ge ass et och emol eent ginn. Wéi vill 
Presenze gëtt et do nach? Wéi ginn déi 
Raim genotzt? Mat wéi engem Kon-
zept? 

Well ech hunn d’Gefill, wéi wann dat 
net méi alles esou genotzt géif. An et ass 
och d’Fro vum Personal, fir op deene 
Plazen ze sinn. Wann et d’Fro vum Per-
sonal ass, dann d’Fro: Kéint een do net 
un aner Konzepter denken, wou een de 
Jugendleche méi Verantwortung géif 
iwwerloossen an de Raum ubidde géif, 
ouni dass ee stännegt Encadrement do 
wär? Dat wär d’Fro.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Här Aguiar, wannechgelift.

PAULO AGUIAR (DÉI GRÉNG):

Merci pour la parole. Nous saluons 
chaleureusement cette convention, qui 
souligne l’importance des quatre mai-
sons des jeunes dans la Ville de Differ-
dange : Differdange, Fousbann, Nieder-
korn et Lasauvage.

Lors de l’assemblée générale du 7 mai, 
nous avons eu le plaisir d’écouter 
toutes les informations qui sont égale-
ment demandées ici. Différents projets 
ont été présentés par l’équipe éduca-
tive, mais également toutes les initia-
tives que le Jugendtreff a pu mettre en 
place avec les jeunes.

La maison des jeunes de Differdange 
compte pour l’année 2023 5751 pas-
sages. C’est énorme. Mille-trois-cent-
quatre-vingt-neuf passages féminins et 
quatre-mille-trois-cent-soixante-deux 
passages masculins. Ce ne sont que des 
chiffres, mais je trouve que c’est impor-
tant de les souligner dans le cadre du 
conseil communal.

Niederkorn a eu 436 passages, Fous-
bann 6156 passages et Lasauvage 
69 passages.

Ces chiffres, d’après les explications 
que j’ai demandées, montrent les varia-
tions dans la fréquentation, qui 
peuvent s’expliquer pour différentes 
raisons. D’abord la localisation, la 
capacité d’accueil et les activités spéci-
fiques dans chaque structure. En outre, 
les structures avec une forte fréquenta-
tion doivent absolument avoir le sou-
tien de l’équipe éducative. Là où il y a 
une fréquentation très grande, le 

concernant le terrain des CFL. Une 
fois cette soulte payée, la piste cy-
clable appartiendra à la commune 
de Differdange. 
Fred Bertinelli rappelle que cette 
piste fait la connexion avec les 
pistes cyclables nationales et qu’il 
faudra voir comment refacturer 
cela à l’État.
(Vote)

GUY ALTMEISCH (LSAP) passe au 
financement du service pour les 
jeunes.

THIERRY WAGNER (LSAP) explique 
qu’il faut approuver deux avenants 
à la convention existante concer-
nant le fonctionnement des mai-
sons des jeunes, en partenariat avec 
le MENJE et l’ASBL Judiff. Il rap-
pelle que, pour les couts de person-
nel, la commune et l’État prennent 
chacun en charge 50 %. Les 
chiffres montrent 7,5 ETP pour le 
personnel éducatif dans les maisons 
et un poste pour l’Outreach Youth-
work. 
À la suite de changements dans la 
masse salariale, l’article 12 doit 
être adapté. 
Thierry Wagner informe que le col-
lège échevinal a donné un avis posi-
tif pour le deuxième poste d’Ou-
treach, et que la demande est main-
tenant au MENJE, qui a déjà 
donné un feu vert oral.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK) salue 
l’obtention d’un deuxième poste 
d’Outreach Youthwork. 
Il demande ensuite quelles maisons 
des jeunes sont encore actives et à 
quel niveau. Il mentionne la mai-
son principale à Differdange, celle 
du Fousbann, et évoque un espace 
à Niederkorn utilisé par la maison 
des jeunes, ainsi qu’une ancienne 
maison à Lasauvage. Il s’interroge 
sur la fréquentation de ces lieux et 
leur utilisation. Il a l’impression 
que ces espaces ne sont plus aussi 
fréquentés qu’auparavant, ce qui 
soulève la question de la quantité 
de personnel nécessaire pour assu-
rer leur présence. Il suggère de ré-
fléchir à d’autres concepts où l’on 
donnerait plus de responsabilités 
aux jeunes en leur offrant l’espace 
sans un encadrement constant.

7. Actes et conventions

39



PAULO AGUIAR (DÉI GRÉNG) salue 
cette convention qui souligne l’im-
portance des quatre maisons des 
jeunes à Differdange : Differdange, 
Fousbann, Niederkorn et Lasau-
vage. Il rappelle que, lors de l’as-
semblée générale du 7 mai, toutes 
les informations demandées ici ont 
été présentées, ainsi que différents 
projets mis en place par l’équipe 
éducative et le Jugendtreff avec les 
jeunes.
Il donne ensuite des chiffres de fré-
quentation pour l’année 2023. Il 
ajoute que les variations de fré-
quentation peuvent s’expliquer par 
différentes raisons, comme la loca-
lisation, la capacité d’accueil et les 
activités spécifiques dans chaque 
structure. Il souligne que les struc-
tures à forte fréquentation doivent 
absolument avoir le soutien de 
l’équipe éducative.
Paulo Aguiar insiste sur l’impor-
tance de ces quatre structures pour 
l’accompagnement social. Il men-
tionne que les structures du Ju-
gendtreff Déifferdeng comptent en-
viron 500 membres actifs et sont 
gérées avec un ETP de 7,5, ce qui 
est peu par rapport au nombre de 
membres actifs et de passages.
Il rappelle certains projets impor-
tants, comme l’AnimaTeam, un 
projet phare de la maison des 
jeunes. Il évoque également l’ac-
compagnement socioéducatif pour 
chaque jeune en difficulté et 
d’autres projets humanitaires, 
comme Keep the Caps, les Jugen-
daktivitéiten, le PosiDiff, etc.
Paulo Aguiar mentionne ensuite la 
décision récente du collège échevi-
nal de supprimer une structure à 
Lasauvage. Le collège échevinal a-
t-il consulté les parties prenantes 
avant de prendre cette décision ? 
Envisage-t-il de supprimer une 
deuxième structure, par exemple à 
Niederkorn où la fréquentation est 
basse ?
Paulo Aguiar estime que la faible 
fréquentation à Niederkorn pour-
rait s’expliquer par la complexité 
de la gestion de l’équipe éducative, 
surtout face à la forte fréquentation 
dans les autres structures.
Enfin, Paulo Aguiar salue l’initia-
tive du collège échevinal de créer 
un deuxième poste pour l’opsi-
chend Jugendaarbecht.

Jugendtreff est obligé de déplacer 
l’équipe éducative en fonction de la fré-
quentation.

L’importance de ces quatre structures 
est essentielle pour l’accompagnement 
social, surtout pour les jeunes en diffi-
cultés à Differdange. Ceux qui veulent 
développer des projets individuels et 
collectifs doivent avoir ce soutien. Les 
structures du Jugendtreff Déifferdeng 
comptent environ 500 membres actifs 
et la gestion est faite avec un ETP de 
7,5, ce qui équivaut à 5 éducateurs 
diplômés et 2,5 éducateurs gradués.

Pour les quatre structures, ça montre 
qu’en fonction des membres actifs et 
des passages, c’est peu.

Je rappelle certains projets, qui sont 
également importants, que nous, en 
tant que conseillers communaux, et les 
habitantes et habitants remarquons 
lors de certains évènements. L’Anima-
Team est un projet phare de la maison 
des jeunes. Les éducateurs gèrent ces 
projets, qui sont énormes. Nous devons 
non seulement mettre en place une for-
mation — je remercie le service jeu-
nesse pour la collaboration —, mais 
également faire la gestion de ce projet. 
Il y a des missions qui sont mises en 
place respectivement des devis qui 
doivent être faits, et des démarches qui 
doivent être faites en ce qui concerne la 
gestion des missions. 

Sans parler du fait que chaque jeune en 
difficulté a, dans le cadre de ces difficul-
tés, un accompagnement socioéducatif.

Il y a également différents projets. Dans 
le cadre de cette assemblée générale, on 
a pu aussi constater des projets huma-
nitaires tels que Keep the Caps et les 
Jugendaktivitéiten, le PosiDiff etc., qui 
ont connu un succès énorme et un 
impact considérable sur le bienêtre des 
jeunes.

Nous sommes au courant de la décision 
récente du collègue échevinal pour sup-
primer une structure à Lasauvage. Ma 
question : est-ce que le collège échevinal 
a consulté les parties prenantes, c’est-à-
dire le Jugendtreff Déifferdeng et le 
ministère de l’Éducation nationale ? 
Est-ce que c’est le cas ou pas ? Tout en 
sachant que chaque structure est finan-
cée dans le cadre de la première acqui-

sition par le ministère de l’Éducation 
nationale.

Ma deuxième question : est-ce que le 
collège échevinal veut supprimer une 
deuxième structure ? Par exemple à 
Niederkorn, où la fréquentation est 
basse. L’explication, à notre avis, est 
très simple. C’est au niveau de la ges-
tion de l’équipe éducative. Elle est com-
plexe, surtout au vu de la forte fréquen-
tation dans les autres structures.

Nous saluons beaucoup l’initiative du 
collège échevinal de créer un deuxième 
poste pour l’opsichend Jugendaar-
becht. C’est très important, non seule-
ment à cause de la gestion des dossiers 
— on voit qu’il y en a beaucoup —, 
mais aussi pour le soutien humain et 
professionnel.

Merci beaucoup de m’avoir écouté.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci fir déi Erklärungen an déi Froen. 
Ech ginn dem Här Wagner d’Wuert, fir 
drop ze äntweren. Här Wagner, wann-
echgelift.

SCHÄFFEN THIERRY WAGNER (LSAP):

Merci fir d’Wuert. Wéi den Här Dide-
rich gesot huet, begréisse mir haapt-
sächlech och deen Outreach, dee bäi-
kënnt. Mir hu virdru vu sozioekonome-
sche Facteure geschwat. Do ass wier-
klech Necessitéit do, fir do méi breet 
kënnen op d’Leit duerzegoen. Well do 
hu mer just eng Persoun, déi eng ganz 
gutt Aarbecht leescht, mee zu zwee 
kënne se méi Pensum ofschaffen, wat 
um Terrain immens wichteg ass.

D’Zuelen huet den Här Aguiar 
genannt. Dat si Frequenzzuelen, dat si 
keng Memberszuelen. An deene 
meeschte Strukture si mer ganz gutt. 
Mee zu Lasauvage an zu Nidderkuer 
net. Zu Lasauvage si mer bei zwee 
Membere just. Déi ass och nëmmen 
eemol d’Woch op. Souvill ech weess 
sinn et zwou Stonnen. 

Do kann ee sech d’Fro stellen, wéi den 
Här Diderich gesot huet, fir dat zesum-
me mat Déifferdeng oder Fousbann ze 
maachen. Wann ee weess: Fousbann ass 
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jo de Point d’attache vun de Schoulkan-
ner a vu Lasauvage, d’Cyclen 3 a 4, déi 
op de Fousbann ginn, ob een net besser 
hätt, déi Ressourcë vun den Educateu-
ren anescht ze notzen a se dann op de 
Fousbann ze huelen.

Fousbann ass eng Success Story. Et 
muss een awer och soen, dass et duerch 
déi Sportsinfrastruktur ass, déi um 
Fousbann ass, dass immens vill Jonker 
dohinner kommen, déi net aus eiser 
Gemeng sinn. Dat muss een och ënner-
sträichen. Déi Zuelen hu mer kritt. Dat 
ass net schlëmm, et ass awer ee Fakt, 
dass dat awer och esou ass.

D’Fonctionnement vum Jugendhaus 
ass immens interessant. Et muss een 
och soen, dass eng immens grouss Per-
sonal-Fluktuatioun war an den Haiser, 
dass vill Changementer waren, dat net 
ëmmer einfach ze geréiere war och fir 
d’Judiff ASBL. 

An, zum Beispill d’Animateam, Projet-
phare, wéi den Här Aguiar seet – jo, 
mee an de leschte Jore waren awer e 
puer Probleemer do. Dat hu mer jo och 
an de Versammlunge vum Jugendhaus 
matgedeelt kritt. Et sinn e puer Saa-
chen, déi ee vläicht emol eng Kéier och 
hannerfroe muss, an dat awer am Dia-
log. Dat fannen ech ganz wichteg.

D’Buvette intergénérationnelle, déi ge-
start ginn ass, ass net un d’Rulle komm 
bis elo. Ech hoffen, dass dat nach geet.

Ee Volet ass de PosiDiff, deen ech 
immens gutt fannen. D’Statistik hunn 
ech kritt, hu se awer nach net konnte 
liesen, mir hunn déi gëschter kritt. U 
sech huet dat net allze vill elo mat deem 
Punkt hei ze dinn, wou mer vun der 
Konventioun schwätzen. Mee et soll 
awer och emol eng Kéier gesot ginn. 
Merci. Wann nach een eppes wëllt 
dozou bäifügen.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Ech hätt nach e puer supplementar 
Informatiounen. Et ass nämlech un eis 
erugedroe ginn, dass zu Lasauvage an 
deem Deel vum Haus, wou de Musée 
Pesch dran ass, dass do keng Aktivitéit 
méi wier. 

Ech war selwer op d’Plaz kucke mat 
engem Kolleeg. Do hu mer misse fest-
stellen, dass net vill Liewen an deem 
Haus géif herrschen. Hu mer eis den 
Horaire emol gekuckt, do ass mëtt-
wochs zwou Stonnen op. Déi Clé élec-
trique, déi do ass, fir dee Sall opzespä-
ren, krute mer ausgedeelt. Do hu mer 
gesinn, dass an Zäit vun zéng Méint 
fënnefmol déi Dier opgespaart ginn ass. 
Do hu mer eis natierlech Froe gestallt. 

Déi 69 Frequentatiounen, déi kënne 
gewiescht sinn an deene fënnef Kéieren, 
wou d’Dier opgespaart ginn ass. Wann 
der zweemol zwanzeg dohinner kou-
men oder mer hunn zweemol zwanzeg 
Reuniounen do. Fir mech ass et awer 
net genuch, wa fënnefmol eng Dier 
opgespaart gëtt an ee ganzt Joer laang 
stelle mer ee Sall zur Verfügung, wou 
mer Entretien hunn an esou virun. Dat 
ass kee Rendement. 

Da sinn ech der Meenung, dass et da 
méi einfach wär, déi puer Jugendlech 
mat enger Camionnette sichen ze goen 
op Lasauvage an déi dann an d’Jugend-
haus Déifferdeng respektiv op de Fous-
bann ze bréngen.

Déi aner Saach. Déi Konventioun mam 
Ministère, déi hunn ech mer genau uge-
kuckt. Dat ass wuel eng Konventioun, 
wou vun de Jugendhaiser rieds geet, déi 
ass awer net bannend iwwer d’Zuel 
vun de Jugendhaiser, déi mir hunn. Dat 
ass eng Konventioun, wou alles ganz 
genau dran erkläert gëtt, wou d’Zuel 
vun de Jugendhaiser awer net aus-
schlaggeebend ass. 

D’Jugendhaus um Fousbann an dat am 
Déifferdenger Zentrum, uewen an der 
Roosevelt Strooss, déi sinn erwäänt. 
Nidderkuer a Lasauvage sinn an där 
Konventioun net erwäänt.

An deene Recherchen, déi mer gemaach 
hunn, ass nach opgefall, dass mir am 
Fong geholl eng Locatioun als Gemeng 
gemaach hu vun deem Haus do, ouni 
dass et eist Haus iwwerhaapt war als 
Gemeng. Nämlech ass an deene 
Recherchen erauskomm, dass de Staat 
Proprietär ass vun deem Haus, mir eng 
illegal Locatioun gemaach hunn, well 
mir net Proprietär sinn an net d’Recht 
hunn, fir eppes ze sous-louéieren, 
wouvu mir net Proprietär sinn. 

THIERRY WAGNER (LSAP) salue 
l’ajout d’un poste d’Outreach, sou-
lignant son importance pour ré-
pondre aux besoins socioécono-
miques sur le terrain. 
Il précise que les chiffres mention-
nés par monsieur Aguiar sont des 
fréquentations et non le nombre de 
membres. La plupart des structures 
fonctionnent bien, sauf à Lasau-
vage et Niederkorn. À Lasauvage, il 
n’y a que deux membres et la struc-
ture n’est ouverte que deux heures 
par semaine.
Thierry Wagner suggère de réfléchir 
à regrouper Lasauvage avec Differ-
dange ou Fousbann. Il note que 
Fousbann est un succès, en partie 
grâce à ses infrastructures sportives 
qui attirent beaucoup de jeunes 
d’autres communes, ce qui n’est 
pas un problème en soi, mais un 
fait à souligner.
Thierry Wagner mentionne qu’il y 
a eu beaucoup de changements de 
personnel dans les maisons des 
jeunes. Il aborde les récentes diffi-
cultés rencontrées par l’équipe 
Anima, un projet emblématique, et 
propose d’engager une réflexion 
pour envisager des ajustements, 
mais toujours dans un esprit de dia-
logue. Il espère que la buvette inter-
générationnelle, qui n’a pas encore 
démarré, pourra le faire. 
Il salue le projet PosiDiff.

GUY ALTMEISCH (LSAP) apporte des 
informations supplémentaires sur 
la situation à Lasauvage. À la suite 
des inquiétudes concernant le 
manque d’activité dans la partie de 
la maison où se trouve le musée 
Pesch, il s’est rendu sur place avec 
un collègue. Ils ont constaté peu de 
vie dans la maison. En examinant 
l’horaire, ils ont vu que la structure 
n’était ouverte que deux heures le 
mercredi. En vérifiant l’utilisation 
de la clé électronique, ils ont décou-
vert que la porte n’avait été ouverte 
que cinq fois en dix mois.
Guy Altmeisch reconnait que les 
69 fréquentations mentionnées 
pourraient correspondre à ces 5 ou-
vertures, mais il estime que ce n’est 
pas suffisant. Il suggère qu’il serait 
plus simple d’aller chercher les 
quelques jeunes de Lasauvage en 
camionnette pour les amener à la 
maison des jeunes de Differdange 
ou à Fousbann.
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Concernant la convention avec le 
ministère, Guy Altmeisch précise 
qu’elle ne spécifie pas le nombre de 
maisons des jeunes. Elle explique 
en détail le fonctionnement, mais le 
nombre de maisons n’est pas un 
facteur déterminant. Seules celles 
de Fousbann et du centre de Differ-
dange sont mentionnées explicite-
ment, pas celles de Niederkorn et 
Lasauvage.
Il révèle aussi que, lors de leurs re-
cherches, ils ont découvert que la 
commune louait illégalement la 
maison de Lasauvage, car elle ap-
partient en réalité à l’État. La com-
mune n’avait pas le droit de sous-
louer un bien dont elle n’était pas 
propriétaire. L’État, qui n’était pas 
non plus conscient d’être proprié-
taire, s’est dit prêt à mettre la mai-
son à disposition de la commune.
Guy Altmeisch mentionne ensuite 
un appel téléphonique très agressif 
qu’il a reçu l’avant-veille du pré-
sident de la maison des jeunes. Il 
exprime son mécontentement face 
à ce manque de respect, soulignant 
que, malgré sa grande tolérance, 
certaines comparaisons faites à son 
égard étaient inacceptables. Il in-
siste sur l’importance du dialogue 
et du respect mutuel pour trouver 
des solutions, même si tout le 
monde n’est pas toujours d’accord.

PAULO AGUIAR (DÉI GRÉNG) de-
mande si le bourgmestre a déjà une 
idée de ce qui sera mis en place 
dans cette maison, avec une asso-
ciation, ou s’il envisage de conti-
nuer à accueillir la cinquantaine de 
jeunes qui existent à Lasauvage.
Paulo Aguiar demande si, étant 
donné que le matériel de la maison 
a été financé par le ministère de 
l’Éducation nationale, de l’Enfance 
et de la Jeunesse lors de sa première 
acquisition, il serait possible d’envi-
sager une cohabitation, au moins 
une fois par semaine, où les jeunes 
pourraient se déplacer. 

GUY ALTMEISCH (LSAP) explique 
qu’une association de 140 membres, 
qui se réunit 3 fois par semaine, de-
mande à utiliser la salle plus fré-
quemment que les chiffres actuels ne 
le montrent. Il a visité la salle lui-
même et doit réfléchir longuement 
aux investissements à y faire. Il as-
sure que, si des déplacements ou des 

Doropshin hu mer d’Erklärunge kritt 
vum Staat, dass si awer bereet wieren, 
der Gemeng dat Haus zur Verfügung ze 
stellen. Dat war hinnen och net 
bewosst, dass si Proprietär do wieren, 
mee do huet dat sech gekläert, dass de 
Staat Proprietär ass vun deem Haus, de 
Staat bereet ass fir eis et zur Verfügung 
ze stellen, an dass de Staat och bereet 
ass, dass mer een aneren Utilisateur fir 
dee Raum kréien, wou d’Jugendhaus 
bis elo dra war.

Dat ass dat, wat bis dato geschitt ass. 
An et war net méi spéit wéi virgëschter, 
wou ech ee ganz aggressiven Telefon 
kritt hu vum President vum Jugend-
haus, dee mech e bëssen erféiert hat, 
wou ech um Punkt war souguer fir 
anzehänken. An Dir kennt meng Tole-
ranzgrenz, déi ass ganz héich. Mee do si 
Vergläicher gezu gi mat mir als Perso-
un, déi ech net zouloossen a wou ech 
net ganz frou driwwer war. 

Ech sinn ëmmer frou iwwer all Dialog, 
mee ech sinn awer och ëmmer frou, 
wann een déi aner Leit respektéiert. 
Ech si frou, wann ee Respekt virun 
deem aneren huet. Et muss net jiddwe-
ree menger Meenung sinn, mee ech sinn 
awer ëmmer frou, wann een deen anere 
respektéiert. Well et ass esou, wéi ënner 
erwuesse Leit diskutéiert gëtt, an et ass 
nëmmen esou, wéi Léisunge fonnt ginn.

Dat wollt ech nach als supplementar 
Erklärunge ginn zum Site. Ech ginn 
Iech nach eng Kéier d’Wuert, Här Agui-
ar, selbstverständlech zu der Situatioun 
vun Zowaasch. Här Aguiar, wannech-
gelift.

PAULO AGUIAR (DÉI GRÉNG):

Merci fir d’Wuert, nach eng Kéier, Här 
Buergermeeschter. Est-ce que vous avez 
déjà une idée de ce que vous allez 
mettre en place dans cette maison, avec 
une association, ou éventuellement 
continuer à accueillir la cinquantaine 
de jeunes qui existent quand même à 
Lasauvage ? Une cohabitation serait 
éventuellement possible. Il y a quand 
même cinquante jeunes à Lasauvage et 
avoir un point d’information local, je 
pense que c’est assez important. 

Dans le cadre de la première acquisi-
tion du ministère — parce que la mai-
son a eu du matériel financé par la pre-

mière acquisition du ministère de 
l’Éducation nationale, de l’Enfance et 
de la Jeunesse —, pourriez-vous éven-
tuellement envisager une cohabitation, 
au moins une fois par semaine, où les 
jeunes pourraient se déplacer ? Naturel-
lement en discussion avec le Jugendtreff 
Déifferdeng.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Et ass eng Demande do vun engem 
Veräin, deen 140 Memberen huet an 
deen dräi Reuniounen d’Woch huet, 
deen dee Sall géif méi benotze wéi déi 
Chifferen, déi mer hei leien hunn. Ech 
war am Sall selwer, ech muss awer elo 
laang iwwerleeën a laang sichen, wann 
ech kucken, wat fir eng Investitiounen 
do dra solle gemaach ginn. 

Natierlech, wann Deplacementer 
musse gemaach ginn oder Infrastruk-
ture mussen oder logistesch Saache 
musse geréckelt ginn, déi dem Jugend-
haus gehéieren, pake mir do selbstver-
ständlech eng Hand mat un als Ge-
meng, fir dat ze deplacéieren oder do-
hinner ze deplacéieren, wou d’Jugend-
haus dat gär hätt. Dat dierft kee Pro-
bleem sinn. 

Mee ech fannen, dat anert awer eng 
besser Situatioun wéi déi do, wéi déi 
Frequentatioun iwwer Joren. Wat mer 
awer beweist, dass kee richtege Besoin 
do ass. An op där anerer Säit hunn ech 
ee grousse Besoin.

Soubal dat sech finaliséiert, soubal mer 
dat ofgeschloss hunn, bréngen ech Iech 
dat mat an de Gemengerot, da maa-
chen ech dat public. Merci.

Wéi den Här Ulveling mer hei seet, 
wann eng gewëssen Zuel vu Jugendle-
cher zu Lasauvage ass oder wann nach 
ee gewëssene Besoin do ass, bleift jo 
och net aus, fir dem Jugendhaus ee Sall 
iwwert der Schoul respektiv bei der 
Jugendherberg, deen e bësse méi kleng 
ass, an net grad déi doten Envergure 
huet, dann zur Verfügung ze stellen. Fir 
déi Leit oder déi Jugendlech, déi e 
Besoin hunn zu Lasauvage. Do si mer 
natierlech ëmmer op. 

Mee mer musse kucken, mir hu schonn 
ee staarke Besoin fir eis Veräiner, fir déi 
ënnerdaach ze kréien, dass ee mat 140 
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Memberen e besseren, ee gréissere Sall 
huet wéi een, deen eng ganz kleng Zuel 
u Jugendlecher huet. Do kucke mer, 
dass mer dat a Relatioun zum Interessi 
an zu dem Veräin oder zu deene 
Jugendlechen ënnerdaach kréien.

Madamm Pregno, wannechgelift.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG):

Villmools merci fir d’Wuert. Eng kleng 
Bemierkung. Ouni wëllen op de Fong 
vun der Diskussioun anzegoen, fannen 
ech d’Form e bësse schued. Well wann 
een eng Konventioun mat engem 
Jugendhaus presentéiert, fannen ech et 
schued, wann an der Kommunikatioun 
net drop higewise gëtt, dass e Bail 
gekënnegt oder e Bail opgeléist gëtt. 
Oder eng Konventioun opgeléist gëtt 
säitens der Gemeng. Et war awer nu 
mol laang Joren ee Bestanddeel vum 
Jugendtreff Déifferdeng, dass zu Lasau-
vage e Pied à terre war. An ech fannen 
et schued, wann dann den zoustännege 
Schäffen dat net matdeelt. An dass 
dann hei säitens dem Conseiller muss 
nogefrot ginn, dass doropshin déi nout-
wendeg Informatioune kommen. 
Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Ech huelen dat mat op de Wee. Vun der 
Form hier, huele mer mat op de Wee. 
Kéime mer zur Ofstëmmung iwwert de 
Punkt 7e.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver l’avenant à la 
convention tripartite 2023 relative à 
l’organisation et au financement du ser-
vice pour jeunes MJ Differdange pour 
l’exercice 2024.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver l’avenant à la 
convention tripartite 2023 relative à 
l’organisation et au financement du ser-
vice pour jeunes MJ Differdange Ou-
treach pour l’exercice 2024.

Ech soen Iech Merci. Kéime mer zréck 
zum Punkt 7b, Konventioun Karro a 
Klenge Casino. Fir Erklärunge géif ech 
dem Här Hartung d’Wuert ginn.

SCHÄFFE JERRY HARTUNG (CSV):

Merci, Här Buergermeeschter. Hei geet 
et ëm zwou Konventiounen, vum Karro 
a vum Klenge Casino, déi, bedéngt 
duerch dee Krich an der Ukrain, d’Ge-
meng deemools fir d’ukrainesch Flücht-
linge mat dem Office national de l’ac-
cueil, der ONA, gemaach hat an déi vu 
Joer zu Joer nei gemaach gëtt.

En vue vun dëse Konventioune gouf et 
Echangen am Virfeld mat de Responsa-
bele vun der ONA. Ënner anerem hu 
mir d’Fro opgeworf, firwat déi eng e 
Loyer ausbezuelt kréien a mir net. Am 
Accord vu béide Säite gouf festgehalen, 
dëst wéi déi aner ze handhaben. De 
Staat huet am Budget virgesinn, déi 
Gemengen a Commerçanten, déi eng 
Struktur fir d’Ënnerbréngung vu 
Flüchtlinge bereetstellen, finanziell ze 
entschiedegen.

Datt mer dem Staat seng Suen huelen, 
ass verständlech. An anere Beräicher 
froe mer jo och all méiglech finanziell 
Subventioun oder Zouwendung vum 
Staat un. Dat hu mer, wéi déi aner 
Gemengen a Commercen, an de Kon-
trakt setze gelooss. Schliisslech ginn 
ons Gemengefinanzen zimmlech dënn. 
En plus hu mer jo och deementsprie-
chend Ausgaben ze verzeechnen. Fir 
d’Flüchtlinge selwer huet dëst keen 
Impakt.

Een anere Punkt, dee beschwat gouf, 
war, datt den Drock vun der Urgence 
zréckgaangen ass, vu datt d’ONA mëtt-
lerweil jo Zäit hat, aner Logementer 
iwwert d’Land prett ze hu respektiv ze 
lounen. An eeben net méi, wéi am 
Februar 2022, vun haut op muer fir zeg 
Leit an Nout kuerzfristeg een Ënner-
daach huet missen hier.

Mir hu mat hinne beschwat, datt mer 
de Karro elo mol als Flüchtlingsstruk-
tur bäibehalen. Par contre, de Klenge 
Casino awer nees wéilte senger Bestëm-
mung als Restaurant an Hotel zréck-
féieren.

Zur Info: Iwwert déi zwee Joer waren 
am Karro 367 Leit an am Casino 90 

ajustements logistiques sont néces-
saires pour le matériel de la maison 
des jeunes, la commune apportera 
son aide. Cependant, il estime que 
la situation actuelle n’est pas opti-
male. Il promet de présenter les dé-
tails au conseil communal une fois 
que tout sera finalisé.
Guy Altmeisch mentionne égale-
ment la possibilité de mettre à dis-
position une salle plus petite au-
dessus de l’école ou près de l’au-
berge de jeunesse pour les jeunes de 
Lasauvage qui en auraient besoin. 
Il souligne l’importance de trouver 
un équilibre entre les besoins des 
associations et ceux des jeunes, en 
tenant compte du nombre de 
membres et de l’intérêt manifesté.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG) re-
grette la forme de la communica-
tion concernant la convention avec 
la maison des jeunes. Elle trouve 
dommage que l’échevin respon-
sable n’ait pas mentionné la résilia-
tion du bail ou de la convention par 
la commune lors de la présentation, 
étant donné que la présence à La-
sauvage faisait partie intégrante du 
Jugendtreff Déifferdeng depuis 
longtemps. Elle estime qu’il est re-
grettable que ces informations im-
portantes n’aient été révélées qu’à 
la suite de questions posées par un 
conseiller.
(Vote)

JERRY HARTUNG (CSV) présente 
deux conventions concernant le 
Karro et le Petit Casino, établies 
avec l’office national de l’accueil 
(ONA) pour l’hébergement de ré-
fugiés ukrainiens. Ces conventions 
sont renouvelées annuellement de-
puis le début de la guerre en 
Ukraine. 
Jerry Hartung explique que la com-
mune recevra désormais un loyer, 
comme d’autres communes et com-
merces, pour la mise à disposition 
de ces structures. Cette décision a 
été prise en accord avec l’ONA, car 
l’État a prévu dans son budget d’in-
demniser financièrement les com-
munes et commerçants qui mettent 
à disposition des structures pour 
l’hébergement des réfugiés. 
Jerry Hartung justifie cette décision 
en soulignant que les finances com-
munales sont de plus en plus ser-
rées et que la commune a égale-
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ment des dépenses à couvrir. Il pré-
cise que cela n’aura pas d’impact 
sur les réfugiés eux-mêmes.
Jerry Hartung mentionne que la 
pression de l’urgence a diminué de-
puis que l’ONA a eu le temps de 
préparer d’autres logements à tra-
vers le pays. Il indique que le Karro 
continuera d’héberger des réfugiés, 
tandis que le Petit Casino retrou-
vera sa fonction initiale de restau-
rant et d’hôtel. 
Au cours des deux dernières an-
nées, le Karro et le Casino ont ac-
cueilli respectivement 367 et 
90 personnes. Actuellement, le 
Karro accueille 143 réfugiés et le 
Casino 37. La convention pour le 
Casino sera prolongée jusqu’au 
30 septembre pour permettre le re-
logement des résidents actuels.
Jerry Hartung souligne que la com-
mune reste en dialogue avec l’ONA 
pour assurer une transition en dou-
ceur pour les réfugiés. Il précise que 
la commune a demandé à l’ONA 
de veiller à ce que les résidents du 
Casino souhaitant rester à Differ-
dange puissent être relogés dans la 
commune, par exemple au Karro 
lorsque des places se libèrent. Il 
mentionne également que c’est 
l’Union européenne qui finance ces 
opérations.

FRANÇOIS MEISCH (DP) exprime le 
soutien de son parti à l’aide aux ré-
fugiés. Cependant, il se montre cri-
tique quant à l’utilisation de ces 
structures spécifiques pour l’héber-
gement des réfugiés. Il suggère de 
chercher des solutions de rechange 
parmi d’autres bâtiments de la 
commune.
Selon François Meisch, son parti est 
favorable à la prorogation des ac-
cords actuels pour le Karro jusqu’à 
la fin mars de l’année prochaine et 
pour le Petit Casino jusqu’à la fin 
septembre de cette année. Il ex-
prime sa satisfaction quant au re-
tour prévu du Petit Casino à sa 
fonction d’origine. Cependant, il 
espère qu’il n’y aura pas de gas-
pillage d’argent public.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK) souligne 
le manque de structures pour les ré-
fugiés au Luxembourg et salue la 
responsabilité prise par Differ-
dange. Il rappelle une résolution 
adoptée par le conseil communal 

Persounen ënnerbruecht. Aktuell be-
herbergt de Karro 143 Flüchtlingen an 
de Casino 37.

Wéi gesot, dëst ass zesumme mat der 
ONA diskutéiert ginn. A béidsäitegem 
Accord gouf ofgemaach, de Kontrakt 
vum Casino nach bis den 30. Septem-
ber ze verlängeren, fir eeben d’Bewun-
ner, déi nach do sinn, kënnen uerdent-
lech ze relogéieren, wa se net souwisou 
fort ginn.

Un den Zuele vun de Bewunner gesäit 
een, datt hei ee gewëssene Wiessel vum 
selwe stattfënnt. 

An dësem Kontext sief nach gesot, datt 
mer der ONA mat op de Wee ginn 
hunn ze kucken, datt déi Bewunner 
vum Casino, déi zu Déifferdeng wëlle 
bleiwen, och hei zu Déifferdeng relo-
géiert solle ginn. Zum Beispill am 
Karro ginn der reegelméisseg fort, datt 
si dann d’Leit aus dem Casino hei eriw-
wer kéinten huelen an net neier vu 
baussen eranhuelen.

Op jiddwer Fall bleiwe mer am Dialog 
mat der ONA. Et ass d’EU, déi dat 
bezilt, an net de Staat. De Staat prefi-
nanzéiert et a gëtt da rembourséiert vun 
der EU. Hunn ech och eppes bäi-
geléiert. Mee bon, d’Sue kréie mer vum 
Staat.

Wéi gesot, mir bleiwen am Dialog mat 
der ONA a kucken, datt dat fir 
d’Flüchtlingen alles uerdentlech ofleeft.

Ech bieden Iech, dës Konventioun esou 
matzestëmmen.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci fir déi Erklärungen, Här Har-
tung. Den Här Meisch, wannechgelift.

FRANÇOIS MEISCH (DP):

Merci. Säit enger Zäitche stelle mer 
Strukturen zur Verfügung, fir Flüchtlin-
gen ënnerdaach ze kréien, ënner ane-
rem déi fréier Hoteller mam aktuellen 
Numm Karro a Klenge Casino. Mir 
sollte weiderhin alles maachen, wat eis 
méiglech ass, fir Mënschen ze ënner-
stëtzen, déi an esou enger schwéierer 
Situatioun sinn.

Ob dat an dëse Strukturen hei muss 
sinn, dat gesi mer dach méi kritesch. 
Mer wäre frou, Alternativen ze fannen. 
Objete gëtt et der hei an der Gemeng jo 
nach e puer.

Hei geet et elo just ëm d’Verlängerung 
vu besteeënde Konventiounen. Déi 
kënne mer matdroen. Fir de Karro, mir 
hunn et héieren, bis Enn Mäerz 
d’nächst Joer. A fir de Klenge Casino 
bis Enn September dëst Joer. De Klenge 
Casino soll erëm sengem fréieren 
Zweck zougefouert ginn, wat mer 
natierlech begréissen. An der Hoff-
nung, dass net erëm iergendeppes 
gebastelt gëtt, wou masseg ëffentlech 
Gelder awer verbrannt ginn, wéi dat 
schonn emol de Fall war.

Déi zwou Konventiounen hei stëmme 
mer awer gäre mat. Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Meisch. Den Här Diderich, 
wannechgelift.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK):

Merci, Här Buergermeeschter. Struk-
ture fir Flüchtlingen, déi de Statut hunn 
oder Demandeur sinn, feelen hei am 
Land. Déifferdeng ass eng vun deene 
Gemengen, déi hir Responsabilitéit 
iwwerholl huet. Quitte, dass mer zwou 
Strukturen hunn, déi méi wéi iwwer-
huelbedierfteg sinn. Dat ass an der Spi-
dolsstrooss an de Centre Noppeney. 

Do muss ee soen, mir haten eng Kéier 
hei am Gemengerot eng Resolutioun 
gestëmmt, déi ech abruecht hat, wou 
mer gesot hunn, mir mussen eng nei 
Struktur schafen, virun allem fir déi 
Flüchtlingen an der Spidolsstrooss. 
Zënter deem hunn ech awer net méi vill 
Konkreetes héieren.

Et ass eng Propos gemaach ginn, fir dat 
am ale Klouschter ze maachen. Dee-
mools ass am Fong gesot ginn, dass do, 
wou elo e Parking geschaf ginn ass, 
dass do eng Struktur kéint opgebaut 
ginn, eng modular Struktur, fir dann 
niewendrun déi al Maternité ofzerap-
pen an eppes Definitives hinzesetzen. 
Dat ass net geschitt. Do ass ee Parking 
hikomm. Wou deemools am Gemenge-
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rot gesot ginn ass: „Mir sinn amgaan-
gen“, „mir kucken do“, „mir maachen 
do“. A schlussendlech ass ee Parking 
dohinner gemaach ginn.

Ech wollt de Schäfferot froen, ob do 
iergendeppes ënnerwee ass. A bis wéini 
do kann eppes konkretiséiert ginn. Mir 
mussen definitiv Strukture schafen hei 
zu Déifferdeng, déi adaptéiert sinn. Dat 
ass net de Karro. Dat war geduecht, vu 
dass et eng Urgencësituatioun war, wéi 
de Krich an der Ukrain lassgaangen ass. 
An et ass gutt a richteg, dass mer dat 
gemaach hunn an och gutt, dass mer 
dat elo nach eng Kéier verlängeren. 

Mee mir mussen awer och eis laangfris-
teg Hausaufgabe maachen an dat, wat 
mer an der Vergaangenheet gewisen 
hunn, dass mer prett sinn, do 
Responsabilitéit ze iwwerhuelen, deem 
och gerecht ginn. An an de leschte 
Joren ass dat manner de Fall, well mer 
eis ausrouen op relativ vetustë Struktu-
ren, déi mer en place gesat hunn. Ech 
soen Iech Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Ech wollt dem Här Diderich direkt änt-
weren, well dat, wat Dir uschwätzt, dat 
läit mir wierklech um Häerz. Dee 
Punkt, iwwert dee mer elo ofstëmmen, 
handelt jo just ëm de Karro. Mee dat 
ass awer och eng wichteg Saach, déi 
Der gesot hutt. Dofir wéilt ech Iech 
direkt dorop äntweren.

Ech war dräimol an der Stad, dass ech 
mam ONA verhandelt hunn, fir nei Pla-
zen ze siche fir Flüchtlingen, déi mer op 
deene Plazen ënnerdaach bruecht hunn, 
déi Der genannt hutt. Mir geet allkéiers 
d’Héngerhaut aus, wann ech do 
laanscht fueren an ech gesinn, dass 
nach Leit do eran- an erausginn. Dat 
ass wierklech net schéin an dat ass net 
gutt.

Mir sinn amgaangen domadder. Ech 
soen Iech, wat mer amgaange sinn ze 
verhandele mam Staat, sief et mat pri-
vate Proprietären, mat Servior. 

Dat eent ass d’Fleegeheem, d’Maison 
de soins zu Nidderkuer, wou mer mat 
zwee Proprietären ze dinn hunn, dem 
Staat a Servior. An déi aner Plaz, wou 
mer amgaange si mat Pläng a mat Ver-

handlungen, dat ass hei an der Pasteur-
strooss dat aalt Policegebai mat hannen 
de Garagen. Fir déi Garagë matzenot-
zen an deen Terrain, fir do e Container 
hinzestellen, fir do d’Flüchtlingen aus 
der Spidolstrooss hinzehuelen. Respek-
tiv mer wësse jo och, dass et am Nop-
peney och net immens wunnen ass, 
dass et do ganz schlecht ass, mat Fiich-
tegkeet an esou virun. Dat ass eis alles 
bewosst. 

Mir setzen alles drun. Ech kann Iech 
awer elo keng Datume soen, wéini mer 
do virukommen. Mir investéiere vill 
Energie a vill Zäit dran, fir do Remedur 
ze schafen. Et ass eis bewosst, dass et en 
urgenten Dossier ass. Wéi gesot, mir 
investéieren dat, wat mer kënnen inve-
stéieren, zum Wuel vun deene Leit, déi 
net ganz gutt ënnerbruecht gi sinn.

Ech kann Iech awer och nach soen, 
dass ech vun der ONA mat oppenen 
Äerm a mat vill Felicitatiounen emp-
faange gi sinn, well mer als Stad Déif-
ferdeng eis awer guer net brauchen ze 
schumme fir déi Zuel vu Leit, déi mir 
hei ophuelen. A fir déi Gesten, déi mir 
spontan gemaach hunn. A mer ëmmer, 
wa mer a Verhandlunge si mat anere 
Gemengen, déi och Probleemer hunn 
an deem dote Beräich, dass mir ëmmer 
nëmme gelueft ginn. 

Et ass ganz kloer: Et soll ee sech net 
ausrouen op deem Luef, deen ee kritt. 
Et soll een ëmmer kucken, fir déi Situa-
tioun, déi net esou gutt ass, nach ze ver-
besseren. Mee gleeft mer eent: Mir 
hunn eis dat op de Fändel geschriw-
wen. A mir wëssen, wéi d’Urgence ass. 
Mir setzen alles drun, fir do Remedur 
ze schafen.

Ech hätt am léifsten, ech kéint Iech am 
nächste Gemengerot invitéieren, fir 
d’Inauguratioun vun deem neie Site. 
Soubal eppes méiglech ass, probéiere 
mer et ze realiséieren. Dir sidd déi 
Éischt, déi dovunner gewuer ginn.

Den Här Muller, wannechgelift.

ERNY MULLER (LSAP):

Ech si frou, Här Buergermeeschter, dass 
Der op dat agaange sidd vum Här 
Diderich. Well ech wollt him och an där 
Richtung eng Erklärung ginn. Ech ginn 
net drop an, wat do geplangt war oder 

pour créer une nouvelle structure, 
notamment pour les réfugiés de la 
rue de l’Hôpital. Il s’interroge sur 
l’avancement de ce projet, mention-
nant qu’un parking a été construit 
à la place d’une structure modu-
laire initialement prévue. 
Gary Diderich demande au collège 
échevinal si des actions concrètes 
sont en cours et dans quels délais. Il 
insiste sur la nécessité de créer des 
structures adaptées à Differdange, 
reconnaissant que le Karro était 
une solution d’urgence lors du 
début de la guerre en Ukraine. Il 
appelle la commune à assumer ses 
responsabilités à long terme et à ne 
pas se reposer sur des structures vé-
tustes.

GUY ALTMEISCH (LSAP) répond di-
rectement à monsieur Diderich, ex-
primant son intérêt pour cette 
question. Il mentionne avoir négo-
cié trois fois avec l’ONA à Luxem-
bourg pour trouver de nouveaux 
emplacements pour les réfugiés. 
Guy Altmeisch partage son inquié-
tude concernant les conditions de 
vie dans certains lieux d’héberge-
ment. Il explique que des négocia-
tions sont en cours avec l’État, des 
propriétaires privés et Servior pour 
deux sites potentiels : la maison de 
soins à Niederkorn et l’ancien bâti-
ment de la police de la rue Pasteur, 
où des conteneurs pourraient être 
installés pour accueillir les réfugiés 
de la rue de l’Hôpital. 
Il reconnait les mauvaises condi-
tions de vie au Noppeney, notam-
ment les problèmes d’humidité. 
Guy Altmeisch assure que la com-
mune investit beaucoup d’énergie 
et de temps pour améliorer la situa-
tion, bien qu’il ne puisse pas don-
ner de dates précises. Il mentionne 
également que l’ONA a félicité Dif-
ferdange pour ses efforts et son ac-
cueil des réfugiés. Altmeisch pro-
met de tenir le conseil communal 
informé dès que des progrès 
concrets seront réalisés.

ERNY MULLER (LSAP) se dit satisfait 
des explications données par le 
bourgmestre concernant un projet 
évoqué par monsieur Diderich. Il 
estime qu’il y a toujours un besoin 
d’action dans ce domaine et qu’il 
faut s’y atteler. 
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Il exprime sa déception person-
nelle, car un cadre avait déjà été dé-
fini pour l’emplacement d’un bâti-
ment, mais l’évolution au fil des an-
nées a rendu cet emplacement im-
possible en raison d’autres projets. 
Il trouve anormal que, sept ans plus 
tard, rien n’ait encore été réalisé. Il 
critique l’ancien bourgmestre éco-
logiste pour ne pas avoir mené à 
bien ce qui avait été commencé en-
semble. 
Erny Muller espère que de nou-
velles voies seront explorées et se 
montre optimiste. Il regrette cepen-
dant la perte de près d’un demi-mil-
lion d’euros, une somme qui aurait 
pu être utile à la commune pour 
d’autres projets. Il s’interroge sur la 
pertinence d’avoir été trop conci-
liant dans cette affaire, doutant que 
d’autres aient fait un tel geste au 
Luxembourg.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG) inter-
vient brièvement pour reconnaitre 
le caractère regrettable de la situa-
tion et rappeler que le bourgmestre 
en question était écologiste.

ERNY MULLER (LSAP) souligne que 
l’intention derrière certaines déci-
sions était bonne, mais que cela a 
finalement entrainé un manque 
d’argent dans les caisses. 
Concernant le Petit Casino, il rap-
pelle que l’une des premières idées 
du comité économique était de re-
vitaliser la place du Marché avec un 
restaurant et, si possible un hôtel. Il 
se réjouit qu’un exploitant ait été 
trouvé pour ces deux activités et fé-
licite ceux qui se sont engagés pour 
y parvenir. 
Il espère que les personnes actuelle-
ment hébergées dans le bâtiment 
trouveront un logement décent et 
que les enfants pourront continuer 
leur scolarité à Differdange sans 
être trop déplacés. 

net geplangt war. Ech freeë mech, als 
Vertrieder vun der LSAP, dass Dir déi 
Erklärunge ginn hutt. Mir sinn alleguer 
der Meenung, dass do Handlungsbe-
darf nach ëmmer besteet, an dass mer 
dat och sollen elo upaken. 

Perséinlech sinn ech enttäuscht driw-
wer, well – den Här Krecké weess dat 
och – mir hate schonn ee Kader gezee-
chent, wou dat Gebai sollt hikommen. 
Vu d’Entwécklung, wéi dat dann 
iwwert déi Jore geet, ass dat elo net méi 
op där Plaz iwwerhaapt méiglech, well 
do aner Projeten elo sinn. Eventuell géif 
et nach goen. Mee, dass ee siwe Joer 
duerno nach ëmmer näischt huet, dat 
fannen ech net normal. Dat hätt ein-
fach misse virugefouert ginn. 

Do huet dee Buergermeeschter, deen déi 
Zäit ee vun de Virgänger war, awer do 
versot, well en dat net realiséiert huet, 
wat mer zesumme schonn ugefaangen 
haten. Dat muss ech haut awer och 
soen. Dat war ee grénge Buerger-
meeschter, deemools.

Den Här Diderich, hie schwätzt esou 
wäit zréck. Et ass traureg, dass mer 
dat …

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG):

Natierlech ass et traureg, mir sinn eis jo 
all do eens.

ERNY MULLER (LSAP):

Mee elo hoffen ech dann, dass mer elo 
nei Weeër ginn. Haut sinn ech op jidde 
Fall emol ganz optimistesch gesënnt. 
Ech kommen op dat zréck, iwwert dat, 
wat mer ofstëmmen.

Ech bedaueren, bal eng hallef Millioun 
Euro hu mer elo verschenkt. Mir 
gesinn, wéi vill Suen elo méi, wou déi 
iwwerall ausgi ginn, no alle méigleche 
Säiten hin. Déi 500.000 Euro hätten eis 
awer gutt gedoen, hei an der Gemeng, 
fir eppes anescht domadder unzefän-
ken. 

Et soll ee vläicht net ëmmer nëmmen ze 
gutmütig sinn a jo ze soen. Well ech 
weess net, ob ausser eis nach een esou 
ee Gest gemaach huet, hei zu Lëtzebu-
erg. Géif mech wonneren.

Da kommen ech op den zweete Punkt, 
op dee Klenge Casino.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG):

Dat war e grénge Buergermeeschter.

ERNY MULLER (LSAP):

Nee, nee, et war vläicht eng gutt 
Absicht derhanner, fir dat esou ze maa-
chen. Mee mir gesinn awer elo am End-
effekt, dass déi Suen an eiser Keess fee-
len.

Dee Klenge Casino. Wéi mer de Comité 
économique ugefaangen hunn, do war 
eng vun den éischten Iddien, déi 
opkomm sinn, eis Maartplaz erëm ze 
beliewen, mat deem, wat do war. Dat 
heescht e Restaurant, wa méiglech och 
erëm en Hotelbetrib.

Elo si mer an där glécklecher Situa-
tioun, dass mer ee Bedreiwer fonnt 
hunn, fir déi zwou Aktivitéiten erëm 
opzebauen. Eis Virstellunge si relativ 
schnell an Erfëllung gaangen. Et muss 
een och emol bemierken, dass wann 
een Iddien huet an et setzt ee sech an 
derfir –an deene Leit, déi sech do age-
sat hunn, deene wëll ech wierklech feli-
citéieren derfir, well do gehéieren 
Demarchen, do gehéiert Engagement 
derzou, fir dass mer dohikréien, wat 
mer brauchen op där Plaz.

Ech hoffe just, dass déi Leit, déi nach 
elo dra sinn, dass déi dann och een 
anstännegen Ënnerdaach kréien. An 
och déi Kanner, déi wëllen hei zu Déif-
ferdeng weider an d’Schoul goen, dass 
déi net erëm depayséiert ginn, seet een 
ëmmer. Mee et muss ee kucken, an där 
Situatioun, wou déi Leit scho sinn, ass 
dat och dramatesch. A si sollen elo net 
nach e puermol hin an hier gehäit ginn. 
Mee ech mengen, do sidd Dir jo a Kon-
takt mat der ONA an da wäert dat och 
säi Wee goen.

Zum Karro, eng Saach. Do ginn ech a 
Richtung vum Här Meisch, dass mer 
solle kucken, dat Gebai mëttelfristeg 
erëm fräizekréien. Awer wat mer direkt 
musse fräikréien – an do wollt ech 
froen, wat Der do envisagéiert hutt –, 
dee Parking niewendrun, dass deen net 
exklusiv fir déi Leit do ass. Do hunn 
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ech mer soe gelooss, do géife ganz déck 
Autoen drastoen.

(Diskussiounen)

Well dat ass jo awer net normal. Dee 
Parking soll erëm public gi fir eise 
Commerce am Zentrum an net exklu-
siv fir Leit, déi am Karro-Gebai wun-
nen. Dat ass net normal.

Domadder hätt ech alles gesot. Ech 
soen Iech Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Muller. Ech géif dem Här 
Bertinelli d’Wuert ginn, fir ze äntweren.

SCHÄFFE FRED BERTINELLI (LSAP):

Et soll ee sech net rühmen, bis een de 
Fësch gefaangen huet, Här Buerger-
meeschter. Déi Verhandlunge si gutt an 
um Wee. Dat anert, vun der ONA, ass 
jo alles gesot ginn. 

Ech wollt nach just derbäifügen, datt 
d’ONA en Avenant mat eis ënner-
schriwwen huet, datt d’ONA fir all déi 
Schied opkommen, datt am Casino 
erëm alles a Stand gesat gëtt oder de 
Casino erëm ass, wéi e virdru war. Wou 
leider Schued am Hotel ass. Wat ganz 
komplizéiert gëtt. 

Well do fuere mer mat Kichen, wou 
gekacht gëtt mat waarmem Ueleg. Do 
sinn eis Leit vum Service technique 
wéinstens véier- bis fënnefmol an der 
Woch do, well déi Réier sinn net 
gebaut, fir dee waarmen Ueleg ofze-
schëdden, mat deem gekacht gëtt. Dat 
sinn normal Buedzëmmeren, dat sinn 
eenzel Placken. Do muss ech den Hutt 
zéien, virun eise Leit aus dem Service 
technique. Dat sinn Helleger. Déi maa-
chen eng Aarbecht, datt déi Leit nach 
do all Dag kënnen iessen. Wat formida-
bel ass, datt dat nach fonctionéiert. 
Mee dat Hotel war net gebaut ginn, 
datt do kann all Dag fir eng Famill 
gekacht ginn, do sollt net waarmen 
Ueleg benotzt ginn. Mee, wéi gesot, eis 
Leit aus dem Service technique, déi 
kréien dat hin.

Wat dee klenge Casino ugeet, hu mer 
elo deen zweete Mann gesinn. Deen 

Avenant ass okay. Dee Mann kënnt mat 
ganz groussen Iddien, déi e wëll maa-
chen. Also dat gëtt e ganz schéint Haus 
op der Plaz, souguer mat enger Froma-
gerie, an engem Büro, wou mer elo 
eisen Ëmweltbüro dran hunn. Also dat 
gëtt wierklech grouss. De Mann wëll ee 
ganze Koup investéieren. 

Et ass och net, datt mir do mussen als 
Gemeng investéieren. En investéiert vill 
dran. Dat gëtt esou ee Stéck, wat deen 
hei Schäffe sech jo op de Fändel 
geschriwwen huet, fir Déifferdeng erëm 
e bëssen aus där Lethargie ze kréien. 
Dat hei gëtt e Masterstéck dovunner fir 
Déifferdeng, well dat ass een Haus wat 
iwwert d’Grenze vun der Stad bekannt 
ass an och iwwert d’Grenze vun Déif-
ferdeng bekannt ass. An dat ass och 
dat, wat mer wëllen.

Mer hu gekuckt, wou mer mat der 
ONA waren, fir déi Leit propper ënner-
daach ze kréien. Et war Juni gesot, a 
sinn hunn awer gefrot gi fir de Septem-
ber, wéinst de Kanner mat de Schoulen 
an esou. A mir passen och op, eise 
Sekretär, dee passt duebel gutt op, datt 
déi Leit anstänneg ënnerdaach kom-
men, an datt déi gutt behandelt gi vun 
der ONA. Wat e bëssen en Dada vun 
him ass, datt déi Leit anstänneg behan-
delt ginn, an datt déi Kanner, déi elo do 
sinn, dat nächst Schouljoer kënnen 
ufänken, sou wéi sech dat gehéiert.

Mee, wéi gesot, doriwwer soll een net 
schwätzen, dat soll ee maachen. An do 
si mer drun. Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Bertinelli. D’Madamm 
Pregno, wannechgelift.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG):

Ech wollt Merci soe fir déi sëllegen 
Informatiounen, déi mer hei kritt hunn. 
Ee ganz grousse Merci un de Gemenge-
sekretär, zesumme mat der leschter 
grénger Buergermeeschtesch, déi dee-
mools déi Initiativ ergraff hunn, 
d’Flüchtlingen esou schnell hei ze 
hebergéieren an ënnerzekréien. Ech ka 
mech erënneren, dat war eng Nacht-
und-Nebel-Aktioun. 

Il demande ce qui est prévu pour li-
bérer rapidement le parking à côté 
du Karro, qui ne devrait pas être ré-
servé exclusivement aux résidents 
du bâtiment, mais ouvert au public 
pour le commerce du centre-ville.

FRED BERTINELLI (LSAP) indique 
que les négociations concernant le 
Casino avancent bien. Il précise 
que l’ONA a signé un avenant pour 
prendre en charge tous les dom-
mages et remettre le Casino en état. 
Il souligne les difficultés liées à 
l’utilisation du bâtiment comme 
cuisine, qui n’était pas prévu pour 
cela, et salue le travail remarquable 
du service technique pour mainte-
nir le fonctionnement. 
Concernant le Petit Casino, il an-
nonce qu’un deuxième exploitant a 
été trouvé avec de grands projets, 
notamment une fromagerie. Cela 
ne nécessitera pas d’investissement 
de la commune. Il voit cela comme 
une pièce maitresse pour sortir Dif-
ferdange de sa léthargie et faire 
rayonner la ville au-delà de ses 
frontières.
Pour le relogement des réfugiés, il 
indique que la date a été repoussée 
à septembre à leur demande, no-
tamment pour les enfants scolari-
sés. Il assure que le secrétaire com-
munal veille à ce qu’ils soient cor-
rectement traités par l’ONA.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG) remer-
cie pour les nombreuses informa-
tions fournies. Elle salue particuliè-
rement l’initiative du secrétaire 
communal et de l’ancienne bourg-
mestre écologiste d’avoir hébergé si 
rapidement les réfugiés. 
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Elle estime qu’il est parfois préfé-
rable de féliciter les gens plutôt que 
de toujours critiquer.

FRANÇOIS MEISCH (DP) demande 
des précisions sur le parking à côté 
du Karro.

FRED BERTINELLI (LSAP) répond 
que le parking a été vidé, à l’excep-
tion de deux voitures (celle du pro-
moteur et celles de deux gardiens 
qui paient un loyer mensuel). Il est 
désormais un parking public. Il 
admet que le stationnement situé 
deux mètres plus haut est mal indi-
qué et peu connu, et qu’un grand 
panneau sera installé pour le signa-
ler plus clairement une fois les tra-
vaux terminés. 
Il souligne qu’avec le parking du 
Cactus, dont une grande partie ap-
partient à la commune, il y a suffi-
samment de places de stationne-
ment autour de la place du marché 
pour les évènements qui s’y dé-
roulent.
(Vote)

JERRY HARTUNG (CSV) présente la 
convention annuelle entre l’office 
social, la commune et le ministère 
de la Famille. Cette convention dé-
finit le financement et le fonction-
nement de l’office social. L’office 
social s’engage à fournir l’aide pré-
vue par le législateur aux personnes 
et familles dans le besoin. 

Heiansdo ass et méi flott, de Leit ze feli-
citéieren, wéi ëmmer erëm op al Saa-
chen ze klappen. Ech mengen, domad-
der kënnt een heiansdo méi wäit, Här 
Muller. Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci. Nach eng Wuertmeldung? Den 
Här Meisch.

FRANÇOIS MEISCH (DP):

Ech hunn et vläicht verpasst, ech wollt 
déi Fro souwisou herno stellen: De Par-
king nieft dem Karro, ass virgesinn 
deen eventuell an eisen …

SCHÄFFE FRED BERTINELLI (LSAP):

Pardon, déi Fro war gestallt ginn. Deen 
hu mer eidel gemaach. Deen ass elo 
komplett eidel, dee Parking. Do stinn 
nach zwee Autoen dran. De Promoteur, 
deen dat Haus gebaut huet, huet säin 
Auto do stoen. Dat war awer vun 
Ufank un an der Konventioun mat 
deem esou ofgemaach. An do stinn 
nach zwee Gardienen, déi awer och elo 
eng Rechnung kréien all Mount, fir déi 
Parkingen ze bezuelen. A soss steet dee 
Parking fräi.

Et ass en ëffentleche Parking. Mer 
kucken, well mer deen am Zentrum 
brauchen, och mat der Maartplaz, 
wann do en Hotel hikënnt a vill Akti-
vitéiten do sinn. Da si ganz vill Parkpla-
ze gefrot. 

Dee Parking zwee Meter uewendriw-
wer musse mer besser bekannt maa-
chen, well vill Leit net wëssen, datt 
deen do ass. Deen ass schlecht beschël-
dert, dat muss ech zouginn. Do froe 
mech vill Leit, da soen ech: Ma gitt an 
d’Groussstrooss an dee Parking, do ass 
ëmmer ee groussen Deel dovunner 
eidel. Dat ass verpasst ginn. Entschël-
legt eis dofir. 

Do setze mer ee grousst Schëld, wann 
elo d’Aarbechte virun der Dier fäerdeg 
sinn, fir dee besser ze enumeréieren an 
ze beliichten. Dann hu mer an der 
Groussstrooss, wann eppes op der 
Maartplaz lass ass, hu mer da massiv 
Parkplazen.

De Cactus-Parking, do ass ee groussen 
Deel eisen. Awer wat ronderëm 
d’Maartplaz ugeet, hu mer genuch 
Parkraum. Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Bertinelli. Dee Punkt hu 
mer grouss ausgebaut, mat villen Infor-
matioune fir jiddwereen hei an der 
Ronn. Da géife mer zur Ofstëmmung 
kommen.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver la convention Karro 
relative à la mise à disposition de struc-
tures pour l’hébergement provisoire de 
demandeurs de protection nationale si-
gnées avec l’Office national de l’ac-
cueil.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver la convention Klenge 
Casino relative à la mise à disposition 
de structures pour l’hébergement provi-
soire de demandeurs de protection na-
tionale signées avec l’Office national de 
l’accueil.

Ech soen Iech Merci. Komme mer zum 
Punkt 7c, eng Konventioun mam Office 
social hei vun Déifferdeng. Här Har-
tung, wannechgelift.

SCHÄFFE JERRY HARTUNG (CSV):

Merci. Den drëtte Punkt vum Office 
social haut. Dës Kéier geet et ëm 
d’Konventioun, déi mer all Joer maa-
chen, déi d’Finanzement an d’Fonction-
nement vum Office social zum Objet 
huet. Vun dräi Partner ënnerschriw-
wen: dem Office social, der Gemeng an 
dem Staat, besser gesot dem Famillje-
ministère.

Den Office social verflicht sech heibäi, 
de Leit an de Familljen an Nout déi 
Hëllef zoukommen ze loossen, wéi se 
vum Legislateur virgesinn ass. D’Ge-
meng an de Ministère iwwerhuele jid-
dereen d’Finanzement jeeweils zu 
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50 %, fir datt den Office social ka fonc-
tionéieren. Dat sinn d’Personalkäsch-
ten, de Loyer vun de Lokalitéiten, d’Se-
coursen, déi un d’Leit ausbezuelt ginn a 
sou weider.

Dat Ganzt beleeft sech op 2.100.036 an 
e bëssen Euro, déi gläichermoosse vu 
Staat a Gemeng geschëllert ginn.

Wéi virdru schonn am Punkt 6b uge-
schwat, ass hei och kloer festgehalen, 
wéi vill Personal iwwerholl gëtt, au 
prorata gerechent: Fir all 4.000 Awun-
ner ee Sozialaarbechter a fir all 8.000 
Awunner een administrative Posten.

Flott an der Konventioun ass d’Zesum-
menaarbecht mat der Klima-Agence 
am Kader vun enger Assistance au 
ménage en situation de précarité éner-
gétique. Wou d’Clientë vum Office 
social gehollef kréien, fir sech zum Bei-
spill ee Frigo oder aner elektresch 
Apparater vun enger gudder Energie-
klass kënnen zouzeleeën.

Ech bieden Iech, dës Konventioun esou 
matzestëmmen. Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci fir déi Erklärungen. Den Här 
Meisch, wannechgelift.

FRANÇOIS MEISCH (DP):

Et gouf schonn ugeschwat, hei geet et 
ëm déi üblech Konventioun tëscht dem 
Ministère de la Famille, der Gemeng an 
dem Office social selwer. Haaptpunkt 
ass d’Finanzement, de Personalschlëssel 
an esou weider. D’Detailer hu mer kritt.

Merci dem ganze Staff vum Office soci-
al, mat sengem Conseil d’administrati-
on, fir déi geleeschten Aarbecht ënner 
dach net ëmmer einfache Konditiou-
nen, déi se aktuell hunn. 

An deem Kontext erënnere mer nach 
eemol un déi ugeduechte Mission socia-
le, well déi aktuell Aarbechtsbedéngun-
ge stoussen awer un hir Grenzen, fir et 
frëndlech auszedrécken.

Déi hei Convention tripartite stëmme 
mer gäre mat. Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Meisch. Den Här Diderich, 
wannechgelift.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK):

Merci, Här Buergermeeschter. Den 
Office social ass en traditionelle Ren-
dez-vous, deen engem ëmmer iergend-
wou wéideet, awer op där anerer Säit 
méi wéi néideg ass. Ech wollt dëst Joer 
meng Interventioun an e Kader vun der 
Kanneraarmut setzen, wou Caritas ee 
ganz wichtegen an interessante Collo-
que organiséiert hat, elo viru Kuerzem.

D’Kanner sinn déi, déi am meeschten 
ënner der Aarmut leiden. Mir mussen 
eis bewosst sinn, dass 30.000 Kanner 
hei zu Lëtzebuerg ënner dem Risiko vu 
Kanneraarmut leiden a betraff sinn. 
Dat ass all véiert Kand hei am Land. An 
dat ass méi wéi all véiert Kand hei zu 
Déifferdeng.

Ech mengen, ech brauch deene manns-
ten ze erklären, wat et heescht, als 
Kand an engem Grupp ze sinn, ob dat 
an engem Veräin ass oder an enger 
Schoulklass oder an enger Noperschaft, 
a vill Saachen net kënne matzemaachen 
an net kënnen ze erliewen, an d’Kollee-
gen an aner Kanner hunn déi Méiglech-
keeten.

An dat niewent allen anere Privatiou-
nen, déi dat eebe bedeit. Op d’Loge-
mentssituatioun wäert ech net méi an 
den Detail goen, dat hu mer zur Genü-
ge thematiséiert.

Den Office social ass Hëllef en dernier 
ressort, déi am beschten net noutwen-
deg wär. Mee se ass awer néideg am 
Moment nach. A leider nach laang, wa 
mer net systemesch grouss Ännerunge 
virhuelen.

Déi schlecht Noriicht ass, dass d’Ent-
wécklung an déi falsch Richtung geet. 
D’Kanneraarmut ass ëm 3,7 % an 
d’Luucht gaange vun engem Joer op 
dat anert. Ënner anerem huet den Här 
Butterwegge, deen doriwwer e ganz 
gutt Buch geschriwwen huet, interven-
éiert op där Konferenz, a gesot, dass 
dat keng Fatalitéit ass, dass dat d’Re-
sultat ass vu politeschen Decisiounen, 

La commune et le ministère 
prennent chacun en charge 50 % 
du financement, pour un total d’en-
viron 2,1 millions d’euros. Ce mon-
tant couvre les frais de personnel, le 
loyer des locaux, les aides versées 
aux bénéficiaires, etc.
La convention fixe également le 
nombre de postes de travailleurs 
sociaux et administratifs en fonc-
tion du nombre d’habitants : un 
travailleur social pour 4000 habi-
tants et un poste administratif pour 
8000 habitants. 
Un point intéressant est la collabo-
ration avec l’Agence pour le climat 
pour aider les clients de l’office so-
cial à acquérir des appareils élec-
troménagers économes en énergie, 
comme des réfrigérateurs de bonne 
classe énergétique. Hartung de-
mande l’approbation de cette 
convention.

FRANÇOIS MEISCH (DP) remercie le 
personnel de l’office social et son 
conseil d’administration pour leur 
travail dans des conditions pas tou-
jours faciles. Il rappelle le projet de 
mission sociale et souligne que les 
conditions de travail actuelles at-
teignent leurs limites, pour le dire 
poliment. 
Son groupe votera en faveur de 
cette convention tripartite.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK) met 
l’accent sur la pauvreté infantile, en 
se référant à une récente conférence 
organisée par Caritas. Il rappelle 
que 30000 enfants au Luxem-
bourg, soit un enfant sur quatre, 
sont touchés par le risque de pau-
vreté. À Differdange, cette propor-
tion est encore plus élevée. Cela a 
de nombreuses conséquences sur 
leur vie quotidienne, comme ne pas 
pouvoir participer à certaines acti-
vités avec leurs camarades, que ce 
soit dans des associations, à l’école 
ou dans le voisinage.
Malheureusement, la tendance est à 
la hausse avec une augmentation de 
3,7 % de la pauvreté infantile en un 
an. Gary Diderich souligne que 
cette situation n’est pas une fatalité, 
mais le résultat de décisions poli-
tiques qui peuvent être changées, 
comme l’a expliqué monsieur But-
terwegge lors de la conférence.
Il faut d’abord changer notre ap-
proche de la pauvreté et ne pas 
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tomber dans les préjugés selon les-
quels les pauvres seraient respon-
sables de leur situation, paresseux 
ou autre. Ces préjugés ne sont pas 
confirmés par les statistiques. 
Beaucoup de bénéficiaires de l’aide 
sociale travaillent, mais n’arrivent 
pas à joindre les deux bouts.
Gary Diderich remercie le person-
nel de l’office social et se réjouit de 
l’augmentation des effectifs. Il 
salue également la prise en compte 
de la précarité énergétique dans la 
convention. Il alerte sur la hausse 
annoncée de 60 % des prix de 
l’énergie à partir du 31 décembre et 
appelle le gouvernement à proposer 
des solutions.
(Vote)

JERRY HARTUNG (CSV) présente en-
suite l’attribution de quatre loge-
ments abordables à la location. Il 
s’agit d’un appartement PMR dans 
le projet Gravity, d’un appartement 
d’une chambre au centre-ville, d’un 
appartement de trois chambres à 
Oberkorn et d’une maison de cinq 
chambres au Fousbann. La réparti-
tion s’est faite de manière anonyme 
selon les critères du ministère du 
Logement. Des réserves sont pré-
vues au cas où le premier candidat 
refuserait. 
Jerry Hartung indique que tous les 
logements disponibles sont désor-
mais attribués. Le service logement 
continue de chercher de nouvelles 
acquisitions et rénove actuellement 
deux maisons pour une utilisation 
future. Il demande l’approbation 
de ces quatre sélections.
(Vote)

an dass dat ka geännert ginn, wa mer 
dat da wierklech wëllen.

A fir dat wierklech geännert ze kréien, 
ass dat Éischt, wat mer mussen änne-
ren, eis Approche zur der Aarmut. Déi 
ass nach ze staark esou, dass mer men-
gen, aarm Leit hätten dat iergendwéi 
selwer ze verscholden, wäre faul oder 
hei oder do. Dat si Virurteeler, déi sech 
statistesch net beleeë loossen. Déi 
meescht Leit am Revis, déi schaffen, 
zum Beispill. An déi hunn awer net 
genuch, fir iwwert d’Ronnen ze kom-
men.

Am Office social si vill Demandeuren, 
déi och schaffen an awer d’Enner net 
beienee kréien. Et ass ganz wichteg, dat 
ëmmer erëm ervirzesträichen, dass mer 
do net a falsch Glawe falen, wat ver-
hënnert, dass mer wierklech un 
d’Wuerzel vum Probleem ginn an dat 
léisen.

De Leit vum Office social e grousse 
Merci. Gutt, dass mer Personal bäibau-
en, gutt dass mer d’Energieaarmut 
iwwert déi Konventioun matattackéie-
ren. Well do wäert den 31. Dezember 
nawell eng Mauer op eis duerkommen, 
wou d’Regierung muss onbedéngt Léi-
sunge proposéieren, fir dass d’Leit net 
ëm 60 % méi deier Energiepräisser 
kréien, wéi d’Enovos et elo gesot huet. 
Dat wäert de Fall sinn, wann do näischt 
wäert kommen. Ech soen Iech Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Diderich. Keng Wuertmel-
dung méi. Mir kommen zur Ofstëm-
mung.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver la convention tripar-
tite relative à l’organisation et le 
financement des activités de l’office so-
cial de Differdange pour l’exer-
cice 2024.

Ech soen Iech Merci. Punkt 7d, eng 
Locatioun vun engem Logement abor-
dable. Här Hartung, wannechgelift.

SCHÄFFE JERRY HARTUNG (CSV):

Merci. Hei si mer erëm bei der Vergab 
vu Logementer fir d’Lokatioun am 
abordabele Wunnengsbau. Haut hu 
mer der insgesamt véier. Dës Kéier han-
delt et sech net méi just ëm de Projet 
Gravity. Effektiv bleift nach een Appar-
tement PMR am Gravity, wou ee sech 
zréckgezunn hat. 

Dann hu mer nach een Appartement 
mat enger Schlofkummer am Zentrum, 
wou de Projet mat der viregter Locatri-
ce op en Enn koum. An dann hu mer 
nach zwee weider Objeten, een Appar-
tement mat dräi Schlofkummeren zu 
Uewerkuer an een Haus mat fënnef 
Schlofkummeren um Fousbann. Dës 
zwee hate mer jo rezent kaaft an, wéi 
deemools am Gemengerot gesot, wie-
ren dës séier prett, fir verlount ze ginn, 
wat mer dann haut hei wëlle maachen.

D’Verdeelung ass wéi ëmmer anonym 
erfollegt an no de Krittäre vum RENLA 
vum Logementsministère. Am Dossier 
hutt Der déi betreffend Rapporte vun 
der Cellule Logement. Bei all Objet hu 
mer direkt eng Reserv virgesinn, de Fall 
gesat, den Éischte géif net unhuelen. 
Wat awer normalerweis hei de Fall ass.

Domadder ass de Service logement 
dann och bäi. Alles, wat aktuell ka ver-
lount ginn, ass verginn. Natierlech si 
mer weider op der Sich no neien Acqui-
sitiounen. Respektiv si mer amgaangen, 
zwee Haiser ze renovéieren, fir datt se 
an Zukunft als Wunnraum nees genotzt 
kënne ginn. Ech bieden Iech, dës véier 
Selektiounen esou matzestëmmen. 
Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Ech soen dem Här Har Hartung Merci. 
Froen oder Informatiounen zu deem, 
wat mer héieren hunn? Nee. Mir kom-
men zum Vott.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver le contrat de bail 
pour des logements locatifs dans le 
complexe Gravity à Differdange établis 
suivant les dispositions relatives au lo-
gement abordable.
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Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver les contrats de bail 
pour des logements locatifs au 50 de la 
Grand-rue à Differdange, suivant les 
dispositions relatives au logement 
abordable.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver les contrats de bail 
pour des logements locatifs au 5 de la 
rue C.-M.-Spoo à Differdange, suivant 
les dispositions relatives au logement 
abordable.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver les contrats de bail 
pour des logements locatifs au 5 à 7 de 
la rue Saint-Étienne à Differdange, sui-
vant les dispositions relatives au loge-
ment abordable.

Ech soen Iech Merci. Punkt 7f, en Ave-
nant vun engem Contrat d’affichage 
publicitaire. Do géif ech dem Här Berti-
nelli d’Wuert ginn, wannechgelift.

SCHÄFFE FRED BERTINELLI (LSAP):

Merci. Wat soss ëmmer tacitement all 
Joer iwwert d’Bün gaangen ass, hu mer 
dës Kéier déi Leit geruff. Dat sinn déi, 
déi eis Busarrêten alleguerte bauen, och 
dohinner stellen a kucken, datt se esou 
affichéiert sinn, och op eise Bussen, datt 
dat klappt. Dat ass Publilux, déi dat 
mécht. 

Dëst Joer hu mer frësch mat deene ver-
handelt, well mer wëllen, dass verschid-
de Saachen anescht solle fonctionéie-
ren, wéi dat fréier war. Mir hunn eraus-
geschloen: Soss krut d’Gemeng 22 %, 
elo kréie mer 30 % op dat, wat publi-
zéiert gëtt, op deenen eenzele Stänn, déi 
mer hunn. De Prozentsaz geet an 
d’Luucht, wa mer Projezéierungen op 
d’Busse maachen, wann d’Déifferden-
ger Gemeng selwer eppes organiséiert. 
Soudatt mer do op 50 % kommen. 

Mir hunn nei verhandelt an och 
gekuckt, well mer eis Bushaltestellen e 

bëssen anescht gestalten, well se op ver-
schiddene Plazen einfach ze kleng sinn. 
Huelt Iech Zäit a gitt emol kucken op 
der grousser Kräizung beim Auchan. 
Déi Leit, déi op de Bushaltestellen op 
de Bus waarden, do steet d’Hallschent 
am Reen, well déi net méi drënner ginn. 
Do si mer amgaangen ze kucken, fir 
d’Leit do anstänneg ënnerdaach ze 
kréien, datt d’Leit beim schlechtem 
Wieder net dobausse stinn. 

A well déi dat jo virfinanzéieren an dee 
Kontrakt mat hinnen hunn, dat 
heescht, mir kréien do praktesch kee 
Geld, déi setzen eis nei Stänn dohinner. 
An esou hu mer dës Kéier mat deene 
verhandelt. Mir hunn d’Déifferdenger 
Gemeng do gutt vertrueden, mengen 
ech. Soudatt déi nächst nei Arrêten eis 
näischt wäerte kaschten, déi wäerten 
iwwert deen doten Deel bezuelt ginn.

Ech wier frou, wann Der deem géift 
zoustëmmen. Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Bertinelli. Froen zu deenen 
Erklärungen? Mir kommen zum Vott.

Le conseil communal décide avec 
18 voix oui et 1 voix non d’approuver 
l’avenant au contrat d’affichage publi-
citaire sur le territoire de la Ville de Dif-
ferdange.

Ech soen Iech Merci. Kéime mer zum 
Punkt 7g, eng Konventioun, déi mer 
mam Organisateur vum Škoda Tour de 
Luxembourg ënnerschreiwen. Den Här 
Wagner, wannechgelift, fir d’Detailer.

SCHÄFFEN THIERRY WAGNER (LSAP):

Merci, Här Buergermeeschter. An 
dësem Dossier geet et ëm eng Konven-
tioun, déi bis den 31.12.2027 leeft a 
wou mer dräi Etappe vum Škoda Tour 
de Luxembourg kréien. An der Ver-
gaangenheet ass dat ëmmer esou 
gemaach ginn, dass mer iwwer e puer 
Joer gestreckt, all zweet Joer eng Etapp 
haten. Dat ass elo e bëssen anescht. Et 
leeft drop eraus, dass mer fir dräi 

FRED BERTINELLI (LSAP) explique 
que le collège échevinal a renégocié 
le contrat avec Publilux, qui s’oc-
cupe des arrêts de bus et de la pu-
blicité. La commune recevra désor-
mais 30 % des revenus publici-
taires au lieu de 22 %, et jusqu’à 
50 % pour les évènements organi-
sés par la commune. 
La commune prévoit également 
d’agrandir certains arrêts de bus 
trop petits, comme celui près d’Au-
chan où la moitié des gens at-
tendent sous la pluie. Les nouveaux 
arrêts seront financés par Publilux 
dans le cadre de ce contrat. 
Fred Bertinelli estime avoir bien dé-
fendu les intérêts de la commune de 
Differdange dans ces négociations.
(Vote)

GUY ALTMEISCH (LSAP) passe au 
point suivant concernant une 
convention avec l’organisateur du 
Tour de Luxembourg.

THIERRY WAGNER (LSAP) détaille la 
convention qui court jusqu’à 
fin 2027 et prévoit trois étapes du 
Tour de Luxembourg à Differ-
dange :
– Un contre-la-montre le 21 sep-
tembre 2024, qui mettra en valeur 
les localités de la commune tout au 
long du parcours ;
– Un départ d’étape en 2026 ;
– Une arrivée d’étape en 2027 avec 
le col de l’Europe comme point 
fort.
Cela coutera 137 000 € à la com-
mune, mais offre une opportunité 
de promotion, le Tour étant re-
transmis en direct dans le monde 
entier. 
Des défis logistiques sont à prévoir, 
notamment pour la circulation. 
Thierry Wagner mentionne qu’ils 
travaillent déjà sur une chorégra-
phie dans un champ, peut-être avec 
une association ou une maison re-
lais, pour être filmée par l’hélico-
ptère. Il souligne l’importance 
d’une communication large et ci-
blée en amont de l’évènement.

CLAUDE OLTEN (CSV) soutient cet 
évènement qui attirera beaucoup de 
monde et fera une bonne publicité 
pour le sport et la commune. Il 
mentionne notamment l’attrait du 
col de l’Europe et de la place du 
Marché à Differdange.
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PAULO AGUIAR (DÉI GRÉNG) se ré-
jouit d’accueillir le Tour, mais s’in-
quiète des défis en ce qui concerne 
le trafic et la mobilité, soulignant 
l’importance d’informer les ci-
toyens. 
Il estime que c’est un honneur pour 
Differdange d’accueillir le Tour de 
Luxembourg et que cela améliorera 
l’image de la ville.

FRED BERTINELLI (LSAP) reconnait 
que l’organisation sera compliquée, 
notamment pour le contre-la-
montre. Un point crucial concerne 
l’hôpital situé sur le parcours. De 
longues discussions ont eu lieu avec 
le CHEM pour garantir l’accès à 
l’hôpital pendant la course. Il fau-
dra bien informer les citoyens à 
l’avance sur les restrictions de cir-
culation et les accès possibles.
L’échevin explique que l’équipe de 
monsieur Wagner et le service mo-
bilité travaillent d’arrachepied sur 
ces aspects logistiques. L’accord de 
principe de l’hôpital a été obtenu, 
mais les discussions se poursuivent 
pour affiner les détails. Il est impor-
tant d’indiquer clairement aux gens 
comment ils pourront se rendre à 
l’hôpital pour les visites ce jour-là.
Il souligne que c’est un vrai défi 
d’organiser un contre-la-montre en 
ville, avec toutes les contraintes que 
cela implique. Aucune circulation 
automobile ne sera possible pen-
dant la course, ce qui complique 
considérablement les choses. 
L’échevin insiste sur l’importance 
d’une communication claire et anti-
cipée auprès des citoyens, pour ex-
pliquer les restrictions et les solu-
tions de rechange mises en place. 
C’est essentiel notamment pour 
l’accès à l’hôpital, afin que les gens 
puissent continuer à visiter leurs 
proches hospitalisés. Il faut penser 
aux personnes malades et à leurs 
familles qui ont besoin de pouvoir 
accéder à l’hôpital malgré l’évène-
ment.
Il conclut en disant que les équipes 
communales font tout leur possible 
pour relever ce défi logistique et or-
ganisationnel. L’objectif est de per-
mettre la tenue de cet évènement 
sportif majeur tout en perturbant le 
moins possible la vie quotidienne 
des habitants, en particulier l’accès 

Courssen ënnerschreiwen. Also à long 
terme wëlle plangen.

Den 21. September dëst Joer hu mer e 
Contre la montre an der Gemeng, wou 
eis Lokalitéite wärend der ganzer Cour-
se am Fokus stinn.

Mir hunn d’Méiglechkeet, verschidde 
Plaze fir d’Kameraen aus dem Helikop-
ter besonnesch ze weisen, wuelwëssend, 
dass den Tour weltwäit live iwwerdroe 
gëtt. Eng ideal Geleeënheet, Promo fir 
eis Stad ze maachen.

Déi Spotten, déi mer weisen, ginn am 
Viraus definéiert, wéi Fond-de-Gras, 
zum Beispill. Mir sinn och schonns 
amgaangen, eng Choreo ze realiséieren, 
an engem Feld, eventuell zesumme mat 
engem Veräin oder enger Maison relais.

Ech wëll net verheemlechen, dass et en 
Challenge fir eis Gemeng punkto Ver-
kéierssituatioun wäert ginn. Quitte, 
dass et samschdes ass, musse mer gutt 
plangen a virun allem am Virfeld breet 
a cibléiert kommunizéieren. Domat si 
mer och schonns amgaangen. E puer 
Sitzungen hu schonns stattfonnt.

2026 ass den Depart. 2027 eng Arrivée, 
wou d’Hiel zu Nidderkuer, also de Col 
de l’Europe wäert den Highlight sinn.

Am Total kaschten eis déi Rechter 
137.000 Euro bis 2027, fir déi dräi 
Etappe vun enger UCI Pro Series. 
Natierlech kann een do nach e Pak 
Regiestonnen dobäisetzen, déi net ze 
evitéiere sinn.

Ech bieden Iech, dëse sportlechen 
Highlight fir déi nächst Jore mat-
zestëmmen. Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Wagner. Den Här Olten, 
wannechgelift.

CLAUDE OLTEN (CSV):

Den Här Wagner huet schonn opge-
zielt, dass mer dräimol en Tour hei bei 
eis an der Stad hunn. De Contre la 
montre dëst Joer, 2026 den Depart an 
2027 eng Arrivée.

Op jidde Fall fir esou eng sportlech a 
sportbegeeschtert Gemeng ass den Tour 
de Luxembourg ee flotten Event, dee 
vill Leit unzitt, sief dat op de Stroosse 
beim Passage vun der Tour an op villen 
anere Plazen, wéi zum Beispill de Col 
de l’Europe, wou ech selwer jo wunnen 
an der Hiel, wou ëmmer vill Leit 
eropginn. An natierlech bei der Maart-
plaz zu Déifferdeng.

Op alle Fall eng flott Reklamm fir de 
Sport an eis Gemeng. Duerfir ënnerstët-
ze mir dat mat.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Olten. Nach Wuertmeldun-
gen? Den Här Aguiar.

PAULO AGUIAR (DÉI GRÉNG):

Merci, fir d’Wuert. Déi Gréng ënner-
stëtzen d’Konventioun, si ganz zefrid-
den, hei zu Déifferdeng eppes Flottes ze 
kréien. Respektiv fir den Image vun 
Déifferdeng an och sportlech ass et eng 
Éier, den TDL op Déifferdeng ze kréien.

Ce qui nous préoccupe, dat ass den Tra-
fick, d’Mobilitéit. Dat gëtt en Challen-
ge. Den Här Wagner huet et och gesot, 
dat gëtt ee richtegen Challenge, well e 
Contre la montre ass net esou einfach. 
A ganz genau, fir och bei der Mobilitéit 
Preventioun ze maachen an eis Bierge-
rinnen a Bierger ze informéieren, dat 
ass ganz wichteg.

De toute façon, mir begréissen den 
TDL hei zu Déifferdeng a mir stëmmen 
mat. Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Aguiar. Den Här Bertinelli, 
wannechgelift.

SCHÄFFE FRED BERTINELLI (LSAP):

Ech ginn Iech vollkomme Recht, Här 
Aguiar, dat gëtt ganz schwéier. Wéi den 
Här Wagner eis dat gesot huet, hu mer 
mol geschléckt. An do hu mer gesot, 
okay, da probéiere mer dat.
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Mee ech wollt als Informatioun no 
baussen, fir Iech alleguerte soen: Et ass 
ee Punkt dobäi, deen enorm wichteg 
ass. D’Informatioun ass wichteg am 
Virfeld, laang am Viraus de Leit 
Bescheed ze soen. Mir hunn e Spidol an 
der Mëtt, wou de Contre la montre 
laanscht fiert. Do hu mer misse mam 
CHEM zesumme laang kucken, fir datt 
mer dat hikréien. Well do si Leit am 
Spidol, d’Leit mussen an d’Spidol 
kënne kommen a Leit besiche goen. 
Datt mer dat iwwert d’Bün kritt hunn. 
Dat war net esou einfach.

Do hu mer eis mat e puer Sitzunge Méi 
gemaach, a mir sinn nach ëmmer 
amgaange mat diskutéieren, datt mer 
dat hikréien. Datt an deem Event 
näischt däerf sinn, do däerf kee mam 
Auto fueren, wann dee Contre la mon-
tre ass. Also dat ass dann net esou ein-
fach. An et ass komplizéiert, wéi Der 
sot, eng Course en ligne wéi e Contre la 
montre ze organiséieren. 

Dem Här Wagner seng Ekipp an eis 
Ekipp vun der Mobilitéit, déi sinn 
ënnerwee an déi maachen alles dofir. 
Den Accord vum CHEM, deen hu mer 
schonn, datt mer dat iwwert d’Bün 
kréien. Mee dat ass och wichteg fir déi 
Leit dobaussen, déi sech froen: Wéi 
kommen ech dann elo an d’Spidol, 
wann ech muss ee besiche goen? Datt 
een de Wee dann opgewise kritt a gesot 
kritt, wéi a wou een dohinner kënnt. 
Dat fannen ech wichteg, well do Leit 
sinn, déi krank sinn, hir Léifsten déi gär 
besiche ginn an dat soll ee kënne gestat-
ten. Do muss ee kucken, datt een dat 
dann esou sécher wéi méiglech mécht. 
Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, fir déi Erklärungen. Den Här 
Meisch, wannechgelift.

FRANÇOIS MEISCH (DP):

Gréisser Eventer zu Déifferdeng gesi 
mer natierlech gären, dat fërdert villes. 
Do kënne mer nach méi oft eng Diskus-
sioun driwwer féieren.

Ee klenge Bemoll gëtt et allerdéngs 
beim Contre la montre: den Trafick. 
D’Informatioun ass do ganz wichteg. 

En Depart ass vläicht net grad esou 
sexy wéi eng Arrivée.

Mir stëmmen dat hei ganz, ganz gäre 
mat. A mir hoffen, datt nach vill esou 
Saachen op Déifferdeng kommen. 
Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci fir déi Ënnerstëtzung. Den Här 
Scheuren, wannechgelift.

MICHEL SCHEUREN (LSAP):

Och d’LSAP ass frou iwwer esou sport-
lech Evenementer, déi mer hei ofhalen. 
No eisem grousse Fechttournoi, dee 
mer haten, elo dëst Joer eng schéi Cour-
se an dann och nach grad e Contre la 
montre vum Tour de Luxembourg, dat 
ass eng formidabel Saach.

Dat stellt eis Stad an e formidabelt 
Liicht. Et muss ee jo bedenken, dass een 
Helikopter ënnerwee ass, dee ganzen 
Dag praktesch, wou mer déi schéi Plaze 
vun der Gemeng kënne weisen. Mir 
begréissen dat a wäerten dat selbstver-
ständlech matstëmmen.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci och fir déi Ënnerstëtzung. Den 
Här Wagner, nach eng Kéier.

SCHÄFFEN THIERRY WAGNER (LSAP):

Ech wollt just kuerz anhake punkto 
Spidol. Effektiv ass dat e kruziale 
Punkt, dee muss geléist ginn.

Eng Course en ligne ass méi einfach, 
kloer. Mir haten awer zu Déifferdeng ni 
eng richteg Course en ligne. Mir haten 
e Schlusscircuit. Dat heescht, si sinn 
dräimol ronderëm gefuer. Dat heescht, 
et ass praktesch identesch mat engem 
Contre la montre, ass vläicht eng Stonn 
méi, mee et kënnt awer bal op dat 
eraus. 

Mee trotzdeem: D’Stroosse musse 
geraumt sinn, respektiv musse grouss-
raimeg ofgespaart ginn. Péiteng hat dat 
lescht Joer och. Déi Situatioun war net 

aux services essentiels, comme l’hô-
pital.

FRANÇOIS MEISCH (DP) se réjouit 
des grands évènements à Differ-
dange qui apportent beaucoup de 
bénéfices à la ville. 
Il note cependant que le contre-la-
montre pose quelques problèmes 
de circulation, et que l’information 
est très importante dans ce 
contexte. 
Il souligne qu’un départ n’est peut-
être pas aussi attrayant qu’une arri-
vée pour le public. 
Le DP votera pour cette proposi-
tion avec plaisir et espère que 
d’autres évènements similaires 
viendront à Differdange à l’avenir.

MICHEL SCHEUREN (LSAP) exprime 
la satisfaction du LSAP pour ces 
évènements sportifs à Differdange. 
Après le grand tournoi d’escrime 
qui s’est tenu récemment, il y aura 
cette année une belle course cycliste 
et un contre-la-montre du Tour de 
Luxembourg, ce qui est formidable 
pour la ville. 
Il souligne que cela met la ville sous 
un jour très favorable, avec un héli-
coptère qui survole toute la journée 
et montre les beaux endroits de la 
commune aux téléspectateurs. 
Le LSAP approuve pleinement 
cette initiative et votera pour sans 
hésitation.

THIERRY WAGNER (LSAP) intervient 
pour préciser que la question de 
l’hôpital est un point crucial qui 
doit être résolu. Il explique qu’une 
course en ligne est généralement 
plus simple à organiser, mais que 
Differdange n’a jamais eu de vraie 
course en ligne, seulement un cir-
cuit final où les coureurs passaient 
trois fois. C’est presque identique à 
un contre-la-montre en termes 
d’organisation, peut-être avec une 
heure de plus. 
Il souligne que les rues doivent être 
dégagées ou fermées sur une grande 
zone pour assurer la sécurité de 
l’évènement. 
Thierry Wagner reconnait que ce 
n’est pas facile à organiser pour 
une manifestation sportive de cette 
envergure, et que les habitants 
doivent parfois faire preuve de 
compréhension. Il insiste sur l’im-
portance d’informer la population 
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longtemps à l’avance sur ce qui sera 
possible ou non pendant l’évène-
ment.
(Vote)

JERRY HARTUNG (CSV) présente la 
convention 2024 pour le Club 
Aktiv Plus Prënzebierg, ancienne-
ment connu sous le nom de Club 
Senior. 
Il explique le changement de nom 
et l’élargissement des activités qui 
n’ont plus de limite d’âge infé-
rieure. Le club propose désormais 
une vaste gamme d’activités so-
ciales, artistiques et sportives, des 
excursions, des voyages, des ran-
données, et bien d’autres choses en-
core. 
Jerry Hartung tient à remercier 
chaleureusement toute l’équipe du 
club pour son engagement et sa col-
laboration fructueuse avec le Ser-
vice Senior Plus. Il souligne l’im-
portance de leur travail dans le do-
maine des séniors, notamment pour 
maintenir les gens actifs et lutter 
contre l’isolement. 
La convention engage l’association 
à mettre en œuvre le fonctionne-
ment requis, avec un budget d’envi-
ron 600 000 € par an. Ce budget 
est financé à 87 % par l’État et à 
13 % par les quatre communes du 
Kordall : Pétange, Sanem, Käerjeng 
et Differdange.
(Vote)
Jerry Hartung présente ensuite une 
autre convention concernant l’ac-
cès gratuit à la médiathèque numé-
rique du Luxembourg (MéNuLu) 
pour les clients de la bibliothèque 
de Differdange depuis le 1er jan-
vier. 
Il explique que cela donne accès à 
une vaste bibliothèque multimédia 
multilingue comprenant des docu-
mentaires, des séries, des films, de 
la musique, etc., accessibles par 
smartphone et ordinateur. 
Jerry Hartung précise qu’aupara-
vant, seules la bibliothèque natio-
nale, la bibliothèque municipale et 
le CNA offraient cet accès à leurs 
membres. Désormais, huit biblio-
thèques du pays, dont celle de Dif-
ferdange, participent à cette initia-
tive. 
Ces bibliothèques se partagent le 
cout total d’environ 22000 €, prin-
cipalement proportionnellement au 

einfach fir si, mee et ass awer machbar. 
Eng Sportsmanifestatioun vun esou 
enger Envergure ass net einfach ze 
stemmen, do mussen d’Leit och heians-
do Verständnis hunn, quitte dass mer 
se, wéi gesot, laang am Viraus mussen 
informéieren, wat geet a wat net geet. 
Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci Här Wagner a fir all déi Erklä-
rungen, déi mer kritt hunn. Mir kënnen 
zur Ofstëmmung kommen.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver la convention de par-
tenariat relative à l’organisation d’une 
étape sur le territoire de la Ville de Dif-
ferdange pour les éditions 2024, 2026 
et 2027 du Skoda Tour de Luxem-
bourg.

Ech soen Iech Merci. Punkt 7h, eng 
Konventioun 2024 vum Club Aktiv 
Plus um Prënzebierg. Här Hartung, 
wannechgelift.

SCHÄFFE JERRY HARTUNG (CSV):

Mat de Jugendhaiser an dem Office 
social hate mer haut schonn zwou Kon-
ventiounen um Ordre du jour, déi all 
Joer renouveléiert ginn. A wéi seet een: 
„Jamais deux sans trois“. Dofir hunn 
ech dann hei nach eng drëtt. Dës Kéier 
geet et, wéi den Här Buergermeeschter 
sot, ëm eise Club Senior Prënzebierg.

An do hu mer schonn direkt eng Neie-
rung, well an Zukunft heescht e Club 
Aktiv Plus Prënzebierg. Wéi Der wësst 
koum 2023 een neit Gesetz diesbezüg-
lech, well anscheinend verschidde Leit 
wéinst dem Term Senior am Numm 
vun den Aktivitéite vun de Clibb 
ewechbliwwe sinn, gouf da profitéiert, 
um nationale Plang, den Numm ze 
änneren. Nei ass och, datt et an 
Zukunft keng Alterslimitt no ënne méi 
gëtt. No uewe jo souwisou net.

Vu datt onse Club Prënzebierg ganz 
aktiv ass a ganz vill ubitt, erfëlle si 
d’Ufuerderungen, souwuel vu fréier wéi 

och am neie Gesetz. Déi flott Offer 
bleift bestoen. Hei schwätze mer vun 
Aktivitéiten am sozialen, kënschtlere-
schen oder sportleche Beräich, Dages-
ausflich, Reesen, Trëppeltier oder ein-
fach e gesellege Mëtten am Club a villes 
méi.

Si bidden eng immens vast Panoplie un, 
wou jiddereen eppes fir sech misst fan-
nen. Dofir wëll ech vun dëser Plaz der 
ganzer Ekipp vum Club, senge Mataar-
bechter a Benevollen ee grousse Merci 
fir hiren Asaz ausdrécken. Och fir déi 
gutt Zesummenaarbecht mat eisem Ser-
vice Senior Plus. Hir Aarbecht ass wich-
teg, am Senioreberäich generell, datt 
een aktiv bleift a virun allem an der 
Preventioun an am Kampf géint d’Iso-
latioun.

Ofschléissend zur Konventioun: Si gouf 
ënnerschriwwe vun der Associatioun 
Prënzebierg, déi sech heimat verflicht, 
d’Funktionement ëmzesetzen, wéi am 
Dokument gefuerdert. Dofir hu si ronn 
sechs Posten an ee Budget vu 600.000 
Euro am Joer. Dëse Montant gëtt 
gedeckt vun deenen anere Signatairen, 
zum engen de Staat, dee 87 % iwwer-
hëlt, zum anere vun de véier Kordall-
Gemengen: Péiteng, Suessem, Käerjeng 
an Déifferdeng. Op déi déi rechtlech 
13 % opgedeelt ginn.

Merci fir d’Nolauschteren. Ech bieden 
Iech, dës Konventioun matzestëmmen.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Hartung, fir déi Erklärun-
gen.

Et gëtt keng Wuertmeldungen, mir 
kommen zum Vott.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver la convention 2024 
du club Aktiv Plus Prënzebierg.

Ech soen Iech Merci. Punkt 7i, nach 
eng Konventioun an nach eng Kéier um 
Här Hartung.
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SCHÄFFE JERRY HARTUNG (CSV):

Zënter dësem 1. Januar bitt eis Biblio-
théik eise Clienten eng weider gratis 
Offer un. Dofir hu mer hei elo dës Kon-
ventioun virleien. Et huet e bësse 
gedauert, mee d’Konventioun huet den 
Tour vum Land misse maachen, bis, 
wéi Der hanne bei den Ënnerschrëfte 
gesitt, all Gemeng, déi matmécht hir 
Ënnerschrëft drop hat.

Mat der Memberskaart hunn eis Cli-
entë vun der Bibliothéik elo Accès 
iwwer Handy a Computer zur Media-
théik numérique de Luxembourg, der 
MéNuLu. Dank der Partnerschaft mat 
de Streaming-Plattforme Kanopy, Film-
friend, Divercities souwéi deemnächst 
och d’Philharmonie de Paris, déi nach 
bäikënnt, an déi sech all op audiovisu-
ell Programmer an Dokumenter fir 
Bibliothéiken an Universitéite spezia-
liséiert hunn, kënnen eis Clienten op 
eng ëmfangräich a méisproocheg 
Mediebibliothéik op Dokumentarfil-
mer, Serien, Spillfilmer, Kannerfilmer 
oder Musek zougräifen.

Et ginn och Filmer aus der Kategorie 
Luxemburgensia gewisen, dat heescht 
déi een direkte Lien mat Lëtzebuerg 
hunn, sief et duerch d’Sprooch, d’Plaz, 
wou de Film spillt oder de Regisseur.

An der Vergaangenheet haten de 
MéNuLu just d’Nationalbibliothéik, 
d’City-Bibliothéik an de CNA fir hir 
Memberen ugebueden. Ab dësem Joer 
kommen dann och eis Déifferdenger 
Clientë vun der Bibliothéik hei an dëse 
Genoss.

Un den Ënnerschrëfte gesitt Der, datt 
nach weider Gemengen dëst och zënter 
dësem Joer an hir Offer opgeholl hunn. 
Aktuell insgesamt aacht Bibliothéiken 
am Land. All zesummen deele sech de 
gesamte Präis vu ronn 22.000 Euro, an 
der Haaptsaach proportional zu den 
Notzer.

Hei gesäit een, datt et sënnvoll ass 
zesummenzeschaffen. Well nieft der 
flotter Offer, déi esou entstanen ass, 
geet deemno, wann hir Bibliothéike 
matmaachen, de Präis fir all Bibliothéik 
erof. Laut der Konventioun, déi ech 
Iech biede matzestëmmen, bezilt Déif-
ferdeng fir dëst Joer insgesamt 1.700 
Euro.

ENG STËMM:

Dat geet jo awer.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Hartung. Froen, Proposi-
tiounen? Madamm Schütz.

MANON SCHÜTZ (DÉI GRÉNG):

Merci fir d’Wuert. Ech selwer gi ganz 
vill Bicher an d’Bibliothéik ausléinen. 
Fannen dat do natierlech eng immens 
flott Offer, déi zousätzlech derbäikënnt.

Ech weess net, ob vill Leit dat wëssen. 
Well ech mengen, mir sinn einfach an 
enger Welt, wou vill méi Leit Filmer 
kucken oder streamen wéi elo Bicher 
ausléinen. Et wär vläicht flott, et an den 
Diffmag ze setzen oder en Opruff ze 
maachen, dass et dat gëtt. Oder war dat 
schonn iergendwou an ech hunn dat 
verpasst? Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Den Här Hartung nach eng Kéier.

SCHÄFFE JERRY HARTUNG (CSV):

D’Summerlach kënne mer schlecht 
mam Diffmag fëllen, well am August 
kënnt keng Editioun eraus. Nee, effek-
tiv wäerte mer dat maachen. Mir woll-
ten natierlech d’Ofstëmmung ofwaar-
den. De Gemengerot soll ëmmer fir 
d’éischt informéiert sinn, an da geet et 
an de Public. Effektiv ass et awer 
schonn ab den 1. Januar disponibel, 
well dat esou virgesi war. Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Hartung, fir déi prezis Änt-
wert. Mir kommen zur Ofstëmmung.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver la convention de col-
laboration MéNuLu.

nombre d’utilisateurs de chaque 
établissement. 
Jerry Hartung souligne que cette 
collaboration permet d’offrir un 
service intéressant à moindre cout 
pour chaque bibliothèque partici-
pante, démontrant ainsi l’intérêt de 
travailler ensemble sur de tels pro-
jets.

MANON SCHÜTZ (DÉI GRÉNG) se ré-
jouit de cette nouvelle offre de prêt 
de livres numériques à la biblio-
thèque. Elle emprunte elle-même 
beaucoup de livres et trouve que 
c’est une excellente offre supplé-
mentaire. Elle s’interroge sur la 
connaissance générale, étant donné 
que notre société privilégie davan-
tage le visionnage de films et le 
streaming plutôt qu’emprunter des 
livres. Elle suggère d’en faire la pro-
motion dans le magazine commu-
nal ou par un appel, pour informer 
les citoyens de cette possibilité. Elle 
demande si cela a déjà été fait 
quelque part et si elle l’aurait man-
qué.

JERRY HARTUNG (CSV) répond 
qu’ils ne peuvent pas en parler dans 
le magazine d’été, car il n’y a pas 
d’édition en aout. Ils vont effective-
ment le faire, mais ils attendaient le 
vote du conseil communal avant 
d’informer le public. 
Il souligne que l’information doit 
d’abord être communiquée au 
conseil municipal, puis au public. 
Le service est disponible depuis le 
1er janvier comme prévu.
(Vote)

TOM ULVELING (CSV) explique que 
le projet de parking City avait été 
approuvé lors du conseil du 15 no-
vembre 2023, mais, malheureuse-
ment, des discussions sont appa-
rues concernant le fameux rayon de 
750 ou 700 m dans lequel aucun 
nouveau parking ne pouvait être 
construit. 
Le ministère a annulé cette conven-
tion à cause de l’article 12 qui sti-
pulait que la Ville s’engageait à ne 
pas autoriser un nouveau parking 
public couvert concurrent au projet 
dans un périmètre de 700 m. Cet 
article allait à l’encontre du droit 
de la concurrence et était en partie 
contraire à la Constitution, car il 
aurait empêché les propriétaires 
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privés de disposer de leurs terrains 
dans ce rayon. L’article 12.3 a donc 
été retiré avec l’accord du promo-
teur, qui l’a déjà signé chez le no-
taire. Plus rien ne s’oppose mainte-
nant au début des travaux. 
Tom Ulveling précise qu’ils tra-
vaillent déjà sur le PAP depuis un 
certain temps et qu’ils prévoient 
que le parking sera terminé et 
pourra ouvrir en 2028. 
Le parking aura 500-600 places, 
144 emplacements pour vélos, une 
surface de 3828 m² pour des bu-
reaux et du coworking, 1115 m² de 
surface commerciale, et l’espace ex-
térieur sera réaménagé. C’est un 
processus évolutif ; tous les détails 
ne sont pas encore finalisés.

FRANÇOIS MEISCH (DP) rappelle 
que son parti plaide depuis long-
temps pour un parking sur le 
contournement. Plusieurs projets 
ont été présentés au fil des années, 
mais rien n’a été fait. La situation 
s’est dégradée avec le temps. 
Il approuve la modification de 
l’acte pour supprimer la restriction 
à la liberté du commerce et son 
groupe votera pour.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG) dit 
que son groupe est surpris de voir 
cet acte complémentaire à l’ordre 
du jour, car ils avaient émis des ob-
jections lors du conseil du 15 no-
vembre, non pas sur le projet qu’ils 
soutiennent depuis le début, même 
lors de la précédente législature, 
mais sur le contrat. Elle constate 
qu’écouter l’opposition n’est par-
fois pas une mauvaise chose, d’au-
tant plus que cela a toujours été de-
mandé lors de la précédente législa-
ture. 
Les écologistes voteront pour cette 
fois-ci et se réjouissent du futur 
parking. Elle est contente que les 
travaux aient continué en interne et 
en externe. En tant que travailleuse 
dans ce quartier, elle entend tous les 
jours des gens de l’extérieur de Dif-
ferdange et des commerçants dire 
que le quartier a besoin de places 
de stationnement, d’autant plus 
qu’une partie des hauts-fourneaux 
est maintenant clôturée pour le 
lycée. Le quartier a donc définitive-
ment besoin d’espace de stationne-
ment.

Ech soen Iech Merci. Punkt 7j, Con-
cours d’investisseurs. Den Här Ulveling 
gëtt eis d’Detailer. Här Ulveling, 
wannechgelift.

SCHÄFFEN TOM ULVELING (CSV):

Merci, Här Buergermeeschter. Et geet 
ëm dee berüümte City Parking, wou 
mer jo schonn am Conseil vum 
15. November 2023 de Projet vun 
deem Verhandlungsverfare guttge-
heescht hunn. Leider waren deemools 
Diskussiounen entstanen iwwert déi 
berüümte 750 oder 700 Meter 
Ëmkrees, wou keen neit Parkhaus 
dierft entstoen. 

De Ministère huet eis déi Konventioun 
annuléiert. Wat Ustouss ginn huet, ass 
dee berüümten Artikel 12, déi 
700 Meter, wou drasteet: „La ville s’en-
gage à ne pas autoriser un nouveau par-
king public couvert concurrent au pro-
jet de parking objet de la présente dans 
un périmètre de 700 mètres“. 

Wéi gesot, un deem Paragraf huet de 
Ministère sech gestouss, well dat geet 
géint den Droit de concurrence an ass 
och deelweis géint d’Verfassung, well 
do hätt dann de Privatmann net méi 
d’Recht, iwwer säin Terrain, deen an 
deene 700 Meter Ëmkrees läit, ze verfü-
gen. 

Dofir ass den Artikel 12.3, mam 
Accord natierlech vum Promoteur, 
deen dat ënnerschriwwen huet, 
schonns beim Notär, erausgeholl ginn. 
Soudass näischt méi am Wee läit, dass 
mer elo kënnen ufänken.

Ech wëll awer soen, dass mer schonn 
zënter enger Zäit um PAP schaffen, an 
dass mer dovunner ausginn, dass mer 
dee Parking 2028 wäerte fäerdeg hunn 
an e kann opgoen. 

Ech géif ganz kuerz an den Detail goen. 
Dat Parkhaus huet 500 bis 600 Stell-
plazen. Fir 144 Vëloe sinn Ofstellplaze 
virgesinn. Eng Fläch vun 3.828 Meter-
karee fir Büroe respektiv Coworking, 
1.115 Meterkaree Geschäftsfläch an 
den Ausseberäich gëtt nei gestalt. Et ass 
en evolutive Prozess, wou nach net alles 
honnertprozenteg fäerdeg ass, wie wat 
wou wäert maachen.

Den Artikel 12 gouf aus dem initiale 
Kontrakt erausgeholl. Soudass mer dat 
ouni Awand vum Ministère guttheesche 
kënnen.

Ech bieden Iech, dat ze stëmmen. 
Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Ulveling, fir déi supplemen-
tar Erklärungen zu där Situatioun. Gutt 
a positiv ass et fir eis als Gemeng, dass 
déi Aarbechten, déi ulafen, awer viruge-
laf sinn, trotz deem Changement am 
Acte notarié, dee gemaach ginn ass an 
der leschter Woch. Här Meisch, 
wannechgelift.

FRANÇOIS MEISCH (DP):

Mir plädéiere scho laang fir e Parkhaus 
um Contournement. Verschidde Projete 
goufen iwwert déi leschte Jore scho 
gréisser virgestallt. Geschitt ass nach 
näischt. An d’Situatioun gouf mat der 
Zäit net besser.

Hei geet et am Akt mam privaten Inves-
tor drëm, een Artikel ze sträiche wéinst 
enger Aschränkung vun der Liberté du 
commerce. Déi Modifikatioun respek-
tiv dësen zousätzlechen Akt stëmme 
mir gäre mat. Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Meisch. Madamm Pregno.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG):

Et géif Iech jo wonneren, wann ech ein-
fach näischt géif soen. Dofir soen ech 
dann eppes. Dir wësst, dass et eis ier-
gendwou e bësse schlau deet, dass mer 
deen doten Acte complémentaire haut 
um Ordre du jour fannen, well mer am 
Gemengerot vum 15. November e puer 
Objektiounen zu deem Punkt haten, 
virun allem wéinst deem Kontrakt. An 
net wéinst dem Projet. Hanner dem 
Projet stounge mer vu vir eran an nach 
an der aler Legislaturperiod. Mee u 
sech war et wéinst dem Kontrakt. 
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Natierlech hu mer eis gewonnert, fir-
wat dee Kontrakt dann nach eng Kéier 
hei wär an hunn dunn déi néideg Expli-
katioune gesinn an och elo héieren. Da 
muss ee sech awer vläicht agestoen, 
dass op d’Oppositioun lauschteren hei-
ansdo net esou schlecht ass. D’autant 
plus dat jo och an der leschter Legisla-
turperiod ëmmer gefuerdert ginn ass.

Mir stëmmen et dann dës Kéier vollen 
Mutes mat a freeën eis op dee Parking. 
A sinn awer och immens frou ze héie-
ren, dass d’Aarbechten awer weider-
gaange sinn inhouse an outhouse. Well 
ech schaffe jo an deem Quartier do, an 
ech héieren all Dag Leit, déi vun ausser-
halb, net vun Déifferdeng kommen, a 
Geschäftsleit – an d’autant plus ass jo 
een Deel vum Haut-Fourneaux fir de 
Lycée elo och clôturéiert. Also de Quar-
tier brauch definitiv Parkraum. Dofir 
mir stëmme gäre mat Jo.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci fir dës léif Erklärungen. Et ass 
bal wéi Chrëschtdag. Fänke mer nach u 
mat Sangen. Den Här Bertinelli.

SCHÄFFE FRED BERTINELLI (LSAP):

Mir sinn all léif mateneen. Här Buer-
germeeschter, waarden ass och heians-
do net schlecht, well mat Gedold a 
wann et e bësse méi lues geet, kënnt een 
op besser Saachen, op gutt Saachen. 
Ech muss och soen, datt mëttlerweil 
den Interêt net nëmme vum Parking-
Bedreiwer, mee vun anere Leit, grouss 
ass. De Buergermeeschter an den Här 
Ulveling hunn Iech elo gesot, datt do 
och Büroraum hikënnt. Den Interesse 
ass grouss, fir an dat Haus ze kommen, 
wat d’staatlech Instanzen ugeet an och 
aner Leit, déi wëlle sech dora mellen. 

Soudatt dat Waarden net ganz ëmsoss 
war, well dat Haus och nach zu anere 
Funktioune wäert komme wéi nëmme 
Parkhaus. Dat wäert e ganz wichtegt 
Stéck an eisem Stadkär ginn, an der 
Entrée en ville, wat do alles hikënnt. 
Loosst Iech emol e bëssen iwwerra-
schen. Mir kënnen am Moment nach 
net genau soen, wat, mee mir sinn awer 
ganz zouversiichtlech, datt mer dat 
esou hikréien an och alles dofir wäerte 
maachen, fir datt dat een …

(Problemer bei der Audioopnam)

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Bertinelli. Weider Wuert-
meldungen? Nee. Mir kommen zur 
Ofstëmmung.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver le concours d’inves-
tisseurs visant la construction d’un 
parking public avec des surfaces com-
merciales et tertiaires sur une parcelle 
de 63,33 a au lieudit boulevard Émile-
Krieps à Differdange et la conclusion 
d’une convention de concession d’un 
droit de superficie.

Ech soen Iech Merci. Punkt 8, Règle-
ments communaux. 8a, Règlements 
internes vum Centre culturel régional 
Aalt Stadhaus. Den Här Ulveling kritt 
d’Wuert, fir eis d’Detailer ze liwweren. 
Här Ulveling, wannechgelift.

SCHÄFFEN TOM ULVELING (CSV):

Här Buergermeeschter, Dir Dammen, 
Dir Hären, et ass een normale Règle-
ment d’ordre interne, am Fong Saa-
chen, déi ee misst wëssen an déi am 
Fong logesch sinn. Déi sinn emol hei 
festgeschriwwe ginn. Et adresséiert 
sech un all d’Usageren, souwuel d’Spec-
tateuren, d’Visiteuren, d’Invitéen, 
d’Leit déi do schaffen.

Et ass kloer, dass dat Stadhaus net fir all 
Manifestatioun ka genotzt ginn, ausser 
natierlech fir sportlech Manifestatiou-
nen. Woubäi ech danzen, wat jo och 
Sport ass, awer net géif domat elo ver-
bannen. 

Et ass kloer, dass, wann een dat wëll 
benotzen, dass ee muss beim Schäfferot 
ufroen, dass een dann eng Autorisa-
tioun kritt, an dass een dann och de 
Präis, deen de Schäfferot festleet, 
bezuele muss. 

Et ass kloer, dass eng Capacité maxi-
male an dem Sall virgesinn ass, dass de 
Stockage nëmme virgesinn ass fir d’Be-
soine vun der Gemeng, dass Produits 

GUY ALTMEISCH (LSAP) remercie 
pour les explications et donne la 
parole à monsieur Bertinelli.

FRED BERTINELLI (LSAP) souligne 
que l’attente autour du projet de 
stationnement s’est avérée fruc-
tueuse, suscitant un intérêt accru 
non seulement chez le responsable 
du parking, mais aussi chez 
d’autres entités, pour utiliser les es-
paces de bureaux initialement ré-
servés dans l’édifice. 
Il indique que ce sera un élément 
important du centre-ville et de l’en-
trée de ville, même s’il ne peut pas 
encore donner tous les détails. 
Il souligne que cette patience a per-
mis d’aboutir à de meilleures solu-
tions et que le bâtiment aura 
d’autres fonctions que simplement 
celle de parking. Il invite les 
conseillers à se laisser surprendre 
par ce qui va venir, tout en assurant 
qu’ils feront tout pour que le projet 
soit une réussite.
(Vote)

GUY ALTMEISCH (LSAP) passe en-
suite au point 8 sur les règlements 
communaux. 

TOM ULVELING (CSV) présente le 
Règlement d’ordre interne du 
centre culturel régional Aalt 
Stadhaus. Il explique qu’il s’agit 
d’un règlement d’ordre intérieur 
normal qui s’adresse à tous les usa-
gers (spectateurs, visiteurs, invités, 
personnel). 
Le bâtiment ne peut pas être utilisé 
pour tout type de manifestation, 
notamment pas pour des évène-
ments sportifs, bien que la danse, 
qui est aussi un sport, ne soit pas 
exclue. Il faut demander une auto-
risation au collège échevinal et 
payer le prix fixé. La capacité 
maximale doit être respectée. 
Le stockage est réservé aux besoins 
de la commune. Les produits hau-
tement inflammables, comme les 
bonbonnes de gaz, sont strictement 
interdits, ce que certaines per-
sonnes semblaient ignorer. Les is-
sues de secours doivent rester déga-
gées. Le matériel doit rester sur 
place, on ne peut pas emporter les 
lampes ou autres équipements chez 
soi. 
Pour la restauration, il faut collabo-
rer avec la brasserie. 
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Un service de sécurité peut être 
exigé par le collège échevinal. 
L’accès peut être refusé par le col-
lège échevinal ou l’organisateur en 
cas de comportement inapproprié. 
Il est interdit de courir dans les lo-
caux, d’y entrer à vélo, de modifier 
ou décorer les lieux, de fumer à 
l’intérieur, d’amener des animaux 
(sauf chiens d’assistance) ou des 
armes. 
L’administration peut refuser l’ac-
cès à une personne ayant posé pro-
blème par le passé. 
Ce règlement de vingt articles sera 
affiché et devra être signé par les lo-
cataires pour attester qu’ils en ont 
pris connaissance.
(Vote)

GUY ALTMEISCH (LSAP) passe aux 
règlements d’urgence. 

FRED BERTINELLI (LSAP) présente 
les 27 règlements, dont les plus im-
portants concernent :
– la phase 3 des travaux à Nieder-
korn, avec fermeture de rues pen-
dant 3-4 jours pour pose de tuyaux. 
Les riverains pourront rentrer chez 
eux le soir. Les ouvriers sur place 
ont parlé avec les habitants et met-
tront des plaques pour permettre 
l’accès aux garages ;
– l’agrandissement du chantier des 
Hauts-Fourneaux pour installer 
des conteneurs, réduisant tempo-
rairement le parking. Les conte-
neurs seront amenés sur place et le 
chantier sera étendu vers le haut, 
réduisant l’espace de stationnement 
jusqu’à ce que les conteneurs soient 
installés. L’école doit être opéra-
tionnelle en septembre, donc les 
travaux doivent avancer rapide-
ment ;
– l’aménagement du Fond-de-Gras, 
avec un parking et un terminus de 
bus. Fred Bertinelli et monsieur Ul-
veling ont eu une entrevue avec le 
ministre à ce sujet. Des discussions 
sont en cours concernant le terrain 
appartenant à l’État, en lien avec le 
futur musée ferroviaire à Rodange, 
qui devrait attirer plus de mille visi-
teurs par jour. 
Il faut réfléchir à l’accès pour les 
habitants de Differdange. Le che-
min sera refait pour l’accès piéton, 
mais il faut aussi prévoir l’accès 
pour les personnes à mobilité ré-
duite, notamment pour qu’elles 

hautement inflammables, wéi Bonbon-
nes de gaz an esou strictement interdits 
sinn – wat anscheinend och Leit net 
woussten. 

D’Sortie de secours muss degagéiert 
bleiwen. D’Material wat do ass, dat 
muss inhouse bleiwen, dat däerf net 
mat ewechgeholl ginn. Et däerf een net 
d’Luuchten oder esou mat heem hue-
len. 

Wann een eppes iessen an drénke wëll, 
muss een dat a Collaboratioun maache 
mat der Brasserie. 

Et muss een e Service de sécurité 
engagéieren, wann de Schäfferot dat 
verlaangt. 

De Schäfferot oder den Organisateur 
hunn d’Recht, Leit den Accès ze 
refuséieren, wann e Comportement 
non-conforme ass. Et ass verbueden 
dorëmmer ze lafen, mat Vëloen eranze-
kommen, d’Lokal ze modifizéieren, et 
iergendwéi ze dekoréieren. Et däerf een 
net bannena fëmmen, et si keng Ani-
maux de compagnie zougelooss, ausser 
natierlech Chiens d’assistance. Et dierf 
ee selbstverständlech keng Waffen an 
esou mathuelen. 

An da steet nach ee wichtege Paragraf 
dran, dass d’Administration communa-
le enger Persoun, déi an der Vergaan-
genheet negativ opgefall ass, den Accès 
an dat Gebai refuséiere kann.

Dat hei regruppéiert zwanzeg Artike-
len, alles, wat am Fong normal ass, wat 
all Mënsch misst wëssen. Mee elo hu 
mer et eng Kéier schwaarz op wäiss. An 
dat wäerte mer dann och aushänken, fir 
dass jiddwereen dat weess. 

A jiddweree wäert dat dann och, wann 
een eppes lount, dat ausgehännegt kréi-
en a muss och ënnerschreiwen, dass e 
Kenntnis dovun huet. Ech soen Iech 
Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Ulveling. Si Froen dozou 
respektiv Informatiounen zousätzlech? 
Da géife mer zur Ofstëmmung kom-
men.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver le Règlement d’ordre 
interne du centre culturel Aalt 
Stadhaus.

Ech soen Iech Merci. Punkt 8b, 
Drénglechkeetsreglementer. Här Berti-
nelli, wannechgelift.

SCHÄFFE FRED BERTINELLI (LSAP):

Merci fir d’Wuert. Et si 27 Reglementer. 
Ech wäert Iech se elo net all opzielen, 
wou eng Stee higestallt gëtt, ech wäert 
Iech just déi wichtegst nennen. 

Déi éischt, déi wichtegst, dat ass Nid-
derkuer, d’Phas 3 vun Nidderkuer. Do 
si verschidde Stroossen, déi fir dräi, 
véier Deeg mussen zougemaach ginn, 
well Réier an de Buedem geluecht ginn. 
Eis Jonge sur place hu mat de Leit 
geschwat, datt d’Leit awer owes heem 
kommen. Si setze Placken, dass een a 
seng Garage kënnt.

Ee weidere groussen ass den Ausbau vu 
Container, déi op den Hauts-Four-
neaux kommen, déi mussen dohigefou-
ert ginn. Soudatt den Hauts-Fourneaux 
no uewe muss vergréissert ginn, well 
déi Container wäerten do stoen, bis de 
Kran se kann opriichten. An de Schant-
jen, gesitt Der um Hauts-Fourneaux, 
datt mer deen no uewen hinner récke-
len, soudatt eis do manner Parking 
bleift, bis mer déi Container openee 
gesat hunn. Déi Schoul muss am Sep-
tember fonctionéieren, fir datt do 
Schoul gehale gëtt. Esou datt et elo 
schëtzeg muss virugoen, datt mer dat 
hikréien.

Nach ee ganz wichtege fir eis, do hate 
mer e Freideg mam Minister eng Entre-
vue, den Här Ulveling an ech, ass den 
Ausbau vum Fond-de-Gras: ënnen de 
Parking an och e Wendehammer fir de 
Bus, fir datt deen do gedréit kritt. 

Mir sinn an Diskussioune fir déi Wiss 
uewen am Fond-de-Gras, déi dem Staat 
gehéiert. Well Dir hutt jo héieren, datt 
ee Musée accordéiert ginn ass zu 
Rodange, wou déi al Zich hikommen, 
déi all Dag do solle fueren. Si rechnen 
do mat bis iwwer 1.000 Leit den Dag, 
déi op dee Site do solle kommen. Sou-
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datt Parking eng grouss Diskussioun 
ass a mer eis elo scho mussen de Kapp 
zerbriechen, wéi mer dat maachen. An 
zemools fir déi Déifferdenger Awunner. 
Wéi kommen déi nach dohinner?

Also dee Wee erof gëtt frësch gemaach, 
datt een ze Fouss hikënnt. Mee et gëtt 
awer och gekuckt, datt déi Leit, déi net 
esou gutt ze Fouss sinn, datt déi awer 
och nach ëmmer dohinner kommen. 
Do musse mer kucken, datt mer de 
Maximum erausschloe fir eis Leit, datt 
déi awer nach ëmmer an dee Restau-
rant kommen.

Mee do geschitt relativ vill an nächster 
Zäit am Fond-de-Gras. Dee Site ass als 
gréisste Site touristique fir de Süden 
ausgewielt ginn. Do gëtt vill Geld dran 
investéiert vun zwee Ministèren. Dee 
Centre, deen eng Zäit vergiess war, dee 
soll gebaut ginn, dee kënnt och elo 
erëm a Fro. An do ass relativ vill an 
deenen nächste Joren, wat do geschitt. 
Wat eis natierlech extreem freet, well de 
Site jo och schéin ass an nach vill méi 
Aktivitéiten do wäerte kommen. 

An do musse mer awer nom Interêt vun 
der Déifferdenger Gemeng kucken, 
well d’Péitenger Gemeng, déi huet et 
méi einfach. Déi kënnen dee ganze Site 
do mam Zuch maachen. Déi kënne 
mam Zuch praktesch bis virun de 
Musée gefuer kommen an och bis erop. 
Fir eis ass dat schonn e bësse méi kom-
plizéiert. Dat ass ee wichtege Punkt hei 
an deem Reglement.

Dat anert sinn alles méi kleng Saachen. 
Ee Gruef, dee gemaach gëtt, Steeën, déi 
enzwousch stinn. Wann een dozou eng 
Fro hätt, géif ech se gär beäntwerten. 
Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Bertinelli. Madamm Preg-
no, wannechgelift.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG):

Villmools merci. Ech wollt opgräifen, 
wat Der vum Fond-de-Gras geschwat 
hutt. D’leschte Kéier, wou en Evene-
ment do war, war déi Barriär fir op de 
Bëschkierfecht opgemaach ginn. D’Au-
toe stounge quasi bis bei dee Steen, 

wou ee ka gedenken. Dat war wierk-
lech de mauvais goût. 

Jidderee weess, dass dee Site schreck-
lech schlecht accessibel ass. Et misst ee 
vläicht kucken, à premier temps, dass 
mat enger Ketten zougemaach gëtt, 
well et ass wierklech kee Respekt, net 
fir de Bësch a fir dee Lieu am Bësch 
nach eng Kéier manner.

SCHÄFFE FRED BERTINELLI (LSAP):

De Probleem war …

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Ech géif do vun engem graven Accident 
schwätzen, well dat do ass bestëmmt 
net mat Absicht opgemaach ginn. A 
wann dat esou war, da kann ech Iech 
garantéieren, dass dat net méi virkënnt.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG):

Also ech ka mer virstellen, dass einfach 
Usageren, Touristen dat opgedréckt 
hunn.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Ech hat déi Situatioun do net gesinn. 
Mee et ass schrecklech, Dir hutt ganz 
Recht.

SCHÄFFE FRED BERTINELLI (LSAP):

Et ass richteg. Wann Der bis erof waart, 
dann hutt Der gesinn, datt d’Spillplaz 
amgaangen ass fäerdeggestallt ze ginn, 
datt d’Mauere gebaut ginn. Den 1. Mee 
war e bësse Chaos, well déi Barriär vir 
ewechgeholl ginn ass. Do sinn d’Leit 
bis ënnen hinner gefuer mam Auto a si 
hu sech dann an de Wee gestallt. Mëtt-
lerweil hu mer Schëlter gesat. 

Ech ka menge Leit et net soen, well 
d’Mobilitéit net ugeschwat ginn ass. 
Dat waren déi vum Fong selwer. Déi 
hate vergiess, eis Bescheed ze soen, 
wann een eis jo hei freet brénge mer jo 
Gitteren dorower. Mir hätten zouge-
maach. Wéi gesot, deen Dag vum 
1. Mee war wierklech Chaos. Dat ass 

puissent se rendre au restaurant. Le 
site est choisi comme principal site 
touristique du sud, avec d’impor-
tants investissements prévus par 
deux ministères. 
Le centre qui avait été oublié pen-
dant un temps est à nouveau d’ac-
tualité. L’accès est plus compliqué 
que pour Pétange, qui bénéficie 
d’une liaison ferroviaire permettant 
d’arriver presque devant le musée.
Fred Bertinelli mentionne que les 
autres règlements concernent des 
points mineurs, comme des tran-
chées, sans entrer dans les détails.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG) sou-
lève le problème d’accessibilité du 
site du Fond-de-Gras. Lors d’un ré-
cent évènement, la barrière du ci-
metière forestier a été ouverte et 
des voitures étaient garées jusqu’à 
la pierre commémorative, ce qui 
était irrespectueux. Elle suggère de 
fermer l’accès avec une chaine dans 
un premier temps, car le site est no-
toirement difficile d’accès. Elle sou-
ligne l’importance de respecter la 
forêt et ce lieu en particulier.

GUY ALTMEISCH (LSAP) qualifie cela 
d’accident grave et assure que cela 
ne se reproduira plus. Il reconnait 
ne pas avoir vu personnellement la 
situation, mais admet que c’est ter-
rible et donne raison à madame 
Pregno.

FRED BERTINELLI (LSAP) explique 
que le 1er mai a été chaotique, car 
la barrière avant a été enlevée, per-
mettant aux voitures de descendre 
jusqu’en bas et de se garer sur le 
chemin. Il précise que des pan-
neaux ont depuis été installés. 
Il mentionne que l’aire de jeux est 
en cours de finalisation et que des 
murs sont en construction. 
Il admet que la situation du 1er mai 
était dangereuse et que la commune 
ne veut plus que cela se reproduise. 
Il assure que le collège échevinal est 
toujours à l’écoute lorsque de telles 
situations se produisent. Il ajoute 
que, dès que la partie supérieure 
près de l’épicerie sera terminée, la 
barrière sera fermée devant l’aire de 
jeux pour empêcher l’accès.

TOM ULVELING (CSV) ,en tant que 
président du Minett Park, indique 
qu’un nouveau concept est en cours 
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d’élaboration en collaboration avec 
monsieur Bertinelli et l’ensemble 
du Minett Park. 
Il est prévu de créer des parkings 
dans le pré près de l’actuel parking 
écologique et de mettre en place 
une navette pour transporter les vi-
siteurs. 
En bas, il y aura 16 places de par-
king. La commune étudie la possi-
bilité de faire tourner le bus là où se 
trouve le petit verger, ce qui per-
mettrait d’agrandir le parking de 
l’autre côté de la route. Un poteau 
sera installé devant la grille pour 
empêcher l’accès au site. 
Tom Ulveling souligne que le 
1er mai était terrible, avec des voi-
tures garées partout, y compris 
dans le hall Paul-Wurth. Il s’in-
quiète de ce qui aurait pu se passer 
en cas d’urgence nécessitant une 
ambulance ou les pompiers. 
Le lendemain, le collège échevinal a 
décidé d’installer des panneaux 
d’interdiction de stationnement le 
long du chemin, et des contrôles 
renforcés seront effectués.
Tom Ulveling explique qu’un nou-
veau concept global est nécessaire, 
car le site gagne en importance. Il 
mentionne le futur musée ferro-
viaire à Pétange, qui devrait ouvrir 
dans trois ou quatre ans et qui sera 
le seul musée en Europe où les 
trains ne seront pas seulement ex-
posés, mais pourront aussi circuler. 
Cela devrait attirer plus de visiteurs 
sur le plateau. 
Des solutions doivent être trouvées 
pour ne pas être débordés dans 
quelques années et pour éviter que 
les gens ne viennent plus faute de 
places de parking.

FRANÇOIS MEISCH (DP) rapporte 
que, selon un article du Luxembur-
ger Wort du 3 mai, monsieur Ulve-
ling aurait repris contact avec le mi-
nistère de l’Environnement pour 
faire avancer le projet de parc éo-
lien à Oberkorn, malgré les ré-
serves exprimées dans la salle et 
une pétition de 700 signatures. Il 
cite l’accord de coalition qui s’en-
gage à aménager les parcs éoliens 
hors de portée des quartiers rési-
dentiels. Il mentionne également un 
récent jugement indiquant que les 
normes actuelles de 90 dB sont 
trop élevées et que des effets néga-
tifs sur la santé ont été constatés 

geféierlech. Esou eng Situatioun wëlle 
mer net méi hunn. 

Mir sinn ëmmer à l’écoute, wann esou 
Saache sinn. Mee soubal deen iewesch-
ten Deel bei der Epicerie fäerdeg ass, 
dann ass déi Barriär zou virun der Spill-
plaz, datt do kee méi erofkënnt. An 
dann ass dat och ofgeséchert.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Bertinelli. Den Här Ulve-
ling.

SCHÄFFEN TOM ULVELING (CSV):

Ech wollt soen als President vum 
Minett Park hu mer eis där ganzer Pro-
blematik ugeholl, mam Här Bertinelli a 
mat deem ganze Minett Park. Mir sinn 
amgaangen, e ganz neit Konzept ausze-
schaffen. Uewen op der Plattform, bei 
deen aktuelle Parking écologique, wëlle 
mer an der Wiss Parkinge maachen a 
mat enger Navette d’Leit hin an hier 
féieren, en continu.

Ënne sinn, à ce stade, 16 Parkplazen. 
Mir sinn amgaangen ze kucken, fir de 
Bus dréien ze loossen, wou dee klenge 
Bongert ass. Dass deen direkt erëm op 
d’Strooss kéint kommen. Da kéint een 
d’Parkplazen op där anerer Säit vis-à-
vis vergréisseren.

Mer wäerten e Poller installéieren di-
rekt virun der Giedel, dass kee méi op 
de Site kënnt. Wéi den Här Bertinelli 
gesot huet, den 1. Mee, dat war jo 
schrecklech. D’Leit stounge praktesch 
an der Hal Paul Wurth, si stoungen 
iwwerall, riets a lénks. 

Wann do eppes geschitt wier, wann eng 
Ambulanz hätt misse geruff ginn oder ee 
Feier gewiescht wier, da froen ech mech, 
wéi mer eis do erausgezunn hätten. Mir 
hunn och direkt reagéiert. Den Dag 
drop schonn huet de Schäfferot deci-
déiert, Parkverbuetsschëlter laanscht de 
Wee opriichten ze loossen. Soudass dat 
och elo wäert verstäerkt kontrolléiert 
ginn.

Mir sinn amgaangen, do e ganz neit 
Konzept ze entwéckelen, vu dass dee 
Site ëmmer méi Importenz kritt. Dir 
wësst jo alleguer, dass op Péiteng e 

Musée vun der Eisebunn wäert kom-
men. Dat dauert nach dräi, véier Joer, 
bis deen do ass. Mee deen ass auto-
riséiert vum Ministère, an d’CFL huet 
déi néideg Kreditter scho bereetgestallt. 

Dann erwaarde mer eis natierlech, dass 
dat nach méi Liewe gëtt op deem Pla-
teau, well dat ass dann deen eenzege 
Musée an Europa, wou d’Zich net 
nëmmen do stinn, mee wou d’Zich och 
fueren. Dat heescht, datt déi Zich erëm 
op de Plateau fuere mat de Leit an dat 
belieft dann de Plateau. Soudass mer 
elo mussen ufänken, Solutiounen ze 
sichen, fir dass mer do net iwwerrannt 
ginn an e puer Joer. Net, dass d’Leit, 
well se keng Parkplaz fannen oder 
esou, dass se dann net méi kommen.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci fir déi zousätzlech Erklärungen. 
Mir kommen zur Ofstëmmung.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver les règlements tempo-
raires de circulation.

Ech soen Iech Merci. Punkt 9, do hu 
mer eng schrëftlech Matdeelung kritt 
vun deene Gréngen, dass verschidde 
Changementer an de Kommissioune 
wieren. Et sinn dräi Changementer. 
Den Här Guy Wagner géif remplacéiert 
ginn duerch d’Madamm Nathalie 
Morettoni am Klima-Team. Den Här 
João Da Silva géif remplacéiert ginn 
duerch den Här Paulo Aguiar an der 
Kommissioun vum Vivre-ensemble 
interculturel. Den Här Georges Liesch 
géif ersat ginn duerch den Här Robert 
Putz an der Commission des festivités.

Le conseil communal décide à l’unani-
mité d’approuver les modifications des 
commissions consultatives et des 
groupes de travail.

Dat gesot, géif ech zu de Froe kommen. 
Den Här Meisch hunn ech hei stoen.
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FRANÇOIS MEISCH (DP):

Et sinn der zwou. Ech huelen déi éischt 
vir. Am Lëtzebuerger Wort vum 3. Mee 
war ze liesen, datt den éischte Schäffen, 
den Här Ulveling, op en Neits Kontakt 
mam Ëmweltministère gesicht hätt, fir 
d’Iddi vum Wandpark um Bierg zu 
Uewerkuer weiderzedreiwen. Dat trotz 
de Bedenken hei am Sall, an och de 
Bedenke vun iwwer 700 Signatairë vun 
enger Biergerinitiativ, wéinst der Proxi-
mitéit zu de Wunngebidder mat knapp 
600 Meter an och de kloren Aussoen 
am Koalitiounsaccord, ech zitéieren: 
„La coalition s’engage à aménager les 
parcs éoliens hors de portée des quar-
tiers résidentiels“.

Ee rezent Urteel huet festgehalen, dass 
besteeënd Norme vun 90 Dezibel vill ze 
héich ugesat wären a souguer bei 50-60 
Dezibel gesondheetlech Belaaschtungen 
an direkter Noperschaft festgestallt 
goufen.

Och, dass den Infraschalldrock sech 
negativ op Organer oder Kierperzellen 
auswierke kann, Stéchwuert Wandtur-
binnesyndrom.

Zur Fro: Gi weider Steiergelder an de 
Projet Wandpark Vesquenhaff gestach, 
wuel wëssend, dass bis elo schonn 
iwwer 1,2 Milliounen Euro an Etüden 
an an d’Viraarbecht gefloss sinn? A 
wuel wëssend, dass den Ëmweltmi-
nistère de Projet negativ aviséiert huet?

Déi zweet Fro: Huet d’Gemeng aner 
Terrainen an d’A gefaasst, wou manner 
Contraintë sinn a méi passend sinn, fir 
eventuell ee Wandpark ze realiséieren?

Dat zum Wandpark. Soll ech déi zweet 
Fro direkt hannendrun hänken?

Zu engem Filmtournage. Mir krute 
gesot, dass momentan op verschiddene 
Plaze vun der Gemeng ee Film gedréit 
gëtt. De Stadkär wär och betraff. An et 
wär mat Perturbatiounen am Trafick ze 
rechnen. Verschidde Geschäftsleit hunn 
eis kontaktéiert, fir Informatiounen ze 
kréien, wat virgesinn ass respektiv wat 
wéini wou gespaart ass. Hutt Dir 
Detailer zu deem Tournage vum Film? 
Dat war et. Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Da géif ech d’Wuert dem Här Ulveling 
gi fir déi éischt Fro.

SCHÄFFEN TOM ULVELING (CSV):

Dir hutt ganz Recht, Här Meisch. Mir 
hunn als Gemeng an der Vergaangen-
heet 1,2 Milliounen Euro investéiert an 
de Site uewen um Plateau um Vesquen-
haff, fir Eoliennen ze installéieren. Ech 
war effektiv och beim Minister. 

À ce stade hu mir natierlech net méi 
wëlles, do iergendwellech Gelder ze 
investéieren, bis gekläert ass, ob dann 
déi Wandmillen do däerfe kommen 
oder net. Well de Probleem ass jo deen 
heiten: Mir krute weeder en Nee nach 
ee Jo vum deemolegen Ëmweltminister, 
deen eis gefrot hat, an engem Bréif, 
deen en eis geschriwwen huet – wou 
d’ailleurs deen ale Schäfferot schonn 
zwee- oder dräimol reklaméiert hat an 
ni eng Äntwert krut. 

Do hat e gesot, e géif eis net kënne soen, 
ob mer dat autoriséiert kréichen. Well 
et kéint jo sinn, dass an deem Gebitt, 
ënnendrënner si jo Grouwen, dass do 
eng Fliedermaus wier. A wa Fliedermais 
do wären, muss een natierlech wëssen, 
dass déi nächst Sortie bal iwwer 600-
700 Meter dovun ewech ass. Et kéint 
sinn, dass déi Fliedermais sech géife 
gestéiert fillen duerch déi Rotatioun 
vun deem Flillek do, deen dann do 
dréit. A mir missten dann de Beweis 
erbréngen, ob dat dann esou wier. 

Mir hu bis dato nach kee fonnt, dee 
mat de Fliedermais konnt schwätzen, 
fir ze soen, ob si sech da gestéiert fillen 
oder net. Dofir hu mer de Minister 
gefrot, e soll eis einfach eng Äntwert 
ginn, ob dat autorisabel wier oder net. 
Vu dass mer jo schonn awer esou vill 
Suen do investéiert hunn. Mir hunn 
nach keng Äntwert kritt, à ce stade. 

Mee ech kann Iech awer soen, dass een 
anere private Promoteur eis kontak-
téiert huet, dee wëll zu Nidderkuer 
Wandmillen opriichten. Dat musse mer 
nach studéieren. Et ass esou, dass wann 
dat géif kënne realiséiert ginn, da géif 
deen all d’Fraise selwer droen. D’Ge-
meng misst am Fong just den Terrain 
zur Verfügung stellen. Mir géifen dann 

même à 50-60 dB. Il évoque aussi 
les risques liés aux infrasons.
François Meisch demande si des 
fonds publics supplémentaires se-
ront investis dans ce projet, sachant 
que plus de 1,2 million d’euros ont 
déjà été dépensés en études et tra-
vaux préparatoires, et que le minis-
tère de l’Environnement a émis un 
avis négatif. Il demande également 
si la commune envisage d’autres 
terrains plus appropriés et avec 
moins de contraintes pour un éven-
tuel parc éolien.
Concernant le tournage d’un film, 
François Meisch indique qu’il leur 
a été rapporté qu’un film est actuel-
lement en tournage à divers en-
droits de la commune, y compris 
dans le centre-ville, et que des per-
turbations du trafic sont à prévoir. 
Il mentionne que des commerçants 
les ont contactés pour obtenir des 
informations sur ce qui est prévu et 
sur les fermetures de rues. Il de-
mande des détails sur ce tournage.

TOM ULVELING (CSV) explique que 
la commune a investi 1,2 million 
d’euros dans le passé pour installer 
des éoliennes sur le site du Ves-
quenhaff. Cependant, la commune 
n’a pas l’intention d’investir davan-
tage tant qu’il n’est pas clarifié si 
ces éoliennes pourront être instal-
lées ou non. Le collège échevinal 
n’a reçu ni autorisation ni refus du 
ministre de l’Environnement, qui 
lui a demandé de prouver que les 
éoliennes ne perturberaient pas 
d’éventuelles chauvesouris dans la 
zone. Tom Ulveling attend toujours 
une réponse claire. 
Il souligne qu’il n’a pas encore 
trouvé quelqu’un capable de com-
muniquer avec les chauvesouris 
pour savoir si elles seraient déran-
gées ou non. C’est pourquoi le col-
lège échevinal a demandé au mi-
nistre de lui donner simplement 
une réponse sur l’autorisation ou 
non du projet, étant donné l’inves-
tissement déjà réalisé.
Un autre promoteur privé les a 
contactés pour installer des éo-
liennes à Niederkorn. Cela doit en-
core être étudié, mais le promoteur 
prendrait tous les frais à sa charge 
et la commune fournirait juste le 
terrain en échange d’un loyer. 
Tom Ulveling précise que ce n’est 
pour l’instant qu’une lettre reçue et 
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que le collège échevinal n’en a pas 
encore discuté en détail.
Concernant le tournage d’un film, 
une demande a été faite, mais la 
commune a dit que ce ne serait pas 
gratuit, car c’est une entreprise qui 
gagne indirectement de l’argent 
avec ce film. Ils attendent toujours 
des précisions sur le tournage, no-
tamment sur les éléments à captu-
rer et le lieu.

FRED BERTINELLI (LSAP) confirme 
que la commune a investi 1,2 mil-
lion d’euros et qu’elle a demandé si 
elle pourrait récupérer cet argent 
ou obtenir une contrepartie si le 
projet n’était pas réalisé. Cela 
semble très difficile, voire presque 
impossible. 
Un autre site a été testé au Rouden-
haff, mais pose aussi problème à 
cause des nombreuses mines pré-
sentes. Un promoteur privé étudie 
la possibilité de réaliser le projet à 
ses frais, car le collège échevinal a 
dit qu’il n’investirait plus sans ga-
rantie de récupérer l’investissement 
initial ou d’obtenir une contrepar-
tie. 
Fred Bertinelli suggère qu’ils pour-
raient encore discuter avec le minis-
tère de l’Environnement pour 
d’autres projets, estimant que la 
commune a un bonus qu’elle peut 
utiliser pour organiser d’autres 
choses.
Concernant le film, Fred Bertinelli 
explique que les règles sont les 
mêmes pour tous. Ils doivent de-
mander une autorisation et un pan-
neau sera installé pour la durée du 
tournage. Aucune exception n’est 
faite, sauf pour de grosses machines 
qui nécessiteraient un règlement 
spécial. Sans autorisation et pan-
neau, ils ne peuvent rien bloquer ou 
fermer dans l’espace public pour le 
tournage.

PAULO AGUIAR (DÉI GRÉNG) de-
mande quand ils auront accès ré-
troactivement au Diffcloud pour 
les années précédentes, comme de-
mandé à plusieurs reprises pour 
plus de transparence.

GUY ALTMEISCH (LSAP) répond 
qu’il est pour la transparence et 
l’information. Il est intervenu, mais 
ne peut expliquer pourquoi ce n’est 
pas encore réalisé. Le service infor-

eng Locatioun oder eppes aushandelen, 
wat mer fir deen Terrain kéinte froen.

Wéi gesot, dat ass elo just ee Bréif, dee 
mer kritt hunn. Do hu mer am Schäffe-
rot nach net weider driwwer geschwat.

Den Tournage vum Film. Do huet een 
ugefrot, fir verschidde Saachen ze kréi-
en. Mir hu jo gesot, awer net zum Null-
tarif. Well dat jo eng Firma ass, déi mat 
deem Film do indirekt Sue mécht. An 
do hu mer bis elo och nach keng Änt-
wert, ob déi dann elo kommen a wéini 
se kommen a wat se wëlle filmen a wou 
se wëlle filmen. Mee soubal mer dat 
wëssen, ...

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG):

Dat steet an de Reglementer, wéi eng 
Stroossen asw.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci, Här Ulveling. Mir kréien nach 
supplementar Informatioune vum Här 
Bertinelli.

SCHÄFFE FRED BERTINELLI (LSAP):

Zum Här Meisch sengen zwou Froen, 
wëll ech em äntweren, well ech jo mat 
war op de Ministère, dass et och drëms 
gaangen ass, wat de Schäfferot gesot 
huet. Dir hutt richtegerweis gesot, datt 
mer 1,2 Milliounen Euro do investéiert 
hunn. Déi alleréischt Fro, wann dat net 
sollt realiséiert ginn, ob mer eist Geld 
géifen erëmkréien oder ob mer géifen 
eng Contrepartie kréien, déi eeneger-
moossen d’Strooss géif halen, wat dat 
do ugeet. 

Dir hutt Recht, an den Här Ulveling 
huet Iech elo gesot, datt dat ganz, ganz 
schwéier gëtt, bal onméiglech. Mee een 
anere Site – si waren Tester maachen op 
de Roudenhaff, fir der dohinner ze set-
zen, dat schéngt och schwiereg ze ginn, 
well do och ganz vill Minne sinn. 

An dat drëtt, dat huet den Här Ulveling 
gesot, datt e Privaten amgaangen ass ze 
kucken, fir op seng Käschten dat doten 
hinzekréien, well mer als Schäfferot 
gesot hunn, mir géife kee Frang méi 
investéieren, ausser mir kréichen ee 

Verspriechen, datt mer fir dat Geld, wat 
mer schonn investéiert hätten, eng 
Contrepartie oder iergendwéi eppes 
erëmkréien. Mee dat schéngt ganz, 
ganz schwéier ze sinn. Mee do kann een 
awer nach ëmmer mam Ëmweltmi-
nistère diskutéiere fir aner Saachen. Do 
hu mer, mengen ech, ee Bonus, dee mer 
kënne gebrauchen, wa mer aner Saa-
chen organiséieren.

Mee, wéi gesot, dat war mol d’Haapt-
fro, déi mer do gestallt hunn.

Wat de Film ugeet, geet et deene wéi 
jiddwerengem. Wann ee virun Ärer 
Dier eppes mécht, musst Der ee Regle-
ment hunn. Dir musstIIech umellen, da 
gëtt ee Schëld gesat. An dat ass och fir 
déi esou. Wann déi d’Stroosse genannt 
hunn, musse se bei eise Leit froe fir e 
Reglement, da gëtt ee Schëld gesat fir 
déi Zäit, wou dat dann dauert. 

Et ass fir all Mënsch d’selwecht hei an 
eiser Gemeng. Et ass e Gemengeregle-
ment, dat ass fir jiddwereen dat sel-
wecht. An do gëtt och keng Ausnam 
gemaach, wann e Film gedréit gëtt. 
Ausser et wäre lo gréisser Maschinnen, 
déi misse kommen, da muss dat och en 
extrat Reglement sinn. Mee wann do 
kee Schëld ass an et ass kee Reglement 
ugefrot, dann däerfe se natierlech am 
ëffentleche Raum näischt zousetzen 
oder keng Strooss zoumaachen, wou se 
dann dréien. Ausser si hunn dat virdru 
gemaach. Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci fir déi Erklärungen. Den Här 
Aguiar, wannechgelift.

PAULO AGUIAR (DÉI GRÉNG):

Merci, monsieur le bourgmestre. Cela 
concerne la Diffcloud. À plusieurs 
reprises, nous avons interpellé pour 
avoir accès à la Diffcloud pour 
quelques années en arrière, afin d’étu-
dier en toute transparence les dossiers. 
À ce stade nous n’avons toujours pas 
accès à la Diffcloud, en ce qui concerne 
l’année 2022. Ce que nous avons 
demandé, d’avoir au minimum les pro-
jets qui sont en cours au moins six 
années en arrière. 
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Est-ce que vous avez changé d’avis, 
monsieur le bourgmestre ou pas? Et si 
c’est le cas, pourrez-vous nous dire 
quand est-ce qu’on aura accès rétroac-
tivement à la Diffcloud? Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Dat ass eng gutt Fro! Wann ech een 
aneren Avis kréien, da sidd Dir deen 
Éischten, deen dat natierlech gewuer 
gëtt. Ech si jo fir Transparenz a fir 
Informatioun an alle Reien an an alle 
Parteien.

Ech hunn do intervenéiert, ech kann 
Iech awer elo net soen, firwat dat nach 
net realiséiert ass. Beim beschte Wëllen 
net. Ech kann Iech just bescheinegen, 
dass mer amgaange sinn, am Service 
informatique verschidden Ännerunge 
virzehuelen. Dat heescht, do gëtt et ver-
schidde Laangzäitkrankmeldungen, 
mer mussen do Leit astellen, fir dat um 
Liewen ze halen a fir dat ze verbesseren, 
dee Service. 

Mir si scho frou, dass mat deem Man-
que u personnel, dee momentan do 
herrscht, dass mer den Alldag an d’Pan-
nen an dat, wat mer musse maachen an 
de Schoulen a wat muss do garantéiert 
ginn, dass mer dat oprechterhalen. 

Net méi spéit wéi muer de Mëtten hunn 
ech Rendez-vous mam Personalbüro, 
fir ze kucken, wéi mer déi Personalstä-
erkt do kënnen an d’Luucht setzen, sou 
séier wéi méiglech.

Dat ass d’Ursaach, firwat et nach net 
ass. Mee ech maachen nach eng Kéier 
en Appell un déi Leit, déi do sinn, fir do 
een Effort ze maachen.

Ech huelen dat mat. Merci.

PAULO AGUIAR (DÉI GRÉNG):

Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Madamm Pregno.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG):

Villmools merci fir d’Wuert. Ech hätt 
eng Fro. Mir all krute Mëtt Mee e Mail 
vun engem Bierger vun Nidderkuer, dee 
gefrot huet, ob d’Gemeng gewëllt wär, 
de palästinensesche Fändel auszehän-
ken. Et ass keng Äntwert säitens dem 
Schäfferot komm. 

Mir wollten net elo als gréng Fraktioun 
dem Bierger äntwerten. Mir hu ge-
mengt, et misst säitens dem Gemenge-
rot eng offiziell Äntwert kommen. War-
scheinlech ass et jo net deen eenzege 
Bierger, dee sech doriwwer Gedanke 
mécht. Et ass net just un d’Sekretariat 
gaangen, et ass wierklech un dee ganze 
Conseil gaangen. Also Dir sidd all dran, 
Dir krut en all. D’Adresse sinn all een-
zel agetippt, wann ech mech net ieren. 
Den 13. Mee 2024.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Ech sinn och dobäi.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG):

Jo, Dir sidd all dobäi. Et ass net un 
enger grénger Fraktioun, dem Mon-
sieur ze äntweren. Ech fannen, et misst 
eng Reflexioun vu Säite vum Schäfferot 
respektiv vum Gemengerot kommen, 
ob oder ob net.

Op jidde Fall kann een an déi eng oder 
an déi aner Säit argumentéieren. Ech 
mengen, mir wëssen all, wat grad 
geschitt a Palästina. Och wa mer na-
tierlech d’Attentater vun Hamas verur-
teelen. Mir gesinn awer och, dass Israel 
grad en Domizil a Palästina mécht an 
emol alles raséiert.

Fir d’Ukrain hu mer de Fändel erausge-
haangen. Mir hänken en eraus fir Tibet. 
Et kann ee sech wierklech iwwerleeën, 
ob een et net och punktuell fir een Dag 
fir Palästina géif maachen.

Meng Fro: Ech denken, Dir musst Iech 
eng Reflexiounszäit ginn. Vläicht kënnt 
Der dat an der nächster Zäit op den 
Ordre du jour setzen a vläicht dem 
Bierger äntweren. Oder vläicht de Con-
seil da consultéieren an äntweren.

matique connait des changements 
et des absences de longue durée. Ils 
peinent déjà à assurer le quotidien 
et les urgences dans les écoles avec 
le manque de personnel actuel.

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG) sou-
lève la question d’un courriel reçu 
mi-mai d’un citoyen de Niederkorn 
demandant si la commune serait 
disposée à hisser le drapeau palesti-
nien. Elle note qu’aucune réponse 
n’a été donnée par le collège échevi-
nal. La fraction des Verts n’a pas 
voulu répondre directement au ci-
toyen, estimant qu’une réponse of-
ficielle du conseil communal était 
nécessaire. 
Elle souligne que tous les 
conseillers ont reçu ce courriel le 
13 mai 2024. 
Laura Pregno estime qu’une ré-
flexion du collège échevinal ou du 
conseil communal est nécessaire 
sur cette question. Elle rappelle la 
gravité de la situation en Palestine, 
tout en condamnant les attentats 
du Hamas. Elle note que la com-
mune a déjà hissé les drapeaux 
ukrainien et tibétain, et suggère 
qu’on pourrait envisager de le faire 
ponctuellement pour la Palestine. 
Elle demande si le sujet pourrait 
être mis à l’ordre du jour prochai-
nement et qu’une réponse soit don-
née au citoyen après consultation 
du conseil.

GUY ALTMEISCH (LSAP) reconnait la 
pertinence de la question et se dit 
ouvert à entendre les opinions des 
conseillers. Il promet que le collège 
échevinal examinera la question et 
répondra au citoyen, puis infor-
mera le conseil de la décision prise.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK) inter-
vient en soulignant que, depuis les 
mandats d’arrêt de la Cour interna-
tionale de justice contre Benjamin 
Netanyahu et le Hamas, ainsi que 
les appels internationaux à stopper 
l’offensive sur Rafah, la situation 
est claire. Il estime qu’il serait ap-
proprié que la commune de Differ-
dange montre sa solidarité avec les 
victimes civiles en Palestine. Il 
condamne fermement l’attaque ter-
roriste du Hamas, tout en criti-
quant le gouvernement de droite en 
Israël qui, selon lui, cherche à sau-
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ver son avenir politique par la 
guerre. 
Gary Diderich affirme que tant le 
Hamas qu’un gouvernement de 
droite en Israël ne peuvent prospé-
rer que dans un tel conflit. Il rap-
pelle l’attentat contre un Premier 
ministre israélien alors qu’un ac-
cord de paix était sur le point d’être 
conclu.
Gary Diderich pense que, compte 
tenu des faits établis par le droit in-
ternational, il serait justifié de his-
ser le drapeau palestinien. Il précise 
que ce geste ne signifierait pas que 
tout est parfait du côté palestinien, 
mais enverrait le message que le 
droit international doit être res-
pecté, que les victimes civiles 
doivent être protégées, et qu’une 
solution pacifique est nécessaire, 
incluant la reconnaissance de l’État 
palestinien. Il souligne que cela de-
vrait permettre des élections démo-
cratiques et une vie digne et sure 
pour les Palestiniens, ce qui contri-
buerait également à la sécurité des 
citoyens israéliens. 
Gary Diderich salue la proposition 
du citoyen de Differdange et sug-
gère de ne pas trop attendre si un 
consensus existe déjà, étant donné 
l’urgence de la situation.

GUY ALTMEISCH (LSAP) répond 
qu’une concertation est nécessaire 
sur ce sujet sensible avant de 
prendre une décision, pour éviter 
de blesser l’un ou l’autre camp. Il 
propose d’en discuter en collège 
échevinal pour trouver un consen-
sus à communiquer ensuite au 
conseil.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK) pose en-
suite deux questions supplémen-
taires. 
La première concerne la nouvelle 
convention entre le ministère des 
Transports et le TICE. Il demande 
où en est cette convention et com-
ment le collège échevinal de Differ-
dange et ses représentants au TICE 
s’engagent pour sécuriser à long 
terme les conditions de travail du 
personnel du TICE en tant que ser-
vice public de transport dans le sud 
du pays.
Sa deuxième question porte sur 
l’assainissement du carreau des 
mines Thillebierg. Il rappelle 
qu’une convention avait été signée 

Ech denken, dass et awer eng Cause 
ass, wou ee sollt eng Äntwert kréien. 
Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Dir hutt ganz Recht. Och wann een hei-
bannen ass, dee seng Meenung wëll 
dozou äusseren, elo hei, da sinn ech 
ëmmer frou, fir esou eng Meenung ze 
héieren. Mir wäerten dat mat an de 
Schäfferot huelen an dann zu enger 
Konklusioun kommen an och selbst-
verständlech deem Mann äntweren op 
deem seng Ufro hin, wat mir am Schäf-
ferot decidéiert hunn, a wat mer Iech 
dann och matdeelen als Conseil. 

Den Här Diderich, wannechgelift.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK):

Spéitstens no de Mandat-d’arrête vum 
internationale Geriichtshaff par rap-
port zum Benjamin Netanjahu a par 
rapport zur Hamas d’Situatioun kloer 
ass. An och, dass gefrot ginn ass, d’Of-
fensiv op Rafah ze stoppe vun interna-
tionalen Instanzen. Ech mengen, dass et 
ubruecht wär als Déifferdenger Ge-
meng, do een Zeechen ze setzen an eis 
solidaresch ze weise mat den zivillen 
Affer a Palästina.

Déi zivil Affer a Palästina an déi zivil 
Affer an Israel sinn Affer, op där enger 
Säit vum Terror vun der Hamas, déi en 
Ugrëff gemaach hunn, deen net ze tole-
réieren ass an dee mat den häertste 
Wierder ze condamnéieren ass. An 
Affer vun enger ganz rietser Regierung 
an Israel, deenen et och méi wichteg 
ass, hir eege politesch Zukunft probéie-
ren duerch e Krich ze retten, wéi no de 
Leit ze kucken an ze kucken, dass déi 
Saach do endlech zu enger friddlecher 
Léisung kënnt fir déi zwou Säiten. 

Souwuel Hamas wéi eng riets Regie-
rung an Israel liewe just vun esou 
engem Konflikt. A kënnen och just esou 
weiderkommen. Dat hate mer jo och 
deemools gesinn, wéi bal Fridde be-
schloss ginn ass an e Rietsen aus Israel 
d’Attentat verüübt huet op de Premier-
minister vun Israel.

Ech denken, dass, vu d’Faite vum inter-
nationale Recht, déi evident sinn an déi 

deklaréiert sinn, et justifiéiert ass, fir de 
Fändel vu Palästina erauszehänken. 
Net fir ze soen, op palästinensescher 
Säit ass jidderee gutt a mécht alles rich-
teg, dat wär net de Message dovunner. 

De Message dovunner wär: D’interna-
tionaalt Recht muss respektéiert ginn. 
D’zivil Affer musse protegéiert ginn. An 
et muss eng friddlech Léisung ginn, 
wou d’Unerkennung vum palästinense-
sche Staat eng vun den Ziler misst sinn. 
Fir dass do demokratesch Wale kënne 
stattfannen an déi Leit endlech kënnen 
an Dignitéit an a Sécherheet liewen. 

Wat eeben och dozou soll féieren a 
muss dozou féieren, dass d’Bierger op 
der Säit vun Israel och a Sécherheet 
endlech kënne liewen, wat och net 
assuréiert ass, wou och nach ëmmer 
Rakéiten drop fléien. 

Dat géif ech wierklech begréissen. An 
ech begréissen déi Propos vun dësem 
Déifferdenger Bierger. Ech weess net, 
ob mer laang solle waarden, wa jidde-
ree vläicht sech schonn eens ass. Well 
d’Situatioun ass elo ganz akut dohan-
nen. Ech mengen, alles wat internatio-
nal un Drock ka gemaach ginn, soll 
gemaach ginn. Ech soen Iech Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci fir déi Informatiounen. Dir 
musst verstoen awer och, fir do elo eng 
Entscheedung ze treffen, musse mer eis 
wierklech e bësse concertéieren a mus-
sen doriwwer diskutéieren. Well dat ass 
esou brisant. Et muss een eng Entschee-
dung huelen, ouni dass een engem vun 
deenen anere Säite wéideet. 

Ech géif virschloen, dass mer dat am 
Schäfferot diskutéieren, fir da schlus-
sendlech zu engem Konsens ze kom-
men, dee mer Iech matdeelen. An dann 
äntwere mer och deem Mann op dee 
Mail. 

LAURA PREGNO (DÉI GRÉNG):

Merci.
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BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Merci fir d’Iwwerleeungen. War nach 
eng Fro? Den Här Diderich.

GARY DIDERICH (DÉI LÉNK):

Ech hunn zwou Froen. Déi eng ass par 
rapport zum T.I.C.E.: Wou ass déi nei 
Konventioun tëschent dem Ministère 
des Transports an dem T.I.C.E. drun? 
Wéi setzen den Déifferdenger Schäffe-
rot an d’Vertrieder am T.I.C.E. vun der 
Déifferdenger Gemeng sech do an, fir 
datt d’Aarbechtskonditioune vum Per-
sonal a vum T.I.C.E. als Service public 
vum ëffentlechen Transport hei am 
Minett laangfristeg ofgeséchert ginn? 
Dat ass déi eng Fro.

Dat anert, wat ech wollt froen, dat ass 
den Assainissement vum Carreau des 
mines Thillebierg. Do hate mer eng 
Konventioun mat ArcelorMittal ge-
maach, wéi mer deen Terrain kaf hunn, 
dass si ronderëm dat Gebai, wat scho 
laang abandonéiert ass, wou si awer 
och nach Installatiounen hunn, fir 
Waasser opzefänken, dass si do géifen 
de Buedem sanéieren. Do ass eng Rei 
Pollutioun dran. 

Mir si wäit hanner den Delaien. Mir 
haten awer eppes hei gestëmmt, Kondi-
tioune gesat, dass et kéint lassgoen. Et 
ass awer nach ëmmer net lassgaangen. 
Dat wollt ech nofroen. Ech soen Iech 
Merci.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Ech fänken hannen un, well dat mer elo 
direkt noläit. Dir mengt deen Terrain 
ronderëm Lux Hygiène, ancien Man-
gen, déi Halen do. Do hu mer eng 
Demande kritt vun der Arcelor, fir deen 
Delai ze verlängere vun der Sanéierung 
vun deem Buedem. Aus där ganz einfa-
cher Ursaach, well mer amgaange sinn 
– Dir gesitt dat jo am Alldag –, ron-
derëm deen ale Red-Boys-Terrain ze 
sanéieren an do nei ze maachen an esou 
virun. Da géifen déi mat de Camionen 
net kënnen erop- an eroffueren. Well 
déi eng amgaange sinn, d’Mauere vum 
Site Red-Boys-Terrain ze renovéieren. 
Déi leien deelweis hallef an der Strooss. 
Do sti Betonnièren, do sti Maschinnen 

an esou virun. An di aner komme gäre 
mat décke Baggeren a Camionen erof-
gefuer, fir dat ofzetransportéieren oder 
zu där Sanéierung ze kommen. Dofir 
war vun der Arcelor hier eng Verlänge-
rung ugefrot ginn.

Den Datum, wéini et soll lassgoen, 
kann ech Iech elo net direkt soen. Ech 
muss dat nokucken. Da géif ech Iech 
dat mellen.

GEMENGESEKRETÄR HENRI KRECKÉ:

Et ass verlängert bis Dezember.

BUERGERMEESCHTER GUY ALTMEISCH 
(LSAP):

Verlängert bis Dezember, seet den Här 
Krecké mer. Da wësse mer, da sinn déi 
eng fäerdeg an déi aner kënnen dann 
ufänken. Dat ass d’Ursaach vun där 
Verlängerung oder vun där Netrealisa-
tioun vun deenen Aarbechten op den 
Datum vun haut.

Déi aner Saach, déi Konventioun 
T.I.C.E. mam Ministère des Transports, 
do sinn ech selwer als Delegéierte vun 
der Gemeng Déifferdeng vum Gemen-
gerot an deene Gespréicher mam Mi-
nistère dobäi. De Ministère huet eis 
konkreet Chiffere virgeluecht, wou mer 
amgaange sinn, nei Chifferen oder eng 
nei Propos vum Ministère ze kréien. 

Et geet momentan emol ëm d’Chiffe-
ren. Dat heescht et geet drëm, wéi vill 
Support vum Staat kënnt, ob déi Kon-
ventioun equivalent gëtt wéi déi Kon-
ventiounen, déi mer virdrun haten. Ob 
mer déi Konventioun, déi elo amgaan-
gen ass auszelafen, méi staark kréien 
oder wat dobäi erauskënnt. 

Als Verhandlungspartner mam 
Ministère hu mer ausgemaach, dass 
mer keng Chiffere géife bekannt maa-
chen, bis de Chiffre final um Dësch 
léich. Mee ech kann Iech awer soen am 
Virfeld, dass mer do op engem gudde 
Wee sinn, an dass all Mënsch an der 
Ronn sech bewosst ass, dass d’Gemen-
gen dee finanzielle Bäistand, dee se fir 
den T.I.C.E. liwweren, dass deen um 
Plaffong ukomm ass an d’Gemenge kee 
Spillraum méi hunn, fir do finanziell 
nach méi staark bäizesteieren. Soudass 
de Staat do gefuerdert ass.

avec ArcelorMittal lors de l’achat 
du terrain, stipulant que l’entre-
prise devait assainir le sol autour 
du bâtiment abandonné où elle 
possède encore des installations 
pour capter l’eau. 
Gary Diderich note que les délais 
sont largement dépassés, malgré le 
vote de conditions pour démarrer 
les travaux. Il demande des infor-
mations sur l’état d’avancement de 
ce projet.

GUY ALTMEISCH (LSAP) répond 
d’abord à la deuxième question. Il 
explique qu’ArcelorMittal a de-
mandé une prolongation du délai 
pour l’assainissement du sol. La 
raison invoquée est que les travaux 
en cours sur l’ancien terrain des 
Red Boys empêchent actuellement 
la circulation des camions et des 
engins lourds nécessaires à l’assai-
nissement. Des murs en rénovation 
empiètent partiellement sur la 
route, et la présence de bétonnières 
et d’autres machines complique 
l’accès au site. 
Le bourgmestre indique qu’il ne 
peut pas donner immédiatement la 
nouvelle date de démarrage des tra-
vaux d’assainissement, mais pro-
met de se renseigner et de commu-
niquer cette information ultérieure-
ment.

HENRI KRECKÉ (SECRÉTAIRE COMMUNAL) 
indique que le délai a été prolongé 
jusqu’en décembre.

GUY ALTMEISCH (LSAP) confirme 
cette prolongation, expliquant que 
les travaux en cours sur l’ancien 
terrain des Red Boys empêchent ac-
tuellement l’accès des camions né-
cessaires à l’assainissement.
Concernant la convention TICE 
avec le ministère des Transports, 
Guy Altmeisch, en tant que délégué 
de la commune de Differdange, 
participe aux discussions. Le minis-
tère a présenté des chiffres concrets 
et ils attendent une nouvelle propo-
sition. Les négociations portent sur 
le montant du soutien de l’État et la 
comparaison avec les conventions 
précédentes. Il a été convenu de ne 
pas divulguer de chiffres avant la 
finalisation. 
Guy Altmeisch assure qu’ils sont 
sur la bonne voie et que tous sont 
conscients que les communes ont 
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atteint leur plafond de contribution 
financière au TICE, l’État devant 
donc intervenir davantage.
Quant aux conditions de travail du 
personnel TICE, Guy Altmeisch 
précise qu’il s’agit de fonction-
naires communaux dont les droits 
et devoirs sont fixés par la loi. Le 
débat porte plutôt sur le problème 
des lignes RGTR introduites par le 
ministère, qui fonctionnent à un 
tarif différent des fonctionnaires 
communaux, en raison des couts 
plus élevés. Certaines lignes sont 
désormais exploitées à la fois par 
RGTR et TICE, nécessitant une ré-
organisation des horaires sans im-
pact sur les utilisateurs.
Guy Altmeisch estime qu’ils sont 
sur la bonne voie pour trouver un 
consensus permettant aux deux 
parties de coexister, tout en garan-
tissant un transport public adéquat 
pour les électeurs. Il souligne 
l’énergie investie dans ce dossier 
pour obtenir le meilleur résultat 
possible.
Il aborde brièvement la question de 
la non-invitation de la délégation 
des chauffeurs à certaines réunions, 
expliquant que c’est le ministère 
qui convoque et décide des invités. 
Il affirme que la délégation est in-
formée par la suite et que la situa-
tion s’est apaisée.
Guy Altmeisch conclut en remer-
ciant pour le bon travail accompli 
et l’atmosphère respectueuse de la 
réunion.

Dat ass eng vun deene Revendicatiou-
nen, déi diskutéiert ginn ass an déi och 
nach genau muss finaliséiert ginn.

Wat d’Aarbechtskonditiounen ugeet 
vun de Leit, déi fir den T.I.C.E. schaf-
fen, ech mengen dat si Fonctionnaires 
communaux, déi si festgesat vum Legis-
lateur. Do ass kee Patronat a kee 
Patron, deen do ka soen: „Mir stem-
men eis elo géint d’Artikele vum 
Aarbechtsgesetz“. Dat sinn Artikelen 
aus dem Droit et devoir des fonctio-
nnaires et des fonctionnaires commun-
aux, dat steet guer net zur Debatt. 

Dat eenzeg, wat zur Debatt steet, dat 
ass am Fong geholl d’Problematik – et 
muss ee wëssen, dass vu Säite vum 
Ministère RGTR-Linnen agefouert gi 
sinn, an déi fueren zu engem aneren 
Tarif. Déi Privatpatrone fueren zu 
engem aneren Tarif wéi d’Fonctionnai-
res communaux. Firwat dat esou ass, 
brauch ech kengem heibannen ze erklä-
ren. De Loun ass méi héich, d’Käschte 
sinn einfach méi héich an de Privatpa-
tron ass anescht am Ëmgang mat senge 
Chaufferen an esou viru wéi de Staat 
oder wéi d’Gemengen.

Doduerch entstinn aner Käschten. Mee 
elo sinn awer verschidde Linnen, déi 
ginn duebel gefuer. Déi ginn deelweis 
RGTR gefuer, déi ginn deelweis T.I.C.E. 
gefuer. Soudass se amgaange sinn, déi 
Fuerpläng, déi net däerfen op d’Käsch-
te goe vum Utilisateur, mee déi mussen 
zu Laaschte goe vum Organisateur vun 
deem ganzen Transport public, dass déi 
ëmgeännert ginn. 

Dat ass een Dossier, wou nach Loft ass. 
Et ass een Dossier, wou mer eis 
garantéiert mam Ministère, ech géif 
soen, nach véier-, fënnefmol treffen. 
Wou mer awer um gudde Wee sinn. A 
wou mer och der Meenung sinn, dass 
mer zu engem Konsens fannen, wou déi 
zwou Säite kënne matenee liewen. A 

wou mir als Gemeng och genuch Loft 
behalen, fir den Transport public kën-
nen ze garantéiere fir eis Wieler, wéi se 
dat verdéngt hunn. An zum Wuel vun 
all Mënsch hei aus der Gemeng.

Et ass een däregen Dossier, wou mer 
awer mat vill Energie derhanner sinn a 
probéieren, dat Bescht erauszeschloen. 

Méi Detailer hunn ech net. Mir bleiwen 
um Ball. Déi national Press ass och 
ëmmer mat involvéiert, wann do 
Reunioune sinn. Da gi mer all kri-
tiséiert, well mer d’Delegatioun vun de 
Chaufferen net mathuelen an esou 
virun. Dat ass awer net eis Decisioun. 

Ech ka kuerz dorop agoen: De Ministè-
re rifft eng Versammlung beieneen, rifft 
de Verwaltungsrot, den T.I.C.E. rifft 
seng Employéen an dann ass d’Delega-
tioun net invitéiert. Dann ass et net un 
eis als Verwaltungsrot ze soen: Firwat 
hutt Dir d’Delegatioun net matgeholl? 
Ech mengen, den Haushär invitéiert. 
Deejéinegen, deen d’Geld zur Verfü-
gung stellt, deen invitéiert. An deen 
huet nach ëmmer d’Recht, deen ze 
invitéieren, deen hien op där Reunioun 
wëll gesinn.

Dat wëll jo net soen, dass d’Delega-
tioun net am Nachhinein och nach 
matinforméiert gëtt. Mee et sinn eebe 
Reuniounen, déi mussen à la base 
gefouert ginn, op deem doten Niveau. 
Dat ass awer legitim. Do war e bësse 
séier geschoss gi vun den Delegatiou-
nen, mee dat ass awer alles erëm am 
gudde Lot. Soudatt ech där ganzer 
Saach positiv géintiwwer stinn.

Ech soen Iech Merci fir déi gutt 
Aarbecht, déi mer haut geleescht hunn, 
dat anstännegt Klima, wat mer haten. 
An da géife mer an d’Séance non-publi-
que iwwergoen.
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29.11.2024 - 22.12.2024
14 h à 20 h
Maartplaz
Ouverture officielle le vendredi
29 novembre 2024 à 18 h 30

Nocturnes tous les vendredis et
samedis jusqu’à 22 h

Le Marché restera fermé
les lundis et mardis.

Déifferdenger
Chrëschtmaart

47e édition
Le plus ancien Marché de Noël du Luxembourg

Stands
gastronomiques
ouverts dès les

heures de midi !

TIPI REVIVAL
PARC GERLACHE
13 -15  décembre



13-15 décembre
Parc Gerlache

TIPI
REVIVAL

Déifferdenger Chrëschtmaart

APRÈS-SK I PARTY

80’s/90’s PARTY

FAM ILY DAY

CONCERTS

13 décembre

19h-20h30
HUNNEG STRËPP

18h-22h
APRÈS-SKI AVEC
DJ CHRISTIAN DU COIN

PROGRAMME

14 décembre

18h-22h
80’s/9 0’s PARTY
DJ MIKE LOHEI

15 décembre

àpd. 14h30
ATELIERS & ANIMATIONS
POUR ENFANTS

14h30-15h
DÉMONSTRATION DU
FLIC-FLAC DÉIFFERDENG

15h-16h
MAGICIEN
JONN HAPPI

16h
ANIMATION AVEC
DJ FRÄNZ


